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Leto L, št. 514, 24. april 2023

Izhaja za občine Vrhnika, Borovnica, Horjul, Dobrova - Polhov Gradec in Log - Dragomer

Naslednja številka bo izšla v 
ponedeljek, 29. maja.

Gradivo bomo zbirali do 15. maja.

Horjul

Čistilna akcija
Dober odziv po vaseh

V soboto, 1. aprila, je v celotni občini po-
tekala spomladanska čistilna akcija. Ude-
ležba je bila zelo velika po okoliških vaseh, 
a vseeno so na občini pričakovali nekoliko 
večjo udeležbo v samem Horjulu. V vsakem 
primeru se vsem, ki so sodelovali, iskreno 
zahvaljujejo. Predvsem najmlajši so se izka-
zali za najbolj zavzete pobiralce smeti, ki jih, 
kako ironično, večinoma odmetavajo sta-
rejši. Več preberite na horjulskih 
straneh časopisa.

Log - Dragomer

Do čistejšega 
okolja
Kanalizacija
Pol leta je minilo, odkar so na novozgrajeno 
čistilno napravo Log - Dragomer priklju-
čili prve objekte iz Dragomerja in tedaj se 
je začelo tudi poskusno obratovanje. Med-
tem se nadaljuje priključevanje objektov na 
kanalizacijo. Vrhniška komunala še naprej 
obvešča krajane na območju Dragomerja 
o operativnem začetku izvajanja 
priključkov objektov na javno sa-
nitarno kanalizacijo.

Vrhnika, Borovnica, Log - Dragomer

Prenovljeni prostori fizioterapije
Pridobitev za paciente in zaposlene

Vrhniški zdravstveni dom je bogatejši za prenovljene prostore fizioterapije. V prihodnjem letu si želi 
dobiti še 0,6 programa, da bi ZZZS krila kar šest programov fizioterapije. Razmišljajo o nakupu doda-
tnih aparatov, ki sledijo smernicam sodobne fizioterapije. Veliko se pogovarjajo tudi o nudenju »spe-
cialne« fizioterapevtske obravnave, ki jo lahko izvaja dodatno posebej izobražen fiziote-
rapevt. Več o novi pridobitvi na vrhniških straneh. 

Konec marca so kmetje z opozorilnimi protesti 
zahtevali spodbudno okolje za kmetovanje. Pro-
test je bil tudi na Vrhniki, ko so se s traktorji vozili 
po Tržaški in Ljubljanski cesti. Sodu je izbil dno 
najavljen nov režim Nature 2000, ki na nekaterih 

območjih Ljubljanskega barja prinaša zelo strogo 
kmetijsko prakso. Bo dosežen dialog med kmeti, 
pristojnima ministrstvoma ter naravovarstveni-
mi organizacijami? Do zaključka naše redakcije 
še ni bil. S kakšnimi okoljskimi težavami pa se 

srečujete v vaši občini? Naši novinarji so poiskali 
nekaj tem o varovanju okolja iz vaše okolice. Pre-
berite jih na vaših lokalnih straneh.
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Vabljeni na prireditev 
Dan zdravja

Petek, 12. maj, med 9. in 18. uro v 
Parku samostojnosti

Analiza telesne sestave s svetovanjem, pomen samopregledovanja 
dojk, zdravi zobje od prvega dne, senzorno zaznavanje bolečin, 
merjenje sladkorja, holesterola, kostne gostote, telesne vaje ... 
Vse to in še marsikaj! Podroben program najdete na skupnih straneh 
v Našem časopisu.

ZD Vrhnika, Center za krepitev zdravja Vrhnika

V sodobnem času se vedno manj 
zavedamo, kako sta človekov notranji mir in 
zadovoljstvo povezana s skrbjo za okolje in 
skupno dobro. Naravo, ki smo jo podedovali 
od prejšnjih rodov, radi razumemo kot 
svojo lastnino, s katero lahko ravnamo 
po mili volji. Še bolj kot posamezniki se 
tako do okolja obnašajo tisti, ki jim gre 
zgolj za lastni dobiček. Čeprav smo priče 
mnogim okoljevarstvenim protestom, tako 
pri nas kot po svetu, ne bodo pomagali 
kaj dosti, če ne bomo korenito spremenili 
življenjskih navad in omejili potrošnje. 
Zamejiti moramo kulturo odmetavanja in 
svoje potrošniške apetite. Kot smo spoznali 
v zadnjem mesecu, lahko pri varovanju 
okolja nastanejo močni trki različnih 
interesnih skupin, pot do za vse sprejemljivih 
rešitev pa je pogosto trnova ali pa takšnih 
rešitev sploh ni. Dati prav kmetom, ki 
si z obdelovanjem polj in travnikov 
prizadevajo za lokalno pridelano hrano, 
ali naravovarstvenikom, ki želijo ohraniti 
ogroženo vrsto metulja barjanskega 
okarčka? Več o tej in drugih okoljevarstvenih 
temah bost izvedeli v tokratni temi meseca. 
Ob koncu izrekamo zahvalo vsem, ki 
skrbite za okolje, v katerem živimo. 
Mnogi ste se v minulih dneh z rokavicami 
in vrečami podali ob poti, ceste, reke, 
potoke in pospravljali za tistimi, ki jim je 
za urejeno in čisto okolje bolj malo mar. 
Hvala vsem, ki z naravo gospodarite 
odgovorno in jo varujete tudi 
med letom, saj je skrb za okolje 
naša skupna odgovornost 
za prihodnje rodove.

Cankarjev verz

… umetnost ne živi v roki, 
temveč v srcu, 

v izkušnji 
in v spoznanju. 

Ivan Cankar, Volja in moč - Melita

Narava ni 
naša last

Okolje je naša skrb
Od čistilnih akcij do protestov kmetov
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Peter Perše, urednik

Dobrova - Polhov Gradec

Ustanovljen svet 
krajevnih skupnosti
Novo telo

Župan Jure Dolinar se je sestal s predsedniki 
krajevnih skupnosti in jih seznanil s sklepom o 
ustanovitvi sveta predsednikov sveta krajevnih 
skupnosti kot svoj posvetovalni organ. Sestanke 
s predsedniki svetov KS bodo redno sklicevali, 
prav tako pa bodo predsedniki imeli   pomembno 
usklajevalno vlogo pri strateških in 
drugih projektih na svojem območju. 

Ob prihajajočih praznikih vsem občankam in 
občanom čestitamo ob 
27. aprilu, dnevu upora proti okupatorju, 
in ob 1. maju, prazniku dela.
Uredništvo Našega časopisa 
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Kontakt 

Fb: napihni.si
Tel. 070 701 797

Primerni tako 
za dvorano 
kot za zabavo 
na prostem

Rezerviraj 
takoj, ssrreeččeenn  
bboo  oottrrookk  ttvvoojj

Kontakt 

Fb: napihni.si
jj 
ssrreeččeennkot za zabavo takoj, ddaa  ss

Primerni tako 
za dvorano 
k t b

Rezerrvviirraajj
takoj ddaa ss

VLAK JE
ZA VSE
Najboljše poti so tiste, ki jih
skupaj ohranjamo zelene.

www.sz.si

Avtohiša Sever
Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika
Tel.: 01 750 6 330
www.opel-sever.com

Kombinirana poraba goriva (po WLTP-ciklu): 4,4–6,0 l/100 km, poraba električne energije: 15,8–6,2 kWh/100 km ter izpusti CO2: 0–135 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Specifične 
emisije dušikovih oksidov (NOX): 0–0,0460 g/km. Trdi delci: 0,00052 g/km in število delcev: 0,0900 *1011/km pri dizelskih motorjih. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši 
toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Več informacij je na voljo na www.opel-sever.com. Pridržujemo si pravico do spremembe ponudbe. Slika je simbolna.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA
NAJBOLJŠA OD VSEH

 Značilni Vizor® z najnovejšimi IntelliLux® LED matričnimi žarometi
 Pure Panel® digitalna armaturna plošča
 Ergonomski aktivni sedeži s certifikatom AGR1

Zapeljite jo na testno vožnjo v Avtohiši Sever.

NOVA

OPEL ASTRA RADA IMAM SVOJ AVTO,
ZATO DOBRO SKRBIM ZANJ

NOVANOVA RADA IMAM SVOJ AVTO,NOVANOVANOVA

VARNOST NAJ BO VEDNO NA PRVEM MESTU. 
ZATO NE SKLEPAJTE KOMPROMISOV IN 
OBIŠČITE POOBLAŠČENI OPEL SERVIS.

 Avtohiša SEVER, pooblaščeni serviser in prodajalec vozil Opel.

 Pogodbeni partner zavarovalnic: Triglav, Sava, Generali, Allianz.

 Nudimo cenitve škod in kleparska ter ličarska popravila vseh vrst vozil.
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Varno na žabje medene tedne.

Prve novice
Začetek gradnje kolesarske povezave
Ob regionalni cesti med Vrhniko in Ligojno so zahrumeli gradbeni stroji za izgradnjo 
kolesarske povezave med omenjenima krajema. Na horjulski strani potekajo dela že 
od lani, na vrhniški pa so se zaradi zapletov pri iskanju izvajalca nekoliko zamaknili. 
Trenutno poteka ureditev odseka kolesarske povezave med P+R Sinja Gorica–Velika 
Ligojna v dolžini 3 km od skupno 6,6 km dolge trase, ki bo potekala od meje z Občino 
Horjul, mimo Velike Ligojne, Stare Vrhnike, OŠ Antona Martina Slomška Vrhnika do 
Sinje Gorice (P+R).

V reševanju borovnic skurili 140 bal in še toliko švedskih 
bakel
Na Ljubljanskem barju so konec marca in v začetku aprila trepetali tudi pridelovalci 
ameriških borovnic. A boja proti mrazu niso predali kar tako in so skušali reševati, kar 
je bilo mogoče rešiti. V boj s pozebo so se odpravili z dimljenjem oz. kurjenjem tesno 
navitih bal, družini Pirc in Rot pa tudi z modelom »švedske bakle«. Z njimi je veliko več 
dela, saj so jih postavili več kot sto in so jih morali ob enih zjutraj tudi vsako posebej 
zakuriti. Kot so povedali pridelovalci, je bilo 6. aprila ob 7. uri zjutraj v nasadu kar –6,5 
stopinj Celzija.

Razpis za podelitev občinskih priznanj 
V Občini Horjul bodo letos podelili občinska priznanja, zato so začeli zbirati predloge 
za prejemnike. Predlogi morajo biti pisno utemeljeni in morajo vsebovati kronološko 
urejene podatke o kandidatu in njegovih dosežkih. Vsebovati morajo soglasje kandidata 
h kandidaturi in vrsto predlaganega priznanja. Pisne predloge morate oddati najpozneje 
do 19. maja. Več o razpisu najdete na horjulskih straneh.

Tudi Občina Dobrova - Polhov Gradec vstopa v projekt Prostofer
Gre za vseslovenski projekt Zlate mreže, ki v sodelovanju z občino povezuje starejše 
osebe, ki potrebujejo prevoz, in aktivne voznike, ki so pripravljeni pomagati. V praksi 
to pomeni, da vozniki prostovoljci opravljajo prevoze satrejših, občina pa poskrbi so 
financiranje stroškov vozila. Občina tako že vabi vse voznike prostovoljce, ki bi radi 
soustvarjali starejšim prijetno družbo, da se ji javijo.

Loška stena gostila prvo tekmo državnega prvenstva 
Športno plezalno društvo Korenjak je znova uspešno preplezalo zadano smer. V 
odličnem vzdušju in ob glasnih navijačih so člani društva Korenjak, ki so pred leti 
na steni gostili svetovno elito, tako kot že večkrat pred tem, odlično izpeljali tekmo 
državnega prvenstva. Na balvanski steni so se pomerili najboljši slovenski plezalci v vseh 
starostnih kategorijah. V preteklosti je društvo gostilo že več tekem državnega prvenstva 
v balvanskem plezanju, v letih 2011, 2012 in 2013 pa so vstopili tudi v veliko ligo, ko so 
uspešno izpeljali tekmovanje za svetovni pokal v balvanskem plezanju.

Spremembe očetovskega in starševskega dopusta
S prvim aprilom so začele veljati spremembe očetovskega in starševskega dopusta za 
starše otrok, rojene od 1. 4. 2023 naprej, in druge spremembe, ki so prav tako povezane 
z omenjenim datumom. Ste vedeli, da vsakemu od staršev pripada 160 dni starševskega 
dopusta? Da je 60 dni starševskega dopusta neprenosljivih za vsakega od staršev, sto dni 
svojega starševskega dopusta pa lahko oče in mati preneseta drug na drugega? O vseh 
pravicah in spremembah piše vrhniška izpostava Centra za socialno delo. 
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RAČUNOVODSTVO   I   FINANCE   I   DAVKI

041 750 956 www.analiza.si info@analiza.si

Z vami že

35 
let

poslovanje: VRHNIKA / LJUBLJANA 

Prepustite številke nam, vi pa se posvetite poslu

Se utapljate v dokumentaciji namesto, da bi 
opravljali svojo glavno dejavnost?

FRIZERKA
META

Meta Keršmanc s.p.
Cankarjev trg 3,
Vrhnika@frizerkameta

Pomladne temeprature kličejo
po novi pričeski, zato je skrajni čas,
da se odločite za obisk frizerja.

Ponujamo vam:
Ženska in moška stiženja za vse generacije.

Modne in klasične tehnike barvanja las.
Urejanje pričesk za posebne priložnosti, kot so

maturantski ples, sveto obhajilo in birma,
poroke in ostale zabave.

Za vse posebne trenutke pa je
damam na voljo tudi ličenje.

Svoj termin si pravočasno zagotovite

na 031-219-541

ali pa se osebno oglasite na
Cankarjevem trgu 3 naVrhniki.
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Županova beseda 

Spoštovane občanke 
in občani!

Meseca aprila 
obeležujemo dan Zemlje, 
ko ozavestimo, da lahko 
pomembno prispevamo 
k okoljsko in podnebno 
bolj prijaznemu planetu. 
Ohranjanje okolja sicer ni 
samo stvar enega dneva 
ali tedna, temveč je stvar 
celega leta. 

Obvestilo

Javno obvestilo o postopku 
sprememb in dopolnitev 
besedilnega dela občinskega 
prostorskega načrta Občine 
Vrhnika (sd opn 4)

Občina Vrhnika obvešča, da so bile proučene vse pripombe 
javnosti, podane v času javne razgrnitve dopolnjenega osnut-
ka Sprememb in dopolnitev besedilnega dela Občinskega 
prostorskega načrta Občine Vrhnika (SD OPN 4), ter do njih 
zavzeta stališča, ki so javno objavljena v prostorskem infor-
macijskem sistemu Ministrstva za naravne vire in prostor ter 
na spletni strani Občine Vrhnika www.vrhnika.si: Prostor / 
Prostorski akti v pripravi / 2. Spremembe in dopolnitve OPN 
(SD OPN 4) – prostorski izvedbeni pogoji (PIP) / Stališča do 
pripomb in predlogov, podanih v času javne razgrnitve.

Obvestilo 

Preverjanje usposobljenosti 
ekip prve pomoči za 
ljubljansko regijo

  
Obveščamo vas, da bo XXVI. regijsko preverjanje usposobljenosti ekip 

prve pomoči Civilne zaščite (CZ) in Rdečega križa izvedeno v soboto, 20. 
maja 2023, na območju občine Vrhnika, s pričetkom ob 8. uri na ploščadi pri 
Osnovni šoli Ivana Cankarja Vrhnika. Ekipe prve pomoči bodo svoje znanje 
pokazale pri reševanju in oskrbi realistično prikazanih poškodb ponesre-
čencev v različnih situacijah. 

Regijsko preverjanje organizirajo Izpostava URSZR Ljubljana, Občina 
Vrhnika in RKS Območno združenje Vrhnika.  

Na razpis se je prijavilo 16 ekip prve pomoči, ki izpolnjujejo pogoje za 
sodelovanje. Pozdravili bomo lahko šest občinskih ekip CZ iz občin: Logatec, 
Šmartno pri Litiji, Brezovica, Domžale in Mengeš – dve ekipi ter 10 ekip 
Rdečega križa Slovenije - območnih združenj: Domžale, Vrhnika, Kočevje, 
Litija, Ljubljana – dve ekipi, Logatec – dve ekipi, Ribnica in Grosuplje. 

Vljudno vabljeni!

Ligojna, 30. marec – 
Ob regionalni cesti 

med Vrhniko in 
Ligojno so zahrumeli 

gradbeni stroji in 
začela se je izgradnja 
kolesarske povezave 

med omenjenima 
krajema. 

Na horjulski strani potekajo 
dela že od lani, na vrhniški pa 
so se zaradi zapletov pri iskanju 
izvajalca nekoliko zamaknila. 
Trenutno urejajo odsek kole-
sarske povezave med P+R Sinja 
Gorica–Velika Ligojna v dol-

žini 3,0 km od skupno 6,6 km 
dolge trase, ki bo potekala od 
meje z Občino Horjul, mimo 
Velike Ligojne, Stare Vrhnike, 
OŠ Antona Martina Slomška 
Vrhnika do Sinje Gorice (P+R). 

Na trasi so predvidene raz-
lične kolesarske površine, od-
visno od prostorskih omejitev 
oziroma obstoječega stanja v 
prostoru ter določil za ume-
stitev kolesarskih površin na 
osnovi pravilnikov o kolesarski 
infrastrukturi.

Spoznajmo potek odsekov 
od horjulske občine do Vrh-
nike. Od horjulske meje do 
Razpotja bo enostranska dvo-
smerna steza v širini 2,5 metra, 

od cestišča bo ločena s 1,5 me-
tra širokim zelenim pasom. 

Od Razpotja do Velike Li-
gojne je predvidena kolesarska 
steza širine 2,25 m z varoval-
nim pasom 0,75 m. Steza bo 
od vozišča nivojsko ločena z 
betonskim robnikom. 

Odsek skozi naselje Velika 
Ligojna predvideva kolesarsko 
stezo (zarisano) po cestišču. 
Na območju, kjer se konča str-
njen del naselja, je na levi strani 
predvidena enostranska širitev 
vozišča za pomožni kolesarski 
pas širine en meter – to je za 
kolesarje, ki se vozijo v hrib. 
Navzdol vozeči kolesarji se 
bodo vozili po cestišču. 

Na koncu naselja Velika 
Ligojna se  bodo kolesarji, ki 
se vozijo proti Vrhniki, pre-
usmerili prek enosmernega 
prehoda za kolesarje (preko 
ločilnega otoka) na levo stran, 
kjer bo potekala enostranska 
dvosmerna kolesarska steza 
proti Vrhniki v širini 2,5 metra. 
Kolesarska steza od Stare 
Vrhnike do Ljubljanske ce-
ste bo zgrajena kot enostran-
ska dvosmerna kolesarska 
steza širine od 2 do 2,3 m in 
varovalnim pasom. 

Kolesarska povezava ob 
Ljubljanski cesti do Sinje 
Gorice poteka po že obstoječi 
cestni infrastrukturi. 

Celotno obravnavano kole-
sarsko omrežje je, kot je bilo 
omenjeno v uvodu, dolgo 6,6 
km, trenutno se izvaja odsek 
pri Veliki Ligojni. Odsek od 
Sinje Gorice do Velike Ligojne 
naj bi bil zgrajen do konca sep-
tembra.  Izvajalca del sta Ko-
lektor CPG in Trgograd. Oce-
njena vrednost del na celotni 
trasi znaša približno 10,4 mi-
lijona evrov (z DDV). Občina 
bo v višini 2,34 milijona evrov 
(z DDV) poravnala gradnjo ko-
lesarske steze od Sinje Gorice 
do Ligojne, pri čemer naložbo 
sofinancirata Evropski sklad 
za regionalni razvoj in Repu-
blika Slovenija v skupni višini 
1,6 mio evrov. Država pa bo s 
sredstvi v višini 7,89 milijona 
poravnala obnovo državne 
ceste in kolesarsko stezo od Li-
gojne do meje z Občino Horjul. 

Na trasi sta predvidena tudi 
dva nova odseka pločnikov: 
prvi je na novo predviden v 
delu Velike Ligojne, drugi pa 
na Stari Vrhniki – od križišča 
pri Fotradu proti Veliki Ligojni 
v dolžini 115 m. Povsod, kjer bo 
steza prečkala vodotoke, bodo 
na novo zgrajene brvi (na pri-
mer Podlipščica, Lahovka). 

Gašper Tominc

Barjansko kolesarsko omrežje

Začela se je gradnja kolesarske povezave 

Računalniška animacija bodoče kolesarske povezave med Veliko Ligojno in Vrhniko 

Začetek gradnje kolesarske povezave pri Veliki Ligojni 

Občina Vrhnika
Telefon: 01 755 54 10
El. pošta: obcina.vrhnika@vrhnika.si

Uradne ure za poslovanje s strankami
Ponedeljek: od 8.00 do 12.00 ure in od 13.00 do 15.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 ure in od 13.00 do 17.00 ure
Petek: od 8.00 do 13.00 ure

Uradne ure sprejemno – informacijske pisarne
Ponedeljek, torek in četrtek: od 8.00 do 12.00 ure 
in od 13.00 do 15.00 ure
Sreda: od 8.00 do 12.00 ure in 13.00 do 17.00 ure
Petek: od 8.00 do 12.00 ure

Tudi ni stvar enega mesta ali 
države, temveč celega planeta. 
Kaj nam pomaga, da v imenu 
ekologije izvažamo »umazano 
industrijo« v tretji svet, hkrati 
pa uporabljamo enake pro-
dukte. Kaj nam pomaga, da 
vozimo električne avtomobile, 
rudnine, ki pa so potrebne za 
njihovo izdelavo, pa koplje-
jo sužnji današnjega časa, ki 
delajo v neurejenih razme-
rah. Kaj pomagamo svetu, če 
doma vzpostavljamo stroge 
varovalne režime in omejuje-
mo domače kmete, hkrati pa 
moramo uvažati hrano iz dalj-
nih dežel.

Naravovarstveni ukrepi so 
potrebni in pomembni. Brez 
njih bi bila naša skrb za okolje 
vsekakor manjša, kar doka-
zuje tudi zgodovina, ko smo 
brez večjega pomisleka vozili 
strupene odpadke industrije 
(npr. IUV) v lokalne bajerje ali 
vrtače. Se pa včasih soočamo 
z ukrepi, ki so sicer zakonsko 
pokriti, nimajo pa ravno nara-
vovarstvenega učinka. Dober 
primer je obvoznica pri Ško-
fljici. Že nekaj desetletij nara-
vovarstveni režim, ki na trasi 

obvoznice ščiti metulja, ki ga 
na tem območju že vrsto let ni 
več, zavira gradnjo ceste. Ta bi 
občutno izboljšalo bivanjsko 
okolje občanov in bistveno 
zmanjšala izpuste plinov. 

Tudi ljudje smo del nara-
ve in naravovarstveni režimi 
morajo biti v prvi vrsti ukre-
pi, ki bodo pomagali preživeti 
človeku. Narava se bo namreč 
brez človeka hitro opomogla. 
Bolj je vprašanje ali se lahko 
opomore človek. Lep primer 
so Kotnikovi bajerji v Verdu. 
Iz nekdanjega industrijske-
ga območja, kjer so kopali 
glino in izdelovali opeko, je 
nastal raj za ptice in ribe. In 
to samo v nekaj desetletjih.  
Naj bo dan in teden zemlje čas 
za razmislek, ali so vsi ukre-
pi smiselni in ali jih je treba 
preoblikovati, spremeniti oz. 
nadgraditi. In čas za razmislek 
kaj lahko sami naredimo. Ali 
moramo kupovati telefon na 2 
leti, avto na 4, se prekomerno 
zalagati s hrano itd. Najpo-
membnejši koraki so najprej 
pri nas samih.  
Vaš župan Daniel Cukjati 
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Občina Vrhnika je v tretjem poskusu 
izbrala najugodnejšega izvajalca za 

gradnjo garderobnega objekta v 
športnem parku, to je družba Arol, ki 
trenutno že vrši obnovo Cankarjeve 

šole. 

V predhodnih razpisih so ponudniki ponudili 
višjo ceno od zagotovljenih občinskih sredstev, 
zaradi česar je občina nekoliko racionalizirala 
projekt, očitno pa so popustili tudi izvajalci, saj 

je izbrana ponudba (2,305.125,40 € z DDV) za 
približno 370 tisoč evrov ugodnejša od najugo-
dnejše v drugem poskusu razpisa. Kot so poja-
snili na občini, bo Dolinšek Transport do konca 
aprila odstranil preobremenilni nasip (ruševine 
bazena), nato pa naj bi Arol v 10 mesecih zgradil 
garderobni objekt. Kaj je »garderobni objekt«? 
Gre za 45 x 15 metrov velik dvoetažni objekt, v 
katerem bo devet garderob za športnike, fizio-
terapevtski prostor, sejna soba, skladišče in de-
lavnica za vzdrževalce Zavoda Ivana Cankarja 
Vrhnika ter gostinski objekt s teraso. (gt)

Vabilo

Vabimo Vas na 

letni zbor krajanov 
Podlipa – Smrečje,  
v soboto, 6. maja 2023, ob 19.00 uri v dvorani 
gasilskega doma.

Dnevni red:
- Pozdrav in izvolitev delovnega predsedstva
- Poročila (delo sveta KS, finančno poročilo in poro-

čilo vodovodnega odbora)
- Razprave in plan dela 
- Razno

Vljudno vabljeni!
Predsednik KS Podlipa Smrečje 

Boštjan Jurjevčič

Občina Vrhnika 
je v sodelovanju z 
KP Vrhnika pozvala 
krajevne skupnosti k 
čistilni akciji 25. marca.

Člani KS Vrhnika - Center 
smo organizirali čiščenje obrež-
ja reke Ljubljanice in nekaj goz-
dnih poti proti Štampetovemu 
mostu. Udeležba je bila skro-
mna, vendar smo kljub moč-
nemu dežju pobrali ogromno 
smeti na zelo majhnem obmo-
čju. Iskrena hvala vsem, ki ste se 
akcije udeležili.

Agata Smrekar

Na srečanje so bili povablje-
ni strokovni delavci vrtcev in 
osnovnih šol iz občin Vrhnika, 
Borovnica in Log - Dragomer, 
Policijska postaja Vrhnika in 
Zdravstveni dom Vrhnika.

V okviru delovnega sreča-
nja je na temo nasilja v družini 
spregovorila koordinatorica za 
preprečevanje nasilja v družini 
in vodja interventne službe pri 
CSD Ljubljana, gospa Helena 
Govekar. Opozorila je, da mora-
jo biti vse javne institucije pozor-
ne na pojav in zaznavanje nasilja 
v družini ter na dolžnost prijave 
suma nasilja pristojnemu CSD, 
policiji ali državnemu tožilstvu. 
Vse institucije so ob zaznavi 
nasilja v družini dolžne v štiri-
indvajsetih urah od seznanitve 
z okoliščinami obvestiti ome-
njene organe. Ob prijavi center 
za socialno delo ravna v okviru 
javnih pooblastil, skladno z Za-
konom o preprečevanju nasilja 
v družini in Družinskim zako-
nikom ter naredi vse potrebno 

za zaščito tako mladoletne kot 
polnoletne žrtve. Zaradi zaščite 
žrtve in medsebojnega sodelo-
vanja z vsemi za žrtev pomemb-
nimi institucijami CSD skladno 
s Pravilnikom  o sodelovanju 
organov ter o delovanju centrov 
za socialno delo, multidiscipli-
narnih timov in regijskih služb 
pri obravnavi nasilja v družini 
skliče multidisciplinarni tim, ki 
se ga morajo imenovani člani 
udeležiti. Koordinatorica za pre-
prečevanje nasilja v družini je 
prisotne povabila k sodelovanju, 
da bi se takšnih multidiscipli-
narnih timov zanesljivo udeležili 
in na takšen način pripomogli h 
krepitvi samozaščite polnoletne 
žrtve in k vzpostavljanju varoval-
nih dejavnikov mladoletne žrtve.  
Na vse večji pojav medvrstni-
škega nasilja sta opozorila kri-
minalist Primož Podbelšek 
in policistka Mirela Čorić iz 
Sektorja kriminalistične poli-
cije Ljubljana. G. Podbelšek se 
ukvarja predvsem s preiskova-

njem kaznivih dejanj odrasle 
osebe zoper spolno nedotaklji-
vost otrok in s kaznivimi dejanji, 
nastalimi prek svetovnega spleta. 
Gospa Čorić je policistka, ki se je 
spominjamo po pogumnih deja-
njih v slovenski policiji. Oba sta 
pojasnila, da se v zadnjem obdo-
bju veča število kaznivih dejanj 
mladoletnih oseb prek spleta, 
ki so posledica takšnih spletnih 
odnosov. Obravnava tovrstnih 
kaznivih dejanj in penalizacija 
mladoletnih oseb terjata od po-
licije in sodišč vse bolj speciali-
zirano obravnavo, prav tako se v 
tovrsten namen izobražujejo od-
vetniki, ki bodo obravnavali ta-
kšne primere. Pojavi medvrstni-
škega nasilja v slovenski družbi 
terjajo poglobljeno obravnavo in 
medsebojno sodelovanje različ-
nih služb: od policije, sodišč, šol, 
CSD in nevladnih organizacij. 

Člani delovnega srečanja smo 
se strinjali, da je treba pri med-
vrstniškem nasilju nameniti 
precejšnji poudarek preventivi, s 
katero bi zajeli mladostnike z ve-
čjim tveganjem. V šolskem oko-
lišu namenjajo precejšen pou-
darek medvrstniškim odnosom, 
učinkovitemu reševanju zapletov 
med učenci ter soočanju s teža-
vami in stiskami. Opažajo pa, da 

se veliko neljubih dogodkov zgo-
di po končanem pouku, na poti 
domov oziroma popoldan. 

Pogovor udeležencev sreča-
nja je vodil k potrebni ponudbi 
programov za mlade v občini. 
Z usmeritvijo osnovnošolskih 
otrok v t. i. mladinske centre, 
kjer bi bili deležni različnih 
ustvarjalnih in izobraževalnih 
delavnic ter usmerjenih aktivno-
sti, bi mladim ponudili prostor, 
podporo in priložnost za (pro)
aktivno delovanje ter jih uspo-
sobili za pozitivne spremembe, 
aktivno vključevanje v družbo in 
jim ponudili pestro izbiro znanj 
širokega spektra. Z vključitvijo 
osnovnošolcev v organizira-
no obliko preživljanja prostega 
časa bi pripomogli k razvijanju 
socialnih in čustvenih veščin, 
krepitvi samopodobe ter samo-
zavedanju, pridobitvi kompetenc 
v odnosnih spretnostih in odgo-
vornemu sprejemanju lastnih 
odločitev.

Člani delovnega srečanja smo 
zaznali potrebo po nadaljnjih to-
vrstnih srečanjih, za kar si bomo 
na centru za socialno delo v pri-
hodnje prizadevali.

Mag. Klavdija Nagode 
Celarc, pomočnica v. d. 

direktorja CSD Ljubljana

Čistilna akcija
KS Vrhnika – Center

Delovno srečanje na temo nasilja
v družini in medvrstniškega nasilja

Začel se bo graditi garderobni objekt

Videz garderobnega objekta (grafika S.M. Studio).

Center za socialno delo, enota Vrhnika, je v 
sodelovanju s koordinatorico nasilja v družini 
in Cankarjevo knjižnico Vrhnika 7. 4. 2023 
organiziral delovno srečanje z naslovom 
Ravnanje institucij ob prijavi nasilja v družini 
in pojav medvrstniškega nasilja. 
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Dosedanja koncesionarka 
ortodontka Polonca Keršič, dr. dent. 

med., je odšla v pokoj. 

Ministrstvo za zdravje je sredi januarja sicer 
objavilo javni razpis za podelitev koncesije za 
opravljanje te dejavnosti in do 20. marca bi 
moralo poslati izbranemu koncesionarju v pod-
pis koncesijsko pogodbo, vendar se to še ni zgo-
dilo. Pacienti, ki bi jih moral prevzeti novi kon-
cesionar, so tako naenkrat ostali brez ortodonta. 
Za pojasnilo smo se obrnili na Zdravstveni 
dom Vrhnika, kjer nam je direktorica mag. Ana 
Remškar pojasnila, da se lahko zgodi, da lokacija 
novega koncesionarja ne bo nujno v prostorih 
zdravstvenega doma na Vrhniki. »Koncesija se 
namreč podeljuje za osrednjo slovensko regijo 
in vsak od prijavljenih kandidatov je lahko v pri-
javi podal kraj ambulante po lastni izbiri znotraj 
regije. V ZD Vrhnika imamo na voljo prostor za 

koncesionarja, če bi si le-ta želel imeti ambulan-
to na Vrhniki, saj si želimo, da dobijo naši pa-
cienti obravnavo, četudi s strani koncesionarja, 
znotraj hiše ZD Vrhnika in s tem kar najbliže 
domu.« 

Več za zdaj ni znanega. Vodstvo ZD Vrhnika 
nam je sporočilo, da bodo informacijo o iz-
branem koncesionarju takoj, ko jo bodo dobili, 
objavili na njihovi spletni strani in profilu Face-
book. »Zavedamo se stiske, v kateri so se znašli 
starši otrok, ki potrebujejo ortodonta, zato v za-
devi aktivno sodelujemo, čeprav gre za program, 
ki ni del programa ZD Vrhnika. Lahko potrdim, 
da dobivamo veliko vprašanj občanov glede 
ortodonta in vsem se trudimo nuditi kar se da 
relevantne informacije glede na informacije, ki 
jih imamo oz. dobimo s strani Ministrstva za 
zdravje,« je še dodala sogovornica.

Gašper Tominc

Pacienti ostali brez ortodonta, 
v zdravstvenem domu iščejo rešitev

Vrhnika, 14. april – 
Župani vseh treh občin, 

sedanja direktorica 
in nekdanji direktor 

zdravstvenega doma so 
prerezali slavnostni trak 
prenovljenih prostorov 

za fizioterapijo v 
zdravstvenem domu. 

Prostori fizioterapije so v kle-
ti zdravstvenega doma, kjer so 
nekoč že bili, a so bili ločeni, ker 
jih je del uporabljal zdravstveni 
dom, dve ambulanti pa koncesi-
onarki. Ker sta odšli v pokoj, je 
zdravstveni dom prevzel njuna 
programa. »Potrebe po fizio-
terapiji so na območju našega 
zdravstvenega doma zelo velike. 
Čakalne dobe so dolge, zato bi 
bil izpad tega programa velik 
minus za občane naših treh ob-
čin. Zato ni bila težka odločitev, 
da smo ustrezno preuredili pro-
store in zaposlili dodaten kader. 
Imeli smo srečo s kadrom, uspe-
lo nam je zaposliti novo fiziote-
rapevtko in fizioterapevta, oba 

sta že začela delo, tako da pro-
stor živi, služi svojemu name-
nu,« je za Naš časopis povedala 
Ana Remškar, nova direktorica 
ZD Vrhnika. 

Novi prostori so sodobno 
opremljeni, dovolj veliki in 
zračni. Med seboj so povezani, 
a hkrati s predelnimi zavesami 
vseeno nudijo pacientu priča-
kovano zasebnost. »Prenovlje-
ni prostori so velika pridobitev 
tudi za zaposlene. Urejeno oko-
lje, prostorski pogoji in oprema 
so velik plus pri iskanju kadra. 
Vsak si želi delati v lepem okolju. 
Vemo, kako hudemu pomanj-
kanju zdravstvenega kadra smo 
priča in ko se posameznik od-
loča, je lahko delovni prostor 
tudi tisto, kar pretehta pri od-
ločitvi. Zaposleni so dobili nov 
ločen prostor zase z garderobo 
in čajno kuhinjo,« je povedala 
sogovornica. 

Opravljeni posegi v prostor 
niso terjali gradbenega dovolje-
nja, obnova pa je stala 76 tisoč 
evrov brez DDV, nekaj manj kot 
4.000 evrov pa so dali še za pre-

zračevanje. 
Trenutno je obisk fiziotera-

pije mogoč samo z napotitvijo 
zdravnika z delovnim nalogom. 
»Obseg povpraševanja je tako 
velik, da za zdaj samoplačniških 
storitev ne moremo ponuditi. 
Smo pa proaktivni in nam ni 
vseeno, kaj se zgodi z našimi 
pacienti. Ravno zato sta se po-
vezala naša fizioterapija in naš 
Center za krepitev zdravja, ki je 

mimogrede po podatkih, ki jih 
spremlja NIJZ, najboljši Center 
za krepitev zdravja v Sloveniji. 
Pacienti, ki končajo obravnavo 
v fizioterapiji, so tako napoteni, 
če fizioterapevt oceni, da bi bilo 
to dobro za pacienta, naprej v 
Center za krepitev zdravja, kjer 
lahko nadaljuje s telovadbo in 
mu tako nudimo podporo dalj-
še obdobje; dobi dodatne vaje 
in napotke za funkcioniranje v 
domačem okolju.«

Direktorica ob odprtju ni po-
zabila povedati, da gre pravza-
prav za projekt njenega predho-
dnika Romana Strgarja, za kar 
se mu je tudi zahvalila. Projekt 
prenove je tako pod streho, a v 
zdravstvenem domu že razmi-
šljajo o novem koraku. »V pri-
hodnjem letu si želimo dobiti še 
0,6 programa, tako da bi imeli 
z  ZZZS kritih kar šest progra-
mov fizioterapije. Razmišljamo 
o nakupu dodatnih aparatov, 

ki sledijo smernicam sodobne 
fizioterapije. Veliko se pogo-
varjamo o nudenju ‘specialne’ 
fizioterapevtske obravnave, ki 
jo lahko izvaja dodatno speci-
fično izobražen fizioterapevt. 
Na področju naših občin tega 
še ni na voljo. Upamo, da bomo 
z izobraževanjem našega kadra 
to lahko čim prej ponudili na-
šim pacientom.« 

Gašper Tominc, foto: GT

Župan Občine Log - Dragomer Miran Stanovnik, vrhniški župan Daniel Cukjati, direktorica ZD Vrhnika Ana Remškar, 
nekdanji direktor zdravstvenega doma Roman Strgar in borovniški župan Peter Črnilogar 

Odprli 
prenovljene 
prostore za 
fizioterapijo
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Vrhnika, 4. april – V Cankarjevem 
domu je odprla svoja vrata razstava 
ročnih in likovnih izdelkov učencev 
OŠ Ivana Cankarja Vrhnika, ki 
obiskujejo interesne dejavnosti. 

Svoje spretnosti oblikovanja gline, čipkarskega 
krožka, šiviljskega krožka, klekljanja in ust-
varjanja iz različnih materialov si lahko ogledate 
do 3. maja. Učencem so pri ustvarjanju pomag-
ale mentorice Joži Jerele, Mateja Pellis, Urša Oce-
pek, Sabina Burger, Katarina Kobal in Alenka 
Smrtnik. Odprtje razstave, ki so jo poimenovali 
Naši prstki ustvarjajo, so pospremili s kulturnim 
programom v izvedbi šolskega pevskega zbora 
Kuštravci pod vodstvom Ljubice Jelovšek (na kla-

virju jih je spremljala Ema Trček). Program so z 
recitacijami in opisom interesnih dejavnosti pop-
estrili še učenci in učenke 5. d razreda. 

Gašper Tominc, foto: GT

V Želvici smo ponosni 
na naš naravni kotiček 
z visokimi in nizkimi 
gredami, skalnjakom, 
mlako in pernatimi 
prebivalci. 

Da pa so gredice vsako leto 
obdelane, živali nahranjene in 
kotiček urejen, potrebujemo 
kar nekaj orodja in pripomoč-
kov: motike in grablje, lončke 
za sadike, semena, vreče krme, 
vedra in korita, palice za fižol 
in paradižnik ter še in še. Z leti 
se je kotiček razvijal, poveče-
vala se je tudi količina potreb-
nih pripomočkov, prostora za 

shranjevanje pa je bilo v obsto-
ječih prostorih vse manj. Zato 
smo začeli z načrtovanjem ino-
vativne lope, v kateri bi bilo do-
volj prostora za shranjevanje, 
hkrati pa bi nam služila tudi 
kot rastlinjak in nekakšna učil-
nica na prostem z delovnimi 
površinami za sajenje ter spo-
znavanje vrtnega ekosistema. 
Februarja je bila lopa končana. 
In res je vsebovala vse našte-
to, poleg tega pa še prostor za 
shranjevanje zunanjih igrač in 
manjši skladiščni prostor za 
našega hišnika. Lopo krasi ze-
lena streha, z nje je speljan tudi 
žleb za zbiranje deževnice. 28. 
februarja smo imeli v narav-

nem kotičku slovesno odprtje 
lope za arhitekte, izvajalce,  
predstavnike občine in druge 
povabljene. Gospa ravnateljica 
se je zahvalila vsem, ki so bili 
aktivno vključeni v projekt, 
otroci in strokovne delavke iz 
Pravljične sobe in Sobe veselja 
pa so pripravili krajši kulturni 
program. Zdaj je v lopi že vse 
potrebno za začetek vrtnarske 
sezone, iz lončkov in korit na 
policah pa že kukajo prve sa-
dike. Odprtje lope za starše 
načrtujemo v aprilu, ko bomo 
na vrtu pripravili tudi delovno 
akcijo in izmenjavo semen. 
Anja Petelin, enota Želvica, 

Pravljična soba

Prišla je pomlad in 
z njo spomladanske 

cvetlice, ki nas 
obkrožajo v naravi pa 

tudi v cvetličnih lončkih 
v naši igralnici, kjer 

svet raziskujejo 1 do 2 
leti stari malčki Vrtca 

Vrhnike, v enoti Želvica  
z Natašo, Lenko in 

Polono. 

Doživljali in spoznavali smo 
živo ter neživo naravo preko 
različnih zanimivih dejavnosti, 
ki so se jih otroci z veseljem 
udeležili in pri tem aktivno 
sodelovali. Z vonjem, tipom in 

opazovanjem smo ugotovili la-
stnosti trobentice ter jo prepo-
znali na fotografijah.

Otroci so manipulirali z 
zemljo ob uporabi cvetličnih 
lončkov, kanglic, žličk, rožic iz 
papirja ter urili svoje tipno za-
znavanje.  Ob gnetenju plaste-
lina, ki nam omogoča gibanje 
z dlanmi, rokami in prsti, so si 
otroci naredili cvetlično gredi-
co z vejicami različnih cvetočih 
grmov. Ob likovnem ustvarja-
nju z barvo in lepljenjem rožic iz 
koledarjev je nastala pomladna 
dekoracija hodnika. Fino moto-
riko smo si razvijali ob pobira-
nju riža v plastenko, ki nam je 
služila kot mali instrument – 
ropotulja, pri prepevanju nove 

pesmice Trobentica in zvonček. 
Da bi si le-to dobro zapomnili, 
smo naredili kar glasbeni sliko-
pis. Vmes sta prišla tudi Miška 
in krt, prstna igra, ki jo lahko 
izvajajo tudi starši s svojimi 
malčki.

Naravo smo raziskovali in 
opazovali tudi v naravnem ko-
tičku našega vrtca, v cvetličnih 
koritih in na igrišču ob presipa-
nju peska ter  mivke s pomočjo 
kanglic, lopatk in drugih pripo-
močkov za igro.

Cvetlično gredico smo za-
ključili s FAM – fit aktivno me-
todo, kjer smo razvrščali cvetli-
ce po barvi.

Polona Urbančič Jerebic

V Sole Liberu je čas 
novih vpisov za tiste, ki 

jih zanima drugačen, 
naraven, izkustven 

način šolanja. 

Smo zavod za naravno izo-
braževanje, ki ponuja alterna-
tivno obliko šolanja za otroke, 
ki imajo uradno status šolanja 
na domu. 

V naslednjem šolskem letu 
2023/24 vpisujemo otroke od 
1. do vključno 5. razreda v pro-
gram Šolanja ter predšolske 
sončke (letnik 2018) v program 
Doživljajski dopoldnevi.

Zavezani smo praktične-
mu načinu dela in aktivnemu 
načinu učenja v notranji raz-
iskovalnici in zunanji gozdni 
učilnici, ki otroka skozi učni 
proces podpirajo celostno. To-
krat smo snov razmnoževanja 
rastlin povezali z živalskim 
kraljestvom. Naša sodelavka 
Helena Šneberger Mandelj 

nam je pripravila izkustveno in 
gibalno delavnico predstavitve 
razmnoževanja rastlin. Raz-
množevanje rastlin je namreč 
povezano tudi z opraševalci, 
zato smo po Helenini delav-
nici v goste povabili študenta 
naravoslovne fakultete, ki nam 
je predstavil divje opraševalce, 
za katere nam je Fizioterapija 
Dorma podarila hotel, za kar 
se srčno zahvaljujemo. Po te-
oretičnem uvodu smo postali 
pravi raziskovalci in v gozdič-
ku iskali divje opraševalce. Vse 
smo varno ujeli, proučili in jih 
vrnili v prostost.

Z opraševalci smo začeli 
tudi z razvrstitvijo živalskega 
kraljestva; najprej prek igre 
in izkustvene predstavitve, 
nato še prek izdelkov učencev 
(predstavitve različnih živali) 
in izkustvenih izletov, ki bodo 
usmerjeni v spoznavanje žival-
skega kraljestva. 

Delamo v manjši skupini, 
zato naše delo hkrati omogoča 

skupinski in posamezni pri-
stop ob prisotnosti pedagogov.

Velik poudarek dajemo tudi 
učenju o sebi, o čustvih ter 
medsebojnih odnosih. Kon-
kretno razvijamo tudi vešči-
ne razmišljanja, ki so izjemno 
pomembne za življenje posa-
meznika. V letu 2023/24 vpi-
sujemo otroke od 1. do vključ-
no 5. razreda. Z vprašanji se 
obrnite na info@sole-libero.si 
ali pokličite na št. 041 511 060.  

Ob tej priložnosti bi se 
zahvalili našima sončnima 
sponzorjema, ki sta: SIMON-
KR,  d. o. o., in Prava vad-
ba, ki podpirata našo vizijo 
izkustvenega šolanja in nam 
omogočata dodatna izkustva. 
Hvala iz srca!

SimonKr,  d. o. o.,  in  Prava 
vadba sta naša sončna spon-
zorja. Če bi želeli biti med naši-
mi sponzorji tudi vi, nam pišite 
na info@sole-libero.si.

Sole Libero

Sole libero vpisuje in izkustveno poučuje

Cvetlična gredica Vrtne sobe

Nova trajnostna lopaŠolski prstki
tudi ustvarjajo

Pevski zbor Kuštravci, pred njimi pa mentorice interesnih dejavnosti, na katerih so ustvarjali osnovnošolci. 
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T E M A  M E S E C A

Na portalu 
e-Demokracija je bil 

od konca februarja do 
konca marca razgrnjena 

predloga Programa 
upravljanja območij 

Natura 2000 2023–2028. 

Program na določenih ob-
močjih še zaostruje pogoje 
kmetovanja, menda zaradi po-
slabševanja stanja določenih 
kvalifikacijskih vrst in habita-
tnih tipov na traviščih obmo-
čij Natura 2000. Pretekli pro-
stovoljni ukrepi po njihovem 
mnenju niso zagotovili dovolj 
velikega vpisa v ciljne površi-
ne, zato se tokrat na izbranih 
območjih uvajajo zavezujoče 
omejitve pri izvajanju kmetijske 
prakse. Nove, ostrejše omejitve 
naj bi veljale na delih območja 
Planinskega polja in Ljubljan-
skega barja – v našem primeru 
okoli Bevk. 

Natura 2000 obsega do-
brih 37 % območij Slovenije 
(kar je najvišji delež v EU, kjer 
je povprečje 18,5 %), s katero 
se ohranjajo posebni habitati, 
ki pripomorejo k ohranjanju 

pestrosti živalskih in rastlinskih 
vrst. Z Naturo 2000 v Sloveniji 
varujemo 205 živalskih in 27 
rastlinskih vrst ter 60 tipičnih 
naravnih okolij. Visok delež 
ozemlja, ki je vključen v Naturo 
2000 (na območju občine Vrh-
nika naj bi Natura 2000 zaseda-
la kar 51 % vsega območja), 
otežuje kmetijsko pridelavo, 
ki zmanjšuje konkurenčnost 
pridelave hrane. Dodatne zaos-
tritve, ki so predvidene v novem 
upravljavskem programu 
Nature, samo še otežujejo 
konkurenčnost. Najstrožji 

režim bi zajel območje pri Igu 
in pri Bevkah. Slednje obsega 
približno 150 ha, doletel pa bi 
približno 25 kmetij. 

Ni samo metuljček
Na ministrstvih so v primeru 

Ljubljanskega barja pojasnili, 
da ne gre zgolj za ogroženost 
barjanskega okarčka, pač pa 
ta ukrep naslavlja ptico kosca 
in habitatni tip »travniki s 
prevladujočo stožko«. Obe 
vrsti in habitatni tip so predmet 
uradnega opomina Evropske 
komisije zaradi poslabšanja 
stanja na tem območju. Zanje 
je ključno, da se uvede prilago-
jena kmetijska praksa na tem 
območju. 

Kaplja čez rob
Za kmete je taka uredba bila 

kaplja čez rob, zato so se sredi 
marca zbrali na Igu, kjer je bilo 
slišati, da nobena od institucij ni 
prizadetih lastnikov, pa tudi ne 
lokalnih skupnosti, obvestila, da 
se na njihovih zemljiščih obeta 
uvedba strogega režima. Na 
okrogli mizi so sicer sodelovali 
predstavniki obeh pristojnih 
ministrstev, ZRS za varstvo 

narave, KP Ljubljansko barje 
in kmečkih stanovskih orga-
nizacij. Kmetje so pred pris-
tojnimi izrazili razočaranje 
nad neustreznim odnosom do 
njih, njihove lastnine in kmeti-
jskih zemljišč. Predvsem pa so 
pogrešali udeležbo ministra za 
naravne vire in prostor Uroša 
Brežana in kmetijske ministrice 
Irene Šinko, saj sodelujoči pred-
stavniki njunih ministrstev na 
številna postavljena vprašanja 
po njihovem mnenju niso mo-
gli odgovoriti, še manj podati 
zavezujočih obljub.

Zahteve kmetov
Po dvourni razpravi so pred-

stavniki kmetov predali 11 
zahtev predstavnikom minis-
tra za naravne vire in prostor. 
V njih terjajo nedvoumen pri-
kaz, da je predvidena uredba 
edino primerna in da prinaša 
rezultate. Zahtevajo, da se iz 
uredbe črta sprememba njiv v 
steljnike, vstop v režim pa pros-
tovoljen pod jasnimi in znanimi 
pogoji pravičnih nadomestil in 
najdenih rešitev za obstoj nji-
hovih kmetij. Zahtevajo tudi, da 
se vsem oškodovanim kmetom 
določi pravična renta v višini 
tržne cene pridelka.

Na ministrstvu odgovarjajo
Na ministrstvu pravijo, da 

so stanovske organizacije 
kmetovalcev bili v pogovore 
o sprejemanju režima za Na-
turo 2000 na tem delu območja 
krajinskega parka vključene že 
od leta 2019, poleg tega so bile 
vse te informacije podane tudi 
pri pripravi strateškega načrta 
skupne kmetijske politike. Po 
njihovem je usklajevanje z 
lastniki zemljišč tudi postopek 
sprejemanja te uredbe. 

Travnike v steljnike 
Kmetje se po objavi številnih 

omejitev, ki med drugim obsega 
prepoved paše, gnojenja in da-
tum prve košnje trave šele po 
1. avgustu, počutijo razlaščene, 
saj jim bo z omejitvami v praksi 
odvzeta možnost pridelave 
krme ali paše. Država pred-
videva barjanskim kmetom 
»odškodnino« v višini 663 ev-
rov na hektar. Kmetje menijo, 
da je omenjeni znesek prim-
eren zgolj za steljnike, nikakor 
pa ni zadosten za travnike, s 
katerih se strava uporablja za 
krmo živali. Z omejitvami bo 
travnata krma postala stelja, 
ki ni več primerna za preh-
rano živali, to pa postavlja pod 
vprašaj obstoj velikih kmetij.  

Za zdaj ostaja še po starem
Zaradi neslišanosti so kmetje 

24. aprila izvedli vseslovenski 
protest po več slovenskih kra-
jih, tudi na Vrhniki. V začetku 
aprila so se njihovi predstavniki 
sestali s predsednikom vlade 
ter resornima ministroma, od-
govornima za kmetijstvo in 
okolje. Po skopi izjavi kmetijske 
ministrice bosta oblikovani dve 
delovni skupini, ena strokovna 

in ena širša, v katerih bodo la-
hko sodelovale vse nevladne 
organizacije s svojimi predlogi, 
ki bodo z delom začele takoj, 
čez nekaj tednov pa bo sledil 
pregled opravljenega dela. Za 
ta čas so kmetje tudi zamrznili 
protestniške aktivnosti. Za od-
tenek konkretnejši od Šinkove 
je bil minister za okolje in pro-
stor Uroš Brežan, ki je nakazal, 
da je na mizi tudi določitev 

novih območij Nature 2000. 
Vsaj za letos si kmetje lahko od-
dahnejo. Na območjih Nature 
2000 tako v letu 2023 še ne bo 
prišlo do sprememb. »V letu 
2023 ne bomo posegali v kmeti-
jske prakse, ki obstajajo na tem 
območju v tem trenutku,« je še 
povedal minister za naravne 
vire in prostor Uroš Brežan.

Gašper Tominc, 
Robert Božič

Daniel Cukajti, župan Vrhnike: Natura 2000 je v 
smislu ohranjanja živalske in rastlinske raznovrstnosti 
zagotovo korak v pravo smer. Ta svet moramo zapustiti 
našim potomcem v dobri kondiciji, s čimer Natura 2000 
zagotovo prispeva. Težko pa sprejemam Naturo 2000 kot 
nekaj pozitivnega pri infrastrukturnem razvoju kraja, kot 
je na primer v našem primeru gradnja južne obvoznice, 
širjenje avtocestne trase ali vzpostavitev železniške 
povezave Ljubljana – Vrhnika. Z njo povezane omejitve 
bi morale varovati okolje pri njegovem razvoju, ne ga pa 
za vsako ceno omejevati.  

Matej Petkovšek, kmet, Bevke: 
Z zaskrbljenostjo gledam v prihodnost našega kmetijstva. 
Bojim se najbolj črnega scenarija, da bomo morali ekolo-
ško govedorejo opustiti. Trenutno kaže, da mi bo 12,5 ha 
zapadlo pod najstrožji režim, kjer se bo varoval metuljček 
okarček. Prav tako se mi letos izteče desetletna pogodba 
za 14 ha najema zemljišč pri Skladu kmetijskih zemljišč, 
kjer je bilo že rečeno, da bo po obnovitvi pogodbe veljal 
na omenjenem zemljišču strožji režim. Meni napovedane 
omejitve s košnjo do avgusta uničujejo govedorejo. Pašniki 
se bodo spremenili v steljnike. Kaj naj z njimi?

Metuljček 
dvignil kmete 
na noge

Na temo narave so 
ustvarjali tudi na OŠ 
Antona Martina Slomška. 
Predstavljamo nekaj 
likovnih del, ki kažejo, 
kako si osnovnošolci 
predstavljajo naravo - 
neokrnjeno, lepo, čisto.

Lara Petkovšek, 7 c

Jakob Zamejc, 8a Maša Černetič, 9c

Zadnja vest: sindikat kmetov Slovenije je v ponedeljek zvečer (17. april)  Ministrstvo za kmetijstvo obvestil, da se sestankov skupne delovne skupine, ki se 
je ukvarjala s problemi v kmetijstvu, ne bo več udeleževal, saj se z gradivom, ki so ga predstavniki sindikata prejeli, ne strinja. Dan kasneje so kmetijske 

nevladne organizacije na novinarski konferenci pred kmečko zadrugo na Igu sporočile, da po samo dveh tednih pogajanj z vlado znova zaostrujejo 
stavkovne aktivnosti.
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Verd, 24. marec – Na 
skupščini Gasilske 

zveze Vrhnika je bila 
za novo predsednico 

zveze izvoljena 
Andreja Lenarčič, ki 

je na tem mestu 
zamenjala Vinka 

Keršmanca. 

Slednji je bil imenovan za ča-
stnega predsednika zveze. Šest-
najst prostovoljnih gasilskih 
društve, kolikor jih deluje v zve-
zi, je lani opravilo 429 interven-

cij. Po končanih občnih zborih 
prostovoljnih gasilkih društev v 
občinah Vrhnika, Borovnica in 
Log -Dragomer je konec marca 
sledila še skupščina krovne ga-
silske zveze. Delagati Gasilske 
zveze Vrhnika in gostje so se 
zbrali v gasilskem domu v Verdu, 
kjer so bila vsa poročila sogla-
sno sprejeta. Vinko Keršmanc, 
predsednik gasilske zveze, je ob 
dejstvu, da je zaključeval tudi 
petletno mandatno obdobje 
(2018–2023), izpostavil več ve-
čjih operativnih dogodkov, ki 
so zaznamovali omenjeno ob-
dobje; to so bili požar v Kemi-

su, epidemija covida-19, požar 
na Krasu, poplave in eksplozija 
v Hamexu. »Ob vseh teh do-
godkih je včasih potrebna tudi 
gasilcem pomoč. Pomembno je, 
da imamo včasih tudi malo sre-
če, a osnova je zagotovo dobra 
izurjenost, ustrezna zaščitna 
oprema in znanje. Veliko napo-
ra se vlaga v tehniko in znanje, 
pri čemer nas res podpirajo vse 
tri občine.« Izpostavil je tudi 
skrb društev za razvoj gasilkih 
organizacij, ki se očem še naj-
bolj kažejo z razvojem gasilskih 
domov. »Na organizacijskem 
nivoju so mandat zaznamovali 
izgradnja gasilskega doma PGD 
Padež, Pokojišče, Zavrh, obnova, 
sanacija, dograditev in ureditev 
gasilskega doma PGD Log. Tudi 
v Brezovici pri Borovnici so raz-
širili obstoječi gasilski dom.« 
Omenjene so samo največje 
obnove oziroma gradnje, saj so 
v številnih domovih potekala 
tudi manjša dela. 

Benjamin Svenšek, povelj-
nik GZ Vrhnika, je spomnnil 
na potrebo nenehnega urjenja 
članov, ki je pogoj za učinkovito 
in varno opravljanje intervencij. 
Med drugim je omenil tudi lani 
oktobra končano usposablja-
nje v sodelovanju s Slovensko 
vojsko za varno delo s helikop-
terji. »Usposobili smo 42 gasil-
cev, s čimer smo postali na tem 
območju ena najbolj številno 
usposobljenih gasilskih zvez. 
To bo pomagalo pri morebitnih 
požarih na Krasu, saj je naša 
Notranjska regija namenje-
na takojšni pomoči v primeru 
požara na Krasu.« Poklonil se 
je zlatemu uspehu mladinske 
ekipe PGD Drenov Grič - Le-
sno Brdo na gasilski olimpijadi 
v Celju ter prebral tudi poro-
čilo opravljenih intervencijah, 

število katerih se vsako leto 
veča. »Število intervencij se iz 
leta v leto povečuje, kakor tudi 
zahtevnost posredovanja. Na 
področju GZ Vrhnika so ope-
rativne enote lani intervenirale 
429-krat.«. Največ intervencij je 
imelo PGD Vrhnika (95), sledi-
ta Stara Vrhnika (79), Verd (46), 
Sinja Gorica (41), Borovnica (39) 
in Bevke (39). 

Po koncu poročil so besedo 
dobili tudi gostje. Franjo Bu-
kovec je v imenu GZ Slovenije 
in Notranjske regije pohvalil 
opravljeno delo in se še pose-
bej zahvalil Vinku Keršmancu, 

Benjaminu Svenšku, pa tudi 
občinam za posluh za financi-
ranje gasilske dejavnosti. Pod-
župan Mirko Antolović je bil 
navdušen nad pogumom in 
tovarištvom gasilcev, prav tako 
je delo gasilcev, usposobljenost 
in sodelovanje pohvalil dr. Peter 
Rodič iz CZ Vrhnika. Zbrane so 
nagovorili tudi predstavniki so-
sednjih gasilskih zvez. 

V sklepnem delu skupščine 
so bile volitve novega vodstva. 
Za predsednico Gasilske zveze 
Vrhnika je bila na novo izvoljena 
Andreja Lenarčič, sicer do ne-
davnega predsednica PGD Bev-

ke. Poveljstvo bo še naprej vodil 
Benjamin Svenšek. Ob koncu 
so podelili tudi priznanja. Če 
se omejimo na »največje«: nova 
predsednica Andreja Lenarčič 
in poveljnik Benjamin Svenšek 
sta Vinku Keršmancu v zname-
nje spoštovanja do njegovega 
dela in osebnosti, predsvem pa 
v znamenje zahvalie za ves trud 
in čas, ki ga je vložil v delovanje 
organizacije in požarne varno-
sti, podelila plaketo častnega 
predsednika GZ Vrhnika.

Gašper Tominc, 
foto: Rok Hribar

Predsednik GZ Vrhnika Vinko Keršmanc:
»Ker zaključujem svoj zadnji mandat v vlogi predsednika 
in prej še poveljnika Gasilske Zveze Vrhnika, mi dovolite 
da se ob tej priliki iskreno zahvalim društvom in njihovim 
vodstvom za vzpostavitev zaupanja in za dosežene sku-
pne uspehe. Hvala tudi poveljniku Benotu in tajnicama 
Urški in Marini, namestnici Saši in Blažu, ki je bil vedno 
pripravljen postorit še tisto nekaj več, da so bile naloge 
opravljene pravočasno in popolno. V veliko zadovoljstvo 
mi je bilo tudi sodelovanje z vsemi župani in občinskimi 
upravami. Prepričan sem, da smo njihovo zaupanje upra-
vičili in da smo skupaj dosegi lep razvoj in posodobitev 
naše opremljenosti. Lahko rečem, da smo program dela 
uspešno opravili, kljub dejstvu, da se odgovornost, naloge 
in delo v gasilski organizaciji nenehno povečuje. Iz leta v 
leto se pojavljajo veliki požari v naravnem okolju na Krasu, 
neurja in poplave, kjer redno sodelujejo tudi naše enote. 
Posebno pa smo lahko zadovoljni, da so bile naloge javne 
gasilske službe v primeru intervencij opravljene strokovno, 
hitro, učinkovito in brez hujših nezgod. Seveda pa želim, 
da se to zaupanje gradi in nadgrajuje tudi v bodoče.«

V soboto, 18. 3. 2023 je v Kulturni 
dvorani v Dekanih potekalo 
izobraževanje za predsednice in 
namestnice predsednic komisij za 
delo s članicami v gasilskih regijah in 
gasilskih zvezah, ki ga je organiziral 
Svet članic GZS. 

Udeležile smo se ga tri članice GZ Vrhnika, 2 
članici GZ Logatec, 2 članici GZ Cerknica in 2 
članici GZ Loška dolina. Ob pričetku srečanja 
nas je najprej pozdravila podžupanja Mestne 
občine Koper Jasna Softić. Na izobraževanju 
smo poslušale predavanje namestnice predse-
dnice GZS, dr. Janje Stajnko Kramer, ki nam je 
predstavila svojo gasilsko pot, Pravilnik o no-
šenju gasilske uniforme, predstavila aktivnosti 
članic v preteklem letu in aktualno zakonodajo 
na področju gasilstva. Predstavila nam je tudi 
načrt dela GZS v prihodnje. Rdeča nit preda-

vanja je bila pomembnost sodelovanja članic v 
gasilskih organizacijah na vseh nivojih. V nada-
ljevanju nam je namestnik poveljnika Obalno-
kraške regije, Dejan Slavec predstavil poročilo 
o nesreči, ki se je zgodila leta 2019, ko je prišlo 
do izlitja kerozina na železniški progi Divača–
Koper, v predoru Dol. Poveljnik Obalnokraške 
regije, Marko Adamič pa nam je v nadaljevanju 
na zanimiv in slikovit način predstavil poročilo 
o požaru na Krasu, ki je Slovenijo prizadel julija 
2022. Poudaril je pomembnost sodelovanja med 
vsemi gasilci ter uporabo znanja v vseh inter-
vencijah. 

Ob koncu izobraževanja nam je Jasmina Vid-
mar, predsednica Sveta članic GZS predstavila 
Načrt dela za leto 2023. Poskrbljeno je bilo tudi 
za smeh, ko nam je gledališka skupina Kulturne-
ga društva Dekani uprizorila skeč Wimbledon. 
Bogatejše za mnogo novih znanj in vtisov smo 
se članice odpravile proti domu.

Barbara Friškovec, GZ Vrhnika

Vajeti gasilske zveze
v ženskih rokah

Izobraževanje za gasilke – članice

Andreja Lenarčič, Vinko Keršmanc in Benjamin Svenšek 

Januarja so se članice in člani OOZ 
Vrhnika v Canakrjeve domu srečali po 
dveh »covidnih« sušnih letih. 

Podeljena so bila priznanja – listine in plakete 
jubilantom (za leto 2020, 2021 in 2022), nasme-

jali smo se ob stand up vicoteki z Janezom Can-
karjem in Jožetom Čamernikom, se po predstavi 
družili v Mali dvorani CD, kjer je Gostilna pri 
Kranjcu poskrbela za prigrizek in pijačo. Nekateri 
udeleženci so celo zaplesali ob zvokih harmonike. 
Meh so vlekli Vinko, Lovre in Martin Jesenovec 
ter Branko Celarc.                        OOZ Vrhnika

Jubilanti leta 2021, stojijo: Darja Garafolj, Edvard Tomšič, Franc Tršar, Matjaž Vidmar, Simon Hlebec, Marko 
Jezeršek, Marko Kogovšek, Rajko Mivšek, Janez Nagode, Jože Štirn, Matjaž Jereb

Čepijo: Matej Telban, Brane Filipič, Urban Bradeško, Simon Malavašič in Mirko Radić.

Jubilanti leta 2022, stojijo: Peter Caserman, Berto Gabrovšek, Franc Habat, Branko Celarc, Danijel Fortuna, 
Aleksander Fišter, Janez Končan in predsednik Matjaž Jereb. Čepijo: Matej Turšič, Marko Garafolj, Zdravko 

Kogovšek in Asmir Sagrković.

Letno srečanje obrtnikov
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Na 
občnem 

zboru 
podelili 

priznanja
Turistično društvo Blagajana 

Vrhnika je v četrtek, 16. 
marca 2023, izpeljalo redni 

Občni zbor. 

Zbor članov je bil v mali dvorani Cankarjevega 
doma na Vrhniki. Od 190 članov se je rednega 
občnega zbora udeležilo okoli 50 članov in nekaj 
gostov.

Prvi del zbora je bil namenjen kratkemu kul-
turnemu programu. Trije učenci OŠ Antona 
Martina Slomška Vrhnika in trije stalni bralci 
Cankarjevih del so zbranim zrecitirali nekaj zna-
nih Cankarjevih del. Nato je izvoljeno delovno 
predsedstvo vodilo uradni del zbora. Predstavili 
so poročila o delu TD Blagajana za leto 2022, po-
ročilo komisije za lepše okolje, poročilo o branju 
Cankarjevih del v Močilniku, finančno poročilo 
in poročilo nadzornega odbora. Na predstavljena 

poročila ni bilo pripomb, tako da so bila soglasno 
sprejeta. Poročilo o delu TD Blagajana je predsta-
vila predsednica Mirjam Suhadolnik. Naj nave-
demo samo nekaj najaktivnejših akcij:

– kulturni praznik – srečali smo se v Močilniku 
na varni razdalji in se povezali še prek Zooma,

– gregorjevo – delavnice v Starem malnu,
– dan Zemlje na Noč knjige – bralci smo sode-

lovali od 22. ure do polnoči in malo dlje,
– 29. 4. Zeliščni dan v Starem Malnu – Terezija 

Nikolčič, Margita Vehar in ga. Maček,
– Živel 1. maj, 1. in 2. maja, prvih svesto sobiskov-

alcev Starega malna je prejelo nageljne, za kat-
ere je prispeval tudi župan, 2. maja so deževen 
dan polepšale citrarke s Stare Vrhnike,

– 21. maja smo bralci Cankarjevih besedil na Sv. 
Trojici pričakali pohodnike po Cankarjevi poti,

– 25. maja – 300. branje Cankarjevih besedil v 
Močilniku,

– junija smo se družili s pevskimi zbori pod 
naslovom Peti je lepo, julija smo gostili pevske 
šole – Moč pesmi, avgusta so bile v Starem 
malnu pravljice,

– 24. junija smo člani ekipe Star maln aktivno 
sodelovali na kresovanju na Sv. Trojici v orga-
nizaciji skupine Poniji s Klanca, gost je bil Adi 
Smolar,

– 27. avgusta je bila v Starem malnu likovna 
delavnica – izvajalec Arty party; dopoldne so 
bile brezplačne za obiskovalce Starega malna, 
popoldne pa so potekale v okviru prireditev 
ZIC,

– 3. septembra je bilo v Starem malnu odprtje 
Zmajeve poti, projekta Zavoda Škrateljc in ZIC,

– na srečo smo 11. septembra še lahko izvedli 
podelitev blagajan ob spremljavi vrhniškega 
Big banda,

– lani smo dvakrat v Logatcu pekli palačinke za 

ukrajinske begunce – bili smo nagrajeni z na-
smehi otrok in odraslih; to je bilo v marcu in 
aprilu,

– septembra sta se življenje in delo v Starem mal-
nu skoraj ustavila zaradi zaprtja ceste, dostop je 
bil samo z zgornje ceste,

– predvidena trimesečna zapora se je podaljšala 
do božičnih praznikov,

– pomladi in poleti je bil Star maln poln obiskov-
alcev, pohodnikov, družin, kopalcev in lačnih 
ust, za katere je poskrbela neutrudna ekipa 
Starega malna.
Proti koncu so prisotni sprejeli še program dela 

za leto 2023, ki že poteka in bo obsegal veliko ak-
tivnosti, podobnih lanskemu uspešnemu delova-

nju. Rdeča nit bo prav gotovo obnova kuhinje in 
še nekaj prostorov, kar že poteka. Vse bo sproti 
objavljeno v vsaki številki Našega časopisa. 

Na koncu so sledile podelitve priznanj Turi-
stične zveze Slovenije za leto 2023. Zlato prizna-
nje je prejela Anita Čretnik, srebrno Irena Rossi, 
Andrej Kos in Jure Žitko pa sta prejela bronasti 
priznanji. Vrhniško Turistično društvo Blagaja-
na je posebno priznanje izročilo neutrudnima 
članoma Tonetu Stanovniku in Janezu Garafolju. 
Vsa priznanja je podelila Mirjam Suhadolnik. Vsi 
prejemniki priznanj so od prisotnih prejeli velik 
aplavz, kar pomeni, da so si priznanje zaslužili.

Simon Seljak

Zlato priznanje  - Anita Čretnik je aktivna 
članica že 15 let. V delo društva se je vključila kot 

soorganizatorka prireditev, kot moderatorka, vodja 
ustvarjalnih delavnic, 13 let pa je tudi predsednica 

Komisije za lepše okolje

Bronasto priznanje – Andrej Kos je dolgoletni član 
društva in dva mandata član upravnega odbora, 

od vsega začetka 14. septembra 2016 je bralec 
Cankarjevih besedil

Tone Stanovnik in Janez Garafolj – Gari pa sta prejela posebni priznanji TD Blagajana Vrhnika

Bronasto priznanje – Jure Žitko je dolgoletni član 
TD Blagajana, bil je barman s številnimi tekmovanji 

doma in širše. V časopisu Novice pa prispeva 
poznavanje turistične dejavnost domačega kraja

Srebrno priznanje – Irena Rossi je ena tistih članic, ki 
s svojo natančnostjo, smislom za estetiko, v povezavi 

z domačnostjo, poskrbi, da se obiskovalci koče Star 
maln vedno znova vračajo

Po pridobljenem 
gradbenem dovoljenju 

jeseni preteklega 
leta bomo postavili 

kuhinjo, ki je pogoj za 
kakovostno kulinarično 

ponudbo, pred zimo 
pa kuhinjo povezali z 

notranjostjo koče. 

Tokrat vam predstavljamo 
delovno ekipo: investitor je 
Turistično društvo Blagajana 
Vrhnika, projektant Delavni-

ca, oblikovanje prostora d.o.o. 
Vrhnika. Glavni izvajalec del 
je Gradbeništvo Jereb, Matjaž 
Jereb s.p., vodja projekta Du-
šan Mlinar, nadzornik Jernej 
Drašler, OGD inženiring, gra-
fična podoba pa Delavnica d. o. 
o. Gradbeni odbor: Uroš Jereb, 
Dušan Mlinar, Jure Žitko, Ma-
tjaž Jereb, Mirjam Suhadolnik 
in svetovanje Andrej Molk.

Da bi dosegli končni cilj, ce-
lotno prenovo Starega malna, 
zbiramo tudi prostovoljne pri-
spevke v koči Star maln in na 
TRR Turistično društvo Blaga-

jana Vrhnika NLB SI56 0202 
7025 4167 166.  

Nova kuhinja v Starem mal-
nu bo imela trdno podlago. 
Gradbena in urejevalna dela ne 
bodo ovira za nemoteno obra-
tovanje. Od 27. aprila dalje bo 
koča obratovala po poletnem 
delovnem času od četrtka do 
nedelje. Ekipa Star maln bo z 
vami tudi vse praznične dni in 
na voljo za najavljene skupine 
izven rednega delovnika.

Čas je za pravo pomlad. 
Vabljeni v Star maln.

»Živel 1. maj« 
1. in 2. maja 2023 od 10. ure dalje

Kot veleva tradicija, si bodo 1. maja prvi obiskovalci pripeli rdeč nagelj. 
Zadišalo bo po jedeh z žara, enolončnici in po domačih sladicah. 

Vabi vas ekipa Star maln in vam želi lepe praznične dni.

V Starem malnu se že dogaja
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V marcu se vračajo 
ptice selivke, med 
njimi tudi štorklje. 
Na Ljubljanskem 
barju je Društvo 
za opazovanje in 
proučevanje ptic 
Slovenije (DOPPS) 
zabeležilo 12 gnezd 
bele štorklje, od 
tega sta dve gnezdi 
na območju Občine 
Vrhnika. 

Kot je dejala naša sogovorni-
ca, Urša Gajšek z DOPPS-a, je 
eno od obeh, že dolga leta  » … 
zelo uspešno gnezdo v Sinji Go-
rici, na dimniku. Lani so iz tega 
gnezda vzleteli kar štirje mla-
diči«. Drugo gnezdo je nastalo 
lani na dimniku Doma upoko-
jencev Vrhnika. Lani smo v tem 
gnezdu zabeležili obiskovalki, 
torej štorklji, ki sta se sicer dokaj 
redno zadrževali v gnezdu, a ni 
bilo opaziti gnezditve.« Gnezdo 
na dimniku Doma upokojencev 
je čez zimo nesrečno padlo z 
dimnika. Kaj storiti sedaj? Polo-
žiti gnezdo nazaj? Sogovornica 
odgovarja, da so štorklje zelo 
iznajdljive. »Če jim prvotna lo-
kacija ustreza, se bodo potru-
dile in zelo hitro naredile novo 

gnezdo, če še ne isto leto, pa že 
naslednje. V nasprotnem pri-
meru bodo našle novo lokacijo, 
ki jim bo bolj pogodu. Štorklje 
si nemalokdaj uredijo tudi t. i. 
spalno gnezdo, kjer počivajo, 
kadar je prvotno gnezdo zase-
deno zaradi že velikih mladičev. 
Pogosto si tudi mladi pari sku-
šajo ustvariti gnezdo in potem 
ta načrt opustijo, saj na dolo-
čenem mestu samo vadijo gra-
dnjo ter se ne vrnejo več nazaj. 
Na prvi pogled so zapuščena 
gnezda zato precej običajna in 
je povsem normalno, da se ne 
vrnejo na vsako lokacijo. Zato 
je dobro, da ljudje posegamo le 
takrat, ko je gnezdo res v nevar-
nosti (gnezdo se dotika žic, ob-
staja velika verjetnost, da pade 
na tla zaradi nestabilne podlage 

…) in smo prepričani, da gre za 
gnezdo, kjer se je v preteklih le-
tih že uspešno gnezdilo. Za do-
tični primer gnezda na Vrhniki 
je zato najbolje, da zaenkrat ne 
posegamo, in počakamo, da vi-
dimo, če se beli štorklji odločita 
priti nazaj. Če jima je lokacija 
všeč, se bosta vrnili in si zelo 
hitro zgradili novo gnezdo.«  
Bele štorklje se pozimi selijo v 
Afriko. V društvu trenutno s 
sledilniki spremljajo tri mlade 
štorklje, katerih pot je mogoče 
spremljati na interaktivnem ze-

mljevidu društva. Selitvena pot 
štorklje vodi prek Balkanskega 
polotoka, Bosporja in Turčije 
do severne Afrike, le izjemoma 
kje drugje. Pot je energetsko 
optimalna, saj velike vodne po-
vršine, kakršna so morja, ptice 
prečkajo po najkrajši razdalji. 
Bela štorklja namreč spretno 
izkorišča dviganje toplega zra-
ka oz. termične vzgornjike za 
dviganje in jadranje tako, da 
leti večinoma brez aktivnega 
zamahovanja s perutmi. Toda 
selitev še zdaleč ni enostavna, 
kot razlaga Urša Gajšek: »Selitev 
je energetsko zelo potratna in 
med tem dogodkom so štorklje 
izpostavljene številnim nevar-
nostim. Zelo zgovoren podatek 
o tem, kako nevarna je selitev, 
kaže, da 75 % mladih belih štor-
kelj umre že v prvem letu sta-
rosti, velik del smrti pa se zgodi 
ravno med selitvijo.« Toda vsaj 
njim gre globalno segrevanje 
na roko, kajti mile zime jim 
omogočajo, da tudi pozimi naj-
dejo dovolj hrane za preživetje. 
Zato vedno več štorkelj opušča 
naporno selitev, populacija pa 
posledično raste. »V Sloveniji 
smo v zimi 2022/23 zabeležili 
rekordno število prezimujočih 
štorkelj. Po zadnjih podatkih je 
prezimovalo vsaj 13 štorkelj.

Gašper Tominc

Pred časom se je na 
nas obrnil bralec, ki 

je bil ogorčen zaradi 
jezdecev, ki sta s 

konji potacala njegov 
barjanski travnik. 

»Pravico uporabe zemljišča 
sta si pač vzela za samoumev-
no. Po ogledu zemljišča sem 
našel veliko vdrtin od kopit, 
tudi do 10 cm globoko. Škodo, 
ki sta jo jezdeca povzročila z 
večkratnim nedovoljenim ja-
hanjem, bo težko sanirati, saj 
je vdrtine nemogoče privzdi-
gniti brez oranja in ponovnega 
sejanja trave, sploh pa je ora-
nje trajnih travnikov prepo-
vedano,« je bil jasen in hud la-
stnik oškodovanega zemljišča.  
Ker postaja jahanje konjev ve-
dno bolj priljubljena oblika 
rekreacije, smo za nasvet smo 
vprašali Ožbeta Šteblaja, ki 
na Sveti Trojici vrši različne 
dejavnosti s konji (Poniji s 
Klanca). Pravi, da je na prvem 
mestu ravno spoštovanje tuje 
lastnine, nato pa ocena sta-
nja terena. »Če je trava ravno 
v rasti - od aprila do prve ko-
šnje, nekaj dni po košnji, vse 
do vsake naslednje košnje - se 
po travnikih ne jaha. Kadar je 
travnik pokošen, podlaga pa 
suha, konj z enkratnim tekom 
čez travnik ne bo naredil ško-
de.« Doda, da v kolikor so tla 
razmočena in se konjem kopi-

ta vdirajo v zemljo,  tedaj se po 
travnikih ne jaha, ker se uniču-
je travna ruša. Vlažna tla lahko 
povzročijo tudi zdrs konja in 
pri večjih hitrostih posledično 
hude poškodbe jahača in konja. 
»Sam in tudi naši jahači gremo 
čez travnik le v razmerah, ki za 
nami ne puščajo nikakršnih 
sledi. Sploh pa večinoma ja-
hamo po poteh.« Ožbe je sicer 
mnenja, da tovrstni konflikti 
kažejo na veliko potrebo po 
ureditvi kolesarsko-jahalne 
mreže poti po Ljubljanskem 

barju in okolici.
Pri odločitvi za jahanje je to-

rej treba vklopiti zdrav razum 
in imeti spoštljiv odnos do 
tuje lastnine. Če ste v dvomih, 
se raje odločite za poti. Poleg 
tega je pomembno, da se ob-
našate odgovorno in spoštljivo 
do drugih uporabnikov poti, 
tako pešcev kot kolesarjev. Pri-
poročljivo je, da se ustavite in 
pomaknete ob stran, ko se sre-
čate s pešci ali kolesarji ter jim 
ne povzročate nelagodja. (gt)

Obvestilo

Na območju Drenovega Gri-
ča se je izgubila zelena papi-
ga, vrste Veliki Aleksander. 
Če imate kakšne informacije 
ali ste jo videli, prosim za klic 
na št. 041 889 360 ali 
051 651 740.

OTVORITVENI SPEKTAKEL
(GLEDALIŠČE ANE MONRO IN 
SIMFONIKA VRHNIKA)
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V slovanski mitologiji se 
je verjelo, da štorklje pre-
našajo spomladi in poleti 
nerojene duše iz ono-
stranstva na Zemljo. To 
se je poenostavljeno pre-
neslo v današnjo folkloro, 
da štorklje prinašajo no-
vorojenčke. 

Na vrhniškem koncu 
dve gnezdi belih štorkelj 

Jahanje s konji na tuji posesti
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 OBČINA VRHNIKA

Pohitite in se prijavite 
na pohod z nakupom vstopnice 

v TIC Vrhnika ali www.mojekarte.si. 
Omejeno število pohodnikov. 

visitvrhnika.si

Otroški nasmeh

Del prijavnine bo namenjen  
dobrodelni organizaciji  
Otroški nasmeh.

Zbor med 7.30 in 8.00
Cankarjev vrh

(Gostilna Rožnik)

Sobota, 20. maj 2023

Leta 2019 je po Sloveniji potekal 
projekt »Slovenija kvačka«, v 

katerem so prostovoljci kvačkali 
občinske grbe po navodilih 

organizatorjev. 

Cilj projekta je bil spodbujati tradicionalno 
obrt kvačkanja, ohraniti slovensko kulturno 
dediščino ter združiti ljudi iz vse Slovenije v 
skupni dejavnosti. Hkrati so se s kvačkanimi 
grbi -- vsak je moral izpolnjevati določene zah-
teve, kot so dimenzije in barvni odtenki – po-
tegovali za vpis v Guinnessovo knjigo rekordov. 
   V projektu je sodelovala tudi Antonija Forjan 
iz Strmice, ki se je nadejala, da bo kvačkala do-
mači vrhniški grb, a je bil ta že »zaseden«; zato 
se je odločila za kobariški grb. Kot nam je po-
jasnila, ga je ustvarjala tri mesece, dopoldne in 
popoldne, marsikdaj tudi zvečer. 

Največ sivih las ji je povzročil motiv postrvi, 
ki premore kar nekaj drobnih detajlov. Prosto-
voljkam je v okviru projekta »Slovenija kvačka« 

uspelo nakvačkati 211 občinskih grbov, kar je 
bilo dovolj za dosego rekorda v kategoriji »Naj-
več kvačkanih občinskih grbov v enem letu v 
eni državi«. Hkrati so se s projektom zbrali pro-
stovoljni prispevki, ki so bili namenjeni dobro-
delnim organizacijam. (gt)

V Govedorejskem 
društvu dr. Janez 

Verbič smo se podali na 
strokovno ekskurzijo v 

okolico Poljanske doline. 

Ogledali smo si živinorejsko 
kmetijo Marjana Bogataja, po 
domače Kumovca, v Stari Ose-
lici.  To je najstarejša kmetija na 
tem območju. Kmetija obsega 
60 ha, od tega je 30 ha gozda, 30 
ha travnikov in pašnikov. Imajo 
okoli 70 živali, ukvarjajo pa se z 
pasmo Limuzin, in sicer za ple-
me oz. razplod, telice in bikce 
prodajajo za nadaljnjo rejo. Oče 
se ukvarja predvsem s prehrano, 
sin pa z genetiko; krave semeni-
jo z najbolj elitnimi biki.  Velik 
poudarek dajejo pridelavi dobre 

krme s travinja. Imajo svojo 
mehanizacijo: frezo, s katero 
zračijo travinje in hkrati zaseje-
jo travno mešanico. Žita, zlasti 
koruzo dokupujejo. Ogledali 
smo si še ostalo mehanizacijo 
na kmetiji, ki je ni malo.

Nato nas je pot vodila na 
kmetijo Pri Leskovec, k družini 
Dolinar. To je hribovska kmetija, 
leži na 700 m nadm. v. Imajo 50 
ha, od tega je 30 ha gozda in 20 
ha TT; 10 ha travinja imajo v na-
jemu, vse v enem kosu. Skupaj 
imajo 50 govedi, ukvarjajo se s 
prirejo mleka. Polovico mleka 
pridelajo v sire, jogurte, skuto 
ipd., ostalo prodajo v mlekar-
no. Poudarek dajejo čim boljši 
vsebnosti beljakovin in maščob 
v mleku. Živali pasejo od spo-
mladi do pozne jeseni, dokupu-

jejo pa koruzo in krmila, saj njiv 
nimajo. Sire smo tudi okusili in 
jih nato kupili v njihovi domači 
trgovinici. 

Pot nas je vodila še višje, 
na Cerkljanski vrh in tam na 
kmetijo NA RAVAN, ki leži na 
900 m nad morjem. Kmetija 
se ukvarja s prirejo senenega 
mleka, trenutno molzejo 14 ži-
vali, sicer okoli 20, proizvajajo 
pa sire, skuto, maslo in jogurte. 
Vsega skupaj imajo okoli 50 ži-
vali, največ je simentalk in rjave 
govedi. Svoje proizvode proda-
jajo vsako soboto na Vrhniki, 
v pokriti tržnici, v Idriji, v Cer-
knem. Njihove izdelke smo tudi 
degustirali. 

Ekskurzijo smo zaključili z 
odličnim kosilom v gostilni Ta-
verna Petra v Poljanski dolini.

Dejavnosti bodo sofinancirane tudi s strani RS, Ministrstvo za delo, družino, socialne zadeve in enake možnosti, 
Direktorat za družino; EU, Evropski socialni sklad, Naložba v vašo prihodnost in Občine Vrhnika.

Program maj 2023

V maju vam nudimo kar nekaj zanimivih delavnic oz. predavanj, sicer pa smo za obisk in 
izvedbo različnih aktivnosti dostopni vsak dan v delavniku, izjemoma tudi ob koncu tedna. 
Prav tako nudimo VSAKODNEVNO UČNO POMOČ ter BRALNI KOTIČEK in UPORA-
BO RAČUNALNIKA sedaj izvajamo  v naših prostorih, veseli pa smo tudi vsakršnega vašega 
dodatnega predloga oz. ideje. Vse naše delavnice so BREZPLAČNE, vabljeni pa ste vsi – od 
najmlajših do najbolj zrelih. 

VGC Skupna točka  Vrhnika PON – PET 8.00  6.00  na Cankarjevem trgu 4 (prvo 
nadstropje)

Oseba za stik: koordinatorica aktivnosti Eva Ličof, e-naslov: eva.licof@zpmmo-
ste.net in  tel: 064 259 033.

*  Čas za osnovnošolce:  ob pomoči prostovoljcev pisanje domačih  nalog  in druženje – od 
PONEDELJKA do PETKA od 12. do 16. ure. 

*  Skupna kvačkarija  – PONEDELJEK, 8., 15., 22., 29.  MA,J od 9.00 do 12.00 Ustvar-
jalna delavnica za vse nove in stare udeležence, ki radi kvačkate, pletete ali kako drugače 
ustvarjate.

*  Rastemo skupaj: igralnica in druženje za mamice in malčke – NEFORMALNO DRUŽE-
NJE  – od PONEDELJKA do PETKA od 9. do 12. ure. 

 Naš nov prostor je prilagojen za igro, dojenje in previjanje, mamica pa ob tem lahko spije 
kavico.

*  Aktivno dopoldne: pohodi na Planino – TOREK, 9., 16., 23., 30. MAJ, ob 8.30. 
*  Začetni tečaj računalništva in uporaba pametnega telefona – SREDA, 3., 10., 17., 24., 

31. MAJ, od 9. do 10.30. 
*  Začetni tečaj kitare (obvezne prijave) –  TOREK, 9., 16., 23., 30.  MAJ, od 18.15 do 

19.15. 
*  Igralne urice s starši za otroke od 0 do 6 let (obvezne prijave) – ČETRTEK, 4., 11., 18., 

25. MAJ, od 17.00  do 18.30.
*  MIKROBIOM ZEMLJE (osnove) – SREDA, 10. MAJ, ob  17.30. 
 Predavanje bo o vsem tistem, kar očem ni vidno, a je ključno za vzpostavitev življenja v 

zemlji  – kako vzpostaviti naraven zdrav proces pridelovanja hrane, ki je bogata z elementi, 
ki jih potrebuje naše telo. Naučili se bomo, kako pripraviti zemljo, ki bo podpirala rast in 
razvoj zdravih rastlin.

* DROBNE SPREMEMBE ŽIVLJENJSKIH POSTOPKOV ZA BOLJŠE POČUTJE – preda-
vanje Monike Kozjek –SREDA, 17. MAJ ob 18.00.

Program dodatnih aktivnosti lahko spremljate na strani Facebook: VGC Skupna točka 
Vrhnika.

• Brezplačne
  delavnice, tečaji
   in predavanja
     Večgeneracijski center

     Skupna točka

Antonijin grb tudi v Guinnessovi 
knjigi rekordov

Strokovna ekskurzija govedorejskega društva
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»Že samo občutek, ko veš, 
kakšni vrhunski dirkači so tu 

že nastopali in osvajali lovo-
rike, je izjemen, poleg tega pa 

je tudi steza in vse, kar sodi 
zraven na povsem drugač-
nem nivoju, kot sem bil vajen. 
V prvi vožnji sem zaradi po-
manjkanja izkušenj premalo 
odločno branil svoje linije in 
napadal tekmece. V drugi vo-
žnji sem se vseeno bolj spro-
stil in nastopil agresivnejše. 
Nekoliko sem se tudi poigral 

z nastavitvami dirkalnika, 
kar je pripomoglo pri boju s 
tekmeci in stotinkami na ste-
zi,« je za Naš časopis pojasnil 
Velkavrh. Naslednja dirka bo 
konec aprila na madžarskem 
Hungaroringu. 

Peter Kavčič, foto: arhiv 
Autosport Jazon

Vrhnika, 24. marec 
– Člani Moto kluba 

Nauportus so se zbrali 
v gasilskem domu na 
Vrhniki, kjer so že po 

tradiciji imeli občni zbor. 

Zbralo se je trideset članov 
ter gostje Franjo Čretnik, pred-
sednik ZŠAM, Janko Govekar, 

namestnik načelnika PP Vrhni-
ka, in Pavel Hočevar, podpred-
sednik Moto zveze motoristov. 
Poročila o delu kluba je prebral 
predsednik Tomaž Remškar. V 
letu 2022 so imeli naslednje pri-
reditve in akcije:
– 18. 4. 2022 vseslovenski bla-

goslov motorjev v Mirni Peči 
(16 članov),

– blagoslov motorjev in motor-
istov na Vrhniki pri cerkvi sv. 
Pavla 24. aprila 2022,

– 30. aprila 2022 organizirana 
vožnja po Dolenjski in Beli 
krajini (14 članov),

– 14. maja 2022 organizacija 
varne vožnje v športnem 
parku Vrhnika; na poligonu 
spretnostne vožnje je sode-
lovalo 21 motoristov,

– 22. maja 2022 se je osem 
članov udeležilo blagoslova 
motorjev v Borovnici – MK 
Bura Raider,

– 4. junija 2022 z motorji v 
Goriška brda na trgatev 
češenj,

– 19. junija 2022 sodelovali kot 
varnostniki prometa na kole-
sarski dirki po Sloveniji (devet 

članov),
– 2. julija 2022 organizirali izlet 

po Gorenjski,
– 6. avgusta 2022 odpeljali proti 

Komnu na ogled pogorišča na 
Krasu (sedem članov),

– 9. decembra 2022 – zaključek 
leta v prostorih PGD Vrhnika 
(30 članov).
Udeleženci so se seznanili še 

z drugimi poročili – finančno 
in nazorno – in jih soglasno 
sprejeli. Sprejeli so program za 
leto 2023, ki bo namenjen tudi 
20. obletnici delovanja kluba. 

Ob koncu so spregovorili tudi 
gostje občnega zbora in po-
udarili, da je predvsem treba 
upoštevati varno vožnjo, ki bo 
prinesla manj prometnih ne-

sreč s hudimi poškodbami in 
tudi z manj smrtnimi izidi. Na 
koncu so se zahvalili gostilni Pr' 
Kranjc za okusen pasulj.

Simon Seljak

Ljubljana, 12. april - V prostorih 
Telekoma Slovenije je potekala 
novinarska konferenca, kjer so 
organizatorji razkrili podrobnosti 
letošnje, že 29. kolesarske Dirke po 
Sloveniji, ki bo potekala od 14. do 18. 
junija 2023. 

Na konferenci je bilo predstavljenih vseh pet 
etap, svoj pogled na etape pa sta predstavila 
tudi prisotna vrhunska kolesarja Luka Mezgec 
in Domen Novak, ki sta tako tudi potrdila svojo 
udeležbo na dirki.

Start zadnje etape, v nedeljo, 18. junija 2023, 
bo tudi letos na Vrhniki. Na 142,6 kilometrov 

dolgi zadnji etapi so bodo kolesarji z Vrhnike 
najprej povzpeli na Zaplano, nato pa se vrnili 
na Vrhniko in pot nadaljevali proti Borovnici, 
Igu in tako naprej do cilja na glavnem trgu v 
Novem mestu. Skupaj bodo kolesarji na petih 
dnevnih etapah prekolesarili 833,3 kilometrov 
in premagali 9.134 metrov višinske razlike.

Bosta na dirki prisotna tudi trenutno 
najboljša slovenska kolesarja Primož Roglič in 
Tadej Pogačar? To za enkrat še ni znano, upamo 
in verjamemo pa, da bo temu tako. V vsakem 
primeru se nam obeta nov kolesarski in športni 
spektakel, del katerega bo ponovno tudi Vrhni-
ka. Že sedaj lepo vabljeni na start zadnje etape 
in ob lokalne ceste, kjer boste lahko podprli 
naše in tuje vrhunske kolesarje. (gt)

Člani in gostje na občnem zboru

Delovno predsedstvo in predsednik Tomaž Remškar med branjem poročila za leto 2022

Občni zbor Moto 
kluba Nauportus 
Vrhnika

Start etape dirke po Sloveniji tudi 
letos na Vrhniki

Mitja Velkavrh do odličnega rezultata v Monzi

Mladi, komaj petnajstletni Mitja Velkavrh z 
Vrhnike, se je pod okriljem Autosporta Jazon 

udeležil svoje prve samostojne dirke na 
legendarni italijanski stezi v Monzi in navdušil z 

drugim mestom v mladinski kategoriji pokalnega 
tekmovanja v dirkalnem Renault Twingo.
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V pogovoru ob »kofetkanju« v 
Mantovi sva z znancem Mar-
kom Mrzlikarjem razpravljala 
o različnih zgodovinskih temah. 

Omenil mi je, da se na Lesnem 
Brdu nahaja manjši gradič, ki ga 
je lastnik popolnoma obnovil 
oz. restavriral. Pobrskal sem 
po starih knjigah in izvedel, da 
sta se nekdaj tukaj nahajala dva 
gradova. Prvi grad obstaja od 15. 
stoletja, drugi pa od 17. stoletja. 
Janez Vajkard Walvasor jih v 
»Topografiji sodobne Vojvodine 
Kranjske« iz leta 1679 še ne ome-
nja, v »Slavi Vojvodine Kranjske« 
iz leta 1689 pa opiše oba gradova. 

Grad iz 15. stoletja je imel že 
leta 1421 v lasti Viljem Baum-
kircher. Po njegovi smrti je grad 
podedoval njegov sin Andrej 
Baumkircher, ki ga je v posesti 

obdržal vse do njegove bridke 
smrti leta 1471. Bil je odličen 
in hraber vojščak, toda slab dr-
žavnik in politik. Prijateljeval je 
s slovitim Erazmom Predjam-
skim. Andrej je s svojo viteško 
hrabrostjo pri Dunajskem No-
vem mestu rešil cesarja Fride-
rika. Cesar Friderik ga je za te 
zasluge povzdignil v baronski 
stan in ga počastil z mestom 
deželnega glavarja Štajerske. Ni 
pa prejel od cesarja obljubljene-
ga denarja. Zato je Baumkircher 
proti cesarju skoval upor, ki je 
končno povzročil njegov propad. 
Uporniki z Baumkircherjem na 
čelu so zavzeli leta 1469–71 tudi 
Maribor, Slovensko Bistrico in 
Slovenske Konjice. Cesar ga je s 
svojo eskorto (oborožena straža 
za spremstvo – zaščita) z zvijačo 
ujel. V Gradcu (Graz v današnji 

Avstriji) so mu odsekali glavo. 
Takoj nato, leta 1471, so na cesar-
jev ukaz porušili še njegov grad, 
to je »Baumkircherjev Turn«, da 
bi s tem dali večni opomin, kam 
vodi upor. 

Okoliški prebivalci so kasne-
je uporabili – raznesli ostanke 
gradu. V času Valvasorja se je še 
videl napol podrti stolp – turn, 
ki ga je Valvasor narisal ob desni 
strani vedute gradu iz 17. stole-
tja. Lokacijo Baumkircherjevega 
stolpastega gradu iz 15. stoletja 
sem odkril v gozdu, nekoliko 
stran od gradu iz 17. stoletja. Pri 
iskanju gradu sem imel 15. janu-
arja »srečno nogo«, saj sem takoj 
na začetku raziskovanja prišel 
mimo obrambnega jarka, za 
katerega takrat še nisem vedel, 
da spada k lokaciji gradu. Še isti 
dan, nedaleč stran od obramb-

nega jarka, sem odkril starover-
sko - pogansko svetišče z dobro 
vidnim krožnim zidom. Izmed 
mnogih svetišč – templjev, ki 
sem jih doslej odkril, je ta naj-
večji po obsegu. Kasneje sem na 
arhivskem portalu Ministrstva 
za kulturo pridobil ključni do-
kument z opisom gradu, da je tik 
ob njem dobro viden obrambni 
jarek, in tako ugotovil tudi loka-
cijo gradu. Zapadel je sneg in po-
čakal sem tri tedne, da je nekoli-
ko skopnel. V začetku februarja 
sem v raziskavi o tem spraševal 
tudi domačine v okolici. Mla-
denič Anže iz manjšega zaselka 
Naglič, mi je od daleč pokazal 
hrib in povedal, da je pred leti 
tukaj hodil starejši gospod, ki je 
omenil, da se na tem hribu na-
haja pogansko svetišče, ki sliši na 
ime »Tičnica«. Povedal sem mu, 
da je bil ta gospod Leopold Se-
ver, s katerim sem pred dvajseti-
mi leti sodeloval na mednarodni 
konferenci – posvetu v Ljubljani 
z naslovom »Sledovi evropske 
preteklosti, 2003«. Leopold 
Sever je tudi avtor obsežne in 
strokovne publikacije »Tičnice 
iz naravoverja 2013«. V tej knjigi 
tudi on omenja veliko svetišče z 
Lesnega Brda. Iz zaselka Naglič 
sem se odpravil še do obramb-
nega jarka in takoj našel lokaci-
jo Baumkircherjevega gradu iz 
15. stoletja, za katero sem že na 
začetku slutil, da se nahaja na 
tem področju. Dejstvo je, da se 
v bližini svetišč vedno nahajajo 
gradišča. Konec februarja, ko se 
je že stopil sneg, sem nadaljeval 
raziskovanje in nekaj sto metrov 

od svetišča v smeri proti V. Vrhu 
(491), odkril v bližini miljnika iz 
leta 1865 komaj vidne ostanke 
naselbine. Po moji oceni izvira 
iz bronaste dobe. V okolici bi se 
našlo še kakšno gradišče, vendar 
je civilizacija naredila svoje. Za-
nimivo je tudi, da ima cerkvica 
»Marijino Vnebovzetje« na Le-
snem Brdu na spodnjem turnu 
»petelina«, ki je simbol sončnega 
božanstva. Raziskal sem tudi 
Walvasorjev opis o izviru poto-
ka, ki pomaga proti griži. Pod 
Baumkircherjevim turnom je 
izvir dveh potokov, ki se spodaj 
združita v manjše jezerce pri 
Zaloki in nato kot eden tečeta v 
rečico Horjulščico. Zna biti, da je 
to morda potok, ki zdravi grižo. 

Grad iz 17. stoletja je zgradil 
leta 1684 Marks Anton baron 
von Billichgratz, ki izvira iz ple-
miške rodovine polhograjskih 
baronov. Pripadala mu je tudi 
posest Boumkircherjevega po-
drtega gradu. Oba gradova so 
poimenovali z nemško besedo: 
Hiltzeneck ali Holtzeneck, ki v 
visoki nemščini pomeni »lese-
ni vogal«, ki ga grad nosi zaradi 
bližnjih gozdov in velike količi-
ne lesa. Na isto dejstvo meri tudi 
kranjsko ime »Lesno Brdo«, še 
vedno v pomenu »leseni vogal 
ali vogal drevnin«. Med drugo 
svetovno vojno so v gradu ne-
kaj časa skrivali judovske otroke. 
Grad so leta 1942 požgali par-
tizani, da se ne bi tu ustanovila 
belogardistična postojanka. Da-
našnji lastnik – družina Vrhovec 
je gradič na novo sezidala po ga-
baritih ostankov zidu. Ohranila 

se je tudi velika klet. V pristavi 
poleg obnovljenega gradiča se v 
notranjosti nahaja nenavadno 
velik vodnjak iz leta 1866, ki je 
v spodnjem delu v obliki rezer-
voarja. Globina čiste vode v vo-
dnjaku meri skoraj neverjetnih 
sedem metrov in predvidevam, 
da je pitna. Za gradnjo vodnja-
ka so uporabili kamen, med lju-
dmi znan kot »črni marmor« iz 
bližnjega kamnoloma. Družina 
Vrhovec je tako ohranila gradič 
tudi za naslednje rodove. 

Zgodba iz starih časov omenja 
še Zaklad na Lesnem Brdu. 

Grad Andreja Baumkircherja 
na Lesnem Brdu je bil v Erazmo-
vih časih, v 15. stoletju, mogočen 
grad, a zob časa ga je povsem iz-
brisal. Prostor, kjer je verjetno 
stal, danes označujeta le kupček 
skal in manjša votlina. Domači-
ni ta kraj sredi gozda imenujejo 
»Na skalah«. Pred prvo svetov-
no vojno sta se nekega dne v Le-
sno Brdo s kočijo pripeljala dva 
Ljubljančana. Vaške otroke sta 
vprašala, kje je kraj s skalami in 
votlino. Otroci so hitro uganili, 
da bi neznanca rada prišla »Na 
skale«. Urno so jima pokazali 
ta kraj. Ljubljančana sta nekaj 
časa grebljala po votlini, nato pa 
izkopala sodček, poln rumenih 
zlatnikov. Nekaj malega sta dala 
otrokom, nato pa sedla v kočijo 
in izginila.  

Dimitrij Kebe

KULINARIKA IN KULTURA

KONCERT

PIHALNI 
ORKESTER 

VRHNIKA

park pred Cankarjevim domom Vrhnika
SOBOTA, 6. 5. 2023, 18:00

2023

 v r h n i k a

  
  

  

   

VRHNIŠKO JE!
Odlično je,

Znak kakovosti

SAMUEL
LUCAS

Walvasor – veduta gradu iz 17. stoletja           

Današnji gradič družine Vrhovec                                 

V ozadju lokacija gradu iz 15. stoletja

Gradova z Lesnega brda
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Tokrat predstavljamo Ivana 
Ogrina - Srnelovega, ki ga je 
življenska pot vodila v Brazilijo, 
kjer je ustanovil uspešno podje-
tje. Z družino se je nato vrnil v 
domovino in nadaljeval kariero 
kot stavbenik v prestolnici. 

Na Vrhniki so se rodili Stane 
(l. 1904), Ivan (l. 1906) in Ma-
rica (l. 1907). V Ljubljani sta se 
rodila Darko (l. 1909) in Franci 
(l. 1911). Ivan je svojih pet fantov 
uspešno izšolal za različne teh-
nične poklice. Zaposleni so bili 
doma: Gustav je bil inženir ar-
hitekt Plečnikove arhitekturne 
šole in profesor, Ivan litograf in 
profesor, Stane lesni inženir in 
predavatelj, Otmar gradbenik, 
Franci pa gradbeni inženir. Ani-
ca je končala trgovsko šolo, Ma-
rica pa gospodinjsko. Sin Vale-
rio Otmar je po rojstvu dveh 
sinov — Janeza (rojen l. 1923) in 
Antona (rojen l. 1925) — odšel v 
Ameriko. Med drugo svetovno 
vojno je bil vojaški pilot. Sinov 
ni nikoli več videl, saj sta vstopi-
la v semenišče, po vojni pa odšla 
v Argentino in tam dokončala 
študij. Juan Ogrin je postal škof. 
Oče njunega duhovniškega po-
klica ni nikoli sprejel. Z družino 
se je leta 1900 vrnil v domovi-
no in napravil stavbeniški izpit. 
Samostojno kariero je začel na 
Vrhniki in jo nadaljeval v Lju-
bljani. Leta 1902 je zgradil svoj 
prvi dom, secesijsko hišo na 
Vrhniki na Cesti svetega Pavla, 
zdaj Voljčeva cesta 7. Leta 1907 

so prenavljali notranjost žu-
pnijske cerkve spreobrnjenja sv. 
Pavla na Vrhniki, kjer je opravil 
spremljajoča zidarska in tesar-
ska dela. Leta 1904 je nadziral 
gradnjo vrhniške šole. Naselje 
Janezova vas na Vrhniki je leta 
1910 dobila ime po prvih treh 
Janezih, graditeljih treh enakih 
hiš: Ivanu Janezu Ogrinu, Jane-
zu Oblaku in Janezu Prošniku. 

V Ljubljani je kmalu zaslovel 
kot dober stavbenik; njegovo 
delo je zaradi kakovosti gradnje 
in materialov cenil arhitekt Jože 
Plečnik. Samostojno je projek-
tiral, gradil hiše, šole v Blatni 
Brezovici, v Mostah, Št. Vidu 
pri Ljubljani, prenovil cerkve 
v Hrovači pri Ribnici in Mirni 
Peči. Po načrtih arhitekta Jožeta 
Plečnika je gradil Miklošičevo 
palačo, stavbo nekdanje Vza-
jemne zavarovalnice v Ljublja-
ni, po načrtih arhitekta Ivana 
Vurnika pa Zadružno gospo-
darsko banko. Bil je nadzornik 
pri gradnji Trgovske zbornice 
Slovenije, kjer je zdaj Ustavno 
sodišče Republike Slovenije. 
Ivan je na  Prulah v Ljubljani 
kupil veliko zemljišče in zgradil 
hišo na Grubarjevem nabrežju 
8. Imel je stanovanje za števil-
no družino, pisarne, tiskarno, 
sobo za hlapca in deklo, konja, 
vrt, rastlinjak z zelenjavo, kleti, 
ledenico, drvarnico in kurilni-
co. V Trnovem je imel posestvo 
z delavnicami in stanovanji

za delavce. Bil je lastnik 

obratov za proizvodnjo apna 
in cementa. Stavbe na Prulah 
so po drugi svetovni vojni na-
cionalizirali. Na nekdanjem 
Ogrinovem zemljišču sedaj sto-
jita bloka. Bil je človek mnogih 
talentov: uspešen stavbenik in 
podjetnik, pisal je gospodarske 
in tehnične članke za različne 
časopise. Velik del svojih moči 
je posvetil napredku stanovskih 
tovarišev kot organizator, stav-
benik in učitelj. 

Projektiral je stanovanjske 
hiše, šole, cesto Bohinjska Bi-
strica—Ravne, gradil je cerkve, 
mostove in vodovod pri Med-
vodah. Dvajset let je bil svetnik 
Zbornice za trgovino, obrt in 
industrijo, dvanajst let pa njen 
podpredsednik. Bil je načelnik 
Jugoslovanske obrtne zveze, 
izdajal je list Jugoslovanski obr-
tnik. Deloval je na prosvetnem 
področju, na obrtnih skup-
ščinah, predaval v Rokodel-
skem domu v Ljubljani, Celju 
in Novem mestu ter poučeval 
na Strokovni obrtni in srednji 
tehnični šoli. Zelo aktiven je bil 
tudi v politiki v takratni Ljudski 
stranki in kot mestni svetnik v 
Ljubljani.

Ivan Ogrin je umrl 23. 3. 1946 
v Ljubljani v starosti 70 let. Po-
kopan je v družinski grobnici na 
Žalah.

Gradivo zbrali in uredili 
Ema Goričan in Joži Krvina.

Ivan Ogrin - Srnelov
(28. 4. 1875—23. 3. 1946)

Ivan Janez Ogrin - Srnelov se je rodil na Stari Vrhniki 28. aprila 1875 kot tretji 
izmed dvanajstih otrok Luki Ogrinu (1841–1914) in Mariji Homovc - Skro-
tnikovi (1851–1926). Imel je pet sester in šest bratov: Frančiško, Margareto, 
Franca, Jakoba, Marijo, Ivana, Tomaža, Antona, Elizabeto, Luka in Matevža. 
Vojske ni služil in se ni bojeval v prvi svetovni vojni, ker je v otroških letih 
izgubil levo oko v igri s karbidom in z možnarjem. Svojo invalidnost je zelo 
dobro skrival. Odločil se je iti po očetovi poklicni poti. Po potresu v Ljubljani, 
leta 1895, je delal kot zidarski vajenec oz. pomočnik pri prenovi Deželnega 
dvorca, sedanje Univerze v Ljubljani. Hudomušno se je izrazil, da je tudi on 
hodil na univerzo. Ivan je šel kot mlad izučen zidar v Brazilijo in tam ustanovil 
uspešno podjetje. V Sao Carlos do Pinhal, Sao Paulo v Braziliji, se je  8. 1. 1898 
poročil z Marijo Levar iz Cerknice. Imela sta osem otrok. Prvorojenec Otmar se 
je rodil v Braziliji oktobra 1898, Gustav se je rodil na Stari Vrhniki septembra 
1900, Anica pa leta 1902.

Starovrhniški mojstri (3)

Ivan Ogrin – stavbenik in podjetnik

Oglas Ivana Ogrina, založništvo in izdelava: Zbornica za trgovino, obrt in industrijo, Ljubljana, l. 1925

Vurnikova hiša na Miklošičevi ulici v Ljubljani, gradil Ivan Ogrin.

Vzajemna zavarovalnica, zdaj Zavarovalnica Triglav v Ljubljani

Družinska hiša Ivana Ogrina na Vrhniki (Voljčeva cesta), leta 1906
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Združenje borcev za vrednote 
NOB Vrhnika vabi vse občane, 
ki spoštujejo vrednote NOB, da
se nam pridružijo na 
praznovanju prazničnega Dneva
upora proti okupatorju, 27. 4., 
ob 10. uri pri kurirski postaji 
TV-17 za Ljubljanskim vrhom.
 
Za hrano in pijačo bo poskrbljeno.

Srečanje občanov na TV-17 
ob prazniku upora okupatorju

Vabljeni!

V mali dvorani 
Cankarjevega doma 

na Vrhniki je bila 
v sredo, 22. marca, 
Skupščina članov 

ZB za vrednote NOB 
Vrhnika, ki se je je 

udeležilo 50 članov 
in več povabljenih 

gostov.

Združenje povezuje člane iz 
občin Vrhnika in Log - Dra-
gomer. Letos je včlanjenih 210 
članic in članov, na novo pa se 
je pridružilo 25 članov.

Po zaigrani slovenski himni je 
delo skupščine prevzelo delov-

no predsedstvo. Prvi so zbra-
ne nagovorili gostje skupščine, 
nato pa so se  navzoči seznanili 
s poročili in aktivnostmi zdru-
ženja v letu 2022. 

Poročilo o delu je predstavil 
predsednik ZB za vrednote 
NOB Vrhnika Miran Štupica. 
Med drugim je povedal, da so 
27. aprila 2022 – dan upora pro-
ti okupatorju – ob partizanski 
javki TV-17 za Ljubljanskim 
vrhom pripravili tovariško sre-
čanje članov ZB Vrhnika s po-
hodniki Planinskega društva 
Železničar Ljubljana in poho-
dniki Veseli Triglavci. Odpra-
vili so se na pohod po poteh 
okupirane Ljubljane, 6. maja 

organizirali tradicionalno slo-
vesnost ob dnevu osvoboditve 
Vrhnike, sodelovali na občin-
skem prazniku in položili venec 
v Gonarsu. 

Julija so se podali na Pokljuko 
in obeležili 80. obletnico Dolo-
mitskega odreda. Organizirali 
so se še slovesnost pri spome-
niku talcem na vrhniškem po-
kopališču in na Pokojišču, spo-
minski večer Karla Grabeljška 
in komemoracijo na Drči. 

Pred novim letom so obiskali 
in obdarili člane v domovih za 
starejše ter se odpravili v Dra-
žgoše. 

Ob koncu so se navzoči se-
znanili tudi s programom dela 
za letos. 

Združenje bo uresničevalo 
naloge v javnem interesu pri 
ohranjanju vrednot NOB. Vse 
leto bo posebna skrb namenje-
na partizanskim obeležjem in 
obeležjem žrtev med NOB. Pri 
tem bodo sodelovali z ZIC Vrh-
nika. 

Socialna komisija bo obisko-
vala starejše člane, redno bodo 
sodelovali s Pokrajinskim sve-
tom za Notranjsko in drugimi 
veteranskimi ter domoljubnimi 
organizacijami, ki  delujejo na 
območju Vrhnike. 

Po uradnem delu je potekalo 
še tovariško druženje s prigriz-
kom in z zvoki harmonike zna-
nih partizanskih pesmi.

Simon Seljak

Zasedanje skupščine članov ZB za vrednote NOB Vrhnika

Predsednik Miran Štupica je predstavil poročilo o delu.

Skupščina Združenja borcev za 
vrednote NOB Vrhnika

»V kulturnem društvu Nauportus viva se nam zdi 
pomembno, da se za materinski dan srečamo 

tu v domu upokojencev, da se spomnimo vseh 
mam, babic in prababic ter vam čestitamo za 

praznik« je gospod Jože Kurinčič nagovoril 
zbrane v večnamenskem prostoru v Domu 

upokojencev Vrhnika. 

Ob tem prazniku vam, drage oskrbovanke in oskrbovanci, če-
stitamo in se zahvaljujemo za to, da ste podarili življenje. Nekaj 

velikega je to: sprejeti življenje novega človeškega bitja.
Po uvodnem pozdravu so nam otroci iz župnijskega vrtca za-

peli in zaplesali. Iz Podlipe so prišli Patricija Novak, Branko in 
Andraž Celarc, vsak s svojo harmoniko. Zaigrali so nam venček 
ljudskih  napevov, ob katerih sta v narodnih nošah zaplesala za-
konca Verbič iz Ligojne. Med živahnim rajanjem v domu so otroci 
med vse prisotne razdelili 70 šopkov pomladnega cvetja in poskr-
beli za nasmehe na obrazu ter dobro voljo. 

Ob tej priložnosti se vsem nastopajočim še enkrat iskreno za-
hvaljujemo za izkazano pripravljenost pri proslavljanju praznika. 
(DNV)

Praznovanje materinskega dne
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V soboto, 18. marca 
2023, je bil v Gostišču 

Bajc, Sinja Gorica, že 
39. redni Zbor članov 

Društva invalidov 
Vrhnika, ki se ga je 
udeležilo okoli sto 

članov in gostov. 

Po kulturnem delu v izvedbi 
društvenega pevskega zbora je 
svoje mesto zasedlo predsed-
stvo zbora. Trenutno je v dru-
štvu 482 rednih in 51 članov 
neinvalidov, ki izhajajo iz ob-
čin Vrhnika, Borovnica in Log 
- Dragomer. Prebrali so poročila 
o delu društva v letu 2022, med 
drugim tudi poročilo predse-
dnika Cirila Podbregarja. Med 
drugim je še posebno poudaril: 
»V preteklem letu so bili uspe-
šno naši športniki. Sodelovali 
so na območnih tekmovanjih 
po koledarju ZDIS v streljanju, 
kegljanju, balinanju in pikadu. 
Najbolj aktivni so bili v poletnih 
mesecih naše balinarke in bali-
narji, saj so sodelovali na osmih 
balinarskih turnirjih v organi-
zaciji društev invalidov in DU 
Vrhnika. Domov so prinesli kar 
nekaj pokalov. Zadnjo soboto v 
avgustu smo organizirali tradi-
cionalni balinarski turnir Spo-
znavanje in druženje invalidov 
Slovenije, ki se ga je udeležilo 
22 ekip. Zelo aktivna je bila tudi 
komisija za zdravstvene in soci-

alne zadeve. Pripravila je izlet za 
težke invalide, in to drugi četr-
tek v juliju. Letos smo z dvema 
avtobusoma – 70 invalidov – 
obiskali Kočevje z ogledom če-
belarja in druženjem ob jezeru. 
Prednovoletnih srečanj težkih 
invalidov in starejših od 70 let 
se je udeležilo 82 invalidov. Na 
domu in v domu starejših ob-
čanov smo obiskali 35 članov in 
jih skromno obdarili. 

Prek naše zveze poteka po-
sebni socialni program – psi-
hosocialna rehabilitacija, ki je 
namenjena brezposelnim in 
zaposlenim osebam s telesno 
okvaro ter osebam s statusom 
invalida po ZZRZI. Sedem-
dnevne rehabilitacije v Dolenj-
skih Toplicah sta se udeležili 
dve invalidki.

Društvo je bilo organizator 
območnega tekmovanja v pi-
kadu – ekipno, ki smo ga zaradi 
ukrepov namesto v Osnovni 
šoli dr. Ivana Korošca v Bo-
rovnici pripravili v brunarici v 
športnem parku Sinja Gorica. 
Vsekakor je bistvo in velik po-
udarek delovanja društva na 
osmih posebnih socialnih pro-
gramih ZDIS-a, ki so s strani 
zveze tudi finančno podprti in 
tudi v celoti pokriti. S finančni-
mi sredstvi, ki jih društvo pri-
dobi na osnovi javnih razpisov 
občin Vrhnika, Borovnica in 
Log – Dragomer, uspešno do-
polnjuje zastavljene cilje in na-

loge. Kar se tiče športnih aktiv-
nosti in dela na tem področju, je 

veliko priznanje ZDIS-a, ki nam 
je zaradi kvalitetno opravljene-

ga dela že dvanajsto leto dode-
lilo izvajanje Posebnega social-

nega programa – ohranjevanje 
psihofizičnih sposobnosti skozi 
rekreacijo in šport v sedmih pa-
nogah za vsa društva invalidov 
Slovenije. 

Že vrsto let uspešno delujejo 
ustvarjalne delavnice. Z izdelki 
razveseljujemo naše invalide s 
čestitkami ob osebnem prazni-
ku, ob raznih prireditvah – dan 
žena.« Vsa poročila so bila so-
glasno sprejeta. 

Predsednik je nato predstavil 
še načrt aktivnosti za leto 2023, 
ki že poteka. Podoben bo tiste-
mu v minulemu letu, kjer bo 
poudarek na osmih posebnih 
socialnih programih. 

Sledile so pozdravne besede 
gostov občnega zbora: pred-
sednika ZDIS Petra Brška, 
podžupana Vrhnike Mirka 
Antoloviča in predstavnice DI 
Logatec Olge Mihevc. Vsi pri-
sotni so se udeležili še družab-
nega srečanja.     Simon Seljak

Za začetek je poskrbel Mešani pevski zbor DI Vrhnika

Predsednik Ciril Podbregar in delovno predsedstvo

Člani društva 
invalidov 
zborovali

V petek, 24. februarja, je v 
prostorih PGD Bevke ponovno 

po nekaj letih premora 
potekal občni zbor bevških 

gasilcev. 

Občni zbor se je začel s pozdravom 
predsednice Andreje Lenarčič in nad-
aljeval z izvolitvijo delovnega predsed-
stva, ki je nato občni zbor peljalo skozi 
vse točke dnevnega reda.

Prisluhnili smo poročilom predsed-
nice, poveljnika, mentorici mladine, 
predstavnici mladih, blagajničarki ter 
predstavnici članic. Glede na prebrana 
poročila se je v PGD Bevke v preteklem 
letu dogajalo veliko stvari. Bevški gas-
ilci smo posredovali na dvaintridesetih 
intervencijah doma in v bližnji okolici. 
S svojo ekipo pa smo sodelovali tudi pri 
gašenju največjega gozdnega požara na 
Krasu.

Redno so se srečevali na delovnih 
torkih, se izobraževali in se čez ce-
lotno leto pripravljali na praznovanje 
okrogle obletnice. V mesecu avgustu 
smo v čast našemu visokemu jubileju 
pripravili slavnostno akademijo ob 110. 
letnici društva teden dni kasneje pa še 
veliko veselico z gasilsko parado. Še 
enkrat velika zahvala vsem sponzor-
jem, krajanom in krajankam za pomoč 
in podporo. Tako smo tudi zaradi or-

ganizacije takšnih dogodkov še korak 
bližje k uresničitvi in pridobitvi našega 
novega vozila GVC-1.

Leto 2023 pa je za gasilska društva 
volilno leto. Svojo funkcijo sta zaključila 
predsednica Andreja Lenarčič ter 
poveljnik Erik Urbanč, ki se sedaj po-
dajata novim izzivom naproti. Vsi člani 
in članice smo jima v društvu hvaležni 
za vsako uro, ki sta jo namenila društvu 

in si želimo, da bi še naprej s svojim 
znanjem pomagala naslednikom, da 
društvo skupaj ohranimo na takšnem 
nivoju, kot smo ga dosegli.

Erik in Andreja še enkrat iz srca 
hvala.

Na občnem zboru so bile izvedene 
volitve za mandatno obdobje 2023 - 
2028. Volilo se je novo vodstvo društva, 
upravni odbor, poveljstvo, nadzorni od-

bor ter disciplinsko komisijo. Soglasno 
je bila za novo predsednico PGD Bevke 
izvoljena Petra Dolinar, za poveljnika 
pa Peter Brus, ki se iz srca zahvaljujeta 
vsem članom in članicam za izkazano 
zaupanje in podporo.

Letos so pred nami novi izzivi, ki se 
jih prav vsi neizmerno veselimo. Prav 
gotovo pa bo največji dan tisti, ko bomo 
v vas pripeljali novo gasilsko vozilo. Že 

sedaj se vam najlepše zahvaljujemo za 
vse prispevke in podporo, saj je prav vsak 
izmed vas s svojim deležem pripomo-
gel, da bodo sanje društva letos postale 
resničnost.Po 18 letih uspešnega dela 
in sodelovanja v našem društvu, pa so 
konec marca v vasi zadnjič zadonele 
sirene našega glavnega operativnega 
vozila GVC 16/25. Skupaj z njim smo 
opravili kar 138 intervencij. V vsem 
tem času nas nikoli ni razočaral. Skupaj 
z nami se je boril tudi ob najtežjih in-
tervencijah: žled, poplave, Kras, neurje 
s točo, vetrolom. Vozilo GVC 16/25 pa 
bo svojo uspešno zgodbo pisalo dalje 
pri kolegih v DVD Draganići, člani 
katerega so za svoje delo iskali prav 
takšno vozilo. Za požarno varnost 
Bevčanov pa je še vseeno poskrbljeno, 
saj smo vozilo vozilo GVM-1, opremili 
tako, da lahko z njim posredujememo 
tudi pri zahtevnejših intervencijah. 
V začetku meseca aprila, pa so nam 
člani PGD Zaplana odstopili tudi svoje 
staro vozilo GVV-1, ki ima tudi 500 li-
trov vode, tako so naše intervencije še 
učinkovitejše.

O tej priložnosti bi vas želeli že sedaj 
povabiti na našo gasilsko veselico z 
ansamblom Ravbarji, ki se bo odvijala 
v soboto, 19. avgusta, na naši običajni 
lokaciji. Vabljeni.

UO PGD Bevke

PGD Bevke v letu 2023 naproti novim izzivom
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je običajno društvo približalo izzivom in pri-
čakovanjem sodobnega časa. Pod njenim vod-
stvom je društvo obogatilo program z različni-
mi delovnimi komisijami, delavnicami, tečaji, 
ustanovljene so bile pohodniške skupine, pod-
vojili so število družabnih srečanj in kulturnih 
dogodkov. Društvo je začelo sistematično vla-
gati v društvene prostore, krepiti programe na 
področju humanitarnih in socialnih dejavnosti, 
saj je pridobilo status humanitarnega društva 
v javnem interesu za področje sociale. Kot se je 
slikovito izrazila, je društvo postalo pahljača 
dejavnosti v korist svojim članicam in članom.  
Milena Svenšek je predstavila poročilo socialne 
komisije, ki obiskuje jubilante, bolne in starejše 
po domovih. Skrbi tudi za pripravo humanitar-
nih paketov. Kot je dejala, mnogim že stisk roke, 
drobna pozornost in klepet pomeni več, kot si 
lahko predstavljamo. Vesna Stare je spregovo-
rila o projektu »Starejši za starejše«, ki poteka 
v okviru Zveze društev upokojencev Slovenije 
(ZDUS), z njim pa beležijo in poskušajo s pomo-
čjo ostalih služb reševati potrebe in želje starejših. 
Njena ekipa je v minulem letu opravila, reci in piši 
preko devetsto obiskov. Tudi ona ugotavlja, da je 
večina skromnih in da si najbolj želijo druženja 
ali zgolj pogovora. Stanka Grbec iz komisije za 
kulturo je dejala, da so se lani končno sprostile 
omejitve za kulturne prireditve, kar so s pridom 
izkoristili. Imajo novo zborovodjo – Majdo Smr-
ke Kos, jeseni so na Vrhniki prvič organizirali 
revijo notranjskih upokojenskih pevskih zbo-
rov. Sicer pa so leto popestrili tudi z razstavami 
in manjšimi kulturnimi prireditvami ter si čas 
krajšali z ustvarjalnimi ročnimi deli. Tisti, ki raje 
raziskujejo Slovenijo, so se lani lahko podali na 
več izletov, ki jih je organizirala Komisija za izlete. 
Ivanka Sluga, ki jo vodi, je dejala, da so izvedli 
vse načrtovane in s pridom izkoriščajo brezplačne 
železniške vozovnice. Slovenijo je mogoče razi-

skovati tudi v okviru Komisije za šport, kjer deluje 
pet pohodnih skupin: Zimzeleni, Svizci, Sončki, 
Vandrovke in Barjani. Marjan Grom je dejal, da 
težavnost pohodov prilagajajo starostni strukturi 
pohodnikov. Skupine vodijo usposobljeni planin-
ski vodnici in vodnika. Za brezhibno organizacijo 
poskrbijo organizatorke v vsaki skupini. Pohodov 
se vsak mesec udeležuje okoli 140 pohodnic in 
pohodnikov. Komur pohodni korak ne ustreza, 
mu je pa šport še vedno všeč, se lahko preizkuša 
v  splošni telovadbi, pikadu, balinanju in šahu. 

Po opravljenih poročilih je sledila razrešnica 
dosedanjemu vodstvu in glasovanje o novem. Za 
novo predsednico je bila izvoljena Fani Al-Man-
sour, domačinka z Mirk, ki na občnem zboru za-
radi neodložljivih obveznosti ni bila prisotna, je 
pa zbrane nagovorila preko video posnetka. Za 
podpredsednici sta bili izvoljeni Metka Krašo-
vec in Ivanka Sluga. Poleg njih upravni odbor 
sestavljajo še Juso Islamović, Stojan Jakin, 
Tone Jereb, Karol Jurjevčič, Mili Jurca, Gre-
gor Mesec, Janez Skvarča, Jože Stanonik, 
Milena Svenšek, Nežka Vihtelič, Andrej 
Velkavrh in Jože Vinšek.  Operativni izvršilni 
odbor pa sestavljajo Fani AL-Mansour, Elica 
Brelih, Juso Islamović, Karol Jurjevčič, Met-
ka Krašovec, Igor Novljan in Ivanka Sluga. 
Marta Rijavec se je v imenu vseh delujočih sku-
pin v društvu  zahvalila Elici Brelih za vse njeno 
požrtvovalno delo v zadnjih dvajsetih letih. Za 
opravljeno delo je bila imenovana za častno čla-
nico društva. 

Kakšen bo program dela Društva upokojencev 
Vrhnika v letu 2023? Podoben kot v minulem letu, 
je bilo slišati na prireditvi. Če vas zamika, da bi 
se jim pridružili, najdete vse potrebne podatke 
na www.upokojenci-vrhnika.si  ali v društveni 
pisarni na Tržaški cesti 12, vsako sredo in petek 
med 9. in 12. uro. 

Gašper Tominc, foto: Leon Novak 

U P O K O J E N S K I  K O T I Č E K

Justina Babič, Poštna ul. (1926)
Zdenek Mohar - Emil, Sinja Gorica (1930)
Ivanka Jereb, Betajnova (1930)

Ana Količ, Lošca (1931)
Stanislava Mole, Stara Vrhnika (1931)

Smiljan Ogorelec, Delavsko naselje (1932)
Alojz Sedej, Kuclerjeva (1932)
Gabrijela Lenarčič, Delavsko naselje (1933)
Ljuba Mikolič, Vrtnarija (1938)
Bogdan Šaula, Idrijska (1938)
Stanislava Bole, Sternenova cesta (1938)
Ljudmila Jelovšek, Drenov Grič (1938)

Naše člane obveščamo, da objavljamo imena članov, ki praznujejo 80, 85, 90 
in več kot 90 let. 

Vsem jubilantom iskreno čestitamo za visoki jubilej. Čestitke pa tudi vsem, ki so 
aprila praznovali rojstni dan.

Okrogli
jubileji v

aprilu

Spoštovane upokojenke in 
cenjeni upokojenci

Tokrat vas prvič nagovarjam ne le kot članica 
DU Vrhnika, temveč tudi kot vaša predsednica. 
Kot ste verjetno seznanjeni, sem na tem mestu 
nasledila Elico Brelih, ki je v obdobju njenega 
dvajsetletnega predsedovanja začrtala smernice 
in postavila delovanje društva v okvire humani-
tarnih in socialnih interesov članov. Zdaj v okvi-
ru DU Vrhnika delujejo različne delovne komisije, 
delavnice, pohodniške skupine, potekajo  delovna 
srečanja in kulturni dogodki. Torej sem, kot radi 
pravimo, »stopila v velike čevlje«. Ker imam sama 
majhno nogo, upam, da jih ne bom »pošvedrala«, 
temveč ob podpori vseh vas korakala po začrtani 
poti. 

Zato vas vabim, da se oglasite v društveni pi-
sarni (uradne ure so ob sredah in petkih od 9.00 
do 12.00), lahko samo na klepet ali pa z vašimi 
predlogi in nasveti o delu društva. 

Predvsem pa vabim vse, ki še niste člani DU, da 

se nam pridružite, saj je pomembno, da se druži-
mo in ostajamo aktivni, predvsem pa da skrbimo 
za svoje zdravje in dobro počutje. Druženje, izleti, 
pohodi in tudi majhna obveznost do organizacije 
so načini, da ostajamo aktivni. Ne smemo se za-
pirati vase, ampak moramo izkoristiti, kar nam 
življenje ponuja. Vedno se kaj najde in vsak dan 
lahko doživimo kaj prijetnega.

V tem obdobju smo imeli občni zbor (več lahko 
preberete na naši spletni strani ali na spletni stra-
ni MojaObcina.si). V skladu z načrtovanimi me-
sečnimi dejavnostmi delujejo delavnice, potekata 
splošna telovadba in pohodništvo. O izletih naših 
pohodnikov boste lahko prebrali v naslednji šte-
vilki Našega časopisa.

V maju bomo poleg načrtovanih aktivnosti DU 
Vrhnika v okviru občinskega praznika organizi-
rali meddruštveni turnir v pikadu. 

Več informacij o delovanju društva dobite na 
naši spletni strani in na oglasnih deskah. 

Lep pomladni pozdrav, 
Fani Al-Mansour in UO 

Občni zbor DU Vrhnika
Vrhnika, 20. marec – Mala dvorana Cankarje-

vega doma je pokala po šivih, saj se je zbralo res 
veliko število udeležencev občnega zbora enega 
od največjih društev na Vrhniki – Društva upo-
kojencev Vrhnika. Na zboru so izvolili novo vod-
stvo. Elico Brelih je po dvajsetih letih za krmilom 
društvo zamenjala Fani Al-Mansour. 

Zbor, ki ga je uvodoma kulturno popestril »hi-

šni« pevski zbor pod vodstvom Majde Smrke 
Kos, je potekal po ustaljenem redu. Zbora so se 
udeležili tudi podžupan Mirko Antolovič, pred-
sednik Območne zveze upokojencev Notranjske 
- gospod Jože Čuk ter drugi gostje. 

Po izvolitvi delovnega predsedstva, ki mu je 
predsedoval Igor Novljan, so sledila poročila o 
opravljenem delu. Predsednica Elica Brelih je 
pojasnila, da je imelo društvo v minulem letu 
1021 članov in članic. Na kratko je predstavila 
opravljeno delo v zadnjih dvajsetih letih, ko se 

Levo Marta Rijavec, ki se je v imenu članov društva v čustvenem govoru, ki je izvabil tudi kakšno solzo, zahvalila 
Elici Brelih (desno) za njen dolgoletni trud v vlogi predsednice društva. 

Četr tek,   25.  5.  ob 10.00 (Z Liffa na Vrhniko)

PREZAPOSLENA  

FILMSKO DOPOLDNE 
V KINU VRHNIKA

Vsak zadnji četrtek v mesecu. Po filmu druženje ob kavi in čaju.

Julie se po najboljših močeh trudi vzgajati svoja otroka 
v predmestju, hkrati pa obdržati službo v luksuznem 
pariškem hotelu. Ko končno prejme povabilo na razgovor 
za delovno mesto, na katerega je že dolgo upala, izbruhne 
vsesplošna stavka v javnem prevozu. Vse se ustavi, zamude 
se kopičijo in krhko ravnovesje, ki ga je Julie vzpostavila, 
je nenadoma ogroženo. Socialna drama, posneta v slogu 
napetega trilerja. Nagrada za najboljšo režijo in igralko v 
sekciji Obzorja Beneškega filmskega festivala ter posebna 
omemba na ljubljanskem Liffu.

Za več informacij obiščite www.kino-vrhnika.si ali pišite na info@kino-vrhnika.si 
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U P O K O J E N S K I  K O T I Č E K

Turnir v pikadu v Logatcu
Bil je lep sončen dan, pa še materinski dan in 

sreča na naši strani. Za dobro razpoloženje je po-

skrbel organizator, saj je vsaka prejela nageljček. 
Prislužile smo si tudi pokal za prvo mesto, moška 
ekipa je pa bila odlična peta. Čestitke vsem.

Milena in Andrej Velkavrh

Sončki v Slovenski Istri
Logaško polje in tudi Postojna sta bila to jutro 

odeti v meglo, kakor da se je prilepila na rep avto-
busa, trgati se je pričela šele v Črnem kalu, po pre-
doru Kastelec pa je oživelo sonce in se prelivalo 
na morje v daljavi. Ozke poti nad Sečovljami so 
dvigale adrenalin, a smo srečno obstali na travni 
vzpetini Krog in v začaranem krogu meglic in 
nekdanjega benediktinskega samostana iskali 
in našli cerkev Sv. Onofrija ter krenili po sveže 
markirani poti do vasi Slami, koder so meglice 
med istrskim rastjem pobegnile v dolino Drag-
onje, divje orhideje pa niso ušle fotografskim 
navdušencem in tudi šparglji so kukali iz grmičja 
na robovih kolovozov. Žvečila sem liste divje ru-
kole in pustila očem prosto pot nad rečico Drnica. 
Zrak je dišal po tišini v dolini Dragonje in mladih 
oljčnih nasadih v griču pred nami. Veter je na 
obrobju vinogradov majal trdoživo suho listje na 
grmičastem rastju , ko smo  za trenutek obstali ob 
pogledu čez zorano njivo na vas Padno v daljavi, 
nato pa se spet zagrizli v kamnito pot in kmalu 
zagledali visoke ciprese pokopališča, tipične za is-

trsko vas Korte ter posedli na ploščad pred njim. 
Bilo je toplo, hladili smo ogrete obraze, malicali 
in raziskovali panoramo Šavrinskega gričevja 
do komaj vidnih Nanosa in Slavnika na obzorju. 
Naredili smo sprehod po ozki poti med hišami 
Kort, se ustavili na trgu s samostojno stoječim 
zvonikom ob cerkvi Sv. Antona Puščavnika in 
domačini v bližini so nam ponudili sveže oljčne 
vejice,  ko smo mimo najstarejše slovenske šole v 
Istri stopili še do razgledišča na koncu vasi. 

Vračali smo se v smeri vasice Medoši med na-
sade oljk, kmetje so obrezovali star les, mi pa smo 
občudovali pomladno cvetje ob poteh in srkali 
vase vonj Istre, Sečoveljskih solin in morja vse 
do Savudrije ter razigrani prispeli čez pašnik do 
začetka naše poti na vzpetini Krog.

Prehodili smo krog dobrih desetih kilometrov 
skoraj še nedotaknjenega predela Slovenske Istre, 
ja, skoraj še, saj turizmu se skoraj ne da ubežati. 
Želim si, da bodo lepe kamnite hiše ubežale pred 
njim, skoraj tako malo jih je še, kot je malo našega 
lepega morja, ampak tako malo, je vedno tako 
zelo dragoceno. 

Marija Dolinar, foto Sonja Zalar Bizjak

Zimzeleni nad Radenskim 
poljem

V mesecu marcu Zimzelenom vreme ni bilo 
naklonjeno in tudi na prestavljeni datum pohoda 
je slabo kazalo. Dež je bil napovedan po dvanajsti 
uri v okolici Grosuplja! Na pot smo se zato od-
pravili ob sedmih zjutraj, da smo ob osmih že ko-
rakali po gozdni cesti iz Čušperka proti Staremu 
gradu. Pogled nam je uhajal kvišku proti veliki 
zastavi, ki je vihrala na V. Ostrem vrhu. Ko smo 
prišli do odcepa poti nanj, odločitev ni bila več 
težka. Gremo gor, saj je pot suha, ker dežja tu še ni 
bilo. S skalnega grebena se nam je odprl pogled na 
kraško Radensko polje in okolico, pa proti Kumu 

in na Gorjance, kamor oblačnost še ni segla, sever 
in zahod pa so že zgrinjali sivi deževni oblaki. Na 
vrhu se nismo dolgo zadrževali, vabile so nas ru-
ševine Starega gradu Čušperk na sosednjem vrhu 
(668 metrov). Stari grad sodi med naše najstarejše 
gradove, v 12. stoletju so ga pozidali oglejski pa-
triarhi in ga dajali v najem različnim plemiškim 
rodbinam. Fevdniki so se imenovali Čušperški 
vitezi in so grad naseljevali do leta 1573, ko je 
bil v kmečkem uporu porušen. Na grebenu, na 
katerem stojijo ostanki debelih zidov, nas je zajel 
zahodni veter, ki je gnal tudi oblake in vedeli smo, 
da je čas za vrnitev. Med vračanjem v Čušperk 
nas je ob enajsti uri zajel rahel dež, ki ni motil 
dobre volje, saj smo bili na dveh vrhovih, za katere 
do tega dne ni še nihče od nas vedel.

Sonja Zalar Bizjak, foto: Željko J.

Svizci na Ljubljanskem  
barju

Sredi marca smo le dočakali toplejše pomla-
dansko vreme, sončno in z razgledi na vse strani. 
Svizci smo se namenili prehoditi ravninski del 
pohodniške poti Pentlje, ki je speljana po obron-
kih občine Brezovica. Izbrali smo odsek od Pod-
peči do Vnanjih Goric, ki nas je najprej vodil ob 

strugi Ljubljanice, nato smo zavili proti severu do 
vznožja osamelca Dobčenica. Na gozdnih tleh so 
že cvetele značilne pomladne cvetlice, med njim 
smo našli le dva cvetova močvirske logarice, ki 
je na travnikih še ni bilo. Prečkali smo potok 
Drobtinko in nadaljevali proti drugemu osamel-
cu, vendar se na strmi Veliki vrh nismo povzpeli. 
Zložna pot po pobočju nas je pripeljala med  hiše 
Vnanjih Goric, kjer smo tudi zaključili pohod. 

Besedilo in fotografija: Sonja Zalar Bizjak

Barjani po Poti izvirov in 
Šteberški grad

23. marec - Skupina triintridesetih Barjanov je 
pod vodstvom vodnice Sonje Zalar Bizjak preho-
dila Pot izvirov na Cerkniškem polju. Na jugo-
vzhodnem robu polja je kar 13 izvirov, ki s svojo 
vodo ob obilnem deževju polnijo Cerkniško jeze-
ro. Jezero je eno od največjih presihajočih jezer 

v Evropi, ki se na Cerkniškem polju lahko zadrži 
okoli osem mesecev na leto. Ko je polno, je naše 
največje jezero. 

Za zaključek pohoda smo se vzpeli še do razva-
lin gradu Šteberk blizu Lipsenja, ki je bil zgrajen 
v 12. stoletju in je bil postavljen na pomembni 
strateški točki ob poti, ki je povezovala notra-
njost dežele z Ljubljansko kotlino, Dolenjsko in 
Primorjem. 

Zapisala: Vanda

Pohod Barjanov iz 
Miznega dola do Podlipe 

Pot smo pričeli v Miznem dolu. Z glavne poti 
smo zavili na kolovoz proti Vranjim pečinam. 
Kmetje so ravno spravljali les iz gozda, zato je 
bila pot na nekaterih predelih blatna. Na Vranjih 
pečinah smo si ogledali spominski obeležji. Vod-
nik nam je na razgledišču pokazal okoliške kraje 
in poimenoval hribe.  Od tod smo krenili proti 
Rastovkam in po poteh mimo velikih ter lepo 
urejenih kmetij na Podpesek proti Podlipi. Med 

potjo smo občudovali lepo pomladansko cvetje: 
črni teloh, nunke, pomladansko reso, zvončke in 
kronce.  Na dan našega pohoda je bilo središče 
vasi Podlipa za ves promet zaprto zaradi asfalti-
ranja. Ubrali smo vaške bližnjice in v športnem 
parku na prijetnem sončku pričakali naš avtobus. 
Na izstopni postaji na Jelovškovi ulici nas je že 
pričakala naša pohodnica Marija, ki je praznovala 
rojstni dan. Pogostila nas je z okusnim jabolčnim 
zavitkom.  Bilo je lepo v prijetni družbi pohod-
nikov, v lepem vremenu in sproščenem klepetu. 
Naužili smo se svežega zraka in utrdili telesno 
kondicijo. 

Metka Krašovec
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THE 2

BMW 218i Active Tourer z vključenim avtomatskim menjalnikom, zimskim setom koles, vključenimi servisi in podaljšanim jamstvom.

ŽE ZA 34.490 EUR.*

* Stroški priprave in transporta so vključeni v ceno vozila. 

Kombinirana poraba goriva za BMW serije 2 Active Tourer: od 1,1 do 6,4 l/100 km. Emisije CO2: od 22 do 146 g/km. Emisijska stopnja: Euro6. 
Emisije NOx: še ni podatka. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal
zunanjega zraka iz prometa pomembno prispevajo k poslabšanju kakovosti zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim 
koncentracijam prizemnega ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. 

Več na: BMW-AVTO-AKTIV.si

POMLADNA PONUDBA ZA
BMW SERIJE 2 ACTIVE TOURER.

Avto Aktiv Trzin
Ljubljanska cesta 24
SI-1236 Trzin

T: +386 1 56 05 800

Avto Aktiv Kranj
Mirka Vadnova 2a
SI-4000 Kranj

T: +386 4 28 11 405

AVTOMATSKI MENJALNIK - ZIMSKI SET KOLES -
VKLJUČENI SERVISI - PODALJŠANO JAMSTVO
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Kolesarska povezava Borovnica 
– Breg

V zaključni fazi je javno na-
ročilo za izgradnjo kolesarske 
ceste med mostovoma na Lju-
bljanski cesti in Mejačevo ulico 
ob desnem bregu Borovniščice. 
Gradbena dela se bo izvajalo v 
poletnih in jesenskih mesecih.

Dela na kolesarski povezavi 
ob Brežanki potekajo v skladu 
s terminskim načrtom. Ureje-
nih je prvih 400 m vozišča in 
kolesarske poti s pločnikom in 
javno razsvetljavo. Gradita se 
dve kamniti zložbi. Izvajalec je 
začel z deli na ureditvi prehoda 
za kolesarje in pešce preko re-
gionalne ceste in Ulice bratov 
Debevec ter z ureditvijo novega 
priključka Cesto pod goro na re-
gionalno cesto. Do prvomajskih 
praznikov bo položen asfalt na 
delu, kjer so večja gradbena dela 
zaključena.

Projekt Kolopark Borovnica
Kolopark Borovnica je kon-

čan, ne pa tudi kolopark v 
Dragomeru, ki je sestavni del 
projekta LAS Barje z zaledjem 
»Koloparki- učilnice kolesar-
skih veščin«. Projekt bo pred-
vidoma končan do začetka po-
letja 2023. Slovesna otvoritev 
Koloparka Borovnica je pred-
videna 3. junija, ob Svetovnem 
dnevu kolesarjenja, ko bodo na 
voljo tudi promocijska gradiva, 
ki jih bo pripravil LAS Barje z 
zaledjem. Vso potrebno doku-
mentacijo za pripravo zahtevka 
za izplačilo evropskih sredstev 

smo posredovali na LAS Barje 
z zaledjem do konca leta 2022. 

Vodovod Breg - Borovnica
Izgradnja vodovoda poteka 

vzporedno z izgradnjo kolesar-
ske povezave Borovnica- Breg 
in prenovo regionalne ceste. 
Zgrajenih je prvih 450 metrov, 
v gradnji pa nadaljnjih 400 m. 

Protipoplavni ukrep – Malence 
in Borovniščica

Občinska uprava trenutno 
pripravlja projektno dokumen-
tacijo za ureditev vodotoka 
Malence, vključno z ureditvijo 
dela Zalarjeve cest in vodotoka 
Borovniščice. V nadaljevanju 
bomo po dogovoru z lastniki 
zemljišč pristopili k pripravi 

dokumentacije za razbremenil-
ni kanal Malence. 

Ureditev prostorov knjižnice
V objektu potekajo gradbena 

in obrtniška dela. Zaradi izved-

be dodatne statične ojačitve 
objekta bo prenova končana 
kasneje kot je bilo planirano. Iz-
vedeno je bilo javno naročilo za 
izdelavo in dobavo pohištvene 
opreme. (ob)

Aktualni javni razpisi za 
sofinanciranje različnih 
dejavnosti v občini
 
Do 3. 5. 2023 je rok za posredovanje vlog na naslednje jav-
ne razpise Občine Borovnica v letu 2023: 

1. ZA SOFINANCIRANJE PROGRAMOV IN PROJEKTOV 
STANOVSKIH ORGANIZACIJ

2. ZA SOFINANCIRANJE PROGRAMOV HUMANITAR-
NIH ORGANIZACIJ V LETU 2023

3. ZA DODELITEV ENKRATNE DENARNE POMOČI V 
LETU 2023 - PONOVITEV RAZPISA

Do 9. 5. 2023 pa je rok za posredovanje vlog na JAVNI 
RAZPIS ZA OHRANJANJE IN SPODBUJANJE RAZVOJA 
KMETIJSTVA IN PODEŽELJA V OBČINI BOROVNICA V 
LETU 2023.

Do 31. 10. 2023 lahko občani Občine Borovnica posredu-
jejo vloge na JAVNI RAZPIS ZA SUBVENCIONIRANJE 
NAKUPA IN GRADNJE MALIH KOMUNALNIH ČI-
STILNIH NAPRAV NA OBMOČJU OBČINE BOROV-
NICA ZA LETO 2023. 

Objave javnih razpisov so skupaj s prilogami dostopne na 
spletni strani Občine Borovnica, v zavihku »OBVESTILA 
IN OBJAVE«, v rubriki »Javni razpisi in objave« 
(https://www.borovnica.si/objave/58).

Občina Borovnica

Županova beseda

Spoštovane občanke 
in občani
Občinski svet se je konca 
marca sestal na izredni 
seji, na kateri so svetniki 
potrdili predinvesticijsko 
zasnovo in investicijski 
program za projekt 
Primarni vodovod 
Prušnica - Borovnica ter 
sekundarno vodovodno 
omrežje Koti. 

Obvestilo plačilo NUSZ 
v letu 2023
Ministrstvo za finance je 11. 4. 2023 pripravilo odločbe o 
Nadomestilu za uporabo stavbnega zemljišča v letu 2023 
za lastnike zemljišč v občini Borovnica. Odločbe bodo 
predvidoma odpremljene 20. 4. 2023. 

Rok za plačilo prvega obroka je 5. 6. 2023, drugega 4. 8. 
2023, tretjega 3. 10. 2023 in četrtega 4. 12. 2023. (OB)

Vabilo 

VAS VABI 

1. MAJA

NA TRADICIONALNO DRUŽENJE 
NA ŽUPENCI NAD ZABOČEVOM.
SREČANJE IZLETNIKOV OB 12. URI.
PIJAČA IN JEDAČA ZAGOTOVLJENA!

Vabljeni!

Potek izvedbe tekočih projektov

Občani Kotov se 
že več let soočajo s 
težavami pri oskrbi 
s pitno vodo, saj se 

območje oskrbuje iz 
več vaških vodovod, 

kateri zajemajo 
površinsko vodo. 

Na neustrezno urejenost vo-
dovodnega omrežja že več kot 
desetletje opozarjajo tudi raz-
lične inšpekcije. Med izvirne 
naloge občine spada zagotavlja-
nje storitev javne službe oskrbe 
s pitno vodo, zato je Občinski 
svet v letu 2021 potrdil Doku-
ment identifikacije investicij-
skega projekta, s katerim se je 
začel postopek priprave na iz-
gradnjo »Primarnega vodovoda 
Prušnica – Vodohran Borov-
nica, sekundarno vodovodno 
omrežje Koti” Občina je nemu-
doma pričela s pripravo projek-
tne dokumentacije in iskanjem 
virov sredstev za financiranje 
izgradnje.

Za izgradnjo manjših vodo-
vodov za manj kot 10.000 pre-
bivalcev do sedaj nepovratnih 
sredstev ni bilo, od leta 2022 da-
lje jih je možno sredstva prido-
biti le iz razpisa za vodooskrbo 
iz sNačrta za okrevanje in od-

pornost. Razpoložljiva sredstva 
so na zahtevo Evropske unije v 
mesecu marcu začeli zmanjše-
vati, zato je bilo potrebno prija-
vo nemudoma oddati. Občinski 
svet se je tako sestal na izredni 
seji, kjer so svetniki soglasno 
potrdili Predinvesticijsko za-
snovo in Investicijski program 
za projekt »Primarni vodovod 
Prušnica – VH Borovnica, se-
kundarno vodovodno omrežje 
Koti” ter Načrt razvojnih pro-
gramov občine Borovnica za 
obdobje 2023-2026.

Na podlagi pripravljene pro-
jektne dokumentacije in pri-
dobljenih gradbenih dovoljenj 
je bila do konca marca oddana 
prijava na razpis. Celotna inve-
sticija s stroški, katerih manjši 
del je občina že poravnala zna-
ša 3,3 mio €, pričakujemo tudi 
odobren 1 mio € nepovratnih 
sredstev. Stroški izgradnje bodo 
znani po izvedene javnem na-
ročilu v drugi polovici tega leta. 
Po načrtih bi z izgradnjo pričeli 
v letu 2024 in zaključili do 2026. 

Svetniki so na seji tudi sogla-
sno potrdili župana Petra Črni-
logarja za predstavnika občine 
v Razvojnem sveta Ljubljanske 
urbane regije za programsko 
obdobje 2021-2027. (ob)

Svetniki so se sestali 
na prvi izredni seji

Celotna naložba je po tre-
nutnih cenah ocenjena na 3,3 
mio EUR, pri čemer pričaku-
jemo, da bo odobrenih 1 mio 
EUR nepovratnih sredstev. 

Če bodo sredstva odobrena 
v predvidenem roku, potem 
bomo izgradnjo začeli v letu 
2024 in zaključili do 2026. 

Tudi letošnji april je pre-
govorno vremensko muhast, 
zato občasne obilne padavi-
ne povzročajo preglavice in 
nejevoljo zaradi zamašenih 
kanalov in odtokov. Svoj delež 
prispevajo tudi gradbena dela 
na železnici, saj poleg pro-
metnih zamaškov s hrupom 
vznemirjajo občane. Na občini 
se redno sestajamo z izvajalci 
in investitorjem ter se dogo-
varjamo, da bi gradbena dela v 
najmanjši možni meri motila 
občane, ki živijo v neposredni 
bližini gradbišč. Stalne teme 
so kamioni, njihova hitrost 
vožnje po lokalnih cestah in 
regionalni cesti proti Vrhniki 
ter čiščenje cest.

V tem mesecu se soočamo 
s povečanim številom okvar 
na vodovodnem omrežju, ki 
so deloma posledica nezado-
stnega vzdrževanja v prete-
klih letih. Skupaj s Komunal-

nim podjetjem Vrhnika, ki 
upravlja vodovodno omrežje, 
pripravljamo načrt obnove 
prioritetnih odsekov. Na en 
način  imamo paradoksalno 
situacijo, prizadevamo si za 
nemoteno oskrbo z vodo, na 
drugi strani pa nas voda ogro-
ža in moramo izvajati proti-
poplavne ukrepe. Ampak ni 
kaj, to so posebne geografske 
značilnosti  naše borovniške 
kotline. 

April je kratek mesec, za-
čeli smo ga z velikonočnimi 
prazniki, zadnji teden bo 
pretežno počitniški, zaklju-
čili ga bomo s kresovanjem 
na predvečer praznika dela. 
1. maj praznujemo v več kot 
60 državah sveta. Pravice de-
lavcev so bile izpogajane ali 
celo izbojevanje in niso same 
po sebi umevne. Prav tako je 
vsako delo častno, če ga človek 
opravlja z veseljem in odgo-
vornostjo. Tone Pavček je v eni 
od svojih pesmi napisal, da je 
sreča, ko se delo dobro opravi 
in ko imaš nekoga rad. In prav 
slednje je lahko naše vodilo za 
prihodnje mesece in leta.   

Peter Črnilogar, župan
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10 dni po kapitulaciji Kralje-
vine Jugoslavije, se so se v Vid-
marjevi vili, v Ljubljani, sestali 
predstavniki Komunistične 
partije Slovenije in Krščanskih 
socialistov ter kulturnih delav-
cev ter sklenili, da se je potreb-
no upreti okupatorjem, ki so 
zasedli in si razdelili ozemlje 
Slovenije: nacistični Nemčiji 
ter fašističnima Italiji in Ma-
džarski. Ker je Hitler 26. 4. 1941 
obiskal Maribor, je bil kasneje 
kot dan ustanovitve Protiim-
perialistične fronte, kasneje 
preimenovane v Osvobodilno 
fronto slovenskega naroda, na-

veden 27. april 1941. 
Med leti 1944 in 1951 smo 

27. april uradno praznovali kot 
Dan osvobodilne fronte, po-
tem se ga ni praznovalo do leta 
1968, ko je dobil svoje novo ime 
in spet postal državni praznik 
in dela prost dan. 

Pri temu je ostalo tudi po 
spremembi politične ureditve 
in osamosvojitvi Slovenije kot 
neodvisne države. Danes ga 

praznujemo ne le v spomin na 
upor proti okupaciji Slovenije v 
času II. svetovne vojne, temveč 
tudi v duhu priznanja in spo-
štovanja pravice vsakega na-
roda, da se upre vsakemu, tudi 
vojaško izrazito močnejšemu 
okupatorju ter si, če ne gre 
drugače, z oboroženim odpo-
rom, ne glede na žrtve, zagoto-
vi samostojnost, neodvisnost 
in enakopravnost. Nam naj-
bližji, a ne edini tak boj, danes 
poteka v Ukrajini.

Občina Borovnica

Občina Borovnica je v par-
tnerstvu s Športnim društvom 
Borovnica in Društvom dolan-
skih fantov in deklet na zadnji 
rok zadnjega poziva LAS Barje 
z zaledjem za sofinanciranje 
projektov iz Evropskega kme-
tijskega sklada za razvoj pode-
želja 30. 6. 2022 oddala vlogo 
za sofinanciranje projekta 
nadgradnje otroškega igrišča 
pri Domu krajanov Dol-Laze. 
Projekt predvideva postavitev 
poligona z aktivnimi igrali za 
otroke v starosti 6 – 12 let. Iz-
vedel se bo izkop na površini 

cca 14 x 7 m v globini 10 cm ter 
odvoz zemljine na deponijo 
investitorja. Sledilo bo nasutje 
izkopane površine s fino pr-
stjo v višini 5 cm ter položitev 
gumijastih talnih varovalnih 
plošč dimenzij 50 cm x 100 cm 
x 2,2 do 2,5 cm, ki omogočajo 
zatravitev, z odprtinami od 2,5 
cm premera, ki omogoča od-
vodnjavanje. Poligon aktivnih 
igral bo postavljen na zgoraj 
opisani predhodno pripravlje-
ni površini in ga bodo sesta-
vljali naslednji tipi igral:
• prehod po vrveh, 

• gred, 
• viseče vrvi, 
• most, 
• tobogan, 
• plezalna mreža, 
• plezalna stena, 
• gugalnica

Izvedba se bo predvidoma 
začela v začetku maja, sam 
poligon bo končan do sredine 
junija, v septembru in oktobru 
pa bodo sledile promocijske 
dejavnosti. (OB)

Čestitka ob 1. maju – 
mednarodnem prazniku dela

Ob Mednarodnem prazniku dela, ki je tudi dr-
žavni praznik in dela prost dan, želimo spomniti 
na to, da delavske pravice, kot so časovno omejen 
delavnik, plačana bolniška odsotnost, plačan do-
pust, pravica do dela v zdravem okolju, pravica do 
stavke itd. niso nekaj od vekomaj danega in pri-
dobljenega, temveč rezultat dolgoletnih, večkrat 
tudi krvavih bojev. In da teh pravic tudi pri nas 
niso deležni tisti, ki delajo v čedalje bolj razširjenih 
oblikah prekarnih zaposlitev. Kot tudi ne tisti, ki v 

stiski pristanejo na nelegalne oblike zaposlovanja. 
Čas, ko smo si lahko obetali, da bomo vsi imeli redno plačano delo v celotni delovni dobi 

je minil in nastopil je čas, ko mora za svojo socialno varnost po eni strani spet bolj kot prej 
poskrbeti vsak sam, po drugi strani pa moramo najti pravičen način kako zagotoviti plačilo 
tudi za vse oblike do sedaj formalno nepriznanega dela ter za osnovno socialno varnost, ki 
ne bo odvisna od redne zaposlitve. Seveda na ravni države in EU. 

Kakorkoli že pa je prvi maj tudi tradicionalnih čas kresovanj, budnic ob godbah na pihala, 
druženja na prostem in začetka sezone piknikov. Naj vam lepo mine. 

Župan Peter Črnilogar s sodelavci

Zahvala trgovini Kocka
Naša trgovina Kocka je dokončno zaprla svoja vrata. Ob 
praznjenju prostorov sta se Roman in Jelka spomnila tudi 
na vrtec in nam podarila zajeten kup uporabnih stvari, ki 
jih bomo tako vzgojiteljice kot otroci z veseljem uporabili 
pri vsakdanjih dejavnostih. Zahvaljujemo se vama za do-
bro sodelovanje in vse podarjene izdelke. V prihodnosti pa 
vama želimo mirne in prijetne dni.

Otroci in zaposleni iz vrtca Borovnica

Konec marca je Občina 
Borovnica v sodelovanju 
s Turističnim društvom 
Borovnica izpeljala 
tradicionalno čistilno 
akcijo, ki se je je kljub 
slabemu vremenu 
udeležilo nad 
osemdeset občanov.

 
Sama akcija je kot vedno pa-

dla na zadnjo soboto v marcu, 
ko se sneg praviloma poslovi 
in je narava tik pred ozeleni-
tvijo. V tem kratkem času se 
očem razkrijejo vsi »zakladi«, 
ki jih brezvestni posamezniki 
čez leto pridno deponirajo v 
našem okolju. Prvi so se že dan 
pred »dnevom D«, 25. marcem, 
v spremstvu vzgojiteljic odpra-
vili naši najmlajši iz vrtca. Prav 
njihovi varnosti je bil namenjen 
največji del izdatkov organizaci-
je čistilne akcije. Novi odsevni 
jopiči jim bodo zagotovo pridno 
služili še skozi vse leto na prije-
tnih sprehodih po Borovnici.

Zaradi slabe vremenske na-
povedi se je marsikdo podal 
v akcijo že v petek popoldne, 
med njimi Jamarski klub, ki je 
ob čiščenju »Brežanke« na ne-
urejenem postajališču za tovor-
njake v bližini tovarne naletel 
na svežo deponijo. Zagotovo bi 
bil na mestu uradni občinski 
poziv Fenolitu, da bolje poskrbi 
za svoje prevoznike, a prav tako 
tudi Slovenskim železnicam, 
katerih nasmeteno okolico de-
lovišč na Bregu in Pakem so 
dan pozneje v dežju čistili do-
mači gasilci.

Neurejena postajališča in 
delovišča so po novem najbolj 
okoljsko pereče točke borovni-
ške doline. A vsega vendarle ne 
gre valiti na prišleke in tuje de-
lavce, Staro postajo se je ono so-
boto čistilo že drugič to pomlad, 
a so člani Šahovskega kluba in 
Društvo dolanskih fantov še 
kar najdevali smeti. Sadjarji, če-
belarji in društvo kmečkih žena 
Ajda so prav tako pridno polni-
li vrečke ob naših vodotokih. 
Prav neverjetne količine od-
padkov so prostovoljci nabrali 
po priljubljenih sprehajalnih 
poteh od Jel do Borovnice po 
stari progi, pa za Borovniščico 

in proti Dolu. Zavoljo vremena 
so se v naslednjih dneh na teren 
podali še člani borovniškega in 
brezovškega gasilskega društva, 
planinci so čistili planinske 
poti. Med zadnjimi pa je teden 
pozneje borovniške ulice čisti-
la še ekipa osnovne šole. In na 
že očiščenih površinah zopet 
najdevala brezvestno odvržene 
odpadke.

Z vrhniške komunale, ki tra-
dicionalno sodeluje na ome-
njeni akciji, so nam sporočili, 
da je na skupaj 4 lokacijah (Dol 

– športni park, Fenolit – parkiri-
šče, Faškarija in Dražica) skoraj 
zbranih 180 kg odpadkov. Od 
tega:
90 kg = mešana embalaža in 
trda plastika
54 kg = kosovni odpadki
36 kg = mešani komunalni od-
padki

Slovenija je dežela na stičišču 

različnih kultur, zato ne pre-
seneča različnost vrednostnih 
sistemov naših sodržavljanov. 
Medtem ko se nekateri zgledu-
jemo po avstrijskih sosedih in 
njihovi pedantno urejeni oko-
lici, se drugi počutijo domače v 
nasmeteni neurejeni okolici ita-
lijanskega tipa. Na neki točki je 
že vsakdo izmed nas obupoval 
nad »Sizifovim delom« spomla-
danskih čistilnih akcij, a potem 
se v deževnem sobotnem jutru 
na vratih pokaže samotni pro-
stovoljec, petošolec Akoš Hor-
vat in se v manj kot eni uri vrne, 
češ da mu je že zmanjkalo vreč. 
Ne, za prihodnost se ne rabimo 
bati.

Damjan Debevec, za TD 
Borovnica

Foto: JK Borovnica, DFV 
Borovnica, Vrtec Borovnica, 

Andrej Klemenc 

Vrtec je čistil borovniško središče.

Akoš Horvat v akciji

Jamarji so imeli polne roke dela.

Dan upora proti okupatorju

Delovišča in postajališča 
nove črne točke

Nadgradnja otroškega igrišča na Dolu

27. 4. praznujemo državni praznik – Dan upora 
proti okupatorju. 
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»Žabe svatbo so imele, 
rega, rega, kvak, kvak, 

kvak.« Tako nekako pravi 
znana dinamična pesem, 

ki jo večkrat slišimo iz 
grl predvsem moških 

pevskih zborov. 

A da bi te žabe »jedle in pile« 
na spomladanski svatbi, jih po-
nekod čaka kar nekaj ovir, pred-
vsem prometne ceste. In da bi 
do svatbe tudi uspešno prišle 
in bi tam »rajale in pele«, se jim 
varnost na cesti po novem traj-
nostno zagotavlja tudi s podho-
di. Zakaj so žabje svatbe sploh 
pomembne, kako je s »skokico 
nevesto mlado« in kdaj podhodi 
sploh delujejo, sem se pogovar-
jal s sodelavko Krajinskega par-
ka Ljubljana Katarino Drašler, 
ki je sicer domačinka.

 
O žabah je veliko govora, 
najprej osvetliva njihov pomen, 
zakaj je pomembno, da jih 
zaščitimo?

Žabe (oz., širše, dvoživke) 
imajo svojo vlogo v ekosiste-
mu in so pomembne prav tako 
kot druge vrste živali in rastlin. 
Predvsem je pomembno, da se 
varuje in ohranja okolje kot ce-
lota, ne samo posamezne vrste 
živali, ki so npr. lepe, ljubke ali 
kako drugače markantne. Zato 

niti ne bi posebej izpostavljala 
pomena varovanja žab oz. dvo-
živk. Njihova vloga v delovanju 
ekosistema pa je pomembna, 
ker so hkrati plenilci in poje-
do velike količine različnega 
mrčesa, hkrati pa so tudi plen 
in predstavljajo pomemben vir 
hrane za številne druge živali. 
V dobro ohranjenem okolju vse 
te vrste med sabo ustvarijo na-
ravno ravnovesje in to je tisto, k 
čemur moramo stremeti.

Kako je na splošno s populacijo 
žab, se njihovo število 
povečuje, so močno ogrožene 
in kaj jih ogroža?

Eden od glavnih vzrokov za 
veliko ogroženost dvoživk je 
njihova tesna povezanost z mo-
krišči, mokrišča pa so eden od 
ekosistemov, ki še vedno hitro 
izginja iz našega planeta, skupaj 
z njimi pa izginjajo tudi dvoživ-
ke. Na nekaterih območjih jih 
ogrožajo tudi bolezni, tujero-
dne vrste in onesnaževanje ter 
ne-sonaravno urejanje voda.

Lokalno, na Ljubljanskem 
barju, so vzroki ogroženosti 
podobni. Življenjska okolja 
dvoživk, predvsem tista vodna, 
izginjajo zaradi urbanizacije in 
intenziviranja kmetijstva. Še 
vedno se veliko mlak, mrtvih 
rokavov in močvirnatih obmo-
čji osuši z namenom pridobiti 

»bolj uporabno površino« in 
dvoživke enostavno nimajo 
prostora, kamor bi odložile svo-
ja jajčeca. K ogroženosti pri nas 
dodatno pripomorejo še čedalje 
pogostejša sušna leta in seveda 
vedno večja gostota prometa, 
ki povzroča povoze na cestah 
v času selitev dvoživk. To je 
najbolj opazno v zgodnjespo-
mladanskem času, ko je selitev 
najbolj množična.

Kako se žabe selijo in zakaj 
sploh se?

Pri selitvi dvoživk gre pravza-
prav za selitev med različnimi 
bivališči. Pozimi so dvoživke v 
t. i. prezimovališčih, ki so naj-
pogosteje v gozdu, spomladi se 
selijo na mrestišča, to so veči-
noma stoječe vode, kjer izleže-
jo jajčeca, po tem se spet selijo 
v svoja poletna bivališča, ki so 
različna od vrste do vrste. Rjave 
žabe se po mrestenju takoj se-
lijo nazaj v gozd, kjer ostanejo 
do naslednje pomladi. Krastače 
in pupki se poleti pogosto zadr-
žujejo na travnikih, v mejicah, 
na vrtovih … in se v daljšem 
obdobju selijo nazaj proti goz-
du. Zelene žabe pa so tiste, ki 
do jesenskih mesecev ostanejo 
v bližini voda. Tako se moramo 
zavedati, da se žabe selijo čez 
cesto dvakrat letno, le da seli-
tev z mrestišč nazaj v gozd ni 
tako opazna, saj se ne dogaja v 

tako kratkem obdobju kot spo-
mladanska selitev. Ne smemo 
pozabiti še na mlade osebke, ki 
so se poleti preobrazili iz ličinke 
(paglavca) in se jeseni prvič od-
pravijo na prezimovanje. Gre za 
tako majhne živali, da jih je med 
vožnjo skoraj nemogoče opaziti 
na cestišču. Če povzamem, se 
dvoživke v bistvu praktično ves 
čas selijo med različnimi biva-
lišči. Zato je varstvo dvoživk 
tako zahtevno, saj je treba v 
enaki meri varovati vsa njihova 
bivališča, vključno s selitvenimi 
potmi.

Kakšni pa so ukrepi, da jim 
zagotovimo preživetje?

Prvi pogoj za preživetje dvo-
živke je, da so vsa bivališča do-
volj dobro ohranjena. Kot že 
omenjeno, so pod največjim 
pritiskom ravno vodna okolja, 
kjer se dvoživke razmnožujejo. 
Pomembno je, da ohranjamo 
mokrišča, mrtvice, mlake in 
podobna vodna okolja. Ribe so 
plenilci paglavcev, zato je tudi 
pomembno, da se v manjše 
mlake ne naseljuje rib. V ve-
čjih ribnikih pa je pomembno, 
da je veliko vodnega rastlinja 
in dobro zaraščene brežine, da 
lahko paglavci najdejo ustrezna 
skrivališča. Če so vse brežine 
»zglancane v nulo«, imajo zara-
di rib dvoživke bistveno slabše 
možnosti za uspešno razmno-
ževanje. Izjema so krastače, nji-
hovi paglavci so namreč za ribe 
neužitni, zato se lahko krastače 
uspešno razmnožujejo tudi v 
ribnikih z ribami. Na cestnih 
odsekih, kjer je veliko število 
povoženih dvoživk – takim od-
sekom pravimo črne točke, je 
smiselno izvesti oz. izvajati tudi 
ukrepe za zmanjševanje smr-
tnosti v času selitev.

Kako deluje zdaj ti predori za 
žabe? In kje v Borovnici ter 
krajinskem parku vse bodo?

Podhodi za dvoživke so cca. 
60 cm visoki predori pod cesto, 
ki jih lahko dvoživke uporablja-
jo za prehod cestišča. Vendar 
podhodi delujejo samo, če je 
vgrajena tudi ustrezna varoval-
na ograja ob cesti, to so običajno 
40 cm visoki betonski elemen-
ti. Takšna ograja preprečuje 
dvoživkam, da bi zašle na cesto. 

Dvoživke na selitvi imajo zelo 
dobro orientacijo in dobro vedo, 
kam želijo priti. Kadar med svo-
jo potjo naletijo na oviro - ogra-
jo, se ne bodo obrnile in šle na-
zaj, ampak bodo ob ograji iskale 
možnost prehoda. Ko naletijo 
na podhod, tako varno prečkajo 
cestišče in na drugi strani nada-
ljujejo svojo selitev. Pomembna 
pa je tudi dobra vgradnja ogra-
je. Če so na ograji kakšne ve-
čje razpoke, se dvoživke lahko 
oprimejo razpoke in splezajo 
po ograji in nato na cesto. In 
tudi zaraščena ne sme biti, sicer 
lahko splezajo po rastlinah. Mi-
slim, da imamo srečo, da smo se 
veliko podrobnosti o podhodih 
lahko naučili iz izkušenj v tujini. 
S tem, ko preprečimo množič-
ne povoze dvoživk, poskrbimo 
tudi za varnejše vozišče, pod-
hodi pa rešijo življenje tudi ka-
kšnemu ježu ali drugi živali. Na 
območju Ljubljanskega barja 
trenutno poteka mednarodni 
projekt LIFE AMPHICON. V 
projektu sodeluje tudi Direkci-
ja RS za infrastrukturo, ki vodi 
gradnjo podhodov. Predvideni 
so na odseku v Bistri, blizu Pa-
kega ter med Jezerom in Pod-
krajem, v okviru občinskega 
projekta občine Borovnica pa 
tudi na odseku med Borovnico 
in Bregom.

Kje v Krajinskem parku pa 
so območja, ki jih je treba 
zaščititi?

Krajinski park Ljubljansko 
barje je posebno območje za 
dvoživke, saj je prepreden z 
jarki in kanali, ki tvorijo mrežo 
vodnih okolij za razmnoževanje, 
po praktično celotnem južnem 
robu pa meji na gozd, kjer so 
prezimovališča, vzdolž celotne 
južne meje pa poteka cesta. Zato 
je bilo na tem območju zelo tež-
ko poiskati odseke na cesti, kjer 
je dvoživk res največ. So zelo 
razpršene in tudi po končani 
gradnji podhodov bodo še ve-
dno hodile čez cesto na drugih 
odsekih. Če se spet navežem na 
projekt LIFE AMPHICON, mi 
je všeč celostni pristop k izbolj-
šanju stanja dvoživk. Na najbolj 
obremenjenih cestnih odsekih 
bodo zgrajeni podhodi, s čimer 
se izboljšuje stanje na selitveni 
poti, hkrati pa Javni zavod Kra-

jinski park Ljubljansko barje 
izvaja obnovo vodnih habitatov 
– izkopane so bile nove mlake, v 
katerih ne bo rib in ki so dovolj 
globoke, da bodo držale vodo 
toliko časa, da se bodo ličin-
ke lahko preobrazile. Tako se 
bo izboljšal še razmnoževalni 
uspeh. Če bi se izkopale samo 
mlake ali bi se naredili samo 
podhodi, bi bil pozitiven učinek 
zagotovo manjši.

Kaj pa lov žab za žabje krake?
V preteklosti so bili žabji kra-

ki del lokalne kulinarike, ne 
samo na Ljubljanskem barju 
ampak praktično povsod, kjer 
je bilo žab veliko. Moramo se 
zavedati, da so bila v preteklosti 
tudi mokrišča bolje ohranjena, 
prometa je bilo veliko manj in 
žab je bilo zato včasih veliko več. 
Zaradi nabiranja za krake zato 
niso izumrle. Danes je situacija 
drugačna. Že zaradi drugih gro-
ženj je številčnost žab manjša, 
zato imajo vsi ostali negativni 
posegi večji vpliv, kot so ga ime-
li včasih. Nabiranje žab za pre-
hrano je danes tudi zakonsko 
prepovedano. Žabji kraki, ki se 
danes strežejo v restavracijah, 
izvirajo iz žabjih farm v tujini.

Koliko vrst žab pa imamo v 
naši okolici?

V okolici Borovnice najde-
mo 8 vrst žab. »Žabe« so sicer 
poljuden izraz za vse brezrepe 
dvoživke, pravih žab je 5 vrst, to 
sta sekulja in rosnica ter tri vr-
ste zelenih žab, poleg njih pa še 
navadna krastača, hribski urh in 
zelena rega. Poleg žab poznamo 
tudi repate dvoživke, med kate-
re spadajo močeradi in pupki. 
Navadnega močerada ni težko 
opaziti zaradi svojega markan-
tnega črno -rumenega vzorca 
in jih najdemo v gozdovih okoli 
Borovnice, medtem ko so pupki 
manj opazni in prisotni pred-
vsem na barju. V okolici Bo-
rovnice živijo tri vrste pupkov: 
navadni, veliki in planinski. Na 
koncu pa ne smemo pozabiti še 
na človeško ribico, ki tudi spada 
med dvoživke in živi v podze-
mnih vodah. Pred nekaj leti jo 
je naplavilo na površje v enem 
od manjših izvirov na Verdu.

Rok Mihevc

T E M A  M E S E C A

Zelena rega 

Od 
žabjih podhodov 

do žabjih krakov
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Dr. Vesna Homar: Rada imam pestre 
dneve

Najprej, dobrodošli v Borovnici. Kakšni so vaši prvi vtisi, 
kako se počutite pri nas?

Zelo rada pridem v službo. Ambulanta v Borovni-
ci je dislocirana in ni del velikega zdravstvenega 
doma, zato je vzdušje drugačno, mogoče malo 
bolj domače. Lepo smo bili sprejeti tako s strani 
druge ekipe v zdravstveni postaji Borovnica kot s 
strani občanov in občine. Tudi dr. Marija Munda, 
ki je pred upokojitvijo delala v tej ambulanti, nam 
je zaželela vse dobro. Prvi vtisi so res zelo v redu.

Kakšno je vaše delo v Borovnici?

V Borovnici delam enkrat na teden, pokrivam 20 
odstotkov ambulante skupaj z dr. Mačićem, ki 
pokriva 60 odstotkov ambulante.

Kakšna je vaša dosedanja študijska in poklicna pot?

Diplomirala sem na Medicinski fakulteti v Lju-
bljani, dokončala sem specializacijo iz družinske 
medicine, takrat sem bila zaposlena v Zdravstve-
nem domu Domžale. Pred približno desetimi leti 
sem prišla v Zdravstveni dom Vrhnika, kjer sem 
začela delati v nujni medicinski pomoči in sem 
od začetka vodja. V tem času sem dokončala tudi 
specializacijo iz urgentne medicine. Sem pa tudi 
delno zaposlena na katedri za družinsko medici-
ne na Medicinski fakulteti v Ljubljani in sem pred 
dobrima dvema letoma doktorirala.

Kakšno pa je vaše delo?

Delno sem zaposlena na nujni medicinski pomo-
či, delno v ambulanti družinske medicine in del-
no na fakulteti, tako da imam zelo pestre dneve. 
In ta pestrost mi je zelo všeč. Posebnost ambulan-
te družinske medicine je to, da tukaj spremljamo 
ljudi v daljšem časovnem obdobju, to je tek na 
dolge proge. Ja, imam zelo pestro delo.

Kaj vam je pa pri delu najpomembnejše?

To, da lahko delam kakovostno. Trudim se lju-
dem pomagati reševati zdravstvene težave in jih 
podpirati pri tistih odločitvah, ki so zanje najbolj 
optimalne. Življenje je kompleksno in rešitev, ki je 
odlična za nekoga, je lahko za drugega neprimer-
na. Kot družinska zdravnica se trudim upošte-
vati to raznolikost in se prilagoditi posamezniku, 
hkrati pa ostati zvesta dobri klinični praksi. 

Koliko ljudi se je že prijavilo pri vas, kakšni so odzivi?

Ambulanta je že praktično polna, odzivi ljudi pa 
so zaenkrat zelo pozitivni. Ljudje so zadovoljni, 
da imajo ambulanto v kraju bivanja. Mislim, da 
so te manjše ambulante izjemnega pomena, sploh 
v Sloveniji, za katero je značilna razčlenjenost tre-
rena in bistveno zahtevnejša dostopnost kot npr. 
v ravninskih državah z odličnim javnim prevo-
zom, kot je Nizozemska. V Sloveniji je pestrost 
pokrajine tako močan dejavnik, da enostavno 
moramo spodbujati decentralizirano mrežo am-
bulant družinske medicine. To je pomembno že 
sedaj in bo še bolj v prihodnje, ko bo postalo še 

bolj izrazito demografsko staranje populacije.

Kot družinska zdravnica ste verjetno zelo seznanjena s 
pomankanjem tega kadra.

Še kako dobro. Pomankanje kadra je eden ključ-
nih izzivov, ki jih bomo imeli v prihodnjih letih. 
Tukaj si ne moremo zatiskati oči in upati, da bomo 
zdravstvene kadre uvažali iz drugih držav. Ne 
bo šlo, ker je pomanjkanje zdravnikov in dru-
gega zdravstvenega kadra vseevropski problem. 
Zdravniki bomo morali začeti delati nekoliko 
drugače, več nalog delegirati svojim sodelavcem, 
ki so ravno tako zdravstveno usposobljeni in kva-
lificirani. Družinskemu zdravniku bo ostal tisti 
del, ki zajema postavljanje diagnoze in odločanje 
o zdravljenju, druge aktivnosti pa bodo opravili 
drugi čalni tima. Ne en zdravnik, celoten zdra-
vstveni tim bo lahko kakovostno oskrbel večje 
število ljudi. Tako vidim razvoj prihodnosti.

Kdo pa je Vesna Homar, ko ni na urgenci in v ambulanti?

Zelo rada sem v naravi, to mi predstavlja enega 
najpomembnejših odklopov. Od hoje v hribe, do 
teka po barju, kolesarjenja, pozimi zelo rad smu-
čam. Imam čudovito družino in najbolj vesela 
sem, ko čas preživljamo skupaj. Upam, da sem 
svojim prijateljem tudi dobra prijateljica.

Namignili ste mi, da lahko kakšno besedo rečeva tudi o 
vašem japonskem študentu.

Na vseh mojih “deloviščih” me šest tednov spre-
mlja japonski študent Koki. Gre za izmenjavo 
med našo fakulteto in univerzi v Miyazakiju, ki 
je na jugu Japonske. Študentje šestega letnika 
prihajajo v Slovenijo izkusiti dobro organizirano 
družinsko medicino. Kljub izjemni tehnološki in 
splošni razvitosti Japonske je družinska medicina 
v Sloveniji več korakov pred skupnostnim zdrav-
jem na Japonskem. 

In kaj recimo počne?

Seveda je tukaj jezikovna ovira, ker se v teh šestih 
tednih lahko nauči le nekaj slovenskih besed. Po-
meri pa krvni tlak, pomaga pri cepljenju, posna-
me EKG, sestri pomaga vlagati kartone … Vklju-
čujemo ga v tiste dele, kjer jezik ni ovira, hkrati pa 
mu seveda predstavljam klinične primere.

Kakšni pa so odzivi ljudi?

Zelo pozitivni. Marsikdo je že izrazil upanje, da 
bo ostal. Mislim, da sicer to ni namen izmenjave, 
so ga pa Borovničani zelo lepo sprejeli.

Kako se počuti on?

Mislim, da odlično. Sva se ravno pogovarjala, da 
preden je prišel v Slovenijo, se mu družinska me-
dicina oz. “community medicine” (prevod: sku-
pnostna medicina), kot jo poznajo oni, ni zdela 
kot ena izmed najožjih opcij za specializacijo, zdaj 
pa resno razmišlja o tem.

Mogoče še kakšna beseda za naše bralce …

Zahvaljujemo se ljudem, da so nas lepo sprejeli 
v novi ambulanti. Jih pa tudi spodbujamo, naj 

skrbijo za svoje zdravje, da bodo obiski pri nas 
pretežno preventivne narave. 

Dr. Srđan Mančić: Se trudim, da ni 
veliko “reklamacij” 

Kako ste se udomačili v Borovnici?

Lepo. Dobro je, da je tako oddaljena ambulanta, 
da je bolj ruralna, ne prav mestna. Tako imaš več 
možnosti, če hočeš delati. Ponavadi ljudje iz teh 
ruralnih koncev ne hodijo radi v Ljubljano oz. 
kamorkoli drugam zaradi reči, ki jih lahko nare-
dimo v ambulanti družinske medicine, kot je npr. 
majhna kirurgija. Pacienti so zadovoljni, da te reči 
oz. posege radi naredimo v naši ambulanti. Zato 
sem vedno izbiral te majhne kraje, kjer mi je bolj-
še delati. Mi je lepo, super.

Kako sicer delate v Borovnici?

Ob ponedeljkih smo popoldan, torek in sredo 
dopoldan in četrtek dopoldan, s tem, da dela dr. 
Vesna Homar. Ambulanta sicer še ni polna in je še 
prostor, tako da se ljudje še lahko pridejo oprede-
liti. Tisti, ki so se hoteli opredeliti, so se večinoma 
že in ni več takšnega navala, kot je bil na začetku.

Kakšna je vaša dosedanja študijska in poklicna pot?

Uh, dolga. Fakulteto sem končal v Beogradu. Po-
tem sem prišel v Slovenijo, kjer sem po nostrifi-
kaciji diplome naredil specializacijo iz družinske 
medicine. Po zaključeni specializaciji sem začel 
delati na urgenci, ki je sicer moja prva ljubezen. 
Kot specialistu družinske medicine z nekajletni-
mi izkušnjami na urgenci se je pokazala možnost 
za “dospecializacijo” urgentne medicine in sem 
tako naredil še to specializacijo. Približno 10 let 
smo v ZD Vrhnika kot NPM ločeni od ambulant 
družinske medicine. To je unikum v Sloveniji. Po 
določenem času pa pride do “utrujenosti mate-
riala”, pa sem si zaželel malo bolj mirnih vod in 
sem se odločil, da se vrnem nazaj k prvi speci-
alizaciji, družinski medicini. Zdaj sem polovico 
delovnega časa v ambulanti družinske medicine, 
drugo polovico v NMP in mislim, da je to dobra 
kombinacija.

Kakšna pa je kaj razlika med tema deloma?

Razlika je velika. Nekako v urgenci gasimo požar 
in tudi tega adrenalina mi je manjkalo, ko sem se 
odločal za delo v urgentni medicini. Tu uredimo 
glavne težave, kar se dogaja potem s pacientom, 
pa nekako ne slediš več. In to sem začel pogrešati. 
To vodenje pacienta, zato sem se odločil, ne samo 
zaradi utrujenosti, da se vrnem nazaj v družin-
sko medicino. Je pa res, da tudi tukaj niso kaj bolj 
mirne vode, so tudi valovi, ampak nekako imaš 
to spremljanje pacienta. Obe specializaciji sta 
zahtevni, vsaka na svoj način in v obeh si prvi na 
udaru.

Na kateri točki ste se odločili, da boste zdravnik?

Zanimivo je to, da sem predvsem hotel študirati 
književnost. Ampak glede na razvoj politične si-
tuacije stare Jugoslavije, tam, kjer sem hotel štu-

dirati, ni bilo več možno. Potem sem se vprašal, 
kaj študirati, a da te ni sram povedati … Tehnične 
fakultete so takoj odpadle, ker sem bil s fiziko in 
matematiko že od majhnega skregan. Nekako je 
po rešetu tako ostala medicina. Tako da, daleč od 
tega, da bi bila to moja otroška želja in da sem od 
vedno hotel biti zdravnik. Mi pa zdaj nikakor ni 
žal.

Kako gledate na pomanjkanje vašega kadra, kako ga 
občutite?

Na Vrhniki imamo dobro urejen sistem. Pomanj-
kanje zdravnikov je povsod, ne samo v Sloveniji, 
ker se zahteve prebivalstva povečujejo. Vse gre 
naprej, tudi primarna zaščita. Veliko več se prela-
ga na primarni nivo. Glede pomanjkanja pa raje 
ne bi komentiral, ker bi to že šlo za politiko.

Kdo pa je Srđan Mančić, ko ni v zdravniški halji?

Rad potujem, rad vrtnarim, rad sem s svojimi 
mačkami in rad berem. Čim več prostega časa 
poskusim biti na svojem vikendu, kjer imam svoj 
paradiž. To me sprošča.

Kdaj pa ste prišli v Slovenijo?

16 let nazaj, leta 2007. V Slovenijo me je pripeljala 
želja do bolj normalnega življenja. Sem človek, ki 
ima rad spremembe in če nekaj ni v redu, je treba 
spremeniti. V Beogradu marsikaj ni bilo v redu. 
Potem sem prišel v eno bolj urejeno sredino.

Kako naprej, ostajate v Borovnici?

Ja, ostajam v Borovnici, z eno pavzo. Ne bo me tri 
mesece in pol, ker grem v Afriko na humanitar-
no medicinsko odpravo. Gremo na jug Ugande, 
pomagati ljudem. Preko Medicinske fakultete nas 
gre šest, nekaj je študentov, absolventov, jaz sem 
edini zdravnik. To sem si vzel tudi kot izziv, saj 
greš iz čisto urejenega okolja v okolje, ki to ni. Iz 
medicine, kjer imaš vse na voljo, do medicine, kjer 
imaš samo dve roki in stetoskop. Bo izziv. Pred-
vsem želimo pomagati ljudem, ki nimajo sreče, da 
so rojeni v urejenem zdravstvenem sistemu. Veli-
ko medicinskega in drugega sanitetskega materi-
ala smo že nabrali in vse to bomo v Afriko poslali 
s kontejnerskim ladijskim prevozom.

Kdaj odhajate?

30. maja, vračam se 16. septembra.

Za konec pa še sporočilo pacientom in bralcem …

Prosil bi za veliko potrpljenja, ker se ambulanta 
postavlja čisto na novo. Veliko je že urejenega, je 
pa treba še veliko urediti. Vsaka ambulanta ima 
svoj princip dela. Trudimo se biti čim bolj dosto-
pni in odzivni, ampak ker nismo vsak dan tu, je to 
kar izziv in včasih ne utegnemo isti dan narediti 
vsega, kar bi si vsi želeli. Prosimo za potrpljenje, da 
se tudi mi navadimo na novo okolje in da se tudi 
vi navadite na nas. Slišim pa, da so odzivi dobri, 
kar me veseli, da so ljudje zadovoljni. Predvsem 
pa polagam vsem na srce, ne glejmo samo nase 
in glejmo na svet z veselimi, pozitivnimi očmi, ker 
bo tudi življenje tako boljše.

Rok Mihevc

Kdo sta nova 
borovniška
zdravnika?

Borovnica se po zaključku skoraj 40-letnega dela dr. Marije 
Munda veseli kar dveh novih zdravnikov. Najprej se veseli, ker v 
situaciji, v kateri kot država smo, zdravnika sploh ima, lahko pa 
se veseli tudi zaradi njune strokovnosti in dodatnega znanja s 
področja urgentne medicine. Z dr. Vesno Homar sem se dobil 

tik pred začetkom njenega dela pred 7. uro zjutraj v borovniški 
ambulanti, z dr. Srđanom Mančićem pa tudi isto jutro, le da 

se je njegovo delo po nočni izmeni na vrhniški urgenci že 
dobro zaključilo. Oba sta bila, tako kot se to pritiče dobrim 

zdravnikom, prijazna, potrpežljiva in pripravljena na pogovor.

Dr. Vesna Homar in dr. Srđan Mančić
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Na prvi ponedeljek v aprilu v 
okviru neobveznega izbirne-
ga predmeta tehnika za 4. in 
5. razred so si učenci pod vod-
stvom učitelja tehnike Klemna 
Jevnikarja in interpretativne 
vodičke Špele Jevnikar v sprem-
stvu učiteljic Andreje Dragovan 

in Janje Kavčič najprej ogle-
dali tematski park pri stebru 
Borovniškega viadukta, potem 
pa so se po Dijaški poti vzpeli 
na razgledno ploščad pri Z peti 
viadukta. Tam niso izvedeli 
veliko zanimivega o gradnji in 
zgodovini mogočnega viaduk-

ta, temveč so lahko spoznali 
tudi kateri hribi in gore so ob 
lepem vremenu na vidiku. Pot 
nazaj v šolo jih je vodila mimo 
Jelenovega oz. Dolinskega vi-
adukta, kjer so lahko od blizu 
opazovali mogočne kamnito-
-opečene loke. (ob)

Gasilska vaja “Fenolit pomlad 2023” 
je bila izvedena v soboto, 1. 4. 2023 s 
pričetkom ob 9. uri po namišljenem 
scenariju požara v skladiščnem 
prostoru gotovih izdelkov v podjetju 
Fenolit d.d. 

Na vaji je sodelovalo 82 udeležencev iz najra-
zličnejših organizacij, ki bi bile povezane v reše-
vanje v primeru večje nesreče na lokaciji. Tako 
so se vaje udeležili župan občine Borovnica, g. 
Peter Črnilogar, visoki predstavniki Gasilske 
Zveze Vrhnika (nova predsednica ga. Andreja 
Lenarčič, častni predsednik g. Vinko Keršmanc, 
poveljnik g. Benjamin Svenšek), občinski povelj-
nik gasilcev Borovnica g. Jože Palčič, poveljnika 
CZ občin Borovnica in Vrhnika, predstavniki 
ZD Vrhnika in nujne medicinske pomoči UKC 
Ljubljana, predstavniki podjetja Fenolit Borov-
nica, gasilci Gasilske Brigade Ljubljana ter dru-
štev PIGD Fenolit, PGD Borovnica, PGD Breg 
Pako in PGD Brezovica pri Borovnici. 

Vaja se je izvajala po scenariju, v katerem se je 
v skladiščnem prostoru – šotoru gotovih izdel-
kov – zaradi nepravilnega dela prevrnil viličar, 
kar je posledično povzročilo požar na viličarju 
in poškodbo upravljalca viličarja v šotoru. Po 
alarmu so se tako odzvali domači gasilci PIGD 
Fenolit pod poveljstvom poveljnika PIGD Feno-

lit g. Toneta Urbasa in začeli z gašenjem s peni-
lom z avtocisterno s topom (AC 16/40) v šotoru. 
Ker pa naj bi se ogenj začel kljub gašenju širiti 
in naj bi začel ogrožati ostale objekte v okolici, 
je vodja intervencije zahteval alarmiranje vseh 
gasilskih enot v Občini Borovnica ter enoto 
Prve pomoči. Poleg gašenja požara bi bilo treba 
zaradi ogrožanja okoliških objektov objektov 
vzpostaviti varovanje (hlajenje). Za dodaten od-
vzem vode se je vzpostavila črpalka iz bazena 
hladilnih stolpov na lokaciji. PGD Borovnica je 
pripravilo tudi opremo za dekontaminacijo. 

Vaja je preverila odzivnost in pripravljenost 
enot in posameznih organizacij na morebitne 
dejanske nesreče, analiza vaje pa je sigurno do-
prinesla nekatera dodatna razmišljanja glede 
pomembnosti pravilne uporabe penila na ta-
kšnih objektih, kot je Fenolit d.d., ter pomemb-
nost hitrega in pravilnega informiranja vseh 
deležnikov v okviru skupnega sodelovanja pri 
tovrstnih nesrečah. 

Praktične vaje so nenadomestljiv vir izkušenj, 
preverjanja in utrjevanja teoretično pridoblje-
nega znanja ter vpeljevanja vseh veščin v realni 
svet na terenu, zato morajo biti glavno gonilo pri 
mesebojnem sodelovanju v okviru preprečeva-
nja in omejevanja posledic večjih industrijskih 
in drugih nesreč. 

mag. Mojca Jeraj, Fenolit d.d.

Pod vodstvom mentorjev 
Barbare Bulatović in Matjaža 
Ocepka ter ob spremljavi ki-
tarske glasbe izpod rok Matije 
Krivca smo predstavile novo 
igro. V prejšnjih letih ste lahko 

videli, da ima naša skupina ve-
lik potencial pri izdelavi scene 
in lutk, letos pa smo si zadale še 
težji izziv. Napisale in odigrale 
smo igro Zgodilo se je v na-
šem gozdu. 

To smo popestrile s senčni-
mi lutkami in silhuetami raz-
ličnih živali. Igra je naravovar-
stveno usmerjena in govori o 
mestnih dekletih, ki ne pozna-
ta pomena narave in ob obisku 
gozda doživita nočne more. Ko 
se vrneta domov, ugotovita, da 
morata skrbeti za naravo, saj 
je pomembna za naš planet in 
vse nas. Premiero smo odigrali 
15. marca 2023 v Cankarjevem 
domu na Vrhniki v sklopu 
Mladega odra. Seveda boste 
predstavo lahko kmalu videli 
tudi v Borovnici.
Otroška gledališka skupina 

ŠOTKI

Samo nekaj stopinj pod 
ničlo pade, pa človek v 
času vrhunca pomladi 

hitro občuti, kako 
nemočen v resnici je. 

Napovedi vremenoslovcev so 
se povečini uresničile in v za-
četku aprila je marsikje prišlo 
do pozebe.

 Na ljubljanskem barju so ko-
nec marca in v začetku aprila 
trepetali tudi pridelovalci ame-
riških borovnic. A boja proti 
mrazu niso predali kar tako in 
tako so skušali reševati, kar se 
rešiti da. V boj s pozebo so se 
odpravili z dimljenjem oz. kur-
jenjem tesno navitih bal, druži-
ni Pirc in Rot pa tudi z modelom 
»švedske bakle«. Dela z njimi je 
veliko več, saj so jih postavili čez 

sto in te je bilo treba ob enih 
zjutraj tudi vsako posebej zaku-
riti. Kot so povedali pridelovalci, 
je bilo 6. aprila ob 7. uri zjutraj v 
nasadu kar -6,5 stopinj Celzija. 

Ali jim je boj uspel, v času 
pisanja članka še ni bilo vide-

ti, edino pri zgodnji sorti, ki je 
imela že nekaj odprtih cvetov, 
so se videle posledice, je pove-
dal Tine Palčič. V njihovih na-
sadih so kurili trikrat in v treh 
nočeh so skurili cca. 140 okro-
glih bal.

Poučen sprehod po dediščini 
borovniškega viadukta

Šotki smo
predstavili novo igro

Gasilska vaja v Fenolitu

Nočni prizori kurjenja švedskih bakel

V reševanju borovnic skurili
140 bal in še toliko švedskih bakel

Zgleda, da je naša otroška gledališka 
skupina Šotki, v kateri je sedem deklet, 

polna energije in idej za nove predstave. 
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Kulturno društvo 
Borovnica dela s 
polno paro naprej. Ob 
letnem občnem zboru 
je predsednik Karli 
Nikolavčič predstavil 
nekaj dosežkov in 
dogodkov v lanskem 
letu.

 
V letu 2022 je pod okriljem 

društva delovalo 14 sekcij. Pev-
ke Ženskega pevskega zbora 
Barjanke so se poleg izvedbe 
jubilejnega koncerta ob 30. 
obletnici ustanovitve udeležile 
tudi prireditve Zapojmo pesem 
na Vrhniki in 51. tabora sloven-
skih pevskih zborov Šentvid pri 
Stični. Tudi Moški pevski zbor 
Štinglc je praznoval 30 let, prav 
tako so se pevci udeležili 54. ob-
močne revije odraslih pevskih 
zborov in skupin v Cankarje-
vem domu na Vrhniki, zapeli 
so tudi na prireditvi Meljemo v 
Starem malnu. 

Najdaljši seznam udeležb na 
prireditvah so imeli Tambu-

raši Borovnica, nastopili so na 
14 prireditvah širom Slovenije, 
tudi v Vrbi na Koroškem in na 
Vinovačkih jesenih na Hrva-
škem in to skupaj s Folklorno 
skupino Bistra, ki je prav tako 
v polnem zagonu. Poudari-
ti velja njihovo organizacijo 1. 
mednarodnega folklornega fe-
stivala v Borovnici v sklopu ju-
lijskega Praznika borovnic. Od 
folklornih skupin sta aktivni 
tudi Otroška folklorna skupi-
na Coklarčki, ki je nastopila za 
ukrajinske otroke v Logatcu in 
v Slavini pri Postojni. Folklor-
na skupina Šumnik, ki je svoje 
delovanje dopolnila s stalnim 
sodelovanjem s Folklorno sku-
pino Klas iz Horjula, pa se je 
uvrstila na državno tekmova-
nje odraslih folklornih skupin 
v Žalcu in osvojila tretje mesto.

Sekcija Križaj je priredila 
koncert z gostjo Ano Benedik, 
sekcija Punkelj je organizirala 
19. razstavo Utrip srca, Ansam-
bel Slavčki s Kužnice je priredil 
samostojni koncert ob zaključ-
ku Kulturahoda, Gledališka 

skupina Šota je priredila več 
cirkuških dni, Otroška gleda-
liška skupina Šotki je izvedla 
predstavo »Coklarski godci«, s 
katero je na strokovnem ocenje-
vanju prejela tudi srebrno pri-
znanje JSKD. Literarna sekcija 
je priredila predstavo »Muca 
copatarica v ukrajinščini« za 
otroke v Ukrajini v nastanitve-
nem centru Logatec in v Slavini 
pri Postojni. 

Kulturno društvo je tako s 
svojimi aktivnimi sekcijami po 
končanem obdobju pandemi-
je znova začelo s svojimi de-
javnostmi v polnem razmahu 
na prireditvah v Borovnici in 
širom po Sloveniji kakor tudi 
v tujini. Z željo po vključitvi v 
delovanje sta izkazali še dve 
skupini oziroma sekcija vodičev 
po Spominski poti borovniške-
ga viadukta in plesna skupina 
latinskoameriških plesov. Je pa 
z delovanjem prenehala sekcija 
Ansambel Livada, ki se je julija 
poslovila s koncertom na Pra-
zniku borovnic. 

Rok Mihevc

Vabilo
 

Kulturno društvo Borovnica, ŽePZ Barjanke

26. revija pevskih zborov občine 
Borovnica
ŽePZ Barjanke vas vabi na 26. REVIJO PEVSKIH ZBOROV OBČINE BOROVNICA, ki 
bo potekala v nedeljo, 28. maja 2023, ob 17:00 v dvorani OŠ dr. Ivana Korošca v 
Borovnici.

Lepo vabljeni,

ŽePZ Barjanke

Kulturno društvo 
Borovnica znova
v polnem razmahu

Občni zbor Kulturnega društva Borovnica

Slovenija spada med 
države z najvišjo 

obolevnostjo 
za klopnim 

meningoencefalitisom 
(KME) v Evropi, občina 

Borovnica pa med 
območja, kjer je 

tveganje za okužbo 
zelo visoko. 

Gre za virusno bolezen osre-
dnjega živčevja, ki je v Sloveniji 
endemična in ima lahko zelo 
hude posledice kot so visoka 
vročina s hudim glavobolom, 
včasih s slabostjo in bruha-
njem, lahko se pojavi celo 
nezavest in smrt. V Sloveniji 
NIJZ cepljenje priporoča vsem 
osebam od enega leta starosti 
naprej, ki se gibljejo ali živijo v 

območju, kjer se pojavlja KME. 
S cepljenjem se lahko pred 
KME učinkovito zaščitimo.

Ker je cepljenje relativno 
drago (okoli 30 € na osebo), 
obolevnost za KME pa v pora-
stu, je Občina Borovnica tudi v 
letošnjem proračunu ponovno 
zagotovila 2.000 evrov za zago-
tovitev kritja stroškov cepljenja 
občanov proti KME. 

Cepljenje je tako kot vsa leta 
do sedaj možno tudi v zasebni 
ambulanti splošne medicine 
dr. med.  Majda Žagar. Ceplje-

nje pacientov, opredeljenih v 
Zdravstvenem domu Vrhnika, 
je možno v katerikoli enoti 
Zdravstvenega doma Vrhnika 
(ZP Borovnica, ZD Vrhnika 
ali ZP Log-Dragomer). Občani 
občine Borovnica bodo dele-
žni subvencije v višini 10 €.

V Evropi sta registrirani dve 
inaktivirani cepivi proti KME, 
obe sta varni in zelo učinkovi-
ti. Sheme cepljenja so podobne 
pri obeh cepivih: priporočljivo 
je, da se cepljenje s prvima dve-
ma odmerkoma opravi v zim-
skih mesecih z enomesečnim 
presledkom, da se vzpostavi 
zaščita pred boleznijo še pred 
aktivnostjo klopov. Tretji od-
merek sledi čez 9-12 mesecev. 
Zaradi postopnega upadanja 
zaščite po osnovnem cepljenju, 
so pri obeh cepivih potrebni 
poživitveni odmerki, prvi po 
treh letih, naslednji pa na pet 
let. Zaradi slabšega imunske-
ga odziva so pri starejših ose-
bah priporočljivi poživitveni 
odmerki na 3 leta. Kadar je 
potrebna čim hitrejša zaščita 
se lahko uporabijo “pospešene 
sheme cepljenja”. (OB)

Občina finančno podpira 
cepljenje proti klopnemu 
meningoencefalitisu

Danes eden od štirih ljudi na svetu nima do-
stopa do zdrave pitne vode, v Sloveniji pa smo 
blagoslovljeni z njenim obiljem in velika večina 
ima dostop do nje - je bilo slišati na prireditvi 
»Moja reka praznuje«, ki je že tradicionalni do-
godek na svetovni dan voda. 

Tako so organizatorji HUD Karel Barjanski 
v sodelovanju s Tehniškim muzejem Sloveni-
je, Krajinskim parkom Ljubljansko barje, ZKD 
Vrhnika-Borovnica-Log-Dragomer in Sloven-
skim društvom za zaščito voda tudi letošnjega 
22. marca z besedo, glasbo in zvoki opozorili na 
pomen vode, vodotokov in stoječih voda. 

Prisluhnili smo zvočni kopeli v izvedbi Kar-
la Vizka in Big Bandu Vrhnika, program pa je 
povezoval Borut Dolšak.  Zbrane so nagovorili 

direktorica muzeja dr. Barbara Jurišič, ki je spo-
mnila, da so kartuzijani že v 13. stoletju na tem 
prostoru našli mesto tudi zato, ker so trije izviri 
Bistre omogočali varno situacijo na tem »polo-
toku«. Poslanec Bojan Čebela je izrazil veselje 
nad tem, da se je prireditev zakoreninila v zavest 
in prestopila občinske meje, je pa opozoril, da 
cona ugodja pitne vode ni samoumevna in da je 
okolje občutljivo ter ga je treba varovati. Direk-
tor Krajinskega parka Ljubljansko barje Janez 
Kastelic je opozoril na prilagojeno rabo vode, 
mag. Joerg Prestor, član Slovenskega društva za 
zaščito voda pa je v kratkem poljudnem preda-
vanju predstavil glavne izzive, ki nas čakajo pri 
hrambi vode. 

Rok Mihevc

V Sloveniji smo blagoslovljeni
z obiljem vode
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Občina Horjul je v 
preteklih letih izvedla 

preventivne akcije 
sofinanciranja sterilizacije 

in kastracije mačk, ki so 
bile izjemno lepo sprejete, 

v teh akcijah je bilo 
poskrbljeno za preko 50 

mačk.

Ker opažajo, da problematika ne-
kontroliranega razmnoževanja zapu-
ščenih mačk še vedno obstaja, so se v 
letošnjem letu odločili za ponovitev 
akcije, ki jo v delno financira Občina 
Horjul.

Naj ob tem spomnimo na dve po-
membni dejstvi: med prvo spada 
možnost izbruha bolezni, ki so lahko 
škodljivi tako domačim hišnim lju-

bljenčkom kot tudi živalim na kmeti-
jah in žal tudi ljudem. Med najpogo-
stejšimi so bolezen mačje opraskanine, 
toksoplazmoza, dermatofitija, kripto-
sporidioza, mikrosporija, od njih pa 
lahko dobimo tudi steklino, virusno 
okužbo, ki je sicer pogostejša v pri-
meru psov, prenaša pa se prek ugriza. 
Drugo dejstvo se nanaša na to kaj na-
rekuje zakon! V 11. členu Zakona o za-
ščiti živali lastnika živali obvezuje, da 
le-ta poskrbi za preprečevanje rojstev 

neželenih živali, ter kaznuje usmrtitev 
ali namerno zapustitev živali. Za neu-
poštevanje je zagrožena tudi globa. V 
praksi je sicer večkrat težko dokazljivo 
kdo je odgovoren za potepuško mač-
ko a zavedati se moramo, da je včasih 
dovolj že samo to, da se pristojnim ve-
terinarskim službam javi kje se takšne 
živali nahajajo. Seveda s tem strošek 
oskrbe zapuščenih živali pade na ob-
čino oziroma na vse nas. Sterilizacija in 
kastracija mačk sta bistvena ukrepa za 
omejevanje nekontroliranega razmno-
ževanja mačk in dolgoročno izboljšata 
zdravje in kakovost življenja tako živali 
kot ljudi.

Sterilizacija in kastracija lastniških 
mačk v Občini Horjul, ki se prične v 
letu 2023 bo trajala do porabe sredstev. 
V proračunu Občine Horjul je tokrat za 
sofinanciranje namenjenih 600 €.

Sredstva, ki ne bodo porabljena v 

letu 2023, se bodo prenesla v naslednje 
leto do porabe razpisanih sredstev.

Na ta javni poziv se lahko prijavijo 
lastniki mačk, ki imajo stalno bivališče 
v Občni Horjul in tudi dejansko živijo 
na območju Občine Horjul.

Posameznemu lastniku (pri čemer se 
šteje lastništvo na gospodinjstvo) ob-
čina sofinancira storitev za največ tri 
(3) živali.

Izbrani izvajalec veterinarske sto-
ritve je Veterinarska postaja Vrhni-
ka d.o.o., kjer tudi dobite in izpolnite 
prijavni obrazec, ki ga najdete tudi na 
spletni strani www.horjul.si, in v glavni 
pisarni Občine Horjul v času uradnih 
ur. V ambulanto morate s seboj prine-
sti tudi osebni dokument, s čimer izka-
zujete upravičenost do sofinanciranja.

Na podlagi izpolnjenega prijavnega 
obrazca je poseg sterilizacije ali ka-
stracije mačk po tem pozivu iz strani 

Občine Horjul sofinanciran in je po-
trebno doplačati za kastracijo v višini 
30 € po živali in za sterilizacijo v višini 
40 € po živali.

V ceno je vključeno tudi čipiranje 
mačk, vpis v register in izdaja potnega 
lista ter DDV.

Za informacije glede javnega poziva 
se v času uradnih ur Občine Horjul 
obrnite na Uršo Nagode, na telefonu 
01/ 75 91 120 ali preko elektronske po-
šte ursa.nagode@horjul.si .

Za pojasnila in dodatne informacije, 
ki so vezana na samo izvedbo sterili-
zacije in kastracije mačk se obrnite na 
Veterinarska postaja Vrhnika d.o.o., Pot 
v Močilnik 17, 1360 Vrhnika na elek-
tronski naslov: vet.vrhnika@siol net oz. 
pokličite na telefonsko številko : 01 750 
25 52. 

Besedilo in foto: Peter Kavčič

Županova beseda 

Zahvala in vabilo
Spoštovane občanke in občani, 
dokaj prijetno vreme nam 
je omogočilo, da smo lahko 
začeli z delom na polju, vrtovih 
in sadovnjakih, sonce pa nas 
je zvabilo tudi na sprehode v 
naravo.  

Takšni pogoji pa niso dobri 
le za naše počutje, ampak tudi 
za dobro napredovanje vseh 
gradbenih projektov, ki jih 
imamo v naši občini. 

Veseli me, da smo dobili prvi 
del asfalta na cesti med Vrh-
niko in Horjulom in da dela 
tu na tem odseku nemoteno 
potekajo naprej. Do konca je-
seni bomo imeli urejeno cesto, 
ki jo gradimo in bo bistveno 
izboljšala prometno povezavo 
med obema občinama. Ker 
gledamo tudi za naprej in ker 
smo na občini že večkrat de-
jali, da bo po tem, ko se uredi 
vsa infrastruktura, prišel čas 
tudi za druge investicije, lah-
ko povem, da že pripravljamo 
in razvijamo projekte, ki bodo 
našo občino obogatili tudi po 
športni in kulturni plati. Seve-
da čez noč se vsem naporom 
navkljub, ki jih je treba vlo-
žiti za uspešno izvedbo tako 
velikih kakor tudi manjših 
projektov, ne da storiti niče-
sar. Sploh zato, ker moramo 
pri pripravi dokumentacije 
izpolnjevati vse pogoje, ki pa 
so iz leta v leto strožji in ob-
sežnejši. Ampak, kot sem že 
večkrat poudaril, ne gradimo 
za naslednjih nekaj let, tem-
več za naslednjih 50 let! Prav 
zaradi tega so dela temeljita, 

precej bolj dolgotrajna in ter-
jajo od vseh nas potrpežljivost. 
Zato se vam na tem mestu 
zahvaljujem, da razumete in 
spoštujete cestne zapore in 
začasne režime, da lahko iz-
vajalci del nemoteno gradijo 
naprej. Ker se na občini dobro 
zavedamo, kako poteka dina-
mika dela po vaseh, smo vse 
časovne okvire pripravili tako, 
da bodo ti v čim manjši meri 
vplivali na delo po kmetijah. 
Ravno v času, ko berete te vr-
stice, bo na primer v Žažarju 
že na novo asfaltirana cesta. S 
tem se tudi zaključuje obse-
žen projekt izgradnje čistilne 
naprave in kanalizacijskega 
omrežja v Žažarju, s čimer 
bomo tudi izpolnili zahteve 
evropskih direktiv glede ure-
janja odpadnih voda.

Bliža se tudi 21. junij, torej 
naš občinski praznik, zato po-
zivam vse, ki želite predlagati 
občane, ki so s svojim delom 
izjemno pripomogli naši sku-
pnosti, da pošljete dopis s pre-
dlogom za podelitev letošnjih 
občinskih priznanj. Hkrati vas 
tudi vabim na slovesno prosla-
vo in k udeležbi pri različnih 
aktivnostih, ki jih v ta namen 
pripravljamo s sodelavci in ra-
znimi društvi v naši občini. 

Župan Janko Prebil

Občane in občanke vabimo, da 
s svojimi predlogi pripomorete 
k slovesnemu praznovanju 
občinskega praznika in 
predlagate občane ali društva, 
ki si po vašem mnenju zaslužijo 
prejeti Priznanje občine Horjul za 
leto 2023.

Predlogi morajo biti pisno utemeljeni in 
morajo vsebovati kronološko urejene po-
datke o kandidatu in njegovih dosežkih, ki 
predlog utemeljujejo v skladu s cilji in na-
menom Odloka o podeljevanju priznanj v 
občini Horjul, ki ga lahko najdete tudi na 
spletni strani www.horjul.si. Vsebovati 
morajo soglasje kandidata h kandidaturi 
in vrsto predlaganega priznanja. Soglasje 
je treba predložiti do obravnave na občin-
skem svetu.

Pisne predloge pošljite v zaprti kuverti z 

oznako »Ne odpiraj – razpis za priznanja« 
do vključno 19. maja 2023 na naslov: Obči-
na Horjul, Občinski trg 1, 1354 Horjul.

Pobud, prispele po razpisnem roku, ne 
bomo upoštevali.

Nov odlok o podeljevanju občinskih 
priznanj 

Prejšnji Odlok o podeljevanju priznanj 
Občine Horjul je bil sprejet 4. 5. 2000 in 
je bil star že 23 let. Občinska uprava je na 
željo nekaterih svetnikov in zaradi zastare-
losti odloka pristopila k posodobitvi Odlo-
ka o podeljevanju priznanj Občine Horjul.

V nadaljevanju je naštetih nekaj največjih 
posodobitev oz. dopolnitev:
• priznanje je lahko podeljeno tudi posmr-

tno (2. člen),
• nova vrsta priznanja: županovo priznanje 

odličnjakom (3. člen),
• natančnejši opisi priznanj (4. 5., 6. in 7. 

člen),

• natančnejši opis postopka za podeljeva-
nje priznanj (8. člen),

• odvzem priznanja (12. člen).
Zaradi preglednosti so se odločili, da 

zgoraj naštete posodobitve oz. dopolnitve 
vnesejo v popolnoma nov Odlok o podelje-
vanju priznanj Občine Horjul.

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Veliko zanimanje, 
dobro vreme in 

strokovnjak, ki je tako 
v teoriji kot v praksi 

prenesel znanje, 
je zaznamovalo 
strokovni prikaz 

obrezovanja sadnega 
drevja, ki je potekal 

v sredo, 29. marca 
popoldne, v šolskem 

sadovnjaku. 

Prikaz pravilnega obrezova-
nja sadnega drevja je vodil pro-
fesor dr. Robert Veberič z Bio-
tehniškene fakultete, ki je tudi 
odgovarjal na vsa vprašanja, ko 
so se vsi skupaj tudi s praktič-
nim prikazom sprehodili skozi 
šolski sadovnjak, ki se nahaja ob 
poti zgornjega parkirišča proti 
šolskemu čebelnjaku. 

Profesor Veberič, ki velja za 
enega največjih strokovnjakov 
pri nas, je tudi zagovornik upo-
rabe domačega, lokalno pridela-
nega sadja, ki ima številne pred-
nosti pred sadjem, ki je moralo 
prepotovali pol sveta, preden je 
prišlo na naše mize. Delavnica 

je bila namenjena vsem obča-
nom, ki jih zanima pravilna 
oskrba sadnega drevja. Domov 
so odšli bogatejši za dragoceno 
znanje, ki bo z nekaj truda v do-
mačih sadovnjakih pripomoglo 
k boljšem donosu sadja že to 
jesen, ko bo čas, da oberemo 

pridelke. Tako okus kot hranil-
na vrednost takšnega sadja je po 
vseh najsodobnejših raziskavah 
naša domača ‘’super hrana’’. 

Peter Kavčič
Foto: občinski arhiv

Razpis za podelitev
priznanj občine Horjul za leto 2023  

Občinsko priznanje podeljujo vsako leto ob 
občinskem prazniku občine Horjul.

Pravilno obrezovanje sadnega 
drevja je ključ do dobre letine

Javni poziv za sterilizacijo in kastracijo mačk v Občini Horjul
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Ko se zapeljemo, ali še 
bolje, ko se sprehodimo 

skozi kotičke čudovite 
horjulske doline ali 

povzpnemo na katerega 
od okoliških hribov, 
ki nas obdajajo, se 

običajno šele zavemo, 
v kako lepem koncu 

Slovenije živimo. 

Ob tem je prav, da se zaveda-
mo, da vse te lepote niso samo-
umevne, ampak je to rezultat 
dela in usmeritve vseh nas. Če 
si želimo čisto okolje in neokr-
njeno naravo, se moramo za to 
potruditi.

Žal je ravno čistilna akcija, ki 
je potekala 1. aprila, pokazala, 
da čisto vsi le ne mislijo tako in 
se požvižgajo na svinjarijo, ki jo 
pustijo za seboj, saj jo na koncu 
mora počistiti nekdo drug. Da, 
nekdo je moral pospraviti smeti 
ali odpeljati zavržen pralni stroj 
in pobrati ter odpeljati odpadno 
embalažo.

O zavezi, da zanamcem pu-
stimo čisto okolje in kaj vse je 
bilo potrebno za to, da imamo 
čisto pitno vodo, in da naše go-
spodinjske odplake prečistijo 
čistilne naprave, smo se pogo-
varjali z županom Jankom Pre-
bilom.

V zadnjih osmih letih se je v 
občini Horjul naredilo ogro-
mno. Največji dosežek, ko govo-
rimo o ekologiji, je seveda izgra-
dnja kanalizacijskega omrežja 
in novih čistilnih naprav, s 
pomočjo katerih naši vodotoki 
ostajajo čisti. To je izjemnega 
pomena tako za našo občino 
kot tudi za vse, ki živijo nizvo-
dno vse tja do Ljubljane.

Janko Prebil se spominja: »Ob 
nastopu mojega prvega manda-
ta so me takratni sodelavci v ob-
činski upravi kar malce debelo 
pogledali, ko sem dejal, da mo-
ramo najprej poskrbeti za pitno 
vodo, za okolje, da ga ne bomo 
onesnaževali in da bomo s tem 
poskrbeli za naše naslednike. Pa 
nisem neki okoljevarstveni akti-
vist, ampak le človek, ki izhaja iz 
tega okolja, ki se zaveda proble-
matike. Zato smo se tudi lotili 
urejanja protipoplavnega načrta 

in z veliko trdega dela prišli do 
finančnih sredstev, ki so nam 
omogočila, da smo poskrbeli 
za poplavno varnost Vrzdenca, 
Ljubgojne in Horjula, kjer je bil 
to najbolj pereč problem. Žal na 
to, kam in kako poplavlja vodo-
tok Šujica, ne moremo vplivati, 
saj nam država ne dovoli raz-
širiti struge, da bi več vode ob 
nalivih spustili do Ljubljane. 
Tako se voda lahko ob nalivih, 
kot smo jih videli minulo jesen, 
razlije po poljih od Horjula pro-
ti Dobrovi.«

Pri urejanju vodotokov je na-
mreč treba skrbno načrtovati 
vsakršen poseg, saj gre za ob-
čutljive obvodne habitate, poleg 
tega pa nad vsem, kar se dela 
z vodami, zelo natančno skrbi 
pristojno ministrstvo.

Župan Prebil se je dotaknil 
tudi industrije: »Tako Huliot kot 
Metrel, ki sta največji podjetji v 
Horjulu, kakor tudi vsi obrtniki, 
ne obremenjujejo okolja s svo-
jo dejavnostjo ali odlaganjem 
odpadkov oziroma z izpusti. V 
celotni občini nimamo poten-
cialno nevarnega obrata. Če 
se spomnimo, kaj se je zgodi-
lo na Vrhniki v Kemisu, kljub 
vsem varnostnim ukrepom, in 

kakšne so bile posledice, lahko 
rečem, da pri nas nimamo in 
tudi ne bomo imeli takšnega 
obrata, ki bi predstavljal takšno 
tveganje za okolje. Mi skrbimo 
za naše okolje in ne potrebuje-
mo takšnih podjetij.«

Župan je izpostavil tudi, kako 
se vedno držijo priporočil in 
vseh zahtev pri vsakem grad-
benem projektu. Tudi sedaj, ko 
se pospešeno gradi kolesarska 
cesta in bo prenovljeni del med 
Ligojno in Horjulom narejen 
po najsodobnejših standardih, 
ki prinašajo več varnosti za vse 
udeležence v prometu, niso po-
zabili na ekologijo. Na odsekih, 
kjer so to določili pristojni stro-
kovnjaki, so se vgradile posebne 
pregrade in prehodi za dvoživke, 
da bi z gradnjo čim manj vpliva-
li na naravni habitat.

Morda se včasih niti ne zave-
damo, ampak narava živi in de-
luje zelo povezano, saj so tako 
rastline kot živali, med seboj 
povezane, in prav na nas je, da 
to ravnovesje ohranjamo - tako 
zaradi nas kot zaradi naših za-
namcev. 

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

T E M A  M E S E C A

Zaveza za čisto okolje je temelj 
vsega, kar je bilo narejenega v občini

Zeleno okolje čudovite Horjulske doline.

Z gradnjo kanalizacije in čistilne naprave v Žažarju se zaključuje 
obsežen projekt urejanja fekalnih voda v celotni občini.

Čebele so odličen pokazatelj, v kakšnem okolju živimo. 
Med iz šolskega čebeljnjaka je odlične kakovosti brez škodljivih primesi, ki bi jih puščalo za seboj onesnaženje.

Tudi manjša čistilna naprava pomembno vpliva na vodotoke.

Velika čistilna naprava v Horjulu je bila zelo pomembna pridobitev.

Urejanje vodotokov v skladu s predpisi je pogoj za čisto okolje. 

Omogočiti čisto pitno vodo vsem občanom je eno od glavnih vodil 
župana Janka Prebila.
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Toplejše vreme in 
sončni žarki, ki so nas 

razveselili v prvih dneh 
aprila, niso na plano 
privabili le marljivih 

čebel, ampak tudi 
mlade šolske čebelarje, 
ki obiskujejo čebelarski 

krožek v Osnovni šoli 
Horjul in se učijo tudi 

na šolskem čebelnjaku.
 
Mentorji na člane krožka 

prenašajo znanje in jih ozave-
ščajo o pomenu čebel za ohra-
njanje narave in njenih habita-
tov. Čebele so pomemben člen 
v verigi življenja, saj skrbijo za 
opraševanje rastlin, ki so hra-
na za živali in ljudi. Poleg tega 

so tudi indikatorji kakovosti 
okolja, saj so zelo občutljive na 
spremembe v okolju. Krožek 
se je izvajal tudi v hladnejših 
mesecih, čeprav čebele takrat 
ne brenčijo od cveta do cveta. 
Na obiskih so se posvečali tako 
teoretičnim vsebinam kot tudi 
predvsem praktičnemu delu 
krožka. Ta pri otrocih vzbudi 
največ zanimanja in jim hkra-
ti omogoča neposreden stik z 
naravo in čebelami. Lotili so 
se barvanja panjskih končnic 
in izdelave sveč iz čebeljega vo-
ska. Otroci so bili nad temi de-
javnostmi navdušeni. Ko se je 
vreme otoplilo, so obiskali tudi 
čebelnjak in preverili, kako so 
čebele prezimile.

Kljub temu, da se bodo letos 
zaradi velikega števila novih 

članov čebelarskega krožka 
odločili, da se tekmovanja ne 
bodo udeležili, pa so vsi člani 
zelo zadovoljni s svojim delom. 
Župan Janko Prebil, ki kro-
žek izvaja, je zelo ponosen na 
otroke in njihovo zavzetost za 
čebele. Člani krožka so mlajši 
kot v prejšnjih letih, obiskujejo 
ga otroci od drugega do petega 
razreda, kar pa je prej kot ovira 
nekakšno zagotovilo za dobro 
delo in prijetno druženje v 
krožku.

Čebelarski krožek na Osnov-
ni šoli Horjul je odličen primer, 
kako lahko otroci že v mladih 
letih spoznajo pomen narave 
in njenih prebivalcev. S svojim 
delom prispevajo k ohranjanju 
naravnega okolja in biotske ra-
znovrstnosti. Poleg tega pa se 
naučijo tudi veliko o odgovor-
nosti in skrbi za druge, kar so 
pomembne vrednote za celo-
tno življenje.

Peter Kavčič, foto: Peter 
Kavčič, 

arhiv čebelarskega krožka

»Letošnji rojstni dan je nekaj posebnega, jeseni 
pojdeš v šolo,« odrasli radi dodajo voščilu 
petletniku in šestletniku. 

Pa je res odhod v šolo tako 
velika prelomnica v življenju 
naših deklic in dečkov? V Hor-
julu se trudimo, da to ne bi bilo 
tako. Horjulski vrtec in horjul-
ska šola sta med seboj že dolgo 
tesno povezana. Mogoče že od 
takrat, ko so bili otroci učite-
ljic elementark vrtičkarji. Ti so 
že davno prerasli vrtec in tudi 
šolske klopi, vez z vrtcem pa je 
ostala še vedno živa. 

V prvem razredu smo se nau-
čili že vse velike črke, računati 
znamo do deset, naučili smo se 
tudi igrico Kaj če. Pravzaprav 
je bila to pravljica, ki sta jo naši 
učiteljici prebrali svojim učen-
cem na prvi šolski dan. Učite-

ljica je iz nje napravila igrico, 
izdelali smo lutke in se naučili 
besedilo. V šoli smo se naučili 
veliko novih pesmic, naši učite-
ljici sta povezali pesmice in igri-
co v celoto. Obljubili sta nam, 
da bomo igrico zaigrali našim 
mlajšim sestricam in bratcem, 
tistim, ki so ostali še v vrtcu. 
Bila je zima, zato smo z nasto-
pom čakali. Ves čas smo nestr-
pno čakali na naše male goste.

V hladnem ponedeljkovem 
dopoldnevu smo zagledali četi-
co, ki se je pomikala proti šoli. 
Posedli smo jih na naše stolčke 
pred učilnicama, jim zapeli pe-
smice in zaigrali igrico. Igrica 
pripoveduje o strahu živali, ki 

živijo svoje mirno življenje na 
kmetiji do prihoda novega čla-
na. Vsak vestno opravlja svoje 
delo in gre jim dobro od rok. 
Strah jih je, kaj se bo zgodilo 
z njimi, če bo novi družinski 
član prevzel njihov posel. Med 
njihovim modrovanjem pa si 
prišlek neopazno poišče zapo-
slitev, o kateri niso nikoli raz-
mišljali, vendar jih navduši. Po 
igrici smo metulje in čebelice 
povabili, da so se nam pridru-
žili pri igri. Skupaj smo se od-
pravili na igrala in videti je bilo, 
da so našim naslednikom prav 
všeč. Vsi pa smo uživali v našem 
druženju.

Horjulski prvošolci z 
učiteljicama 

Ireno in Mojco

V soboto, 1. aprila, je v celotni občini 
potekala spomladanska čistilna 

akcija. 

Udeležba je bila zelo dobra po okoliških vaseh, 
a vseeno so na občini pričakovali nekoliko večjo 
udeležbo prav v Horjulu. 

V vsakem primeru pa se vsem, ki so sodelovali, 
iskreno zahvaljujejo.

Ponovno so se naši najmlajši izkazali za naj-
bolj zavzete pobiralce smeti, ki jih žal nekate-
ri občani odmetavajo vsepovprek ob poteh in 
cestah. Otroci so se pod vodstvom mentorjev 
oziroma starejših z obilo dobre volje podali na 

akcijo, kjer so s smetmi nabasali veliko vreč za 
smeti. Žal se je zopet izkazalo, da so med nami 
še vedno ljudje, ki ne razumejo, kaj pomeni, ko 
odvržeš prazno plastenko ali pločevinko piva 
v travo ob cesti ali v bližnji potok. Je mar res 
tako težko pospraviti lastne smeti v koš? Skrb 
za čisto okolje ni samo naša obljuba, ampak tudi 
dolžnost. Zato ste vsi, ki vam je mar za to, da 
odpadki, ki jih nekateri posamezniki odvržejo 
zaradi malomarnosti ali celo objestnosti v na-
ravo, končajo tam, kjer je njihovo mesto – na 
smetišču, ločeni glede na njihovo nadaljnjo pre-
delavo ali razgradnjo. Naslednja priložnost, da 
pospravimo smeti za drugimi, bo jeseni.

Besedilo in foto: Peter Kavčič

Uspešna spomladanska čistilna akcija

V zadnjem času smo 
zopet priča nastanku 

škode na travnikih, ki so 
jo povzročili divji prašiči. 

Ti namreč na pašnike pride-
jo ponoči v večjih ali manjših 
tropih in v iskanju hrane pod 
travnato rušo dobesedno pre-
orjejo večje površine  ter s tem 
povzročijo veliko škodo. 

 Lovska družina Horjul obve-
šča, da občani škodo na lovnih 
površinah, ki jo je povzročila 
lovna divjad, lahko prijavijo 
pisno na obrazcu, ki ga najdejo 
na občinski spletni strani www.
horjul.si oziroma se obrnejo na 

lovsko družino. Obrazec, ki ga 
je treba oddati v najkasneje treh 
dneh od nastanka škode, vsebu-
je tudi opis postopka pri uvelja-
vljanju odškodnin. 

V lovski družini še pojasnju-
jejo, da je odstrel samo eden od 
korakov pri urejanju populacije 
divjadi, saj tega določa država 
oziroma njene pristojne institu-
cije, ki tudi vse skupaj nadzirajo. 
Divjad je last države in ne lov-
cev. Lovska družina se namreč 
financira s prodajo uplenjene 
divjadi in s tem denarjem, ki ga 
žal ni veliko, upravlja delovanje 
družine in pa seveda poskrbi za 
povračilo manjših škodnih pri-

merov, ki jih občanom povzroči 
divjad na lovnih površinah. V 
kolikor je nastala škoda tako ve-
lika, da to presega proračun lo-
vske družine, bi morala poma-
gati država in v teh primerih bi 
se kmetje morali obrniti na pri-
stojne državne inštitucije. Prija-
vo mora oškodovanec pisno pri-
javiti lovski družini v treh dneh, 
ko je škodo opazil na:

Lovska družina Horjul, Za-
klanec 22a, 1354 Horjul. Škoda 
lahko prijavite tudi po e-pošti 
na naslov: gospodar.ld.horjul@
gmail.com

Besedilo in foto: Peter 
Kavčič

Prijava škode
od divjadi mora biti hitra!

Takole preorani so travniki po obisku divjih prašičev.

Čebelarski krožek se je iz 
učilnice preselil

pred čebelnjak

Horjulski prvošolci smo
gostili svoje prijatelje iz vrtca
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Na lep pomladni dan so se z nami v 
vrtec prišle poigrat mamice. 

Pokazali smo jim svoje najljubše igrače in kotič-
ke. Mamice so si vzele čas in zavzeto gradile žele-
znico ter sestavljale kocke. Skupaj smo ugotavljali, 
katera vozila vozijo po kopnem, plujejo po vodi ali 

letajo po zraku. Pokazale so nam, da z veseljem 
ustvarjajo in rišejo. Mi pa smo mamicam poka-
zali, kako zelo smo postali samostojni in spretni s 
škarjami. Kako znamo pospraviti igrače na svoje 
mesto in, seveda, da se znamo čisto sami obuti in 
obleči. Z mamicami nam je bilo v vrtcu lepo, oh, 
kaj bi dali, da bi bilo vsak dan tako.

Barbara Popit

V torek, 21. marca, smo imeli v 
skupini Kresnice dogodek, ki so se 

ga otroci že dolgo časa veselili in ga 
težko pričakovali. Imeli smo večer z 

mamami. 

V popoldanskem času so otroci mamice po-
spremili do naše garderobe, kjer so se preobuli 
in z nasmeškom na obrazu vstopili v igralnico. 
Otroci so jim doživeto razkrili kotičke, kjer se 
igrajo, in pokazali knjige in igrače, ki so jim naj-

bolj zanimive in ljube. Skupaj so izdelali tudi 
ptičke, ki sedaj krasijo našo igralnico. 

Zunaj na terasi so ob toplem popoldanskem 
soncu posejali rožice, ki so jih odnesli domov. 
Ko se je zmračilo, smo pospravili igralnico in 
otroci so mamice seznanili s kratko deklama-
cijo, kasneje pa jih povabili na skupni ples. Ob 
koncu druženja smo se posladkali s suhim sad-
jem, piškoti in čajem iz trobentic, ki smo jih na-
brali v dopoldanskem času med sprehodom do 
gozda. Komaj čakamo spet tak dan.

Petra Janša

V petek, 24. marca, so 
bile v skupino Čebele 
povabljene mame. Če 

mame ta dan niso 
utegnile, so namesto 

njih lahko prišle 
otrokove stare mame, 

tete, … Pomembno je 
bilo le, da je ženskega 

spola.

S pripravami na ta težko 
pričakovan dan smo začeli v 
začetku tedna. Na bele obro-
bljene kose blaga so otroci na-
risali pomladni motiv, ki so ga 
nato prebarvali z barvami za 
tekstil. Slikanje prtičkov je po-
tekalo vseh pet dni. Z otroki 
smo se naučili še deklamacijo 
o mami in pesem Jaz sem mala 
roža. Dan pred dogodkom smo 
zavihali rokave, saj je prišel čas 
za peko piškotov, s katerimi smo 
pogostili naše gostje. V petek 
smo še pobrisali prah in pospra-
vili igralnico, da je bila urejena.

Ura še ni odbila pet popoldan, 
ko so se na parkirišču zaslišali 
razigrani otroški glasovi. Otro-
ci so neučakani pritekli v vrtec 
in s seboj pripeljali svoje mame, 
babice, tete. Hitro so se preobuli 
v garderobi in pohiteli v igralni-
co. Zaradi gneče v igralnicah 
smo tudi tokrat ustvarjalno 
delavnico pripravili na hodni-
ku pred igralnico. Otroci so se 
tako odločili, ali želijo najprej 
mamam pokazati našo igral-
nico ali pa si na ustvarjalnih 
delavnicah izdelajo vazo iz ste-
kleničke, ki so oblepili z volno 
in cofki ali pa rožo iz papirja. 
Po dobri uri ustvarjanja in od-
krivanja materialov v igralnici 
smo se vsak s svojim stolom v 
rokah odpravili v telovadnico. 
Tu smo se posedli v krogu in se 
prešteli ter zapeli pesem Balon-
ček za vse, ki so manjkali. Sledil 
je ples, h kateremu smo povabi-
li tudi naše gostje. Najprej smo 
skupaj s Kranjskim Janezom 
odšli v planine, nato pa smo 

zaplesali še ljudska plesa Psiček 
nima repka več in Ob bistrem 
potoku je mlin. Otroci so nato 
zapeli ljudsko pesem Jaz sem 
mala roža in deklamirali pe-
sem Ferija Lainščka – Mama. 
V zadnjem delu smo našim po-
vabljenkam razdelili prtičke za 
mizo, ki so jih poslikali v tem 
tednu. Na vrsto so prišli piško-
ti, ki smo jih spekli, suho sadje 
in voda ali sok. S pogostitvijo 
se je naše srečanje bližalo kon-
cu. Polni različnih vtisov so se 
otroci s svojimi spremljevalka-
mi poslavljali in se odpravljali 
proti domu.

Pričakovanje Večera z mama-
mi je bilo v vrtcu čutiti že ne-
kaj dni pred samim srečanjem 
in se je končalo, ko so se zaprla 
vrata za zadnjimi. Tudi ko bo 
srečanje že nekaj časa za nami, 
jih bo nanj še vedno spominjala 
okrašena steklenička z rožo, ki 
bo stala na prtičku. 

B. Č.

Večer z mamami
pri Kresnicah

Večer z mamami pri Žabah

Večer z mamami 
v skupini Čebele

Mladina PGD Horjul, 
mentorji in še trije starši 

smo se na lepo sončno 
soboto ob 8.30 zbrali 

pred gasilskim domom. 

Najprej smo se razdelili v 4 
skupine. Vodje posamezne 
skupine so prejele vrečke za 

smeti in rokavice, ki nam jih 
je donirala Občina Horjul 
ter VVO Horjul. Mladina je z 
udeležbo na čistilni akciji la-
hko naredila še eno kljukico 
v sklopu veščine naravoslovec 
- gozdar. Vsi so bili zelo pridni 
in se ob tem tudi zabavali. Za 
konec smo si zato prislužili 
tudi malico, za kar gre zahvala 

PGD Horjul. 
Z veseljem se bomo čistilne 

akcije udeležili tudi prihodnje 
leto, ob tem pa verjamemo, da 
bomo nabrali manj smeti, saj 
se vsi dobro zavedamo, da je 
treba smeti ločevati in jih od-
lagati v za to namenjene zabo-
jnike. 

Mentorica Špela Zdešar

Že pred časom smo se mudili na Gasilski brigadi Ljubljana, kjer nam je Blaž Velkavrh, sicer tudi član PGD 
Horjul, predstavil opremo in organizacijo Gasilske brigade Ljubljana.

Čistilna akcija uspela 
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Letos so se organizirali tako, 
da so imeli najprej čistilno ak-
cijo in nato še gasilske vaje za 
otroke. V tem času pa so starej-
ši že pripravili vse za izdelavo 
butare velikanke in tudi manj-

ših butaric, ki se jih nato nese k 
blagoslovu.

 V Podolnici gre pri vsem sku-
paj tudi za prijetno druženje ob 
delu, hrani in pijači, vse skupaj 
pa traja kar nekaj dni, saj mate-

rial nabirajo vsaj tri dni pred iz-
delavo. Vresje, bršljan in leskove 
šibe so nabrali v domačih kra-
jih, oljčne vejice na Primorskem, 
brinje pa na Krasu. 

V vsakem primeru pa je sle-
herna butara ali butarica nare-
jena iz sedmih sestavin. 

Ker gre za veliko in težko 
butaro, je velikanko v nedeljo 

zjutraj k blagoslovu neslo kar 16 
možakarjev. 

V eno smer je to skoraj 3 ki-
lometre pešačenja, a ob dobri 
volji tudi takšna pot hitro mine. 

Nazaj pa je šlo bolj počasi, a z 
večjim veseljem, saj spotoma 
obiščejo podpornike in dobro-
tnike, kar pa pomeni, da se kje 
tudi nekoliko dlje zadržijo. 

Ena velika butara je name-
njena za v cerkev, velikanka pa 
skoraj mesec dni stoji na tra-
dicionalnem mestu pri križu v 
Podolnici. 

Manjše butarice položijo tudi 
na grobove pokojnih prijateljev 
in se tako poklonijo njihovemu 
spominu. 

Razvojno društvo Urh s tem 
ohranja tradicijo in skrbi za po-
vezovanje, saj smo, kot pravijo 
dandanes, zaradi hitrega tempa 
življenja prepogosto premalo 
enotni in povezani. 

Besedilo 
in foto: 

Peter Kavčič

Pri PGD Horjul se je z 
lanskim novembrom 
začel izobraževalni 
program za gasilce. 

Obiskuje ga nekaj več kot 30 
mladih prostovoljnih gasilcev 
in gasilk, ki prihajajo iz vseh 
petih društev občine Horjul. 
Ob koncu bodo opremljeni z 
znanjem in izkušnjami, potreb-
nimi za učinkovite posege pri 
intervencijah ter za nadaljnje 

usposabljanje.  V prvih mese-
cih je bil izpeljan teoretični del, 
z začetkom leta pa so se lotili 
že težko pričakovanih praktič-
nih vaj. Te se izvajajo v devetih 
sklopih, pokrili so že tehnično 
reševanje, trenutno pa se ukvar-
jajo z gasilsko taktiko. Vaje sle-
dijo predpisanemu programu 
za usposabljanje gasilca, udele-
ženci jih pridno obiskujejo. Pred 
tem so morali opraviti še vme-
sni tečaj za pripravnika, po ka-
terem se napreduje v gasilskega 

operativca. S činom gasilca pa 
pride na vrsto tudi sodelovanje 
pri intervencijah. Z zaključkom 
praktičnega dela v aprilu bo sle-
dil še preizkus znanja, ki pokri-
va teorijo in prakso.

Tudi 18. marca, na sončno po-
mladno soboto, so se udeležen-
ci v polni gasilski opravi lotili 
različnih vaj. Te so potekale po 
skupinah, kjer so se spoznavali s 
posameznimi načini pristopa v 
primeru različnih vrst požarov. 

Robert Kranjec, poveljnik ga-

silske zveze Horjul, je o obisku 
in poteku vaj povedal: »Z ude-
ležbo sem precej zadovoljen, 
pričakujemo, da bomo ob kon-
cu usposabljanja, torej nekje v 
maju ali juniju, v horjulski zvezi 
pozdravili vsaj 30 novo uspo-
sobljenih članov. To je za našo 
enoto zelo lepa številka.«

O načrtih za prihodnost pa 

je še dodal: »Zgodba usposa-
bljanja se tu še ne zaključi, v 
nastajanju je namreč tudi te-
čaj za gasilskega pripravnika. 
S tem bi nadaljevali, da gasilci 
pridobijo osnovno izobrazbo. 
Želja po pridobitvi višjih, od-
govornejših činov je stvar vsa-
kega društva in navsezadnje 
tudi Gasilske zveze Slovenije, ki 

skrbi za pridobivanje ustreznih 
kadrov. Nižji častnik, častnik in 
poveljnik so kadri, ki trenutno 
številčno niso dobro zastopani, 
so pa zelo pomembni, saj na in-
tervencijah prav oni usmerjajo 
delovanje.«

Besedilo in foto: 
Peter Kavčič

Uspešen potek usposabljanja mladih gasilcev

Butara 
velikanka iz 
Podolnice povezuje 
celo vas

Za uspešno izdelavo je potrebno sodelovanje.

Majhne butarice so namenjene za blagoslov, po sveti maši pa jih 
odnesemo domov. 

Prostor pred gasilskim domom je prizorišče vsakoletne tradicionalne izdelave butare velikanke.

Več kot deset let že izdelujejo butaro velikanko 
v Podolnici pred cvetno nedeljo in gre za prav 
posebno tradicijo, ki povezuje celotno vas. 
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Kolesarski klub 
Zapravljivček že več let 
aktivno skrbi za pestro 

športno dogajanje v 
Horjulski dolini. 

V novo kolesarsko sezono so 
štartali tudi z novim vodstvom, 
za krmilo kluba so poprijeli 
mlajši člani, ki prinašajo novo 
energijo in ideje. Več o tem pa 
v naslednjih vrsticah.

 Od pomladi do jeseni orga-
nizirajo malo morje kolesarskih 
vzponov, maratonov in drugih 
prireditev. Ker je kolesarstvo 
šport, pri katerem ne gre brez 
stalne kondicije, pa se za ohra-
njanje vzdržljivosti v hladnejših 
mesecih radi pripravljajo tudi z 
drugimi aktivnostmi. 

Zapravljivčki so živ dokaz 
reka »Zdrav duh v zdravem 
telesu.« Člani svoje poslanstvo 
vidijo v skrbi za aktivno druže-
nje, kjer za dobro voljo ni poskr-
bljeno le z vidika zmag in dobre 
družbe, ampak so zanjo zaslu-
žni tudi procesi znotraj našega 
telesa. Ob športni aktivnosti 
se namreč sprošča hormon se-
rotonin, znan tudi kot hormon 
sreče, ki dobro vpliva na fizič-
no in psihično zdravje. Klub 

želi s svojim pozitivnim odno-
som do športa poudariti, kako 
pomembno je razmigati svoje 
telo in hkrati razširiti njegovo 
popularnost, sploh pri mladih. 
Kmalu jih bo moč spremljati 
tudi na socialnih omrežjih, kjer 
bodo s sledilci delili posnetke in 
fotografije z aktualnih klubskih 
dogodkov. Vabimo vas, da jim 
sledite, stisnete ‘’lajk’’ in boste 
tako vedno na tekočem, kaj se 
dogaja v klubu. Morda pa najde-
te tudi vi motivacijo, da se ude-
ležite katere od aktivnosti.

Novo vodstvo za nov zagon
Nov predsednik KK Zapra-

vljivček je dolgoletni član Gre-
ga Čepon, ki pravi: »Z novim 
vodstvom se osnovna vizija in 
poslanstvo ne spreminjata. Kve-
čjemu se bolj poudarja odprtost 
za nove člane in naznanja širi-
tev na socialna omrežja. Tam 
bo jasno prikazano, zakaj se 
nam splača pridružiti, klubske 
aktivnosti bodo prepoznavne 
širšemu krogu potencialno za-
interesiranih kandidatov. Želim 
se tudi zahvaliti dosedanjemu 
predsedniku Primožu Jerebu 
za vse, kar je opravil doslej. Za-
vedamo se poslanstva in naše 
odgovornosti, predvsem pa si 
želim, da bomo čim večkrat 
skupaj na kolesu.«

K včlanitvi v KK Zapravljiv-
ček vabijo vse športnike po 
duši, starejše od 16 let. Letna 
članarina za zaposlene znaša 
40 €, študenti in dijaki pa se jim 

lahko pridružijo s prilagojeno 
ceno 20 €. S tem si zagotovijo 
skupinsko prijavo na raznih 
kolesarskih dogodkih in mesto 
na tedenskih kolesarskih »run-
dah«, kjer na specialkah obkro-
žijo okoliške kraje. 

V pripravi je tudi kronome-
ter za otroke, ki bo potekal 10. 
6. na občinski prireditvi v Hor-
julu pod imenom Okrog sveta. 
Ideja za ta dogodek ima izvor v 
danes že pozabljenih karanten-
skih časih, ko smo bili omejeni 
na meje naše občine, ki je bila 
takrat »naš svet«. 

Tudi načrt ostalih dogodkov 
za leto 2023 je že znan
• 1. 5. – pričetek kolesarskih 

vzponov na Koreno, 
• 6. 5. – skupinske prijave na 

Teku trojk, 
• 10. 6.– skupinska udeležba 

kolesarjev na občinski prire-
ditvi v Horjulu: Okrog sveta 

• 11. 6. – skupinska prijava na 
Maraton Franja 

• 15.–17. 6. – kolesarjenje v Do-
lomitih 

• 1. 7. – organizacija kolesarske 
prireditve Pobeg 

• 9. 9. – organizacija dogodka 
Dirka na Koreno  
Za več informacij o trenutnih 

srečanjih ste vabljeni obiskati 
spletno stran zapravljivcek.si 
ali Facebook profil Zapravljiv-
ček Horjul. Če ste zainteresira-
ni, lahko pokličete tudi novega 
predsednika na telefonsko šte-
vilko 051/623-064.

Peter Kavčič, 
foto: arhiv KK Zapravljivček

V Občini Horjul načrtujemo 
celovito prenovo Matičkove hiše, 
rojstne hiše vsestranske kulturne 

osebnosti Kristine Brenkove (* 
22. oktober 1911, Horjul, † 20. 

november 2009, Ljubljana). 

Matičkova Kristina (rojena Vrhovec, poroče-
na Brenk) je v Horjulu preživela prvo desetletje 
življenja. V Matičkovo hišo ob potoku se je rada 
vračala tudi kasneje. Poznamo jo kot slovensko 
pisateljico, pesnico, dramatičarko, prevajalko 
Pike Nogavičke, urednico legendarnih zbirk 
Čebelice in Zlate ptice, soustanoviteljico založ-
be Mladinska knjiga, Cicibana in tekmovanja za 
Bralno značko.

 Občina Horjul želi Matičkovo domačijo na-
polniti s prilagodljivimi in uporabnimi prostori 

za knjižnico, družabnim in ustvarjalnim sredi-
ščem ter izobraževanji in dogodki, da postane 
srce kraja in lokalne skupnosti ter kulturna zna-
menitost za obiskovalce z razstavo o življenju in 
delu Kristine Brenkove.

V ta namen je Občina Horjul v četrtek, 30. 3. 
2023, organizirala prvi dogodek v seriji delavnic 
oziroma poglobljenih intervjujev o vsebinski 
viziji prenove hiše Kristine Brenkove v sodelo-
vanju z Agencijo Nea Culpa, specializirano za 
razvoj in komunikacije v kulturi in turizmu. 
Multidisciplinarna ekipa že več kot desetletje 
ustvarja akcijske načrte, razvija vsebine, vodi 
izobraževanja in komunikacijske kampanje 
za nacionalno turistično organizacijo, občine, 
destinacije, kulturne ustanove ter turistične 
ponudnike.

Besedilo in foto: Urša Remškar

V knjižnici – ura pravljic in ustvarjalna delavnica
 

GOSPOD VESEL IN GOSPA MRAK 
– Lara Gabrovšek

Ura pravljic
9. 5. 2023 ob 18. uri, Knjižnica Horjul.
Pripovedovanje pravljice, ki ji sledi ustvarjanje.

VIKINŠKE LADJE – KUD Galerija C. C. U.

Ustvarjalna delavnica
18. 5. 2023 ob 17. uri, Knjižnica Horjul.

Na delavnici se obeta prava pomorska ustvarjalna 
dogodivščina.
Vsak si bo izdelal čisto svojo unikatno vikinško ladjo, jo 
poimenoval in z njo odplul po pravljičnih morjih.

Delavnico vodi Mateja Herbst.

Kako čas hitro beži. Prav 
gotovo nismo edini, ki 
tako razmišljamo. 

Komaj je bilo leto mimo, že 
je bil tu redni letni občni zbor 
Društva upokojencev Vrzde-
nec. 

Poročali smo o tem, kaj vse 
se je naredilo v preteklem letu 
in naredili program dela vna-
prej. Že v februarju smo izvedli 
odlično predavanje »Življenje 
z demenco«, ki sta ga vodila 
strokovnjaka iz tega področja: 
mag. Stanka Ristić Kovačič, 
univ. dipl. soc. del. in prof. dr. 
Anton Grad, dr. med. Predava-
nje o demenci je obiskalo preko 
60 poslušalcev, kar potrjuje, da 
je demenca pogosta bolezen, ki 
predstavlja veliko obremenitev 
predvsem za ljudi, ki s takimi 
osebami živijo. 

Od januarja do marca so 
potekale klekljarske delavnice. 
Narejeni so bili odlični izdelki, 
ki so razstavljeni v dvorani ga-

silskega doma, štiri izdelke pa 
smo podarili Občini Horjul v 
zahvalo za njihovo podporo. V 
jeseni bomo s klekljanjem na-
daljevali in vabimo, da se nam 
pridružite tudi nove klekljarice. 

Pred cvetno nedeljo smo iz-
vedli že tradicionalno delavni-
co izdelave butaric. Zbrali smo 
se v gasilskem domu, prinesli 
potrebni material in izdelali 

veliko število raznovrstnih bu-
taric, ki smo jih odnesle domov 
in nato na nedeljski blagoslov. 

In že je sledil spomladanski 
izlet. Obiskali smo hrvaško Is-
tro: Grožnjan, Limski kanal in 
Rovinj. Poleg ogledov, ki smo 
jih bili na tem območju deležni, 
smo se nadihali tudi morskega 
zraka in s tem dobili še več 
energije za naprej. Tako imamo 

za mesec maj, ki je ugoden čas 
za sajenje, že načrtovano »zele-
menjavo«. Ta bo potekala v so-
boto, 20. 5., bo v času med 10. 
in 14. uro pri gasilskem domu 
Vrzdenec. Na »zelemenjavi« 
bomo menjali sadike in seme-
na in tudi izkušnje ter navdihe 
z domačega vrta. Vabljeni. 

Jana Jereb, DU Vrzdenec

Kolesarski klub Zapravljivček 
z novim vodstvom

DU Vrzdenec uspešno nadaljuje z delom

Kristina Brenkova: 
»A ni dobro, 
da smo malo prismuknjeni, 
kako si s tem širimo svet.«
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A ne gre le za združenje va-
ščanov, ki se radi ukvarjajo 
s športom. Svoje poslanstvo 
vidijo predvsem v tem, da do-
mačemu kraju pomagajo do 
boljše športne infrastrukture. V 
Športnem društvu Vrzdenec že 
nekaj let zbirajo sredstva za gra-
dnjo igrišča na Vrzdencu poleg 
gasilskega doma. 

 Kdor spremlja njihove ak-
tivnosti, lahko opazi napredek. 
Društvo je prevzelo pobudo za 
prirejanje dogodkov in tekmo-
vanj, ki jih prej ni bilo. Občani 
se jih radi udeležujejo in prav 
to je tisto, v čemer vidijo razlog 
in zagon za svoje delovanje. Ne 
le, da rekreacija dobro vpliva na 
zdravje vsakega posameznika, 
hkrati tudi povezuje ljudi na za-
baven in koristen način.

Andreja in Uroš Mrzlikar sta 
aktivna člana in gonilna sila 
Športnega društva Vrzdenec in 
s temi besedami opisujeta po-
slanstvo: ‘’Cilj društva je pribli-
žati športne dejavnosti ljudem 

in naprej predati pozitiven od-
nos do športa, sploh na mlajše 
generacije. Dandanes so otroci 
veliko v stiku z ekrani telefonov 
ali računalnikov in manj zunaj. 
S pravo motivacijo pa jih lažje 
spravimo ven na svež zrak.’’ 

Pod društvenim okriljem je 
5 sekcij: odbojka, tek, nogomet, 
kolesarstvo in prosti čas. Z do-
godki, kot so Dan horjulske od-
bojke, Bombastična plesna noč 
na Vrzdencu, Ping Pong turnir 
in Tek Kros Vrzdenec, v dru-
štvu vabijo občane, da se raz-
migajo ob dobri družbi.

Strinjata se, da celoten kraj 
diha drugače, če so v skupnosti 
otroci aktivni. Na lanski prire-
ditvi Tek Kros Vrzdenec so se 
zaradi povečanega zanimanja 
in prijav pri otrocih in mladih 
bolj osredotočili na to starostno 
skupino. Andreja je o tem po-
vedala naslednje: ‘’Tak dogodek 
otroke drugače poveže. Po teku 
je bil postavljen tudi poligon, za 
katerega smo mislili, da bo pre-

budil zanimanje le pri najmlaj-
ših otrocih. Na koncu so se vsi, 
do zadnjih razredov osnovne 
šole, postavili v vrsto in želeli 
iti čez poligon ter tekmovati z 
vrstniki.’’

Poudarek in glavno sporočilo 
društva sta torej na druženju 
ob športu, pred sabo pa imajo 
drugo jasno in trdno vizijo. Že 
od samega začetka delovanja 
stremijo k izgradnji igrišča na 
Vrzdencu. Namenjeno bo zbi-
ranju, športnim dejavnostim in 
drugim prireditvam. 

Idejna zasnova in sam načrt 
sta nastala že pred leti, podprl 
pa ju je tudi vaški odbor. Špor-
tno društvo stremi k čim hitrejši 
realizaciji. Zato v ta namen tudi 
organizirajo vse prej naštete do-
godke. Z njimi želijo zbrati sred-
stva in tako še finančno podpre-
ti načrt. Igrišče bo večnamenski 
prostor, saj bodo poleg nogome-
tašev in košarkašev na svoj ra-
čun prišli tudi gasilci. Uroš, ki je 
tudi sicer sam aktiven pri vzgoji 
mladih gasilcev, je o tem pove-
dal: ‘’Na Vrzdencu so gasilske 
vaje dobro obiskane, lahko reče-
mo, da so neposredno povezane 
s športom in željo po rekreaciji. 
Vaje trenutno že potekajo na tej 
lokaciji, z urejenim igriščem bo 
prostor bolj primeren. Področje 
je še nekoliko izbočeno, tako da 
se bo klančina izravnala. Zago-
tovo ima to mesto največji po-
tencial za igrišče, gasilski dom 
pa že od nekdaj velja za zbirali-
šče otrok in mladine, tako ostaja 
tudi danes.

Poleg športnih dejavnosti 
bi izgradnja igrišča zagotovila 
popoln prostor za veselice in 
druga vaška praznovanja. Če 
povzamemo, bi od tega profiti-
rali vsi; gasilci, športniki in va-
ščani. Igrišče, ki je pri okoliških 
občinah in krajih nekaj samo-
umevnega, je tu še vedno le na 
papirju. Trenutno pravi pogovo-
ri o začetku gradnje še ne pote-
kajo, saj se še vedno zbira sred-
stva. Projekt je potrjen s strani 
vaškega odbora in gasilcev, vse 
vaščane pa prijazno vabijo, da 

pripomorejo s svojim časom ali 
prispevkom. Gre za projekt z 
dolgoročnimi sadovi, v katerega 
se splača vložitI.’’

Prvi dogodek bo tek – Kros 
Vrzdecec

Društvo pa poleg tega vabi 
tudi na udeležbo dogodkov. Že 
v soboto, 20. maja, pride prvi 
na vrsto Tek Kros Vrzdenec, 
ki je namenjen tako najmlaj-
šim predšolskim otrokom kot 
osnovnošolcem od prvega do 
devetega razreda. Trasa z raz-
ličnimi dolžinami, ki je prila-
gojena različnim starostnim 
skupinam, poteka čez okoliške 
gozdno travnate poti, pa vse do 
gasilskega doma. Temu bodo po 
prihodu na cilj sledile organizi-
rane športne aktivnosti, dan pa 
se bo tradicionalno zaključil z 
ogledom risanke skupaj z vreč-
ko pokovke v roki.

Ob koncu poletja, v soboto, 9. 
septembra, bo sledila Bomba-
stična plesna noč na Vrzdencu, 

ki ste jo do zdaj poznali pod 
imenom Zumbastična noč. Ker 
ta vključuje različne zvrsti plesa, 
bi ji s tako omejenim imenom 
naredili krivico. Udeleženke so 
bile do zdaj predvsem ženske, 
dobra energija je bila vedno za-
gotovljena.

Prav tako v soboto, 4. novem-
bra, bo potekal še Ping Pong 
turnir, ki je v resnici namenjen 
vsem. Za udeležbo niso potreb-
ne profesionalne veščine. Na-
menjen je rekreativcem, zato s 
prijavo ni treba oklevati. Dogo-
dek je bil vedno dobro obiskan, 
čeprav v pretežno moški zased-
bi. To dejstvo pa lahko izzival-
no daje možnost vsem ženskam, 
ki jih mika, da se preizkusijo v 
namiznem tenisu in se morda 
lahko celo potegujejo za laskavi 
naslov zmagovalke turnirja! 

Vse informacije o dogodkih in 
o načrtih najdete tudi na face-
book strani Športnega društva 
Vrzdenec.

Besedilo in foto: Peter 
Kavčič, arhiv ŠD Vrzdenec

V soboto, 11. marca, je v športni 
dvorani Horjul potekal turnir v 
futsalu, ki ga je ob pomoči članov ŠD 
Žažar organiziral Danijel Sotošek. 

Kako zelo je bilo napeto, pove že podatek, da 
je končnega zmagovalca določilo streljanje ka-
zenskih strelov s šestih metrov!

Šport, druženje in zabava ter seveda obilo 
dobre volje je tisto, kar takšne turnirje dela še 
posebej zanimive. Da pa ne gre samo za zabavo, 
pa priča tudi odlična udeležba, saj se je na parke-
tu velike športne dvorane pomerilo kar 12 ekip. 
Sicer gre za turnir z večletno tradicijo, ki pa je 
bil nazadnje organiziran leta 2019. Zato gredo 
pohvale organizatorjem, ki so zbrali voljo in po-

gum, da popestrijo športno dogajanje v Horjulu. 
Po vseh medsebojnih obračunih in izločilnih 

bojih, kjer smo videli veliko dobrih akcij, po-
daj in tudi individualne kakovosti v različnih 
ekipah, so na koncu osvojili 1. mesto pri ekipi 
Gradbeništvo Šarič. V izredno napetem finalu 
so po 6-metrovkah premagali ekipo Fatamor-
gana. Končno 3. mesto je osvojila ekipa SMC 
Rakovnik. Čestitke najboljšim ekipam za odlič-
ne uvrstitve in vsem ostalim za sodelovanje ter 
prikazane predstave. 

Za popestritev so organizatorji poskrbeli tudi 
s tekmovanjem, ki so ga hudomušno poimeno-
vali Pokal Šanka, ki ga je osvojila ekipa Gostilna 
pr’ Kekcu Rovte.

Peter Kavčič
Foto: arhiv ŠD Žažar

Zmagovalna ekipa.

Futsal turnir Horjul 2023

V ŠD Vrzdenec gre za več kot samo šport in zabavo

Otroci bodo veseli novega igrišča.

Andreja in Uroš Mrzlikar z 
aktivnim delovanjem v športnem 
društvu želita pomagati kraju do 

novega igrišča za otroke.

Tek Kros Vrzdenec se je izkazal z odlično udeležbo.

V začetku septembra bodo organizirali plesno Bombastično noč.

V več kot šestih letih delovanja se je 
športni duh v kraju prebudil. 
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Tradicionalna prireditev kjer se 
pred domačo publiko predstavijo 
mažorete in twirlice je potekala 19. 
marca v športni dvorani OŠ Horjul. 

Namen takšnih nastopov je seveda pomem-
ben za dekleta, ki lahko na parketu pokažejo kaj 
znajo in s tem navdušijo svoje najbližje, hkrati pa 
je to tudi odlična motivacija za sodelovanje na 
treningih in vseh pripravah, ki so potrebne, da je 
vrtenje palice brezhibno.  

 Videli smo nastope skupin v različnih staro-
stnih kategorijah od najmlajših do najstarejših, 
torej od vrtca, do cicibank, kadetinj in juniork. 
Poleg skupinskih nastopov je bilo tudi kar nekaj 
zanimivih duetov kakor tudi tudi posameznic, ki 
so nastopile v ‘’freestyle’’ programu. 

V vsakem primeru se je pokazalo kaj vse so de-
kleta in njihove mentorice trenirale čez zimo in 

koliko truda je bilo vloženega. Za vse skupaj jim 
lahko le čestitamo in se jim priklonimo. Priredi-
tev je vodila Nur Živa Kranjec, ki je v mlajših letih 
prav tako nastopala v tej dvorani. 

Za popestritev programa so poskrbeli tudi 
otroci pevskega zborčka vrtec Horjul in za svoj 
nastop poželi bučen aplavz vseh zbranih. Čestit-
ke za petje in pogum! Na prireditvi so se tudi jav-
no zahvalili poklonili manjše darilo predsedniku 
prosvetnega društva Horjul, Klemnu Černigoju, 
za vso pomoč in podporo horjulski mažoretni in 
twirling skupini. 

Za pogostitev po zaključku prireditve so po-
skrbeli starši otrok, saj so spekli veliko dobrega 
peciva za kar se organizatorji iskreno zahvaljujejo.

Peter Kavčič
Foto: Mažoretna in twirling skupina Horjul

Takole uspešno so se borili s 
tekmeci v marcu in aprilu.

V soboto, 25. marca, so imeli 
najmlajši inline hokejisti na spo-
redu tekmovalni dan. Tokrat 
je turnir potekal na Lukovici 
pri Domžalah, kjer smo lahko 

spremljali naše fante v katego-
rijah U9, U11, U13 in U16. Naši 
mladi Dinamitki so se odlično 
odrezali na turnirju, še posebej 
pa gre pohvaliti ekipo U16, ki 
zaenkrat še ne pozna poraza in 
je sestavljena tudi iz igralcev iz 

starostne kategorije U13. Če-
prav gre za kar nekaj let mlajše 
fante, se ti ne bojijo igrati proti 
veliko večjim igralcem. Mlade 
Dinamitke čaka ponovno sre-
čanje s tekmeci v soboto, 15. 4., 
v Karlovcu na Hrvaškem.

TNT z mešanimi občutki
Nadaljevanje sezone za ekipo 

TNT-ja je bila vse prej kot lahko. 
V petek, 10. marca, sta se po-

merili ekipi TNT in HK Žirafe. 
Srečanje so po spletu čudnih 
okoliščin dobili tekmeci, in si-
cer tako, da si je v zadnji sekun-
di rednega dela horjulska ekipa 
zabila gol sama in tako izgubila 
z rezultatom 5:6. Že teden dni 
kasneje je to ekipo, kjer se mladi 
kalijo in pripravljajo na članski 
hokej, čakal obračun proti moč-
ni ekipi HK Dolenjske Toplice. 
Lahko rečemo, da jih je tako ne-
srečen poraz proti Žirafam ne-
koliko potolkel in so tudi proti 
močnim Dolenskim Toplicam 
morali priznati premoč, saj so 
slednji tekmo močno zmagali 
z rezultatom 8:1. TNT-jevci so 
bili močno poklapani, saj so 
prikazali eno najslabših tekem v 
celotni sezoni. A tekem v mar-
cu še ni bilo konec. Uspeli so se 
‘’sestaviti’’ in dvignili glave in so 
teden kasneje pokazali horjul-

sko moč in dobili tekmo proti 
ekipi IHK Mufloni z rezultatom 
5:0. Sedaj jih čakata še 2 tekmi, 
obe pa bo treba dobiti, da bodo 
lahko napredovali v naslednji 
krog.

Dinamiti meljejo naprej!
Prav neverjetno formo pa 

kaže prva horjulska ekipa. Di-
namiti z odličnimi predstavami 
v sezoni 2022/23 še ne poznajo 
poraza. V prvi tekmi drugega 
dela tekmovanja so se naši Di-
namiti pomerili z novinci v ligi, 
ekipo Flying Buls. Tekma je 
bila ena izmed težjih, saj so na-
sprotniki postavili pravi bunker 
pred svojim golom, temu pri-
meren ja bil tudi končni rezul-
tat. Dinamiti so z veliki težava-
mi prišli do zmage z 2:1.

Teden dni kasneje so se po-
merili proti ekipi HK Prevoje, ki 

veljajo za večne horjulske rivale. 
Z odlično, borbeno in ekipno 
igro so naši Dinamiti zmagali 
s kar 10:1 in tako povsem nadi-
grali obrambo HK Prevoje.

Sledila je še tekma proti eki-
pi HK Brezovica, ki se je letos 
okrepila na vseh področjih. 
Naši Dinamiti so na tekmo 
odšli močno oslabljeni zaradi 
odsotnosti 5 ključnih igralcev, 
vendar je bila to samo dodatna 
motivacija, saj so tekmo dobili 
s 5:1 proti popolni postavi Bre-
zovice.

Dinamite do konca drugega 
dela tekmovanja ločita še 2 tek-
mi, nato pa sledijo izločilni boji. 
Ekipa je prepričana, da gre letos 
do konca. Lepo vabljeni, da naše 
hokejiste spodbujate tudi na 
prihajajočih tekmah.

Peter Kavčič, foto: 
HK Dinamiti Horjul

Dinamiti ostajajo 
neporaženi, 
zelo dobri tudi najmlajši

Mažoretni in twirling pozdrav pomladi

Sezona inline hokeja je v polnem zamahu, vse 
tekmovalne selekcije se borijo za dobre rezultate 
in plošček pridno ‘’pospravljajo’’ v mreže 
nasprotnikov. 
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Županova beseda 

Spoštovane občanke 
in občani!

 

Mesec april je bil 
posvečen delu na 
projektih po sprejetem 
proračunu. Konec marca 
sprejeti proračun daje 
zavezo in odgovornost 
za izpeljavo vrsto nalog 
in izvedbo načrtovanih 
projektov občine, hkrati 
pa tudi zasnovo za 
zagon novih. Poleg dela 
na projektih pa smo 
v začetku aprila našo 
občino očistili številnih 
odpadkov, ki v naravo ne 
sodijo. 

Številne je čistilna akcija 
spodbudila, da ste se pridružili 
in očistili našo okolico, poho-
dne poti ob cestah, ob potokih, 
gasilskih domovih in marsikje 
očistili okolico drugih objek-
tov. Hvala vsem za lep odziv. 

V aprilu so bili v središču 
številni sestanki z Direkcijo 
Republike Slovenije za vode 
(DRSV), ki vodi projekt ure-
janja porečja Gradaščice. Med 
drugim je bil izveden tudi sku-
pni sestanek vodstva in drugih 
predstavnikov vodstva DRSV 
z vodstvom občine, člani ob-
činske delovne skupine za ta 
projekt in predstavniki civil-
ne iniciative. Na predstavitvi 
so s strani DRSV predstavili 
že izvedene ukrepe poplavne 
varnosti na območju Polho-
vega Gradca, ključna pa je bila 
predstavitev nadaljnjih ukre-
pov, ki se navezujejo predvsem 
na izgradnjo zadrževalnika, ki 
ima podlago v Državnem pro-
storskem načrtu. Na terenu 
trenutno teče odmera parcel, 
ki bodo vključene v posege. 
Vzporedno teče projektiranje 
objektov. Na sestanku so bila 
izmenjana številna mnenja in 
dosežen dogovor, da se pred-
stavnike civilne iniciative ak-
tivno vključi v nadaljnje pogo-
vore z DRSV. 

Kot smo že napovedali, v 
našo občino prihaja Prostofer, 
ki starejšim omogoča prijazen 
servis brezplačnih prevozov. 
Vabljeni vozniki prostovoljci, 
da postanete del projekta. 

Začeli pa smo tudi z drugimi 
strateškimi projekti. Sprejetih 
je bilo več sklepov o ustanovi-
tvi projektnih/delovnih sku-
pin, ki so že pristopile k delu. 
Začeti so bili prvi koraki za 
ponovno vzpostavitev lokalne 
tržnice na Dobrovi. V načrtu 
imamo, da bi tržnica s ponud-
bo lokalnih izdelkov domačih 
pridelovalcev zaživela v začet-
ku jeseni. Vabljeni, da v sode-
lovanju tržnico omogočimo in 
jo tudi podpremo, tako s stra-
ni pridelovalcev, kot s strani 
uporabnikov in potrošnikov. 

Nadaljujemo aktivnosti in 
načrtovanje na projektih iz-

gradnje otroških igrišč, kolo-
parkov in urejanja ŠRC Gabrje. 
Tečejo pogovori s KZ Dolomi-
ti, ki so za celovito ureditev 
centra Dobrove strateškega 
pomena. Izpostavim naj tudi 
zelo produktiven sestanek z 
vodstvom Sklada kmetijskih 
zemljišč, na katerem smo pre-
poznali številne možnosti za 
sinergijo in sodelovanje, zlasti 
pri izvajanju infrastrukturnih 
projektov. 

V Polhovem Gradcu pa iz-
gradnja avtobusne postaje in 
Polhkovega razgledišča preha-
ja v zaključno fazo. Začeli pa 
smo tudi dela na rekonstruk-
ciji ceste na odseku Praproče–
Majer, v prvi fazi od Praproč 
do Malega vrha. 

Pomemben sestanek smo 
imeli tudi s predsedniki vseh 
krajevnih skupnosti, ki bodo 
pri snovanju projektov ime-
le močno in aktivno vlogo. 
Prav tako smo se dogovorili, 
da bodo krajevne skupnosti 
prevzele aktivno nalogo pri 
usklajevanju pobud krajanov 
in določanje njihovih prioritet. 

Naj se dotaknem še aktual-
nih zapor in del na Dobrovi. 
Številne zapore kažejo, da se 
dela aktivno nadaljujejo tako v 
Stranski vasi kot na Dobrovi in 
Šujici. Zapore in časovni potek 
le teh spremljajte na občinski 
spletni strani.

Izteka pa se tudi obdobje 
številnih občnih zborov naših 
društev. Marsikaterega smo 
tudi obiskali s strani občine. 
Ob tem se zahvaljujem vsem 
prostovoljcem, vodstvu dru-
štev in njihovim članom za 
aktivno delo, ki ga vlagate v 
delovanje društev, pretežno v 
svojem prostem času. Na ob-
čini se zavedamo, da je delova-
nje društev pomembno, saj se 
na ta način izboljšuje kakovost 
življenja in gradijo vezi, ki pri-
spevajo k sodelovanju in pod-
pori na številnih področjih, ki 
so pomembna tako za posa-
meznika kot za občino. 

 Naj vam pomladni dnevi 
prinesejo čim več lepega.

Vaš župan, Jure Dolinar

Številni krajani se te 
dni obračate na Občino, 

krajevno skupnost in 
tudi trgovino Mercator 

v Polhovem Gradcu 
z vprašanji, kje je 

bankomat v Polhovem 
Gradcu?

Prvotno mesto oziroma av-
tobusna postaja, kjer je stal fi-

ksni bankomat, je še v gradnji. 
Začasno se nam je z Novo lju-
bljansko banko uspelo dogo-
voriti za postavitev začasnega 
mobilnega bankomata, ki je bil 
prebivalcem na voljo od začet-
ka februarja do začetka marca. 
Zaradi potreb banke je bil ta 
bankomat izpred trgovine Beti 
oz. Mercator odpeljan. Pogoji 
na novi avtobusni postaji pa 
trenutno še ne omogočajo po-
stavitve novega.

Sporočamo pa, da gradbe-
na in obrtniška dela na novem 
objektu avtobusne postaje pre-
hajajo v zaključno fazo. Z 
banko in ostalimi izvajalci se že 
pripravlja vse potrebno, da bo 
bankomat svoje stalno mesto 
dobil v novem objektu. Točne-
ga termina še ni možno napo-
vedati, zagotovo pa do začetka 
poletja. Vse krajane vljudno 
naprošamo za razumevanje 
in potrpežljivost ter spremlja-

nje naše spletne strani, kjer vas 
bomo o postavitvi bankomata 
ter napredku na celotnemu pro-
jektu tudi redno obveščali.

Hkrati pa se že zelo veselimo 
vseh pridobitev, ki jih prinaša 
nova ureditev središča Polho-
vega Gradca. 

Občina Dobrova - Polhov 
Gradec

Krajevna skupnost 
Polhov Gradec

Občina je prostor, 
ki ga sooblikujemo 

skupaj. 
Med pomembnejši 

deležniki, ki imajo 
stik s krajani in z 

dobrim poznavanjem 
dogajanja in izzivov v 
svojem okolju, so tudi 

krajevne skupnosti. 

Čeprav danes s precej drugač-
no vlogo, z manj nalogami, pa 
so krajevne skupnosti še vedno 
pomemben sogovornik razvoja 
občine. Tega se zavedamo tudi 
v okviru novega vodstva občine, 
zato želimo, da se povezanost 
občine in krajevnih skupnosti 
okrepi, predvsem v smeri, da 
ostanejo in postanejo ključni 
partner soodločanja in sodelo-
vanja občine z občani.  

V začetku aprila se je vodstvo 

občine sestalo na prvem sestan-
ku z vsemi predsedniki krajev-
nih skupnosti. Pogovor je tekel 
v smeri nalog in pristojnosti, ki 
jih imajo krajevne skupnosti. 
Seznanili smo se s tekom aktu-
alnih projektov, spregovorili o 
problematiki in stanju cestnega 
omrežja, vodovodov in druge 
infrastrukture ter se seznanili 
še z drugimi izzivi posamezne 
KS. 

KS imajo tudi nalogo pripra-
viti letni plan dela, saj so jim 
tudi v letošnjem občinskem 
proračunu zagotovljena sred-
stva za delovanje in za projekte, 
ki jih bo KS lahko izvedla sama. 

Bistven poudarek sestanka 
je bil dogovor o nadaljnjem 
načinu komuniciranja. Žu-
pan je predsednike seznanil s 
sklepom o ustanovitvi sve-
ta predsednikov sveta kra-
jevnih skupnosti, kot svoj 
posvetovalni organ. Sestanki s 

predsedniki svetov KS se bodo 
redno sklicevali, prav tako pa 
bodo predsedniki imeli po-
membno usklajevalno vlogo pri 
strateških in drugih projektih 
na svojem območju. Vse to pa 
je usmerjeno v učinkovit pretok 
informacij in dvosmerno komu-
nikacijo. 

Krajevne skupnosti imajo 
pomembno vlogo pri 
obravnavi pobud občanov

Občani se s številnimi po-
budami, predlogi in vprašanji 
obračate na Občino in druge 
komunikacijske kanale. Ker že-
limo, da se pobude tudi strate-
ško obravnavajo, smo v dogovo-
ru s predsedniki KS sklenili, da 
se bodo vse pobude, do katerih 
bi se morala opredeliti tudi kra-
jevna skupnost, posredovali 
najprej v obravnavo pristoj-
ni krajevni skupnosti. KS 

ima nalogo, da posamezno po-
budo obravnava in oceni, ali je 
pobuda smiselna in usklajena s 
krajani posameznega območja. 
KS bo v nadaljevanju določila 
tudi stopnjo prioritete glede na 
vse prejete pobude. S tem bo po-
buda dobila težo, na tak način 
pa jo bomo lažje in strateško v 
nadaljevanju umestili tudi na 
Občini oz. jo bo v določenih 
primerih krajevna skupnost re-
alizirala tudi sama. 

Občane zato vabimo, da svoje 
pobude, ki so pomembne pred-
vsem za ožjo lokalno skupnost, 
pošljete direktno na krajevno 
skupnost. Kontaktni podatki 
vseh krajevnih skupnosti so 
objavljeni na občinski spletni 
strani. 

Občina Dobrova - Polhov 
Gradec

Kje je bankomat v Polhovem Gradcu?

Ustanovljen svet predsednikov 
svetov krajevnih skupnosti 

Občina Dobrova - Polhov 
Gradec bo še v letošnjem letu 

pričela z izvajanjem projekta 
Prostofer, s katerim bo poskrbela 

za mobilnost starejših občanov 
in jim priskočila na pomoč 

pri opravljanju vsakodnevnih 
obveznosti.

Projekt PROSTOFER, ki izhaja iz bese-
dne zveze »prostovoljni šofer«, je vseslo-
venski prostovoljski projekt zavoda Zlata 
mreža. Projekt povezuje starejše osebe, ki 
potrebujejo prevoz in ne zmorejo upora-
bljati javnih ali plačljivih prevozov, in ak-
tivne voznike, ki so pripravljeni pomagati. 
Z nudenjem brezplačnih in individualnih 
prevozov starejšim občanom projekt spod-
buja večjo mobilnost, medsebojno povezo-
vanje in boljšo kvaliteto življenja v tretjem 
življenjskem obdobju.

PROSTOFER je namenjen vsem starej-
šim, ki ne vozijo sami, nimajo sorodnikov 
in imajo nižje mesečne dohodke, pa tudi 
slabše povezave z javnimi prevoznimi sred-
stvi. V občini Dobrova - Polhov Gradec 
imajo starejši občani pogosto težave s pre-
vozi, sploh tisti, ki prebivajo v oddaljenejših 

naseljih, ki jih javni avtobusni prevoz ne po-
kriva. Zato ostajajo odvisni od družinskih 
članov, prijateljev ali pa dragih prevozov s 
taksiji, česar si številni ne morejo privoščiti. 
Vse to pa starejšim otežuje opravljanje vsa-
kodnevnih obveznosti in opravkov, dostop 
do zdravniške oskrbe, trgovskih centrov in 
javnih ustanov. Zato je novi projekt še kako 
dobrodošel.

Kako pa PROSTOFER izgleda v praksi? 
Uporabnik, ki potrebuje prevoz, pokliče 
na brezplačno telefonsko številko klicnega 
centra. Po najavi je aktiviran prostovoljni 
voznik, ki nato poskrbi za prevoz uporab-
nika z vozilom, ki ga zagotovi Občina. 

Eden izmed poudarkov projekta PRO-

STOFER je tudi prijaznost do okolja, zato 
želi Občina prostovoljcem za izvajanje pre-
vozov zagotoviti na voljo električno vozilo. 
Pri nakupu vozila se je Občina zato pridru-
žila skupnemu javnemu naročilu Mini-
strstva za javno upravo za nakup okoljsko 
manj obremenjujočih novih motornih vo-
zil. V skladu z dogovorom z Ministrstvom 
za okolje in prostor pa bo Občina uvelja-
vljala še sofinanciranje iz sredstev Sklada 
za podnebne spremembe. V aprilu bo tako 
najverjetneje že podpisana pogodba za na-
kup novega vozila, ki bo dobavljen predvi-
doma v roku 6 mesecev. Občina skladno s 
tem načrtuje začetek izvajanja projekta v 
jeseni 2023.

Ob tem pa Občina Dobrova - Polhov 
Gradec vabi vse voznike prostovoljce, 
ki bi radi postali del projekta in sou-
stvarjali starejšim prijazno družbo, 
da se obrnejo na telefonsko številko 
01/3601-800 ali e-mail info@dobro-
va-polhovgradec.si. Prostovoljni šofer 
je lahko vsak, ki ima veljavno vozniško 
dovoljenje in je v svojem prostem času 
pripravljen pomagati tistim, ki prevo-
ze potrebujejo. 

l.o.

Tudi naša občina se pridružuje projektu 
Prostofer, vabljeni vozniki prostovoljci
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V sredo, 29. marca 2023, je 
potekala 4. redna seja občinskega 

sveta, na kateri so člani sveta 
obravnavali deset točk dnevnega 

reda in sprejeli naslednje sklepe.

Potrditev zapisnika 3. redne seje občinske-
ga sveta.

Zaključni račun proračuna občine za leto 
2022.
Potrjen je bil zaključni račun za leto 2022, v ka-
terem je bilo prihodkov skupaj za 8,31 milijona 
evrov, odhodkov pa za 11,36 milijona evrov. Žu-
pan Jure Dolinar je pri tem poudaril, da se bo 
zavzemal za zmanjšanje dolga občine, ki se je v 
letu 2022 zadolžila za 3,27 milijona evrov, in večjo 
uravnoteženost med prihodki in odhodki prora-
čuna.

Odlok o proračunu občine za leto 2023.
Člani sveta so obravnavali in sprejeli proračun 
občine za letošnje leto. Predlog proračuna so 
predhodno obravnavala tudi delovna telesa ob-
činskega sveta in vsi sveti krajevnih skupnosti, ki 
na predlog proračuna niso podali pripomb. Na 
seji je bil potrjen tudi amandma župana k prora-
čunu, ki predvideva povečanje lastnih prihodkov 
občine na podlagi sredstev od nadomestila za 
uporabo stavbnega zemljišča, cene storitev oskr-
be s pitno vodo in komunalnega prispevka.

Sklep za imenovanje v članstvo delovnih te-
les občinskega sveta.
Dosedanji Odbor za komunalo in urbanizem je 
bil preoblikovan v Odbor za strateške projekte in 
urbanizem in Odbor za komunalo in komunal-
no infrastrukturo. Kot člani Odbora za strateške 
projekte in urbanizem so bili imenovani Mihael 
Oven, Tončka Dolenc, Marjeta Stanovnik, Blaž 
Juren, Viktor Prosen in Matej Pristavec. Kot člani 
Odbora za komunalo in komunalno infrastruk-
turo pa so bili imenovani Niko Kršinar, Franc 
Rejec, Vida Bonča Dolinar, Bojan Demšar, Pavel 
Malovrh, Dejan Ferfolja, Alojzij Stanovnik in 
Marjan Pograjc. Prav tako je bil kot član Odbora 
za gospodarske dejavnosti razrešen Dejan Ferfo-
lja, ki ga bo nadomestila Ljuba Gosenca.

Sklep za imenovanje predstavnika občine v 
Razvojni svet LUR.

Za članico Razvojnega sveta Ljubljanske razvoj-
ne regije za mandatno obdobje 2021–2027 je bila 
imenovana podžupanja dr. Irena Bačlija Brajnik. 

Soglasje k sklepu o določitvi delovne uspe-
šnosti ravnateljic obeh osnovnih šol.

Občina je kot ustanoviteljica obeh javnih zavo-
dov podala soglasje k sklepu o določitvi delovne 
uspešnosti ravnateljice OŠ Dobrova Sonje Bregar 
Mazzini in ravnateljice OŠ Polhov Gradec Ilinke 
Kucler za leto 2022, ki sta ga predložila sveta obeh 
šol. 

Soglasje o ukinitvi statusa grajenega javne-
ga dobra.
Člani sveta so potrdili prenehanje statusa graje-
nega javnega dobra lokalnega pomena na parcel-
nih številkah 1430/2 in 3048/19 v k.o. Dobrova; 
parcelnih številkah 2138/16, 2142/3, 2138/19 in 
2159/6 v k.o. Šujica; in parcelnih številkah 2484/2, 
2494/5 in 2494/8 v k.o. Babna Gora. Gre za ure-
janje namena rabe nepremičnin z dejanskim sta-
njem.

Odlok o spremembah in dopolnitvah Ob-
činskega prostorskega načrta.
Sprejeta je bila nujna uskladitev besedilnega dela 
OPN s spisno dokumentacijo iz preteklega po-
stopka spremembe OPN za območje EUP GA-
06 v Gabrju.

Poročilo župana o delu in izvrševanju skle-
pov občinskega sveta.

Vprašanja in pobude članov občinskega sve-
ta.
Člane sveta je zanimalo, kdaj se bo nadaljevala 
prenova ceste Šujica–Stranska vas, na kar je žu-
pan odgovoril, da v začetku aprila, saj se bodo 
tako lahko med seboj uskladile posamezne za-
pore cest na območju Dobrove. Vprašali so glede 
nalog in zadolžitev izvajalca rednega vzdrževanja 
cest. Člani sveta pa so med drugim podali tudi 
pobudo za izvedbo manjših posameznih projek-
tov po zgledu drugih občin (npr. ureditev ekoo-
tokov in otroških igrišč). 
Gradivo in zapisniki sej občinskega sveta so 
dostopni na spletni strani www.dobrova-pol-
hovgradec.si.

l. o.

Občina Dobrova - Polhov 
Gradec objavlja pet javnih 

razpisov. 

Javni razpisi so objavljeni na straneh Našega 
časopisa in na spletni strani Občine Dobrova 
- Polhov Gradec, kjer se nahaja še vsa preo-
stala razpisna dokumentacija 
(www.dobrova-polhovgradec.si).

1. Javni razpis za sofinanciranje delova-
nja društev na področju kulture, športa 
in turizma
Preko razpisa Občina Dobrova - Polhov 
Gradec sofinancira delovanje društev na 
področju kulture, športa in turizma ter tako 
društvom pomaga kriti stroške administra-
tivnega delovanja, izvedbe programov in 
prireditev, vzdrževanja objektov in prosto-
rov itd. 

Rok za prijavo: 24. maj 2023

2. Javni razpis za sofinanciranje progra-
mov društev upokojencev
Občina Dobrova - Polhov Gradec sofinan-
cira delovanje društev upokojencev. Upra-
vičenci do sofinanciranja so upokojenske 
organizacije v naši občini.

Rok za prijavo: 24. maj 2023

3. Javni razpis za sofinanciranje social-
no varstvenih programov
Občina Dobrova - Polhov Gradec sofinanci-
ra programe in projekte socialno humanitar-
nih in invalidskih organizacij in društev:
-  programi preprečevanja, razreševanja in 

odpravljanja socialnih stisk, osamljenosti 
in izključenosti otrok in mladih, brezpo-
selnih, starejših;

- programi za pripravo na kvalitetno življe-
nje mladih in starejših, humanizacijo od-
nosov v družini in družbi;

-  programi za kvalitetnejše življenje družine 
in podporo družini;

-  programi odkrivanja in preprečevanja 
zlorab mladih, preprečevanja nasilja med 
mladimi;

-  socialni in rehabilitacijski programi, ki 
omogočajo enakopravno vključevanje 
kroničnih bolnikov, invalidov, oseb s po-
sebnimi potrebami, oseb s težavami v du-
ševnem zdravju v skupnost;

-  socialni in rehabilitacijski programi za 
preprečevanje in reševanje socialne pro-
blematike povezane z uživanjem prepove-
danih drog in alkohola; 

-  programi pomoči in samopomoči, usmer-
jeni v zmanjšanje socialne izključenosti 
starejših, mladih brezposelnih in drugih 
marginalnih skupin prebivalstva.

Rok za prijavo: 24. maj 2023

4. Javni razpis za dodeljevanje socialnih 
pomoči

Občina Dobrova - Polhov Gradec v okviru 
razpisa dodeljuje socialne pomoči, ki so na-
menjene:
-  subvencioniranju šole v naravi v šolskem 

letu 2023/24; 
- subvencioniranju nakupa šolskih potreb-

ščin;
-  subvencioniranju šolske prehrane v šol-

skem letu 2023/24; 
-  kritju drugih stroškov in izdatkov z na-

menom premostitve trenutne materialne 
ogroženosti v letu 2023.

Rok za prijavo: 26. maj 2023

5. Javni razpis za dodelitev proračun-
skih sredstev za postavitev malih ko-
munalnih čistilnih naprav
Razpis je namenjen tako fizičnim kot prav-
nim osebam, ki imajo stalno bivališče ali se-
dež v občini Dobrova - Polhov Gradec. Zelo 
pomembno je, da upravičenec z deli ne prič-
ne pred podpisom pogodbe.
Sofinancira se nakup male komunalne čistil-
ne naprave velikosti do 50 PE.

Rok za prijavo: do porabe sredstev oz. 
najkasneje do 1. decembra 2023

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Ne spreglejte -  občina objavila pet 
javnih razpisov

Na seji sprejeli proračun za leto 2023 in 
imenovali člane novih odborov

Zapore cest na 
območju Dobrove
Občina Dobrova - Polhov Gradec obvešča vse občane in 
druge uporabnike cest o spodnjih aktualnih zaporah cest 
zaradi gradbenih del, ki so vzpostavljene na območju Do-
brove oziroma bodo vzpostavljene v prihodnjih tednih. 
Vabljeni k spremljanju občinske spletne strani www.
dobrova-polhovgradec.si za najaktualnejše informacije.

1. Popolne zapore cest v Stranski vasi 
Zapore cest na območju Stranske vasi zaradi gradnje 
kanalizacije in rekonstrukcije ceste:
• cesta Stranska vas–Bokalce: POPOLNA ZAPORA v času 3. 

4. – 12. 5. 2023
• odcep ob Ostrožniku: POPOLNA ZAPORA v času 8. 5. – 

19. 5. 2023
• cesta Stranska vas–Podutik in odsek ceste Stranska 

vas–Dobrova: POPOLNA ZAPORA v trajanju 14 dni, v 
juniju 2023 (po sprostitvi prometa na cesti Šujica–
Stranska vas) 

2. Polovične zapore cest zaradi gradnje barjanske 
kolesarske povezave  
• Polhograjska cesta, na odseku od križišča z Ulico 

Vladimirja Dolničarja do rondoja: POLOVIČNA ZAPORA v 
času 17. 4. – 10. 6. 2023

• odsek Gabrje–Šujica: POLOVIČNA ZAPORA do 30. 5. 
2023

3. Popolna zapora ceste Šujica–Stranska vas 
Cesta Šujica–Stranska vas, na odseku od regionalne ceste 
na Šujici do križišča za Gabrje: POPOLNA ZAPORA v času 3. 
4. – 16. 6. 2023.

Občina Dobrova - Polhov Gradec

Zapore cest na območju Stranske vasi Zapore na območju Dobrove
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Na Območni obrtno-
podjetniški zbornici 

Ljubljana Vič smo 
tudi marca letos, 

tokrat v sodelovanju 
z Osnovno šolo 

Dobrova, organizirali 
promocijo poklicev na 

srednjem poklicnem in 
strokovnem nivoju. 

V februarju smo učencem 
predstavili poklice mehatro-
nik, strojnik ter kuhar in na-
takar, v marcu pa smo dodali 
še poklice mizarja, avtomeha-
nika, vulkanizerja in avtoli-
čarja. Pretekla leta smo oglede 
poklicev organizirali v sklopu 
projekta Obrtna pot, letos pa 
sredstev za promocijo pokli-
cev Obrtno-podjetniška zbor-
nica ni uspela pridobiti. Zato 

so člani Upravnega odbora 
območne obrtno-podjetniške 
zbornice Ljubljana Vič spreje-
li sklep, da bo stroške izvedbe 
promocije poklicev financirala 
naša zbornica iz lastnih sred-
stev.

K sodelovanju smo povabili 
vse šole na območju, vendar so 
se na naše povabilo odzvale 
zgolj tri. V marcu smo obiske 
oglede izvedli z učenci OŠ 
Dobrova. Za obisk je namreč 
treba zagotoviti najmanj pet 
kandidatov za ogled določene-
ga poklica. 

V marcu letos smo organi-
zirali 2 obiska obrtnih delav-
nic za učence višjih razredov 
osnovnih šol. Obratovalnice 
smo obiskali v skupinah od 5 
do 10 otrok, ki jih je že v na-
prej zanimal poklic, ki smo ga 
predstavili. Obisk v obratoval-

nici je trajal okoli ene ure in je 
vključeval ogled proizvodnje 
ali opravljanja storitev s prak-
tičnimi primeri. Promocija 
obrtnih poklicev se je izkazala 
kot učinkovit način za spozna-
vanje poklicev in lažjo odloči-
tev mladih za obrtne poklice 
na območju naše zbornice. 
Jeseni letos načrtujemo še več 
ogledov obratovalnic.

Na tem mestu se želimo za-
hvaliti našim članom, ki so bili 
ambasadorji poklicev: CEN-
TER MOBILNOSTI ŠPAN 
podjetje za proizvodnjo, trgo-
vino, servis in transport d.o.o. 
Brezovica iz Brezovice za po-
klice avtomehanik, vulkanizer 
in avtoličar. MIZARSTVO 
Mirko Koželj s.p. iz Dobrove 
za poklic mizar.

mag. Peter Grabner, 
sekretar OOZ Ljubljana 

Nadaljevanje del na cesti 
Šujica–Stranska vas in 
obvestilo o popolni zapori 
cestnega odseka

 
Obveščamo vas, da se bodo v ponedeljek, 3. aprila 

2023, ponovno pričela dela na cesti Šujica–Stranska vas 
(na odseku od regionalne ceste na Šujici do križišča za 
Gabrje). Na navedenem odseku bo zato od ponedeljka 
od 8. ure dalje do zaključka del vzpostavljena popolna 
zapora ceste. Dela bodo predvidoma zaključena v roku 
dveh mesecev. 

Hvala za razumevanje. 
Občina Dobrova - Polhov Gradec

Občina Dobrova - Polhov Gradec 
od leta 2021 v sodelovanju z Rdečim 
križem, Območnim združenjem 
Ljubljana, vsako leto organizira 
brezplačno letovanje za socialno 
ogrožene starejše občane. 

Letos se je povabilu na letovanje v Zdravilišče 
Debeli rtič, ki je potekalo med 17. in 24. mar-
cem, odzvalo 14 občanov. Občina je financirala 

stroške nastanitve, prevoza, zavarovanja in de-
lavnic. Udeležence je na Debelem rtiču namreč 
pričakal zanimiv program z delavnicami, preda-
vanji in drugimi organiziranimi aktivnostmi, ki 
so jim popestrile bivanje. Počitnice pa so lahko 
izkoristili tudi za druženje in sklepanje novih 
prijateljstev, saj so v istem terminu na Debelem 
rtiču letovali tudi starejši iz občin Medvode in 
Velike Lašče.

l.o.

Občina 14 starejšim občanom 
omogočila letovanje na morju

Občane občine 
Dobrova - Polhov 

Gradec obveščamo 
o spomladanskem 

in jesenskem urniku 
odvoza kosovnih 
odpadkov za leto 

2023.
 

Odvoz kosovnih odpadkov
Občanom je na voljo pomla-

dni odvoz kosovnih odpadkov 
med 15. aprilom 2023 in 31. 
majem 2023 in jesenski odvoz 
kosovnih odpadkov med 1. okt-
obrom 2023 in 30. novembrom 
2023. 

Odvoz kosovnih odpadkov 
je enkrat na leto brezplačen do 
količine 2 m3. Občani ga lahko 
naročite, če ga potrebujete. To 
storite tako, da izpolnite e-na-
ročilnico na www.mojiodpadki.
si, izberete datum znotraj razpi-
sanega termina ter počakate na 
klic, da se z JP VOKA SNAGA 
dogovorite o podrobnostih od-
voza kosovnih odpadkov.

Kako pripraviti kosovne 
odpadke?
Kosovne odpadke zložite poleg 
zabojnikov in jih razvrstite gle-
de na vrsto (kovine, les itd.). Ko-
sovne odpadke pripravite po 20. 
uri pred dnevom odvoza oziro-
ma do 6. ure na dan odvoza. Če 
je določena natančnejša ura, pa 
do dogovorjene ure.
Na dan, dogovorjen za odvoz 
kosovnih odpadkov, odpadke 

pripravite na prevzemna mesta 
za komunalne odpadke. Ko JP 
VOKA SNAGA prevzame ko-
sovne odpadke, mora biti njihov 
lastnik obvezno dosegljiv po te-
lefonu, če želi, pa je lahko tudi 
fizično navzoč.

Kaj spada med kosovne 
odpadke?
Med kosovne odpadke spadajo 
kopalniška oprema, leseno po-
hištvo, oblazinjeno pohištvo, 
športni rekviziti (smuči, jadral-
ne deske, kolesa ipd.), orodje, 
druga oprema, igrače, sodi, 
samokolnice, otroški vozič-
ki, vrtna oprema iz plastike in 
lesa (mize, stoli, senčniki ipd.), 
vzmetnice in preproge, svetila 
in senčila, veliki gospodinjski 
aparati (gospodinjska bela teh-
nika – hladilniki, pralni in po-
mivalni stroj, štedilniki ipd.).

Kaj NE spada med kosovne 
odpadke?
Med kosovne odpadke ne sme-
mo odlagati preostanka (go-
spodinjskih) odpadkov, stavb-
nega pohištva (okna, vrata itd.), 
gradbenih odpadkov, zemlje, 
listja in vej, nevarnih odpadkov, 
avtomobilskih gum in stekla. 
Odpadkov, ki niso kosovni od-
padki, JP VOKA-SNAGA ne bo 
odpeljala in bo o njih obvestila 
pristojne inšpekcijske službe.

Dodatne informacije
Če potrebujete pomoč, vam 
je na razpolago tudi Center za 
podporo in pomoč uporabni-
kom, dosegljiv na tel.: 01/580-
81-00 ali na vokasnaga@voka-
snaga.si. Njihov delovni čas je 
vsak delavnik od 8:00 do 14:30 
oz. ob torkih od 8:00 do 16:00.

Občina Dobrova - Polhov 
Gradec

Urnik odvoza
 kosovnih odpadkov za leto 2023

Tudi v marcu smo izvedli 
promocijo obrtnih poklicev

Z mesecem marcem 2023 
smo se na osnovni šoli Dobrova 
skupaj z učenci odločili prispe-
vati k boljšemu okolju in zato 
organiziramo tedenske čistilne 

akcije. Akcije potekajo na ob-
močju okoli šole. Za območje 
pred šolo, kjer se med drugim 
nahaja glavni vhod, skrbijo 
učenci razredne stopnje, za 

šolo pa učenci predmetne. Na 
pomoč je priskočila tudi Obči-
na Dobrova - Polhov Gradec in 
nam priskrbela dodatne roka-
vice in vrečke za smeti. Namen 
čistilne akcije pa ni le ohranitev 
urejenega okolja, ampak tudi 
ozaveščanje pomena ločeva-
nja in preprečevanja nastajanja 
odpadkov. Na ta način želimo 
doseči trajnostno ravnanje z 

odpadki in dolgoročno ohranja-
nje okolja brez smeti za nas, kot 
tudi za prihodnje generacije. 

Pravilno odlaganje smeti je 
ključno za urejeno in ekološko 
čisto okolje, zato pozivamo vse, 
da odpadke odvržete na prava 
mesta. Čistilna akcija na osnov-
ni šoli Dobrova je dober pri-
mer, kako lahko vsak prispeva 
k urejenemu okolju. S skupnimi 
močmi lahko ohranjamo okolje 
brez odpadkov in poskrbimo za 
boljšo prihodnost.

Eva Furman

Skupaj za čisto okolje - ker nam mar!

»Naša šola spodbuja sodelovanje in 
ustvarjalnost, gradi znanje, veščine ter vrednote 
in je šola, ki ni le dolžnost, ampak tudi pravica.« 
Vizija osnovne šole Dobrova
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Protipoplavna 
ureditev 
porečja 
Gradaščice

V občini Dobrova 
– Polhov Gradec se 

od leta 2020 izvajajo 
ukrepi za zmanjšanje 

poplavne ogroženosti 
poseljenih območij. 
V zadnjem mesecu 

so se začele odvijati 
pripravljalne aktivnosti 

projektiranja in 
pridobivanja zemljišč 

za izvedbo zadnje 
etape tega celovitega 

projekta, ki predvideva 
izgradnjo suhega 

zadrževalnika Razori 
ter ureditve Gradaščice, 
Horjulke in Ostrožnika.

Projekt protipoplavnih ureditev na 
porečju Gradaščice je razdeljen v tri 
etape. Uspešno so se že zaključila dela 
v Dolenji vasi in Šujici,  dela na Božni 
in Mali vodi pa se bodo predvidoma 
zaključila do konca leta 2023. Proti-
poplavne ureditve na tem območju 
zajemajo poglobitve in utrditve struge, 
prestavitev struge in vodovoda z vgra-
dnjo novih cevi, izgradnjo visokovo-
dnih nasipov ter vgradnjo drenaž in 
protipoplavnih loput. Poteka tudi sa-
nacija temeljev obstoječih zidov, uredi-
tev brežin in vgradnja odbijačev viso-
kih voda z možnostjo tvorbe tolmunov 
in ribjih skrivališč ter ureditev brežin.

Na vseh treh območjih so se izvede-
ni ukrepi ob zadnjih povečanih pada-
vinah že izkazali za učinkovite, saj do 
poplav zaradi visokih vod ni prišlo. 

V letošnjem letu se začenja projek-
tiranje in pridobivanje zemljišč za 
izvedbo zadnje etape projekta, ki je 
bil na državni ravni definiran s spreje-
tjem Uredbe o državnem prostorskem 
načrtu za zagotavljanje poplavne var-
nosti jugozahodnega dela Ljubljane in 
naselij v občini Dobrova - Polhov Gra-
dec (Uradni list RS, št. 72/13 in 3/17). 
Priprava uredbe je potekala dobrih 10 
let. V tem času so bile izdelane študije, 
ki so obravnavale 20 različnih variant 
protipoplavnih ureditev. Izbrana je bila 
najbolj optimalna varianta, za katero je 
bila izdelana celovita presoja vplivov 

na okolje in je načrtovana na kar naj-
bolj sonaraven način. 

Po besedah Direkcije RS za vode 
bodo predvidene ureditve pomemb-
no prispevale k zmanjšanju poplavne 
ogroženosti v Dobrovi in njeni okolici  
, kar bo pripomoglo k razvoju občine, 
s katero v okviru projektiranja in pri-
prave zadnje etape že potekajo iskanja 
možnih sinergij z izvedbo občinskih 
projektov (kolesarska pot, obvoznica, 
parkirišče P&R, obnova regionalne ce-
ste R3, sprehajalne poti ob Gradaščici).

Na temo zadnje etape protipoplav-
nih ureditev v občini Dobrova – Pol-
hov Gradec so med Direkcijo RS za 
vode, občino, delovno skupino, ki jo 
je je oblikovala občina ter civilno ini-
ciativo v preteklosti potekali sestanki, 
namenjeni iskanju skupnih rešitev, ki 
bi bile čim bolj sprejemljive, učinkovi-

te in izvedljive. Ker so občani že v pre-
teklosti izrazili nekatere pomisleke pri 
umeščanju suhega zadrževalnika, so se 
omenjeni predstavniki ponovno začeli 
sestajati v letošnjem letu, saj so prav v 
fazi projektiranja še možne nekate-
re prilagoditve. Na pobudo Občine 
Dobrova – Polhov Gradec je bil 11. 4. 
2023 izveden predstavitveni sestanek 
predvidenih ukrepov predstavnikom 
Civilne iniciative Dobrova in občine. 

Prednosti zadrževalnika Razori
Zadrževalnik Razori je umeščen na 

nižinsko območje v katerem se ob ve-
čjih padavinah razlivajo visoke vode. 
To območje z ene strani obdaja cesta 
proti Stranski vasi, ki bo tekom pred-
videne ureditve nekoliko nadvišana, na 
zahodni strani proti Dobrovi pa je na-

črtovana izvedba zemeljskega visoko-
vodnega nasipa, ki bo onemogočal ra-
zlivanje voda proti Dobrovi in okolici. 
»Z umestitvijo suhega zadrževalnika 
Razori bodo poplave na tem območju 
enako pogoste, kakor doslej, vendar je 
pomembna razlika ta, da se bo voda ob 
poplavah razlivala nadzorovano. 

Zadrževalnik bo vodo zadržal na 
neposeljenih območjih in se ta ne bo 
več razlivala do stanovanjskih, gospo-
darskih in industrijskih objektov. Z 
zmanjševanjem poplavnega območja 
bo omogočen nadaljnji razvoj obči-
ne«, je povedal Bojan Drnovšek, vodja 
projekta Protipoplavna ureditev Gra-
daščice. Znotraj suhega zadrževalnika 
bo še naprej omogočena enaka raba ze-
mljišč kot doslej, v primeru aktivacije 
zadrževalnika, kar se bo zgodilo 1 - 2 
krat na 100 let, bodo po novem lastniki 

kmetijskih zemljišč upravičeni do od-
škodnin za nastalo škodo. Po aktivaciji 
zadrževalnika bo koncesionar počistil 
naplavine.

Umeščenost protipoplavnih ureditev 
v krajino

Rob zadrževalnika bo zaradi svoje 
zemeljske zgradbe nasipa poraščen s 
travo. Ureditev okolice in zasaditev 
dreves bo pripomogla k dobri vizualni 
umeščenosti v prostor. Najvišja predvi-
dena višina nasipa na južnem delu ob 
Horjulki je 5 m, na najnižjem pa 0,4 m. 
Najbližji primer podobnega zadrževal-
nika je na Brdnikovi pri živalskem vrtu. 

Suhi zadrževalnik Brdnikova
Struga Horjulke bo zaradi izgradnje 

visokovodnega nasipa prestavljena. Na 
obeh bregovih Horjulke bo izvedena 
zasaditev avtohtonih vrst grmovja in 
dreves, ki bo pripomogla k ohranjanju 
biotske raznovrstnosti. Na Ostrožni-
ku je predvidena menjava obstoječih 
mostov, v naslednjih dveh letih pa bo 
dokončan tudi projekt sanacije stabili-
zacijskih in prodnih pregrad v zaledju 
občine.

Trenutno na območju predvidene 
umestitve zadrževalnika potekajo iz-
mere zemljišč po Državnem prostor-
skem načrtu. Odkupljena bodo le tista 
zemljišča, ki so nujno potrebna za iz-
gradnjo nasipa zadrževalnika in sicer 
skladno s cenitvijo pooblaščenega ce-
nilca nepremičnin. 

Za več informacij je na voljo spletna 
stran www.gradascica.si in elektronski 
naslov info@gradascica.si.

Pripravil: Direkcija RS za vode

Poplavnost območja Dobrove in okolice  danes.

Poplavnost območja Dobrove in okolice po izvedbi ureditev.

Suhi zadrževalnik Brdnikova
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Pasji iztrebki so 
eden izmed resnejših 
okoljskih problemov 

tudi v naši občini, s 
katerim se spopadajo 

predvsem prebivalci 
gosteje poseljenih 

območij. 

Iztrebki naših hišnih lju-
bljenčkov niso le estetski pro-
blem ali nevšečnost, ki nas 
lahko preseneti na sprehodu po 
travniku, temveč predstavljajo 
veliko večji problem – pred-
vsem na javnih in kmetijskih 
površinah. 

Pasji iztrebki na kmetijskih 
površinah ogrožajo zdravje 
živine, nevarni pa so tudi 
ljudem, drugim bitjem in 
naravi

Psi so priljubljeni hišni lju-
bljenčki, ki pa poleg številnih 
radosti prinesejo tudi veliko 
odgovornosti – sem spada tudi 
skrb, da njihovi iztrebki prista-
nejo le tam, kamor spadajo. 

Največ preglavic ti povzroča-
jo kmetom. Pasji iztrebki so na-
mreč izredno nevarni za druge 
živali, predvsem za goveda, ki 
se lahko okužijo na paši ali pa s 
senom in silažo, ki sta bila v sti-
ku s pasjimi iztrebki. Neodgo-
vorno ravnanje lastnikov psov, 
ki iztrebkov ne poberejo, tako 
resno ogroža zdravje živine. 
Poleg pasjih iztrebkov pa kmete 
jezi tudi ravnanje tistih, ki se ne 
zavedajo, da travniki niso sme-
tišče. Smeti, ki jih posamezniki 
odvržejo na kmetijske površi-
ne, lahko pristanejo v krmi, kar 
prav tako lahko ogrozi življenje 
živali.

Pasji iztrebki predstavljajo 
nevarnost tudi na drugih povr-
šinah v naravi, saj onesnažujejo 
zemljo in vodo, ter s tem tudi 
podtalnico. Zemlje v nasprotju 
z zmotnim prepričanjem ne 
»pognojijo«, kot velja za iztreb-
ke nekaterih drugih živali.

Problematični pa so tudi pasji 
iztrebki, ki jih lastniki psov pu-
stijo na javnih površinah; igri-
ščih, sprehajalnih in planinskih 
poteh ter pločnikih.

Pasji iztrebki so polni bakterij, 
parazitov in virusov 

Kot poudarjajo na Nacional-
nem inštitutu za javno zdrav-
je, pasji iztrebki predstavljajo 
tveganje za širjenje različnih 
obolenj, saj so v njih lahko pri-
sotni povzročitelji nalezljivih 
bolezni; bakterije, virusi in pa-
raziti. So vir okužb s salmonelo, 
z bakterijo E.coli, glistami in 
ehinokokozo, ki je črevesna na-
lezljiva bolezen, ki jo povzroča 
pasja trakulja. Ob stiku s pasjim 
iztrebkom se ljudje lahko okuži-
mo z zoonozo oz. nalezljivo bo-
leznijo, ki se z živali prenašajo 
na človeka, saj lahko škodljivci v 
človeško telo zaidejo na različ-
ne načine (z vdihavanjem, za-
užitjem ali skozi kožo). Okužbi 
smo pogosto izpostavljeni pov-
sem nevede, npr. v primeru, ko 
zaužijemo slabo očiščeno hra-
no, ki smo jo nabrali v naravi 
(regrat, sadje, zelenjava …), ali 
pijemo vodo, ki je bila v stiku 
s pasjimi iztrebki. Okužba pa 
predstavlja največjo nevarnost 
za otroke in ljudi z oslabljenim 
imunskim sistemom.

Nevarni pa niso le ljudem 
temveč tudi psom in drugim 
živalim, ki v stiku z iztrebkom 
okuženega psa lahko med dru-
gim zbolijo za hepatitisom, pas-
jo kugo in trakuljo.

Občina vsako leto organizira 
čistilno akcijo, redno pa tudi 
ozavešča občane

Kako se na problematiko 
odziva Občina Dobrova - Pol-
hov Gradec? Z onesnaženjem, 
ki ga povzročajo pasji iztrebki, 
in neodgovornim ravnanjem 
lastnikov psov, ki za svojim 
ljubljenčkom ne počistijo, je 
Občina seznanjena, saj na to 
posamezniki in tudi društva 
pogosto opozorijo. Zaveda se, 
kako pomembno je čisto in 
zdravo okolje, zato občane re-
dno poziva k pravilnemu rav-
nanju z vsemi odpadki in skrbi 
za ozaveščanje ter informiranje 
občanov. Poskrbela pa je tudi za 
namestitev pasjih košev na raz-
ličnih lokacijah v občini. Tema-
tiko pa je naslovil tudi Odbor 
za gospodarske dejavnosti, ki si 

prizadeva predvsem za ozave-
ščanje o škodljivih posledicah 
pasjih iztrebkov na kmetijskih 
zemljiščih. 

Občina vsako leto organizira 
tudi čistilno akcijo – letos je bil 
eden izmed poudarkov čistilne 
akcije, ki je potekala v začetku 
aprila, prav ozaveščanje in pozi-
vanje k odgovornemu ravnanju 
lastnikov psov. Pobiranje pasjih 
iztrebkov je namreč v prvi vrsti 
odgovornost in dolžnost lastni-
ka psa.

Preko 20 pasjih košev z 
brezplačnimi vrečkami

Kot omenjeno, na najbolj iz-
postavljenih točkah na obmo-
čju naše občine je nameščenih 
preko 20 košev za pasje iztreb-
ke z brezplačnimi vrečkami, ki 
lastnike psov opominjajo, da 
morajo pasje iztrebke za svoji-
mi hišnimi ljubljenčki pospra-
viti in pravilno odložiti v za to 
namenjene koše. Na območjih, 
kjer košev ni, so lastniki psov 
dolžni uporabiti svoje vrečke in 
odpadek odložiti v zabojnik 
za komunalne odpadke (črni 
smetnjaki). Nikakor pa pasji iz-
trebki ne spadajo med biološke 
odpadke, še manj pa v naravo 
sodi vrečka s pasjim iztrebkom, 
zato še toliko bolj razžalosti 
pogled, na katerega so naleteli 
občani v Babni Gori tekom či-
stilne akcije. 

Kljub vsemu pa na Občini 
ugotavljajo, da številnim za to 
problematiko ni vseeno. S strani 

krajevnih skupnosti in mnogih 
posameznikov, je zaznati pove-
čano število prošenj za postavi-
tev pasjih košev. Občina bo zato 
skupaj s krajevnimi skupnostmi 
te pobude pregledala in se do 
njih opredelila. A pri umestitvi 
novih košev se je treba zavedati, 
da s koši na vseh problematič-
nih lokacijah še ne bomo rešili 
težave. Za vsako lokacijo novega 
koša je posledično treba poskr-
beti tudi za čiščenje, zato mora 
bi lokacija primerna in dosto-
pna za vozilo režijskega obrata, 
ki skrbi za prevzem odpadkov 
iz teh košev. Če se pobuda na-
naša na lokacijo v zasebni lasti, 
se je treba o tem dogovoriti in 
pridobiti tudi soglasje lastnika. 
Strategija Občine je, da se koši 
za pasje iztrebke postavijo res 
na lokacijah, kjer doprinesejo 

k izboljšanju stanja, nikakor pa 
koši niso namenjeni temu, da se 
zmanjša odgovornost lastnikov 
psov, ki so v prvi vrsti dolžni 
poskrbeti za svojega psa, so še 
dodali na Občini.

Ozaveščanje in obveščanje 
lastnikov psov – kmalu pa tudi 
globa?

Si torej lahko obetamo izbolj-
šanje stanja in čistejše površi-
ne? Ali bodo pasji iztrebki še 
naprej ostali tam, kjer jih bodo 
naši štirinožni prijatelji pustili? 
Stališče Občine je, da bo v prvi 
vrsti na težavo poskušala še 
naprej opozarjati, predvsem z 
ozaveščanjem in obveščanjem, 
pozivanjem k dosledni skrbi in 
odgovornosti lastnikov. Marsi-
katere občine pa so se te proble-
matike lotile z redarsko službo. 

Če se stanje na tem področju pri 
nas ne izboljša, bo temu zgledu 
sledila tudi naša občina, so še 
poudarili na Občini Dobrova 
- Polhov Gradec. Lastniki psov, 
ki iztrebkov svojih ljubljenčkov 
ne bodo pospravili, bodo torej 
kmalu lahko kaznovani z globo. 
Mogoče bo ta zalegla bolj kot 
obveščanje in pozivi k pravil-
nem ravnanju. 

Da je moj pes moja odgovor-
nost, bi moralo biti lastnikom 
psov samoumevno, in jasno je 
– pasji iztrebki v naravo in na 
javne površine ne sodijo. Po-
skrbimo torej skupaj za sožitje, 
za lepo, čisto in prijazno obči-
no – za vse občane in naše lju-
bljenčke. 

l.o.

T E M A  M E S E C A

Kdo bo pobiral pasje iztrebke
na javnih in kmetijskih površinah?

Vrečke s pasjimi iztrebki v Babni Gori, 
ki so presenetili udeležence čistilne akcije.

Na območju občine je nameščenih preko 20 košev za pasje iztrebke.

Velika udeležba na občinski čistilni akciji
poskrbela za lep uvod v pomlad

>>
Občina Dobrova - Polhov Gradec je tudi letos organizirala spomladansko 
čistilno akcijo, ki je pod sloganom »moja občina – lepa, čista in prijazna« 
potekala v soboto, 1. aprila 2023, in poskrbela za lep uvod v pomlad.
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Ste že raziskali Polhograjske 
dolomite? 
PD Blagajana skrbi za Polho-
grajsko planinsko pot, ki vas 
popelje po njihovih vrhovih. 
Predlagamo, da se na pot po-
date s pomočjo posebnega 
planinskega dnevnika, kjer je 
pot dodobra razložena, prav 
tako pa vam omogoča zbira-
nje žigov na kontrolnih točkah 
in si tako prislužite planinsko 
značko. Dnevnik in prvi žig 
dobite pri nas. 

Zven zaklete grofice in Polhov 
doživljajski park 
Polhov doživljajski park nav-
dušuje skozi vse leto. Zasno-
van je tako, da skozi preplet 
pravljičnega in resničnega sve-
ta ustvarja doživetja, ki otroke 
spodbujajo h gibanju v naravi. 
Ob tem jih na nevsiljiv način 
uči o naravi in kulturi Polho-
vega Gradca, obiskovalci pa 
posebno knjižnico z nabrani-
mi žigi in nalepkami shranijo 
za spomin in učno gradivo. 
Vrhunsko doživetje za druži-
ne z otroki! Park si deloma deli 
pot z Blagajevo tematsko potjo, 
ki poleg zgodovinskih poudar-
kov obravnava tudi prisotne 
naravne znamenitosti. Polhov 
doživljajski park je odprt vse 
dni v tednu od 10.00 do 20.00, 
vstopnice lahko kupite v gra-
ščini. Obiščete ga lahko sami 
ali z vodičem (voden ogled bo 
20. 5. ob 10.00). 
Novembra 2022 smo odprli 
novo pravljično pot – Zven 
zaklete grofice. Ta se nahaja na 
robu Blagajeve dežele. Vsto-
pnice lahko kupite na recep-
ciji G Design hotela, po ceni 
7,5 eur na otroka. Pot vas bo 
vodila na Gradišče. S pomočjo 
knjižice boste sledili zgod-
bi o zakleti grofici, spoznali 
človeške kreposti, ki jih boste 
poizkusili imitirati z zvokom. 
Po poti lahko namreč zaigra-
te na devet zvočil, občudujete 
skulpture in objekte, ki še do-
datno obogatijo izkušnjo

V mesecu maju vas vabimo na 
poseben dogodek – Glasbeno 

dogodivščino z Zakleto grofi-
co. Dobimo se 13. 5. ob 11. uri 
pri G Design hotelu! Le redko 
boste imeli priložnost, da iz 
zvočil na poti slišite tako glas-
bo, saj bosta z njimi ustvarjala 
vrhunska glasbenika - Samoto 
Kutin in Ana Kravanja. Lepo 
vabljeni!

Vodenje po cerkvi sv. Petra v 
Dvoru
V nedeljo, 7. 5. 2023, bo po 
cerkvi sv. Petra v Dvoru pri 
Polhovem Gradcu potekalo 
tradicionalno brezplačno vo-
denje. Vodič Marjan Malovrh 
je izjemen poznavalec skriv-
nostne in mogočne cerkve, 
zato je imenitno doživetje za-
gotovljeno. Vabljeni!

Mozartovi družinski dnevi
Majski program vključuje tudi 
Festival ljubiteljev klasične 
glasbe. V nedeljo, 28. 5., ob 
17.00 vabljeni na 238. Mozar-
tove družinske dneve. Pre-
pustite se začarati grajskemu 
ambientu ob zvokih klasične 
glasbe. 

Poroka v Polhograjski 
graščini 
Zaljubljenci! Če se namerava-
te v letošnjem letu poročiti, si 
čimprej rezervirajte termin. 
Po civilnem obredu lahko del 
poročnega slavja lahko nada-
ljujete v parku, največkrat kar 
pod stoletno grajsko lipo. Ura-
dne ure za poroke so ob sre-
dah med 12. in 17. uro, vendar 
le ob predhodni najavi. 

Pišite, pokličite, spremljajte, za vas 
smo na voljo: 
T: 031 776 259 
E: info@grad-polhovgradec.si 
www.grad-polhovgradec.si www.vi-
sitpolhovgradec.si

Spremljajte nas tudi na FB strani Bla-
gajeva dežela, igrivo zaledje Ljubljane 
in Polhov doživljajski park ter na Insta-
gram profilu polhograjska_grascina

Pripravil: Roman Vučajnk

Z majem odpremo 

poletno sezono in našo hišico v grajskem parku z 
novim delovnim časom: odprti smo vse dni v tednu 

od 10.00 do 20.00. V graščini in na naši spletni 
strani lahko rezervirate zanimiva lokalna doživetja, 
ki jih ponuja naš okoliš – delavnico izdelave fresk, 

delavnico peke kruha, rezbarsko delavnico in še več! 
Tudi lokalne izdelke, ki jih ponujamo v graščini, si 

lahko sedaj ogledate na naši spletni strani, še preden 
pridete na obisk! 

Dogodki in novosti v  maju
Skrb za čisto okolje in pravil-

no ravnanje z odpadki je naša 
vsakodnevna obveznost. A le s 
skupnimi močmi lahko svojo 
domačo občino ohranimo lepo, 
čisto in prijazno do vseh bitij in 
narave. Tudi letos je zato pote-
kala vseobčinska čistilna akcija, 
ki je povezala občane, društva, 
šole, organizacije, krajevne, va-
ške in druge skupnosti z enim 
ciljem – očistiti naše domače 
kraje.

Čistilna akcija je potekala v 
vseh krajih v občini, odziv pa 
je bil velik, kar je pokazalo, da 
nam nikakor ni vseeno, v ka-
kšnem okolju živimo. Na sobo-
tno jutro ste tako lahko opazili 
številne občane, kako so pridno 
polnili vreče za smeti in za se-
boj puščali čisto sled. 

Nekaj udeležencev je po iz-
vedeni čistilni akciji sporočilo 
svoje vtise in podatke o števi-
lu udeležencev ter očiščenih 
lokacijah. V Babni Gori se je 
čistilne akcije tako udeležilo 10 
občanov, ki so očistili okolico 
tamkajšnjega kozolca in bli-
žnjega potoka ter del okolice 
Gradaščice v spodnjem delu 
vasi. Na območju Butajnove in 
Planine je smeti pobiralo kar 32 
občanov, od tega 21 otrok, kar je 
še posebej spodbuden podatek. 
Pri čistilni akciji pa je sodelo-
valo tudi Prostovoljno gasilsko 
društvo Butajnova – Planina. 
Kot vsako leto pa je tudi letos 
na območju Črnega Vrha pote-
kalo temeljito večdnevno čišče-
nje okolja, za kar je poskrbelo 
kar 43 domačinov in članov TD 
Črni Vrh. 

Prehodili in očistili so Peta-
čev graben, Nackov graben, pot 
proti Kopačiji in naprej proti 
Ustrž in Burjevc, vse poti in 
steze okrog in na Smolnik, pot 
izpred Doma krajanov mimo 
Liparja do Suhe reke, proti 
Snovju in nazaj do Doma kra-
janov, okrog cerkve, ob glavni 
cesti od Praprotnika do Kuzov-
covega griča, vse poti in steze 
pod in na Pasji ravni, poti in 
steze od Logarja do Koširja, pa 
do Vekarja in na Sivko. S tem pa 
so izkazali izjemno spoštljiv in 
odgovoren odnos do narave, ki 
nam je lahko za zgled. Čistilne 
akcije na območju Zalog–Se-
tnik, natančneje relacije od ga-
silskega doma do vrha Praproč, 
od Zaloga do Petačevega grabna 
in od Zaloga do Praprotna, se je 
udeležilo 20 oseb. V velikem 
številu so se zbrali tudi člani 
PD Blagajana; več kot 20 članov 
je poleg pobiranja smeti izvedlo 
različne aktivnosti za ureditev 
okoliša. Na Selu pa se je čiščenja 
okolja in pobiranja smeti lotilo 9 
občanov. 

A to je le majhen vpogled v 
obsežno čistilno akcijo, ki so 
ga delili udeleženci, saj je skoraj 
vsaka vas v vseh štirih krajevnih 
skupnostih pod okriljem koor-
dinatorjev, društev in drugih 
posameznikov poskrbela za te-
meljito spomladansko čiščenje 
okolja, poti, kotičkov, potokov 
in drugih površin – tudi tistih, 
ki tu niso navedeni. 

»Težko je razumeti, da se 
kljub vsej ozaveščenosti, in-
formiranosti in napredku še 
ukvarjamo s tem, da pobiramo 
odpadke, ki jih nekateri ne-

odgovorno zavržejo v naravo. 
Kljub temu pa ob organizaciji 
občinske čistilne akcije veseli 
predvsem to, da ste se po števil-
nih krajih s pomočjo društev in 
kot posamezniki odločili, da k 
akciji pristopite in z dobro voljo 
naredite nekaj lepega in prija-
znega za naše okolje in naravo. 
Pomembno je tudi to, da so 
bili med udeleženci tudi mladi 
in najmlajši. S tem jim dajemo 
zgled in sporočilo, da odpadki v 
naravo pač ne sodijo. V imenu 
Občine se iskreno zahvaljuje-

mo vsem in vsakemu posebej, 
ki ste akcijo podprli, sodelovali, 
motivirali in se je na koncu tudi 
udeležili. Blagajev volčin, ki je 
simbol letošnje čistilne akci-
je in prav sedaj ponosno cveti, 
nam je zagotovo hvaležen,« je 
po izvedeni čistilni akciji pove-
dala podžupanja Ana Oblak, ki 
je bila s svojo pomembno vlogo 
pri organizaciji dogodka, koor-
dinaciji med sodelujočimi in 
spodbujanju vseh udeležencev 
glavna ambasadorka letošnje 
čistilne akcije. Za spodbudo in 

dodatno motivacijo bo Obči-
na nekaj udeležencem čistilne 
akcije v kratkem podelila tudi 
simbolične nagrade. 

Z uspešno izvedeno čistil-
no akcijo je narava v letošnjo 
pomlad lahko vstopila čista in 
zdrava. Skrb za okolje in naš 
planet pa naj nam ostane naša 
vsakodnevna navada, ki jo ob či-
stilnih akcijah le še nadgradimo. 
Zato velja tudi že povabilo – se 
vidimo na vseobčinski čistilni 
akciji spomladi 2024!

l.o.

>>
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V Športnem društvu Šentjo-
št, ki upravlja smučišče, so z 
izkupičkom sezone zadovoljni, 
z njimi pa tudi uporabniki, saj 
je cena smučarskih vozovnic 
kljub podražitvi elektrike ostala 
nespremenjena. 

Čeprav so na smučišču po-
gnale trobentice, pa dela ne bo 
zmanjkalo. Do naslednje sezone 
načrtujejo preureditev gostin-

skih prostorov in smučine Ku-
gelča, s katerega poteka smuka.

 Smučarska sezona se je zače-
la sredi decembra, a le na mali 
vlečnici. Že čez teden dni je sle-
dila otoplitev, ki je trajala mesec 
dni, ko je zapadlo skoraj 70 cm 
snega. Smučišče Šentjošt je tako 
z obratovanjem obeh žičniških 
naprav začelo šele 19. januarja 
in neprekinjeno obratovalo do 

8. marca. Mala vlečnica je imela 
55 dni obratovanja, velika pa 38. 

Sezono ocenjujejo kot uspešno
»Sezona 2022/2023 je bila 

kljub poznemu začetku uspe-
šna. Ker je zapadlo veliko narav-
nega snega, ni bilo treba zasne-
ževati toliko kot pretekla leta, 
saj smo v tej sezoni porabili le 
1.200 m3 vode. Na primer, v zi-
mah z malo snega, je ta številka 
3.000 m3 ali celo še kaj več,« je 
pojasnil Robert Oblak, vodja 
smučarske sekcije pri ŠD Šen-

tjošt. »Prvič se je zgodilo, da se 
je čas šolskih zimskih počitnic 
prestavil s konca februarja na 
začetek meseca. Tako smo imeli 
odlične vremenske in tudi sne-
žne pogoje, da smo lahko obra-
tovali ves čas počitnic od 9. ure 
zjutraj pa vse tja do 20. zvečer.« 
Izpeljali so 17 skupinskih štiri-
dnevnih tečajev smučanja za 
najmlajše, poleg tega pa še 235 
individualnih učnih ur. »Skupaj 
se je pri nas naučilo veščin smu-
čanja skorajda 1000 mladih na-
dobudnežev,« pravi sogovornik. 

Z visoko snežno odejo do 
tekmovanj in medalj

Po petih letih so izpeljali 26. 
»Veleslalom šentjoških hribov 
in dolin«, ki se ga je udeležilo 
okoli 100 tekmovalcev. Prvič v 
zgodovini društva so v zaselku 
Potok, (2 km izven Šentjošta) 
skupaj s PGD Šentjošt organi-
zirali spektakularni supervele-
slalom s časi okrog 50 sekund. 
Želijo si, da bo ta tekma v priho-
dnje postala tradicionalna. Veli-
ko so delali tudi z mladimi, kar 
se je obrestovalo, saj so otroci 
(vsi so člani društva) pod men-
torstvom Adama Bernarda 
na šolskem tekmovanju v vele-
slalomu dosegli izjemen uspeh. 
Naprej so na predizbornem re-
gijskem tekmovanju na Kopah 
osvojili ekipno 1. mesto s tremi 
medaljami. Od sedmih tekmo-
valcev se jih je pet uvrstilo na 
državno tekmovanje, kjer pa so 

ponovno dosegli zgodovinski 
uspeh, saj so postali državni 
prvaki.

Elektrika gor, a cene vozovnic 
ostale nespremenjene

Konec lanskega leta se je za-
čela energetska draginja, ki je 
nekatere organizacije posta-
vila pred velik izziv. Robert 
Grdadolnik, predsednik ŠD 
Šentjošt, pravi, da so se težave 
s podražitvijo elektrike lotili s 
popestritvijo gostinske dejav-
nosti. »Želeli smo, da je cena 
vozovnic dostopna vsem. Tako 
smo namesto podražitev šli v 
povečanje gostinske ponudbe. 
Na jedilnik smo poleg pic do-
dali še kakovostne kave, torte, 
izbrana kakovostna vina iz do-
lenjskega okoliša. Ponudili smo 
tudi nekaj novih storitev, kot so 
animacije in praznovanja roj-
stnih dni za otroke. Vse se je po-
kazalo za odlično sprejeto, nam 
pa je to po drugi strani omililo 
povečane stroške porabe elek-
trične energije.«

Prenovili bodo smučišče in 
notranjih prostorov

Vedno večji obisk smučar-
jev narekuje potrebo po prila-
goditvi prostorov za goste in 
društvo. Kot pravi Robert Gr-
dadolnik, načrtujejo prenovo 
notranjih prostorov, predvsem 
kuhinje, delavnice, pisarne, sa-
nitarij … »Trenutni prostori ne 
vzdržijo vsakodnevnega obiska 

smučarjev. Dela so se že zače-
la izvajati in bodo predvidoma 
končana do jesenskih mesecev, 
ko se bomo lotili še preuredi-
tev smučine Kugelča. Trenutni 
teren glavne proge močno visi 
v eno stran, kar zelo zmanjšuje 
kakovost smučanja. Nagnjenost 
terena povzroča, da smučarji 
izrinejo sneg na eno stran smu-
čišča, medtem ko ga na drugi 
primanjkuje in hitreje skopni. S 
tem posegom bomo smučišče 
izravnali, da bo čez celo dolži-
no lepo napeta smučina. S tem 
se bodo izboljšali tudi pogoji za 
šolo smučanja. Nova sezona bo 
tako prinesla kar nekaj novih 
sprememb, za katere upam, da 
jih bodo obiskovalci lepo spre-
jeli.«

Majhnost je lahko tudi 
prednost

Šentjoško smučišče je majh-
no, a to mu, tako meni Robert 
Oblak, štejemo tudi v prid. 
»Ker je naše smučišče majhno, 
z malo površine, je naša pred-
nost pred drugimi, da že po treh 
mrzlih nočeh lahko obratujemo 
vsaj z malo vlečnico in s tem že 
začnemo s prvimi smučarskimi 
tečaji.« Ima tudi ugodno geo-
grafsko lego, saj je lahko dosto-
pno okoliškim večjim krajem, 
kot so Vrhnika, Ljubljana, Žiri, 
Polhov Gradec. »Če k vsemu 
naštetemu dodamo še sonce, 
ki se pri nas velikokrat bohoti, 
medtem ko se v dolini ‘kopajo’ 
v megli, potem je obisk zagoto-
vljen. Ob konca tedna je tako 
množičen, da smo morali že 
večkrat objaviti na naši spletni 
strani, da je prodaja kart zara-
di gneče ustavljena.« Smučišče 
Šentjošt tako doživlja renesan-
so, o kateri se »ustanovni očeti« 
šentjoške smučarije pred davni-
mi desetletji niso drznili pred-
stavljati niti v sanjah. A sanje 
se lahko tudi uresničijo, sploh 
če so podkrepljene s trudom, 
motiviranostjo in strokovnim 
pristopom. 

Gašper Tominc, 

Športno društvo Setnik je v 
nedeljo, 2. aprila 2023, organiziralo 
tradicionalni spomladanski turnir v 
namiznem tenisu. 

38 tekmovalcev, med katerimi je bilo tudi 
nekaj novih obrazov, se je pomerilo za najvišja 
mesta, ki so na koncu pripadla Hinetu Koširju (1. 
mesto), Urbanu Janši (2. mesto), Joštu Dolinarju 
(3. mesto) in Danijelu Trobcu (4. mesto).

Ponovno so lahko gledalci in navijači tekom 
celega dne spremljali zanimive dvoboje. Najbolj 
pa so navdušile tekme med različnimi generaci-

jami igralcev – med tistimi najbolj izkušenimi 
in tistimi, ki tvorijo izjemno nadarjen in zagnan 
podmladek v namiznem tenisu. 

Zahvaljujemo se vsem tekmovalcem, obisko-
valcem, sponzorjem, PGD Zalog in pa seveda 
dvojici MC Žika & DJ Sushi, ki sta ponovno po-
skrbela za odlično in sproščeno vzdušje v pro-
storih zaloškega gasilskega doma. 

Do novembra, ko bo potekal naslednji turnir, 
je še dovolj časa, da natrenirate svoje loparje in 
se nam pridružite – še prej pa se maja vidimo na 
7. Blaževem nogometnem turnirju trojk. 

ŠD Setnik

Slovenske balinarke in 
balinarji že desetletja 

osvajajo medalje 
na svetovnih in 

evropskih prvenstvih 
ter svetovnih in 

sredozemskih igrah. 

Za prihodnost slovenskega 
balinanja se ni bati, saj na veliko 
sceno že stopa nova generacija 
balinarskih upov, med katerimi 
je tudi Anže Trobec z Dobrove 
pri Ljubljani.

Ob množici balinarskih 
kampov, promocijskih dogod-
kov, turnirjev in mednarodnih 
srečanj se mladi balinarski 
navdušenci redno merijo tudi 
na državnih prvenstvih v raz-
ličnih starostnih kategorijah. 
V konkurenci dečkov (U14) je 
v letu 2022 zagotovo izstopal 
Anže Trobec, ki je osvojil kar 
štiri naslove državnega prvaka 
(od šestih možnih).

Komaj 12-letni balinar z Do-
brove je bil spomladi najboljši 
v bližanju v krog v Idriji, konec 

poletja je v Pivki skupaj s soi-
gralcem balinarskega kluba Ko-
zlek Žigo Moličnikom slavil v 
igri dvojic in štafetnem zbijanju, 
za piko na i izjemno uspešnem 
letu pa je bil jeseni v Postojni 
najboljši še v igri posamezno.

Po mnenju številnih balinar-
skih poznavalcev je pred Anže-
tom uspešna balinarska kariera. 
Že v naslednjih tednih ga ča-
kajo novi tekmovalni izzivi na 
zaključnem turnirju Zimskega 

pokala mladih v Postojni, v li-
gaškem tekmovanju ter na dr-
žavnih prvenstvih. Balinarske 
krogle pa mu bodo ponudile 
tudi nove priložnosti za veselo 
druženje z vrstniki na številnih 
balinarskih dogodkih v Slove-
niji in v tujini, saj je Anže tudi 
član državne reprezentance in 
ima za seboj že nekaj uspešnih 
nastopov na mednarodnih tek-
movanjih.

NČ

Anže Trobec, novi biser slovenskega balinanja

Setniški turnir v namiznem tenisu

Smučišče v Šentjoštu 

Sneg je skopnel,
sedaj jih čaka ureditev smučišča

Šentjoško smučišče je osmega marca 
ugasnilo žičniške naprave. 
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Navdušena od podob narave je naslikala serijo 
ptic iz Kolumbije, kar ji je prineslo veliko medijske 
pozornosti in odprlo številna vrata. Med drugim 
je ilustrirala tudi serijo sedmih knjig, naslovljeno 
Na leteči misiji avtorja Lutza Kucherja. Pogovar-
jali smo se o njenem delu, dosežkih ter malih in 
velikih zmagah.
 
Ena izmed večjih prelomnic v vašem ustvarjanju se je 
zgodila v Kolumbiji. Kaj vas je pripeljalo tja in kaj se je 
tam zgodilo, da ste pričeli slikati ptice? 

Začelo se je tako, da sem prijatelja pospremila na 
potovanju po Južni Ameriki, kjer je iskal svoj novi 
dom. Prepotovala sva Bolivijo, Ekvador, Mehiko 
in Kolumbijo, kjer se je on na koncu tudi ustalil. V 
Kolumbiji sem potem živela med letoma 2018 in 
2019 in med drugim odkrila, da se nahajam v regiji 
s kar največjo biodiverziteto ptic na svetu! Na to 
informacijo sem naletela v knjigi s kratkimi opisi 
in fotografijami ptic, ki so me povsem prevzele s 
svojimi eksotičnimi barvami ter neverjetnimi te-
ksturami in oblikami peres. Že prej sem opazila 
marsikatero prelepo ptico na potovanju in spreho-
dih, a odločilni navdih za pričetek slikanja serije 
ptic je bila knjiga, kjer sem se lahko seznanila tudi 
s pticami, ki jih je težko videti v živo (npr. ker so 
ogrožene, živijo v težko dostopnih območjih itd.).

Koliko kolumbijskih ptic ste naslikali v sklopu tega 
projekta?

Na začetku, ko sem se šele spoznavala z natura-
lističnim slikanjem v tehniki akvarela, sem ptice 
slikala na manjše formate. Z vsako novo sliko pa 
sem se bolj opogumila in posegla po vedno ve-
čjih dimenzijah papirja. Tako sem v približno pol 
leta ustvarila serijo 25 slik ptic iz Kolumbije, ki 
jih bom letos in v prihodnjem letu razstavljala po 
večih krajih v Sloveniji. Poleg razstavljanja slike iz 
te serije tudi prodajam v obliki visokokakovostnih 
printov, ki so tiskani v omejenih serijah in so lju-
dem bolj cenovno dostopni.

Kaj vas je prineslo nazaj v Slovenijo?

Pravijo ‘povsod je lepo, a doma je najlepše’ in po 
vseh potovanjih ter bivanju na drugi strani oceana 
lahko rečem, da danes ta rek razumem drugače 
kakor prej. Tekom potovanj sem spoznala ogro-
mno prijetnih ljudi in videla veliko naravnost 
osupljivih krajev … Tako vem, da ni samo Slove-

nija dežela prijaznih ljudi, naravnih zakladov in 
osupljivih razgledov. Kar naredi dom v resnici 
‘najlepši’, so vezi, ki jih z ljudmi, kraji in spomini 
stkemo skozi življenje. Verjamem, da se zgolj s po-
tovanjem v daljne kraje lahko resnično zaveš, kje 
si doma, in potem to iskreno ceniš.

Od kdaj že ustvarjate? Ali so bile slike kolumbijskih ptic 
vaš prvi večji projekt?

Strast do risanja in ustvarjanja je bila vedno 
prisotna v mojem življenju. Že od malega me je 
navduševal prazen list papirja, na katerem lahko 
z risalom v življenje ‘prikličem’ karkoli, od vsakda-
njih stvari pa vse do fantazijskih kraljestev in ma-
gičnih bitij. Prve ilustracije sem imela priložnost 
narediti že v osnovni šoli, in sicer v publikaciji 
Saški kralj sreča Blagajko in ilustrirani knjižici 
o irskih škratih, ki je bila podarjena tedanjemu ir-
skemu veleposlaniku, narisala pa sem tudi logotip 
šole (OŠ Polhov Gradec, op. a.), ki ga uporabljajo 
še danes. Knjižna serija Na leteči misiji je vse-
kakor največji projekt, na katerem sem delala do 
sedaj, saj sem za to naročilo ustvarila preko 300 
ilustracij. Moj največji samostojni avtorski projekt 
pa so Ptice Kolumbije.

Kje ste se izobraževali? 

Študij risanja sem pričela na Srednji šoli za obliko-
vanje in fotografijo, ilustracijo pa sem začela resno 
študirati na ljubljanski Akademiji za likovno ume-
tnost in oblikovanje, kjer sedaj tudi zaključujem 
magistrski študij ilustracije.
V katerih tehnikah ustvarjate svoje ilustracije?

Tekom študija sem raziskovala različne tehnike in 
veliko ustvarjala v grafičnih tehnikah (linorez, le-
sorez, jedkanica, litografija ...), ustvarjala z mnogi-
mi risalnimi pripomočki, slikala na platna in raz-
lične vrste papirja … Delo s klasičnimi tehnikami 
mi tako še zdaleč ni tuje, je pa res, da zadnja leta 
bolj pogosto delam v digitalni tehniki.

Sodelovali ste na različnih sejmih, imeli razstave (tudi 
samostojne), prejeli ste priznanje Hinka Smrekarja, ki 
je zelo pomembno slovensko priznanje na področju 
ilustracije, ilustrirali ste knjižno serijo Na leteči misiji – 
če omenimo nekaj vaših dosežkov in del. Kaj pa štejete 
za svoj največji dosedanji uspeh in zakaj?

Mislim, da so v resnici največje in najpomemb-

nejše tiste male vsakdanje zmage, ki pa sčasoma 
vodijo do velikih zmag in mejnikov v karieri. Seve-
da je pomembno imeti sanje in dolgoročne cilje, a 
sama se najraje osredotočim na to, kako si splani-
ram dan, teden, mesec, kako izpeljem posamezen 
projekt … In ko izpolnjujem sprotne cilje, se poču-
tim najbolj uspešno. Priznanja, nagrade in uspe-
šno zaključeni veliki projekti so posledica mnogih 
malih zmag, ki zahtevajo neomajno vztrajnost in 
dosledno prizadevanje za neprekinjeno osebno 
rast in profesionalni razvoj.

Kje si lahko trenutno ogledamo vaše delo?

Trenutno si lahko v Galeriji Mestne knjižnice 
Grosuplje ogledate razstavo Ptice Kolumbi-
je, ki je na ogled vse do 15. maja, kmalu za-
tem pa bo ta razstava na ogled tudi v Mali Mestni 
Galeriji na Vrhniki. O vseh prihajajočih razstavah 
ljudi obveščam na socialnih omrežjih. Moje delo 
pa si najlažje ogledate na mojem Behance profilu 
(pod imenom Lidija Plestenjak), kjer imam obja-

vljen svoj portfolio ter sproti objavljam nova dela 
in projekte.
Kakšni so vaši načrti za prihodnost? Imate v kratkem v 
načrtu še kakšno potovanje? 

Ker zelo rada odkrivam in raziskujem, so poto-
vanja in izleti v neznano neka stalnica v mojem 
življenju. V bližnji prihodnosti bi rada potovala v 
Vietnam, na Kostariko, Irsko in Portugalsko.

S čim se ukvarjate trenutno, kaj ustvarjate?

Trenutno sodelujem v predprodukciji slovenskega 
animiranega filma, pri katerem rišem zgodboris 
(storyboard), sicer pa delam na svoji magistrski 
nalogi, v sklopu katere bom oblikovala in ilustri-
rala slikanico.

Hvala za vaš čas in veliko uspehov še v priho-
dnje!

l.o.

V mesecu marcu smo 
v skupini Delfinčki, kjer 
so otroci stari 2–3 leta 
spoznavali cvetlice, ki 
naznanjajo pomlad. 

Podrobneje smo spoznali 
najbolj znane; zvonček, tro-
bentica, žafran in narcisa. Ob 
poimenovanju cvetlic smo 
utrjevali tudi barve. Opazili 
smo, kaj se bo zgodi z narci-
so, ki smo jo postavili v rdeče 
obarvano vodo. Opazili smo, 
da se je cvet narcise rahlo rde-
če obarval. Spoznali smo, da 
so nekatere cvetlice strupene, 

nekatere pa zdravilne, ki jih 
lahko pojemo ali pa na njih zai-
gramo. Sprva smo si ogledali le 
fotografije rastlin, nato pa smo 
se odpravili na bližnji travnik, 
kjer smo jih poiskali tudi v na-
ravi. Med izvedbo dejavnosti 
na travniku se nam je pridru-
žila tudi gospa ravnateljica, ki 
je prijazno sprejela povabilo, 
da z nami doživi igralnico na 
travniku. 

Obiskale so nas kmečke 
žene iz društva Dobrova - Pol-
hov Gradec, ki so nas naučile 
in nam pokazale, kako rastline 
posejemo in posadimo. Nato 
smo se Delfinčki preizkusili v 

sejanju sivke tudi sami. Ker pa 
radi ustvarjamo, smo se pove-
zali z Gostiščem Bistra in pri-
pravili razstavo naših izdelkov. 

Tam si jih lahko tudi ogleda-
te. Izdelali smo jih tako, da smo 
na šablono zvončka, trobentice 
in žafrana lepili kroglice krep 
papirja v barvi rastline. V za-
hvalo za sodelovanje so otroci 
prejeli zemljevid Menihovega 
vrta, ki vas lahko v pričetku 
maja prijazno popelje po nji-
hovem zeliščnem vrtu.

Zapisali vzgojiteljici Maja 
Rihar in 

Teja Kopač

Delfinčki iz vrtca Dobrova – mali raziskovalci narave

Lidija Plestenjak, svetovno 
znana ilustratorka

iz Črnega Vrha

Lidija Plestenjak

Naslovnice knjižne serije Na leteči misiji

Iz Črnega Vrha prihaja veliko nadarjenih posameznikov. Ena izmed njih 
je tudi Lidija Plestenjak. Že samo hiter pregled njenih socialnih omrežij 

razkrije, da živi zanimivo življenje, ki jo je popeljalo tudi daleč izven meja 
domače Slovenije. Natančneje, vse do Južne Amerike, ki je odločilno 

zaznamovalo njeno ustvarjanje. 
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Malokomu je dano, da lah-
ko vesel praznuje devetdeseti 
rojstni dan v krogu svojih naj-
dražjih, a ne samo z njimi, tudi 
s svojimi sovaščani in s svojimi 
stanovskimi tovarišicami, ki jih 
druži posebna vez – umetnost 
bele niti. To pa je doživela Ma-
rijanca Yartz, ustanovna člani-
ca Klekljarskega društva Polhov 
Gradec in dolgoletna predse-
dnica društva. 

Svoj jubilej je želela prazno-
vati s sveto mašo. Tako so se v 
ponedeljek, 3. aprila (2023), na 
Prapročah, kjer slavljenka živi, v 
cerkvi sv. Jurija zbrali Marijan-
čina družina, sovaščani in dru-
gi, ki so s svojo prisotnostjo že-
leli pozdraviti slavljenko. Mašo 
je ob asistenci diakona Sama 
Športa daroval bolnišniški žu-
pnik Miro Šlibar. Po uvodnem 
šegavem nagovoru je v nadalje-
vanju maše jubilantki na čast 
spregovorila podpredsednica 
klekljarskega društva Tatjana 
Trontelj. Z njenim dovoljenjem 
podajamo del njenega nagovora: 

/…/ Zame je gospa Marijanca 
svetel vzor krščanske ženske, 
pokončne Slovenke, umetni-
ce po duši, Božjega otroka po 
srcu. Je moja velika vzornica; 
vzornica, kako gledati na svoje 
življenje in na življenje drugih, 
kako biti velikodušen in zvest, 
kako biti pravičen in pošten. 
Nenazadnje pa je moja učitelji-
ca klekljanja, predsednica na-
šega klekljarskega društva vse 
od ustanovitve in moja cenjena 
prijateljica. Čeprav se poznava 

že mnogo let, gospo Marijan-
co še vedno vikam, iz velikega 
spoštovanja do njene osebe, do 
tega, kar je in kar s svojim ži-
vljenjem nenehno pričuje. 

Gospa Marijanca je človek 
z velikimi darovi in s posebno 
usodo. Darove je sprejela kot 
obveznost in odgovornost. V 
mladosti je bila med prvimi 
članicami Prostovoljnega ga-
silskega društva Setnik - Pra-
proče (ustanovljeno leta 1952), 
v zrelih letih ustanovna članica 
prvega klekljarskega društva v 
naši domovini (1996), v žlah-
tnem času svojega življenja pre-
jemnica zlatega grba naše obči-
ne (2013) za izredno življenjsko 
delo. Doma je tukaj, na Prapro-
čah, iz mežnarije, mežnarica 
je bila dolga leta tudi sama, je 
hči tesarja Janeza Božnarja iz 
Črnega Vrha, in matere Marije, 
roj. Trobec. 

Odraščala je v skromnosti, 
najmlajša od šestih otrok. Voj-
ne grozote družine niso obšle, 
izgubila je očeta in dva brata. 
Leta 1964 se je poročila s Jack-
om Yartzem, ameriškim Slo-
vencem, ki jo je spoznal med 
svojim obiskom pri sorodnikih. 
Šla je z njim v njegovo Minne-
soto, vendar se je zaradi bolne 
matere kmalu vrnila domov. Tu 
vas vprašam, kaj to pove o njeni 
srčni dobroti in njeni plemeniti 
duši, da je komaj poročena pu-
stila moža samega in šla negovat 
mater? 

Potem je bilo več obiskov prek 
Atlantika in rodili so se trije 

otroci, dve hčerki in sin. Napo-
sled se je Jack za stalno preselil 
na Praproče. Starejša hči Mir-
jam je po neverjetnem naklju-
čju našla soproga prav v tistem 
kraju v Ameriki, kot je svojega 
toliko let prej njena mati. 

»Bog se skrije za naključje, ko 
želi ostati anonimen,« pravi te-
olog Albert Schweitzer. Zdaj ži-
vita v Knoxvillu v Zvezni državi 
Tennessee. Nocoj je Mirjam s 
svojim možem Chuckom med 
nami. Prepričana sem, da je to, 
da je zbrana vsa njena družina, 

najlepše darilo za gospo Mari-
janco ob njenem visokem jubi-
leju. Mlajša hči Brigita je imeni-
tna jadralka. S svojim Bojanom 
je na eni sami vožnji na 12-me-
trski jadrnici prepotovala pol 
sveta. Sin Janez pa je z ženo Ur-
ško mamo osrečil s tremi vnuki 
in dvema vnukinjama. Vsi trije 
Marijančini otroci so veliko 
pomagali pri vzorni negi očeta 
Jacka, ki se je po dolgi bolezni 
poslovil decembra 2012. 

Posebna ljubezen v Marijan-
činem življenju je glasba. Ni se 

ji izpolnila želja, da bi hodila v 
glasbeno šolo, a je bila skoraj 
samoukinja, vseeno s svojim 
naravnim glasbenim talentom 
voditeljica cerkvenih zborov in 
dolgoletna organistka v župnij-
ski cerkvi. 

Kot klekljarica slovi po svo-
jem izjemnem mojstrstvu. V 
mladosti pa je bila ena zadnjih 
učenk v Državni čipkarski šoli 
Polhov Gradec. S svojimi čip-
kami je sodelovala na številnih 
razstavah doma in tudi v tuji-
ni. Gospa Marijanca je s kleklji 
ustvarila nešteto prelepih čipk, 
veliko jih je podarila, mnoge 
krasijo cerkvene prte, albe in 
mašne plašče. 

Le Bog ve, kolikokrat bi pora-
bljen »cviren« za čipke obkrožil 
ekvator! S svojim neutrudnim 
pedagoškim žarom še vedno 
nadaljuje z mentorstvom in 
lastnim izpopolnjevanjem. 
Izjemen dosežek je bil, da je 
septembra 2020 zaključila zah-
teven program za odrasle kle-
kljarice v Čipkarski šoli v Idriji. 
Kot najstarejša učenka ga je po 
šestih letih uspešno končala. 
Vprašam vas, kdo med nami bi 
se lotil tako dolgega šolanja po 
dopolnjenem 80. letu? 

Ob praznovanju prejšnjega 
okroglega jubileja gospe Ma-
rijance je moj pokojni soprog 
povedal naslednje, kar velja še 
danes: “Velik človek največ do-
brega naredi s svojim zgledom. 
Danes, v časih vrednotne krize, 
so ljudje dobesedno žejni zgle-
dov poštenja, dobrosrčnosti in 
pravičnosti. Mnogi čutimo, da 
je ta žeja nekaj novega, zname-
nje časa, ki nakazuje prihodnje 
spremembe. Za gospo Mari-
janco velja v zvrhani meri, da s 

svojo modrostjo, upadajočimi 
željami, naraščajočo skromno-
stjo in nesebičnostjo spada v to 
vrsto sijajnih ljudi, vzornikov in 
vzornic.«

»Vem, da se nobena stvar ne 
zgodi brez Božje volje,« so mo-
dre besede gospe Marijance. Te 
modre besede bi nocojšnja sla-
vljenka prav gotovo izrekla na 
naše vprašanje, kako gleda na 
svoje dolgo življenje.

Marijančin življenjski cre-
do, naravnanost k ljubezni do 
lepega, ki je hkrati tudi dobro, 
pravično in pošteno in zaupa-
nje v Božjo previdnost, sta nam 
lahko nenehen vzor in spodbu-
da v našem življenju. Marijanca 
verjame v moč molitve iz vere, 
verjame, da je molitev vedno 
uslišana. Ne vedno takoj in ne 
na način, ki je otipljiv in za kate-
rega prosimo. /…/

Mašo je z mladostno glasbo 
dopolnjeval dekliški pevski zbor 
Vešče s kitaristko Ano Koprivec. 
Petje pa je bilo del prazničnega 
večera tudi v veselem druženju 
in pogostitvi v domači hiši po 
maši, ko je moški pevski zbor 
Briše slavljenki zapel več pesmi. 
Jelka Koprivec pa je obudila 
spomin svojega očeta, ki je opi-
sal Marijančin doživljaj v bajer-
ju v ljubljanskem Tivoliju. 

Mlaj so postavili, ko se je 
nebo nad pomladno zelenimi 
praproškimi bregovi že večeri-
lo. Na vrhu Praproč bo še dolgo 
oznanjal, da v vasi živi vzorna 
družinska mati in spretna kle-
kljarica.

Za Klekljarsko društvo 
Polhov Gradec

Milka Bokal

V sodelovanju Občine 
Dobrova - Polhov 
Gradec in Folklorne 
skupine grof Blagaj se je 
pred leti začel podjeten 
projekt šivanja kolikor je 
mogoče verodostojne 
replike polhograjske 
noše. 

Rekonstrukcija je nastajala 
na podlagi upodobitve avstrij-
skega slikarja Franza Kurza 
zum Thurna und Goldensteina 
(1807–1878), ki je leta 1838 na-
slikal moškega in žensko iz oko-
lice Polhovega Gradca. Tu naj 
spomnim, da je reprodukcijo 
te slike pred leti naslikala Cilka 
Žmahar, članica Klekljarskega 
društva Polhov Gradec, in sliko 
podarila društvu. 

V oktobru 2016 je bila noša 
slovesno predstavljena javno-

sti. Manjkala je le še nova ruta 
– peča. Pred tem je gospa Mari-
janca Yartz, mojstrica klekljanja, 
naklekljala čipko para v polho-
grajski noši.

Papirc za čipko je na podla-
gi slikovnega gradiva narisala 
Maja Svetlik iz Idrije. Jeseni leta 
2017 so tri članice našega dru-
štva začele s klekljanjem pečne 

čipke za ruto. Ena je zaradi zah-
tevnosti tehnike odstopila, dve 
sta zavzeto klekljali ure in ure. 
Ker je bilo ustvarjanje te čipke 
zelo zamudno, je gospa Yartz 
za pomoč prosila mojstrico kle-
kljanja Mileno Kalan iz Nove 
Gorice. Ta je pobudo sprejela. 
Iz društva je poleg Marijance 
Yartz čipko klekljala še Majda 

Grbec Plestenjak. Kako zahte-
ven projekt je to bil, pove poda-
tek, da je bilo za 12 metrov čipke 
potrebnih več kot tisoč ur. 

Čipke take vrste, že ime pove, 
za kakšno rabo so se izdelovale, 
se danes klekljajo le izjemoma 
in klekljanje je bilo velik izziv. 
Z iskanjem papirca smo imeli 
težave. V arhivu vzorcev naše-
ga društva ga nimamo, našli ga 
niso niti v Čipkarski šoli Idrija. 
Tako je bil edini način, da se pa-

pirc izriše na novo.
 Papirc za čipko z oznako 

406-1/2017, velikost 6 cm sta 
posebej za to pečo po originalu 
izposojene Slavcove peče (Franc 
Osredkar, Polhov Gradec 58; 
ruta izvira iz prve polovice 19. 
stoletja) narisali Metka Fortu-
na in Maja Svetlik iz Čipkarske 
šole Idrija (9/2017). Izrisali sta 
mušter/papirc v mednarodni 
barvni skali, kar je pomembno 
pomagalo pri klekljanju. Izde-

lava čipke je bila zahtevna, kle-
kljalo se je s 30 kleklji oziroma 
s 15 pari. Naročnik in izključni 
lastnik vzorca je Folklorna sku-
pina Grof Blagaj.

Čipko je ročno prišila naša 
članica Sabina Žvokelj, snežno 
belo blago pa je pred tem moj-
strsko izvezla Kristina Teran iz 
Ovsiš pri Podnartu. Nova ruta 
je zadnji kos rekonstruirane 
pražnje obleke kmečkega pre-
bivalstva ob hladnejših dneh v 
okolici Polhovega Gradca. Jav-
nosti bo prvič predstavljena na 
dobrodelni prireditvi Dva nov-
čiča, ki jo organizira Folklorna 
skupina Grof Blagaj v Kultur-
nem domu Jakoba Trobca 22. 
in 23. aprila letos (2023). 

Ta večletni projekt je v svojem 
trajanju povezal veliko mojstric 
in mojstrov skoraj pozabljenih 
veščin. Je dokaz, da se s sku-
pnim prizadevanjem, dobro vo-
ljo, zaupanjem in znanjem lah-
ko uresniči tudi na prvi pogled 
skoraj nedosegljivo in nastanejo 
lepe zgodbe.

Za Klekljarsko društvo 
Polhov Gradec 

Tatjana Trontelj, 
foto: Mirjam Gremes

Dokončana
pečna čipka
za polhograjsko nošo

Pečna čipka v nastajanju

Pečna čipka v nastajanju

90. let klekljarice Marijance Yartz

Klekljarski motiv na mlaju. Foto: Tatjana Trontelj. 

 Slovesnost na Prapročah ob devetdesetem 
rojstnem dnevu cenjene polhograjske 

klekljarice Marijance Yartz.
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Društvo upokojencev 
Dobrova je 17. marca 

2023 praznovalo 
pomembno obletnico 

svojega delovanja – 70 
let obstoja. 

Člani društva so se skupaj 
s številnimi gosti zbrali v avli 
Osnovne šole Dobrova, kjer so 
pripravili kulturni program in 
volilni občni zbor ter družabno 

srečanje s pogostitvijo.
V kulturnem programu so 

nastopili z recitacijo učenka in 
učenec Osnovne šole Dobrova, 
Mešani pevski zbor KUD Do-
brova je zapel nekaj pesmi in 
pevca Godbe Dobrova - Polhov 
Gradec sta ob spremljavi godbe 
zapela zimzelene pesmi, ki so 
razveselile prepolno šolsko avlo. 
Kulturni program je z izbra-
no avtorsko besedo povezoval 
Matko Zdešar.

Po kulturnem programu je 
sledil volilni občni zbor, kjer so 
člani društva izvolili nove orga-
ne društva upokojencev. Pred-
sednik društva upokojencev, 
Anton Grosek, se je v svojem 
nagovoru zahvalil dosedanjim 
organom za njihovo prizadevno 
in prostovoljno delo ter zaželel 
novim organom uspešno delo v 
skupno dobro.

Na dogodku se je zbralo kar 
200 ljudi, tako članov društva 

kot gostov, in avla je bila pol-
na do zadnjega kotička. Vsi 
so z zanimanjem prisluhnili 
pozdravnim nagovorom slav-
nostnih gostov, še posebej pa 
županu Juretu Dolinarju, ki je 
podelil priznanje društvu za 70 
let uspešnega delovanja. Pred-
sednik MZU Ljubljana, Mar-
jan Sedmak, je podelil plakete 
odličnosti štirim zaslužnim 
članom: Mileni in Franciju Ma-
lovrhu, Majdi Zdešar ter Mojci 

Pozvek in priznanje za 70 let 
delovanja Društvu upokojencev 
Dobrova.

Praznovanje 70. obletnice 
društva upokojencev Dobrova 
je bilo zares poseben dogodek, 
ki so ga člani društva pripravili 
s posebno skrbjo in pozornostjo 
ter z veliko pomočjo OŠ Do-
brova in naklonjenostjo KUD 
Dobrova ter Godbe Dobrova 
– Polhov Gradec, za kar se jim 

DU Dobrova iskreno zahvaljuje. 
Zahvala pa še posebej velja 

vsem generacijam, ki so v pre-
teklih sedmih desetletjih letih 
s svojim prostovoljnim delom 
in prizadevnostjo omogočile, 
da društvo deluje zelo uspešno 
že toliko desetletij, zato želimo 
tudi novim generacijam senior-
jev uspešno delo v skupno do-
bro in veselje.

Zapisal: A. G.

Ponedeljek, 1. 5. 2023, od 5.00 dalje

PRVOMAJSKA BUDNICA
v sodelovanju s KS Dobrova

Godba vas bo prvega maja budila v naslednjem vrstnem redu:
 5:20 Brezje  5:45 Podolnica  6:25 Horjul  

 7:00 Vrzdenec  7:20 Šentjošt  
8:15 Polhov Gradec  9:00 Gabrje  9:50 Šujica  
 10:20 Dobrova  11:15 Podsmreka 

V tihem pomladnem večeru,
ko sonce škrlatno zahaja za goro,
poslednjič ti milo zvonovi
zapojo v slovo, v slovo ...

 
Dragi Miha,
vsak te je poznal kot delavnega in pridnega fanta, ki je vedno 
pomagal po svojih najboljših močeh. Zaradi svojega znanja, 
delavnosti in predanosti poklicu si bil več let izjemno pomem-
ben del kolektiva. S svojim veseljem, smehom in pozitivno 
naravnanostjo pa si vedno znal poskrbeti tudi za dobro voljo 
med sodelavci. Toliko bi moral še doživeti, toliko je bilo še 
pred teboj! A usoda je hotela, da nas tako mlad zapustiš. Za 
teboj sta sedaj ostali praznina in velika bolečina.

Za vedno te bomo ohranili v lepem spominu.

Sodelavci Tesarstva in krovstva Marko Rus

 Mihu
v spomin

Osrednjo vlogo igra Tek-
movanje mladih glasbenikov 
Republike Slovenije (TEMSIG), 
ki velja za državno tekmovanje. 
Posebnost tekmovanja je, da 
poteka v različnih krajih po 
Sloveniji, posamezen instru-
ment pride na vrsto samo na 
vsake tri leta, tekmovalci pa 
se pomerijo v svoji starostni 

kategoriji. Učenci Glasbene 
šole Emil Adamič so tudi le-
tos dokazali, da redna vaja ob 
odličnem mentorskem vode-
nju prinaša uspehe in tlakuje 
pot nadaljnjemu razvoju.

Med nizkimi trobili sta bar-
ve GŠEA v kategoriji 1c zasto-
pala Jakob Ciuha na pozavni, 
ki je osvojil bronasto prizna-

nje, in Luka Vampelj na rogu 
s srebrnim priznanjem. Med 
trobentami se je v kategoriji 1a 
odlično izkazal Ignacij Dolinar, 
ki je s svojo interpretacijo pe-
smi navdušil komisijo in osvojil 
zlato priznanje.

Med tolkali sta svoje sposob-
nosti preizkusila Janez Merzel, 
ki je v kategoriji 1c osvojil bro-
nasto priznanje ter Patrik Vi-
dovič, ki je svoj nesporen talent 
dokazal z zlatim priznanjem. 
V sodelovanju z Osnovno šolo 

Šmarje - Sap je odličen uspeh 
na Glasbeni olimpijadi dosegel 
Lenart Dolinar. Na tekmova-
nju, ki ga organizirata Glasbe-
na mladina Slovenije in Aka-
demija za glasbo, se tekmovalci 
pomerijo v pravem glasbenem 
mnogoboju (glasbena teorija, 
petje, a vista petje, skladanje 
pesmi, izvedba lastne pesmi). 

Lenart je pod vodstvom 
mentorice Ane Obreza na 
celodnevnem tekmovanju v 
novih prostorih Akademije za 
glasbo osvojil zlato priznanje 
in visoko 5. mesto med kar 60 
tekmovalci iz cele Slovenije.

Morda se zdi, da so le naj-
boljša priznanje veliko vredna, 
a kdor se še ni preizkusil na 
tekmovanju, enostavno ne ve, 
kako veliko truda, vaj, nasto-
pov in tudi poguma vložijo vsi 
tekmovalci. 

Zato si prav vsi zaslužijo po-
sebno pohvalo in vzpodbudo 
za naprej.

Janez Dolinar, GŠEA

Glasbena olimpijada – zmagovalci

Sijajni uspehi učencev Glasbene šole Emil Adamič

V marcu smo v Vrtcu 
pri OŠ Dobrova 

priredili druženje s 
starši malo drugače, 

kot smo bili vajeni do 
sedaj. 

V popoldanskem času smo 
skupine pripravile družinsko 
čajanko, ob kateri smo se po-
družili otroci, starši in vzgoji-
telji.

V skupini Zmajčki smo dru-
žinsko čajanko priredili v torek, 
21. 3. 2023. Izkoristili smo pri-
jetno spomladansko vreme in 
dogodek izvedli kar na vrtče-
vskem igrišču. 

Za otvoritev smo z otro-
ki obiskovalcem zapeli nekaj 
pesmic, nato pa staršem raz-

delili drobna darilca. Čajanko 
smo nadaljevali v sproščenem 
vzdušju – poklepetali smo ob 
kavi, čaju in nekaj piškotih, 

otroci pa so se poleg tega raz-
veselili še velike družbe vrstni-
kov. Druženje v takšni obliki 
smo izvedli prvič, vendar za-

radi lepih vtisov obiskovalcev 
zagotovo ne zadnjič. 

Zapisali: Tina Rožmanec 
in Ina Končan

Družinska čajanka v Vrtcu pri OŠ Dobrova

70 let DU Dobrova

Odhajajoča zima vsako leto napoveduje 
številna glasbena tekmovanja, na katerih se 

pomerijo mladi glasbeniki. 
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Se tudi vi kdaj 
vprašate, zakaj je 

na svetu toliko 
egoizma, zakaj so na 

svetu vojne, zakaj 
so stari ljudje vse 

bolj osamljeni, zakaj 
včasih kar pozabimo 
na to, da smo ljudje? 

Vsa ta vprašanja smo si posta-
vljali na prireditvi Srca na stežaj, 
ki smo jo pripravili ob materin-
skem dnevu, v petek, 24. 3. 2023, 
na Osnovni šoli Dobrova.

Letos smo si jo zamislili ne-
koliko drugače kot običajno. Za-
čeli smo z akrobati, ob katerih 
nam je ponovno kar zastal dih, 
nadaljevali pa v bolj umirjenem 
vzdušju ob spremljavi glasbe. 
Najprej smo na oder povabili 
župana, gospoda Jureta Doli-
narja, nato pa mikrofon prepu-

stili pevcem in igralcem. Prvi 
je na oder stopil pisatelj (Ruben 
Mulej), ki nam je povedal, da 
išče naslov za knjigo, s katero 
bi rad dal ljudem misliti. V več 
krajših prizorih, pospremlje-
nih z glasbenimi točkami, smo 
prikazali, kako ljudje velikokrat 
pozabljamo drug na drugega. 
Opozorili smo, da nas sodobna 
tehnologija in materialne do-
brine odvračajo od pristnih sti-
kov. Pisatelj se je spraševal tudi, 
kako lahko kdo verjame, da bo 
mir dosegel z vojno. Na koncu 
je vendarle srečal tudi tiste, ki 
imajo čista in nepokvarjena 
srca – otroke – in tako prišel do 
naslova za svojo knjigo, ki jo je 
poimenoval Srca na stežaj.

Upamo, da smo s prireditvi-
jo zares pripomogli k temu, da 
bomo na stežaj odprli svoja srca 
in tako mamicam ob zaključku 
prireditve poleg pesmice Ma-
mici ter rož, ki jih je podarila 

občina Dobrova - Polhov Gra-
dec, podarili nekaj najlepšega – 
zavedanje, kako pomembno je, 
da eden drugega sprejemamo 
in se imamo iz srca radi.

Naj povemo, da je prireditev 
na stežaj odprla tudi srca vseh 
nas, ki smo sodelovali. Lepo je 
bilo ustvarjati skupaj in ob tem 
ugotavljati, kako dragoceno je, 
da je med nami toliko različnih 
talentov in lahko vsak prispeva 
svoj delček. Špela Pogačnik je 
pripravila vabila in projekcijo, 
Branko Bizjak sceno, Ana Pe-
ček je ustvarjala z akrobati, ra-
zredničarke učencev od 1. do 5. 
razreda pa so pripravile pevske 
in plesne točke, v katerih so so-
delovali čisto vsi otroci. Kaj ni 
to nekaj lepega?

Nepogrešljiva je bila seveda 
učiteljica Marša Plohl Turk, ki je 
poiskala toliko glasbenih talen-
tov, ki so nas pod njenim men-
torstvom navdušili z glasbeni-
mi točkami. Poleg otroškega in 
mladinskega pevskega zbora ve-
lja velik poklon solistom: učen-
cem Raheli Mulej, Ani Skopec 
in Rufinu Muleju s kitaristom 
Davidom Avbljem ter učiteljem, 
ki so nas prijetno presenetili s 
svojim nastopom: Tini Ključev-
šek, Vesni Bozovičar in Branku 
Bizjaku. Poleg naših »šolskih« 
glasbenikov je dogodek polep-
šala še godba Dobrova - Polhov 
Gradec pod vodstvom Mateja 
Rihterja.

Učenci dramskega krožka, 
ki so se jim pozneje pridružili 
še nekateri drugi učenci, pa so 

ustvarjali skupaj z mentorico 
Zvonko Španger. Prav zanimi-
vo je bilo sestavljanje scenarija, 
kar je trajalo kar nekaj časa in 
bilo deležno mnogih popravkov, 
preden je bila natisnjena končna 
verzija teksta. Mislimo pa, da je 
bil scenarij prepričljiv prav zato, 
ker so nekatere ideje prispevali 
tudi otroci sami. Za tiste, ki ste 
bili na prireditvi, naj povemo, 
da je naš »dedek« kar sam izbral, 
da bo njegovi ženi ime Rozi.

Veseli smo, da smo skupaj pri-
pravili dogodek, ki je napolnil 
športno dvorano Osnovne šole 
Dobrova in našim mamicam 
polepšal njihov praznik. Pred-
vsem pa upamo, da smo prispe-
vali vsaj majhen delček k temu, 
da bi vsi obiskovalci na stežaj 
odprli srca drug za drugega.

Zvonka Španger, 
foto: Elena Subašić

Pohodniki DU Dobrova smo se 21. 3. odpravili v 
spodnjo Vipavsko dolino. 

Vrtec Dobrova 

Sodelovanje na likovnem 
natečaju Mali sonček

Ker otroci iz skupine Sovi-
ce (5–6 let) zelo radi likovno 
ustvarjajo, smo se odločili, da 
se s svojimi likovnimi izdelki 
udeležimo zimskega likov-
nega natečaja Mali sončki 
hodijo, tečejo na smučeh ali 
postavljajo snežne skulpture. 
Za svoje likovno ustvarjanje 
so bili otroci nagrajeni, pri-
služili so si praktične nagra-
de.

D. L.

Vabilo
 

Društvo upokojencev 
Polhov Gradec 

vabi vse na 

Literarni večer v 
Polhograjski graščini. 
Zbrali se bomo 12. maja ob 18. uri. 

Tema bo »Potopis – Nova Gvineja«. 
Potopis bosta vodila: Biserka in Tone Pogačar.
Veselimo se srečanja z vami!

DU Polhov Gradec

Tja, kjer sta burja in sonce doma

Prireditev 
ob materinskem dnevu 
»Srca na stežaj«

Sprehodili smo se po središču 
vasi Ozeljan, z ohranjenim ba-
ročnim dvorcem Ozeljan s par-
kom, pa mimo vasice Šmihel, ki 
je znan po 550 let stari cerkvi sv. 
Mihaela. Pot smo nadaljevali po 
strmi stezi do 671 m naravnega 
okna Skozno, ki se nahaja na 
robu Tmovskega gozda. Skozno 
ni le okno, ampak tudi jama 
in most. S skalnega pomola je 
izreden razgled na Vipavsko 
dolino in Furlanijo. Ta čudoviti 
razgled so doživeli le tisti, ki so 
bolj pogumni. Sledil je počitek, 
malica in čas za klepet. Pot smo 
nadaljevali po lažji krožni poti 
do Ozeljana, kjer nas je čakal 

avtobus. Med potjo smo videli, 
da po nebu ne letajo zgolj ptice, 
ampak tudi padalci in jadralci, 
ki se nad Vipavsko dolino pože-
nejo z bližnjega vzletišča Lijak. 
Na našem pohodu sta nas spre-
mljala domačina Mirka in Vili, 
ki nam je na koncu sporočil, da 
smo hodili štiri ure in pri tem 
opravili 18317 korakov in 13 
km poti. Naše druženje smo za-
ključili s kosilom na kmečkem 
turizmu v Vitovljah. Na koncu 
smo še plesali, peli in se veselo 
smejali v kleti našega gostitelja.

Tekst: Vilma Snoj 
Fotografija: Vinko Kuder
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Na podlagi 219. člena Pravilnika o postopkih 
za izvrševanje proračuna Republike Slovenije 

(Uradni list RS, št. 50/07, 61/08, 99/09 – ZI-
PRS1011, 3/13 in 81/16), Pravilnika o dodelitvi 

proračunskih sredstev za postavitev malih 
komunalnih čistilnih naprav v Občini Dobrova - 

Polhov Gradec od leta 2017 do 2023 (Uradni list 
RS 20/2017) in Statuta Občine Dobrova-Polhov 
Gradec (Uradni list RS, št. 26/2012, 43/2019) ob-
javlja Občina Dobrova-Polhov Gradec naslednji

Javni razpis 
za dodelitev  proračunskih sredstev 

postavitev malih komunalnih čistilnih 
naprav v Občini Dobrova-Polhov Gradec v 

letu 2023

I. Predmet razpisa
Sofinanciranje nakupa malih komunalnih či-
stilnih naprav velikosti do 50 PE v Občini Do-
brova-Polhov Gradec.

II. Upravičenci do sredstev
Upravičenci dodelitve proračunskih sredstev so:
Sklop A: fizične osebe s stalnim prebivali-
ščem v občini;
Sklop B pravne osebe s sedežem proizvodne 
enote na območju občine.

III. Višina pomoči:
• Sofinancira se do 35% upravičenih stroškov za 
postavitve male komunalne čistilne naprave ve-
likosti do 50 PE, vendar največ 250 € upravičenih 
stroškov na PE.

IV. Splošni pogoji upravičenosti:
- Upravičenec z deli ne sme pričeti pred podpi-

som pogodbe. 
- Mala komunalna čistilna naprava mora biti 

skladna s predpisi Uredbe o odvajanju in 
čiščenju komunalne odpadne vode (Uradni 
list RS, št. 98/2015).

- Mala komunalna čistilna naprava mora 
biti postavljena izven predvidenih območij 
aglomeracij skladno z Operativnim pro-
gramom odvajanja in čiščenja komunalne 
odpadne vode v Republiki Sloveniji, razen 
v primerih, kadar bi z odvajanjem v javno 
kanalizacijo nastali nesorazmerno visoki 
stroški glede koristi za okolje. Seznam upra-
vičenih območjih za leto 2023 je del razpisne 
dokumentacije. Mala komunalna čistilna na-
prava mora biti izven vodovarstvenih obmo-
čij. Informacije o vodovarstvenih območjih 
pridobi vlagatelj na Občini Dobrova – Polhov 
Gradec.

- Učinek čiščenja male komunalne čistilne 
mora dosegati parametre, določene v Uredbi 
o odvajanju in čiščenju komunalne odpadne 
vode (Uradni list RS, št. 98/2015).

- Lokacija postavitve male komunalne čistilne 
naprave mora omogočati neovirano prazn-
jenje. 

- Upravičenci morajo razpolagati z zemljiščem 
na katerem načrtujejo postavitev MKČN.

- Upravičenci lahko pridobijo sredstva za isto 
naložbo le enkrat. V kolikor je upravičenec že 
prejel javna sredstva za isti namen, do sred-
stev po tem razpisu ni upravičen. 

- Sredstva se ne dodelijo za naložbe izven 
območja Občine Dobrova – Polhov Gradec. 

- Najnižja skupna višina pomoči, ki se izplača 
upravičencu je 50€.

- Objekt na katerega se priklaplja MKČN mora 
imeti veljavno gradbeno dovoljenje.

- Ob oddaji zahtevka mora biti MKČN vpisana 
v evidenco izvajalca javne službe.

V. Upravičeni in neupravičeni stroški:

Upravičeni stroški:
- stroški nakupa male komunalne čistilne na-

prave velikosti do 50 PE,
- stroški postavitve male komunalne čistilne 

naprave velikosti do 50 PE,
- stroški montaže male komunalne čistilne 

naprave velikosti do 50 PE.

Neupravičeni stroški:
- gradbena dela povezana s postavitvijo naku-

pa male komunalne čistilne naprave,
- stroški izvedbe analiz, pridobitve soglasij, 

meritev in drugi splošni stroški,
- DDV,
- drugi stroški.

V. Višina razpisanih sredstev
Sredstva bremenijo proračunsko postavko 
11004 Proračuna občine Dobrova-Polhov Gra-
dec za leto 2021. Okvirna višina razpisanih 
sredstev je za leto 2023 je 12.000 €.

VI Državne pomoči
Kadar so vlagatelji pravne osebe, se pomoč do-
deli v skladu s pravili državnih pomoč na pod-
lagi Uredbe Komisije (EU) št. 1407/2013 z dne 
18. decembra 2013.
Skupna vrednost pomoči, dodeljena istemu vla-
gatelju oziroma enotnemu podjetju na podlagi 
pravila »de minimis« ne sme preseči 200.000,00 
EUR v obdobju zadnjih treh proračunskih let, 
ne glede na obliko in namen pomoči ter ne gle-
de na to, ali se pomoč dodeli iz sredstev države, 
občine ali Unije.
Pomoč ne bo pogojena s prednostno rabo do-
mačih proizvodov pred uvoženimi. 
Do finančnih spodbud niso upravičeni tisti su-
bjekti, ki nimajo poravnanih zapadlih obvezno-
sti do občine ali do države. 
Do sredstev za razvoj niso upravičena mikro, 
majhna in srednje velika podjetja, ki so v prisilni 
poravnavi, stečaju ali likvidaciji ter so kapitalsko 
neustrezna, kar pomeni, da je izguba tekočega 
leta skupaj s prenesenimi izgubami dosegla po-
lovico osnovnega kapitala družbe. 
Pomoč de minimis se ne sme kumulirati z dr-
žavno pomočjo v zvezi z istimi upravičenimi 

stroški ali državno pomočjo za isti ukrep za 
financiranje tveganja, če bi se s takšno kumu-
lacijo presegla največja intenzivnost pomoči ali 
znesek pomoči. 
Pomoč de minimis, dodeljena v skladu z Ured-
bo Komisije (EU) št. 1407/2013, se lahko kumu-
lira s pomočjo de minimis, dodeljeno v skladu 
z Uredbo Komisije (EU) št. 360/2012 do zgornje 
meje, določene v uredbi št. 360/2012. 
Pomoč de minimis, dodeljena v skladu z Ured-
bo Komisije (EU) št. 1407/2013, se lahko kumu-
lira s pomočjo de minimis, dodeljeno v skladu 
z drugimi uredbami de minimis do ustrezne 
zgornje meje (200.000 EUR). 

VII. Razpisna dokumentacija
Razpisna dokumentacija (navodila in obrazci) in 
ostale informacije so objavljeni na: http://www.
dobrova-polhovgradec.si. Kontaktna oseba 
občinske uprave za informacije je Helena Čuk.

VII. Način prijave in roki:
Izpolnjeno razpisno dokumentacijo vlagatelji 
pošljejo priporočeno po pošti, ali oddajo nepo-
sredno na sedežu občine. 
Ovojnica mora biti opremljena z naslednjimi 
podatki: Občina Dobrova-Polhov Gradec, 
Stara cesta 13, 1356 Dobrova s pripisom 
»ne odpiraj, javni razpis, MKČN«. Na hrb-
tni strani mora biti označen naslov pošiljate-
lja vloge. Vloge iz katerih ni razvidno, da 
se nanašajo na javni razpis se zavrže.

Razpis je odprt do porabe sredstev (Datum in 
ura zaprtja razpisa bosta objavljena na spletni 
strani občine) oz. najkasneje do 1.12.2023. 
Popolne vloge se razvrstijo po datumu in uri 
prejetja. Pravočasno dopolnjene vloge se uvrsti-
jo po vrstnem redu na konec seznama. 
V primeru, da je v seznam popolnih vlog uvr-
ščeno več vlog kot je na voljo sredstev se sred-
stva razdelijo vsem popolnim vlogam v enakem 
deležu. 

VIII. Obravnavanje vlog in postopek odo-
britve
Odpiranje in pregled vlog:
Vloge se odpirajo po vrstnem redu prejetja. Od-
piranje vlog ni javno. Vlagatelje nepopolnih vlog 
se pozove k dopolnitvi. 
Prispele vloge bo v 10. dneh od prejema vloge 
pregledala in strokovno ocenila komisija, ki jo 
imenuje župan občine Dobrova- Polhov Gradec. 

S sklepom župana se zavrže vloge:
- ki so prepozno prispele,
- ki niso oddane na predpisani razpisni doku-

mentaciji,
- nepopolne vloge, ki jih v navedenem roku 

vlagatelj ne dopolni ali jih dopolni neustre-
zno.

in zavrne vloge:
- ki so neutemeljene,
- z nasprotujočimi podatki v vlogi in prilogah,
- ki so vložene v nepravilno opremljenih ovoj-

nicah,
- vsebinsko neustrezne vloge,
- ki ne bodo izpolnjevale pogojev za prijavo.

Popolnost in dopolnitve vlog:
Vloga se šteje za popolno, če je izpolnjena na 
obrazcih razpisne dokumentacije, je razumljiva 
in ima priložene vse priloge. 
Vlagatelje nepopolnih vlog komisija v roku 8 dni 
od odpiranja in strokovnega pregleda vlog pisno 
pozove, da jih dopolnijo. Rok dopolnitve je 15 
dni od prejema poziva za dopolnitev. Dopolni-
tve poslane po roku se ne upoštevajo.

IX. Obveščanje o izboru
O dodelitvi sredstev po tem pravilniku odloča 
na predlog strokovne komisije župan oziroma 
oseba, ki jo pooblasti župan. 

Vlagateljem katerih vloge izpolnjujejo predpi-
sane pogoje iz predpisov in javnega razpisa in 
so za namen zagotovljena sredstva se izda sklep 
o pravici do sredstev in se z njimi podpiše po-
godba.
V obrazložitvi sklepa je utemeljena odločitev 
in v primeru pozitivne odločitve opredeljena 
višina dodeljenih sredstev, namen in upravičeni 
stroški.
Rok za izdajo sklepa je 60 dni od ugotovitve vseh 
dejstev.

X. Pritožba na odločbo
Zoper odločitev v sklepu o pravici do sredstev 
lahko upravičenec vloži pritožbo na naslov ob-
čine v roku 8. dni od prejema odločbe.

XI. Zahtevki za izplačilo
Za izplačilo sredstev vlagatelji vlagajo zahtevke 
na predpisanem obrazcu.
Izplačilo se upravičencu izvrši po opravljenih 
delih na podlagi vloženega zahtevka za izplačilo, 
ki mu upravičenec priloži:
• fotokopijo računa,
• fotokopij potrdila o plačilu računa,
• poročilo o prvih meritvah za MKČN z zmo-

gljivostjo, manjšo od 50 PE z analizo iztoka iz 
MKČN, ki mora dosegati parametre določe-
ne v Uredbi o odvajanju in čiščenju komunal-
ne odpadne vode (Uradni list RS, št. 98/2015),

• dokazilo, da je MKČN vpisana v evidenco 
MKČN pri izvajalcu javne službe.

Zahtevke se vlaga najkasneje do 31. 12. 2024. V 
kolikor prve meritve ne dosegajo parametrov 
določenih v Uredbi o odvajanju in čiščenju 
komunalne odpadne vode (Uradni list RS, št. 
98/2015), lahko upravičenec z vlogo zaprosi za 
podaljšanje roka. V vlogi navede razloge za po-
daljšanje roka. 
Na podlagi popolnega zahtevka, se izplačajo 
sredstva na vlagateljev transakcijski račun. Na-
kazilo na transakcijski račun šteje, da je bilo 
zahtevku v celoti odobreno. O spremembi roka 
za vložitev zahtevka, se na podlagi utemeljenih 
razlogov odloči s sklepom.
Zahtevke, ki so v nasprotju z zahtevami pred-
pisov, javnega razpisa ali sklepa o pravici do 
sredstev se zavrne.

XII. Spremljane namenske porabe sred-
stev:
Upravičenec je dolžan vrniti nenamensko pora-
bljena sredstva skupaj z zakonitimi zamudnimi 
obresti, ki se obračunavajo od dneva plačila 
upravičencu, do dneva vračila sredstev v pri-
merih, ko se ugotovi:
• da so bila dodeljena sredstva delno ali v celoti 

nenamensko porabljena,
• da je upravičenec za katerikoli namen prido-

bitve sredstev navajal neresnične podatke,
• da je upravičenec za isti namen in iz istega 

naslova ponovno pridobil finančna sredstva 
pred iztekom za to določenega obdobja v raz-
pisu,

• če investicije za katero je pridobil sredstva ni 
dokončal oz. jo je končal v bistveno manjšem 
obsegu kot je predvideval v prijavi na razpis,

• druge nepravilnosti pri uporabi sredstev.
V primerih iz prejšnjega odstavka upravičenec 
ne more pridobiti sredstev za dobo petih let. 

XIII. Informacije
Dodatne informacije po telefonu: 01 3601 800, 
kontaktna oseba: Helena Čuk. Morebitna vpra-
šanja je mogoče posredovati tudi po elektronski 
pošti: helena.cuk@dobrova-polhovgradec.si.

Št. dokumenta: 3542-0001/2023
Datum, 17.3.2023

Jure Dolinar, l.r.
župan

Občina Dobrova – Polhov Gradec
Stara cesta 13 
1356 Dobrova         

JAVNI RAZPIS
ZA DODELJEVANJE SOCIALNIH 

POMOČI 
V OBČINI DOBROVA-POLHOV GRADEC 

V LETU 2023

1. NAZIV IN SEDEŽ SOFINACERJA: 
Občina Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 
13, Dobrova
2. PRAVNA PODLAGA
Zakon o socialno varstvenih prejemkih (Ura-
dni list RS, št. 61/2010 in spremembe), Zakon 
o uveljavljanju pravic iz javnih sredstev (Uradni 
list RS, št. 62/10, 40/11, 40/12 – ZUJF, 57/12 – 
ZPCP-2D, 14/13, 56/13 – ZŠtip-1, 99/13, 14/15 
– ZUUJFO, 57/15, 90/15, 38/16 – odl. US, 51/16 – 
odl. US, 88/16, 61/17 – ZUPŠ, 75/17, 77/18, 47/19, 
189/20 – ZFRO in 54/22 – ZUPŠ-1), Statut Ob-
čine Dobrova-Polhov Gradec (Uradni list RS, št. 
155/22), Odlok o dodeljevanju socialnih pomoči 
v Občini Dobrova-Polhov Gradec (Uradni list 
RS, št. 35/12) in Odlok o proračunu Občine 
Dobrova-Polhov Gradec za leto 2023 (Uradni 
list RS 29/23).

3.  PREDMET JAVENEGA RAZPISA
Predmet javnega razpisa je dodelitev socialnih 
pomoči, ki so namenjene:
- subvencioniranju šole v naravi 

osnovnošolcem v šolskem letu 2023/24 
(zimske šole v naravi za učence 6. razreda 
Osnovne šole Dobrova in učence 6. razreda 
Osnovne šole Polhov Gradec ter poletne šole 
v naravi za učence 4. razreda Osnovne šole 
Dobrova in učence 5. razreda Osnovne šole 
Polhov Gradec); 

- subvencioniranju nakupa šolskih potrebščin 
osnovnošolcem v šolskem letu 2023/24; 

- subvencioniranju šolske prehrane osnovno-
šolcem v šolskem letu 2023/24;

- kritju drugih stroškov in izdatkov z name-
nom premostitve trenutne materialne ogro-
ženosti v letu 2023.

4. UPRAVIČENCI ZA DODELITEV 
SREDSTEV
Upravičenci do sredstev so:
- posamezniki ali družine, katerih dohodek na 

družinskega člana ne presega minimalnega 
dohodka, katerega višina se določi po mer-
ilih Zakona o socialno varstvenih prejemkih 
(v nadaljevanju - cenzus), z upoštevanjem 
materialnih oziroma socialnih razmer upra-
vičenca;

- prosilci socialne pomoči morajo biti občani 
Občine Dobrova-Polhov Gradec s stalnim 
prebivališčem v občini, ki jim je zaradi tre-
nutne materialne ogroženosti nujno potreb-
na pomoč, izkoristili pa so že vse zakonske 
možnosti (na podlagi Zakona o socialno 
varstvenih prejemkih), ki pa ne zadoščajo za 
rešitev stiske. 

5. POGOJI IN OMEJITVE ZA  SODELO-
VANJE NA JAVNEM RAZPISU
- občan lahko izjemoma pridobi enkratno de-

narno pomoč tudi v primeru, ko za največ 
100% presega omenjeni cenzus, če gre za težjo 
bolezen v družini oziroma nesposobnost za 
pridobitno delo, v primeru elementarne ne-
sreče, požara ali smrti hranitelja ter v drugih 
izjemnih okoliščinah;

- na predlog Odbora za zdravstvo in socialo 
Občine Dobrova-Polhov Gradec lahko Ob-
činski svet Občine Dobrova-Polhov Gradec 
spremeni cenzus za dodelitev socialne po-
moči;

- upravičenec lahko prejme največ dve vrsti 
pomoči;

- socialna pomoč se praviloma izplača nepo-
sredno upravičencu, razen pomoč za šolska 
kosila, šolo v naravi ter v primeru, ko upravi-
čenec ne more zagotoviti namenske porabe 
-  za slednje tri primere se sredstva nakažejo 
neposredno izvajalcu storitve oziroma doba-
vitelju;

- denarno pomoč se lahko upravičencu dodeli 
v nižjem znesku, kot bi mu pripadala po Od-
loku o dodeljevanju denarnih socialnih po-
moči v Občini Dobrova-Polhov Gradec ali se 
mu ne dodeli, če se ugotovi, da kljub izkaza-
nemu nizkemu dohodku ni ogrožena social-

na varnost upravičenca in družinskih članov, 
ker je premoženje vlagatelja in družinskih 
članov takšno, da bi lahko zagotavljajo pre-
živetje oziroma dajalo ustrezne dohodke ali 
se ugotovi, da z upravičencem živijo osebe, ki 
niso družinski člani po Zakonu o socialnem 
varstvu, pa pridobivajo dohodke po navedem 
zakonu.

6. VIŠINA RAZPISANIH SREDSTEV IN 
DENARNIH POMOČI JAVNEGA RAZ-
PISA
Sredstva bremenijo proračunske postavke Pro-
računa Občine Dobrova-Polhov Gradec:

19026 Subvencioniranje šole v naravi v šolskem 
letu 2023/24 višini 800,00 EUR.
Višina denarne pomoči je najmanj 42,00 EUR 
(višina pomoči je odvisna o števila prosilcev in 
razpoložljivih proračunskih sredstev).
 
19027 Subvencioniranje nakupa šolskih potreb-
ščin v višini 3.600,00 EUR.
Višina denarne pomoči je najmanj 42,00 EUR 
(višina pomoči je odvisna o števila prosilcev in 
razpoložljivih proračunskih sredstev). 

19029 Subvencioniranje šolske prehrane v šol-
skem letu 2023/24 v višini 600,00 EUR (višina 
pomoči je odvisna o števila prosilcev in razpo-
ložljivih proračunskih sredstev). 

20014 Enkratna denarna pomoč zaradi materi-
alne ogroženosti v višini 15.000,00 EUR, zmanj-
šana za sredstva, ki jih Občina Dobrova-Polhov 
Gradec v skladu z Odlokom o dodeljevanju 
socialnih pomoči v Občini Dobrova-Polhov 
Gradec (Uradni list RS, št. 35/2012) namenila 
medletnim enkratnim denarnim pomočem za-
radi materialne ogroženosti.
Višina denarne pomoči je najmanj 42,00 EUR 
(višina pomoči je odvisna o števila prosilcev in 
razpoložljivih proračunskih sredstev). 

7. OBDOBJE ZA PORABO SREDSTEV
Dodeljena sredstva morajo biti porabljena v letu 
2023, v skladu s predpisi, ki določajo izvrševanje 
proračuna, razen sredstev iz PP 19026 Subven-
cioniranje šole v naravi ter 19029 Subvencioni-
ranje šolske prehrane, ki se nanaša na obdobje 
šolskega leta 2023/24.

8. RAZPISNI ROK ZA ODDAJO VLOG
Rok za oddajo vlog: 26. maj 2023.

9. KRAJ, KJER LAHKO PROSILCI DVI-
GNEJO RAZPISNO DOKUMENTACIJO
Razpisno dokumentacijo (besedilo razpisa, na-
vodila in obrazci, merila za sofinanciranje ter 
vzorec sklepa) je ves časa objave javnega razpisa 
na voljo na spletni strani Občine Dobrova-Pol-
hov Gradec,  zainteresirani prosilci pa jo lahko 
dvignejo vsak delavnik v sprejemni pisarni Ob-
čine Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova.
Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom do-
bijo prijavitelji pri Sandri Nartnik na tel. št. 01 
3601-800. Razpis in obrazci so dosegljivi tudi 
preko internetne strani Občine Dobrova-Pol-
hov Gradec: http://www.dobrova-polhovgra-
dec.si/

10. VSEBINA VLOGE
Vloga na javni razpis mora biti izdelana izključ-
no na obrazcih, ki so sestavni del razpisne do-
kumentacije, biti mora čitljiva in na ustreznih 
mestih podpisana. Vsebovati mora vse obvezne 
priloge, dokazila in podatke, določene v razpisni 
dokumentaciji.

K razpisni dokumentaciji morajo prosilci prilo-
žiti naslednjo dokumentacijo:
- potrdilo delodajalca o neto osebnih dohod-

kih v zadnjih treh mesecih pred oddajo vloge 
oziroma  zadnji odrezek o pokojnini;

- odločbo oziroma potrdilo o višini preživnine;
- odločba o višini katastrskega dohodka;
- odločba o davku od dohodka iz dejavnosti;
- kopija odločbe Centra za socialno delo o 

prejemanju denarne socialne pomoči, če je 
vlagatelj prejemnik denarne socialne pomoči 
in odločbo Centra za socialno delo o prejemu 
izredne denarne pomoči;

- kopija odločbe Centra za socialno delo o pre-
jemanju otroškega dodatka;

- kopija odločbe Centra za socialno delo o pre-
jemanju štipendije;

- potrdilo Zavoda RS za zaposlovanje za brez-
poselne in iskalce zaposlitve;

- odločbo Zavoda RS za zaposlovanje o upravi-
čenosti do denarnega nadomestila za brezpo-
selnost;

- izpisek iz bank-e za zadnje tri mesece pred 
oddajo vloge za vse polnoletne člane;

- potrdilo o priložnostnih ali občasnih dohod-
kih;

- kopijo bančne kartice vlagatelja.
Komisija lahko naknadno zahteva še predloži-
tev drugih dokumentov, kot dokazilo resnično-
sti navedb v vlogi in priloženi dokumentaciji.

11. ODDAJA IN DOSTAVA VLOG
Vloge je potrebno poslati na naslov: Obči-
na Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 
13, Dobrova. Vloga mora biti v zapečatenem 
ovitku opremljena z izpisom na prednji strani: 
»Javni razpis socialne pomoči – NE OD-
PIRAJ«. Na hrbtni strani mora biti naslov po-
šiljatelja. 

Šteje se, da je vloga prispela pravočasno, če je 
bila najkasneje zadnji dan razpisnega roka preje-
ta v sprejemni pisarni Občine Dobrova-Polhov 
Gradec, Stara cesta 13, Dobrova, ali če je bila 
najkasneje zadnji dan razpisnega roka oddana 
na pošti kot priporočena pošiljka. 
Za prepozno se šteje vloga, ki ni bila najkasneje 
zadnji dan razpisnega roka prejeta v sprejemni 
pisarni Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova ali ni bila najkasneje zadnji dan raz-
pisnega roka oddana na pošti kot priporočena 
pošiljka.

Za nepopolno se šteje vloga, ki ne vsebuje vseh 
obveznih sestavin zahtevanih z javnim razpi-
som in razpisno dokumentacijo.
Oddaja vloge pomeni, da se prosilec strinja z 
vsemi pogoji ter merili razpisa.

12. OBRAVNAVA VLOG IN OBVEŠČANJE 
O IZBORU
Po poteku razpisnega roka bo strokovna komi-
sija najkasneje v osmih dneh od poteka roka za 
prijavo na razpis hkrati odprla vloge, ki bodo 
prispele do razpisanega roka. Odpiranje vlog 
ne bo javno. V primeru formalno nepopolne 
vloge bo prosilec pozvan, da v roku 8 dni od 
dne prejetega obvestila dopolni vlogo. V kolikor 
vloga v navedenem roku ne bo dopolnjena, bo s 
sklepom zavržena. Prepozno prispele vloge se 
ne obravnavajo. 
Komisija bo opravila strokovni pregled popol-
nih vlog in jih v primeru izpolnjenih pogojev 
ocenila na podlagi meril za dodelitev denarnih 
pomoči ter podala predlog prejemnikov denar-
nih pomoči in višino sredstev. 
Predlog o izboru prejemnikov denarnih pomo-
či in višini sredstev, dobljenih na tem razpisu 
se predloži direktorju občinske uprave, ki izda 
sklepe o izboru prejemnikov denarnih pomoči 
ter višini dodeljenih sredstev v 30 dneh po spre-
jeti odločitvi in podaji predloga na seji komisije.
Prosilec ima možnost pritožbe na župana Ob-
čine Dobrova-Polhov Gradec v roku 8 dni od 
prejema sklepa.

Številka: 1230-0001/2023-2
Datum: 07.04.2023

Jure Dolinar 
 Župan

Občina Dobrova – Polhov Gradec
Stara cesta 13 
1356 Dobrova         

JAVNI RAZPIS
ZA SOFINANCIRANJE SOCIALNO 

VARSTVENIH PROGRAMOV
V OBČINI DOBROVA-POLHOV GRADEC 

V LETU 2023

1. NAZIV IN SEDEŽ SOFINACERJA:
Občina Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 
13, Dobrova

2. PRAVNA PODLAGA
Zakon o lokalni samoupravi (Uradni list RS, 
št. 94/07 – uradno prečiščeno besedilo, 76/08, 
79/09, 51/10, 40/12 – ZUJF, 14/15 – ZUUJFO, 
11/18 – ZSPDSLS-1, 30/18, 61/20 – ZIUZE-
OP-A in 80/20 – ZIUOOPE), Pravilnik o po-
stopkih za izvrševanje proračuna Republike 
Slovenije (Uradni list RS, št. 50/07, 61/08, 99/09 
– ZIPRS1011, 3/13, 81/16, 11/22, 96/22, 105/22 – 
ZZNŠPP in 149/22) in Odlok o proračunu Obči-
ne Dobrova-Polhov Gradec za leto 2023 (Uradni 
list RS 29/23).

3. PREDMET JAVENEGA RAZPISA
Programi in projekti socialno humanitar-
nih in invalidskih organizacij in društev,
ki jih bo v letu 2023 sofinancirala Občina Do-
brova-Polhov Gradec za občane občine Občina 
Dobrova-Polhov Gradec in sicer:
- programi preprečevanja, razreševanja in 

odpravljanja socialnih stisk, osamljenosti in 
izključenosti otrok in mladih, brezposelnih, 
starejših,

- programi za pripravo na kvalitetno življenje 
mladih in starejših, humanizacijo odnosov v 
družini in družbi,

- programi za kvalitetnejše življenje družine in 
podporo družini,

- programi odkrivanja in preprečevanja zlorab 
mladih, preprečevanja nasilja med mladimi,

- socialni in rehabilitacijski programi, ki omo-
gočajo enakopravno vključevanje kroničnih 
bolnikov, invalidov, oseb s posebnimi potre-
bami, oseb s težavami v duševnem zdravju v 
skupnost,

- socialni in rehabilitacijski programi za pre-
prečevanje in reševanje socialne problemati-
ke povezane z uživanjem prepovedanih drog 
in alkohola, 

- programi pomoči in samopomoči, usmerjeni 
v zmanjšanje socialne izključenosti starejših, 
mladih brezposelnih in drugih marginalnih 
skupin prebivalstva. 

Programe lahko prijavijo nevladne, neprofitne, 
nepridobitne, prostovoljne, socialno humani-
tarne, verske organizacije, invalidske organi-
zacije in društva ter druga društva, ki izvajajo 
programe s področja socialne, zdravstvene ali 
humanitarne dejavnosti in imajo sedež v občini 
Dobrova-Polhov Gradec. Vlogo na javni razpis 
lahko poda le društvo ali organizacija, ki je sa-
mostojna pravna oseba. 
Vsaka organizacija oz. društvo lahko (v kolikor 
ne prijavlja programa društva ali organizacije v 
celoti) prijavi največ dva različna socialno var-
stvena programa.
Predmet sofinanciranja so stroški, ki so nepo-
sredno povezani z izvajanjem prijavljenega pro-
grama, brez investicijskih stroškov.

4. UPRAVIČENCI ZA DODELITEV 
SREDSTEV
Na javni razpis se lahko prijavijo nosilci oz. izva-
jalci programov, ki poleg posebnih pogojev, na-
vedenih v točki 3 izpolnjujejo naslednje pogoje:
- da so registrirani za izvajanje dejavnosti, ki je 

predmet razpisa,
- da imajo materialne, prostorske, kadrovske in 

organizacijske pogoje za uresničitev načrto-
vanih aktivnosti,

- programi, ki so predmet razpisa, se morajo 
opravljati na območju občine Dobrova-Pol-
hov Gradec;

- da imajo izdelano finančno konstrukcijo, iz 
katere so razvidni prihodki in odhodki izva-
janja programa, 

- da se socialnovarstveni program, ki ga prija-
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vljajo, izvaja že najmanj 12 mesecev pred tem 
razpisom,

- da za program, ki ga prijavljajo, ne prejemajo 
drugih sredstev iz proračuna Občine Dobro-
va-Polhov Gradec.

- občinski upravi Občine Dobrova-Polhov 
Gradec vsaj enkrat letno dostavljajo poročilo 
o realizaciji projektov ter namenski porabi 
sredstev, ki so jih v preteklem letu prejeli iz 
občinskega proračuna, razen v primeru, ko 
kandidirajo prvič;

- imajo do občine poravnane vse obveznosti, 
v kolikor so bili sofinancirani iz proračuna v 
preteklih letih;

- se projekti izvajajo na neprofitni osnovi in
- izpolnjujejo druge pogoje določene z razpi-

som.  
Izvajalci morajo naštete pogoje izpolnjevati na 
dan objave javnega razpisa.

5. MERILA ZA OCENJEVANJE IN VRE-
DNOTENJE PREDLOGOV SOCIALNO 
VARSTVENIH PROGRAMOV
Ocenjevanje in vrednotenje socialno varstvenih 
programov bo izvedeno v skladu z merili, ki so 
opredeljeni v razpisni dokumentaciji. Projek-
ti bodo sofinancirani do višine razpoložljivih 
sredstev. Višina sredstev, ki jih bo prejel posa-
mezen projekt bo izračunana na podlagi točk, ki 
jih bo v postopku ocenjevanja na podlagi meril 
dobila posamezna prijava.

6. VIŠINA RAZPISANIH SREDSTEV IN 
DENARNIH POMOČI JAVNEGA RAZ-
PISA
Sredstva so zagotovljena v proračunu občine 
Dobrova-Polhov Gradec za leto 2023 na pro-
računski postavki 20019 Sodelovanje z nevla-
dnimi organizacijami na področju socialnega 
varstva  v višini 1.500,00 EUR.

7. OBDOBJE ZA PORABO SREDSTEV
Dodeljena sredstva morajo biti porabljena v letu 
2023, v skladu s predpisi, ki določajo izvrševanje 
proračuna.

8. RAZPISNI ROK ZA ODDAJO VLOG
Rok za oddajo vlog: 24.5.2023.

9. KRAJ, KJER LAHKO PROSILCI DVI-
GNEJO RAZPISNO DOKUMENTACIJO
Razpisno dokumentacijo (besedilo razpisa, na-
vodila in obrazci, merila za sofinanciranje ter 
vzorec pogodbe) je ves čas objave javnega raz-
pisa na voljo na spletni strani Občine Dobrova-
-Polhov Gradec.
Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom do-
bijo prijavitelji pri Sandri Nartnik na tel. št. 01 
3601-800. Razpis in obrazci so dosegljivi tudi 
preko internetne strani Občine Dobrova-Pol-
hov Gradec: http://www.dobrova-polhovgra-
dec.si/

10.VSEBINA VLOGE
Vloga na javni razpis mora biti izdelana izključ-
no na obrazcih, ki so sestavni del razpisne do-
kumentacije, biti mora čitljiva in na ustreznih 
mestih podpisana. Vsebovati mora vse obvezne 
priloge, dokazila in podatke, določene v razpisni 
dokumentaciji.
Komisija lahko naknadno zahteva še predloži-
tev drugih dokumentov, kot dokazilo resnično-
sti navedb v vlogi in priloženi dokumentaciji.

11.ODDAJA IN DOSTAVA VLOG
Vloge je potrebno poslati na naslov: Obči-
na Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 
13, Dobrova. Vloga mora biti v zapečatenem 
ovitku opremljena z izpisom na prednji strani: 
»JAVNI RAZPIS –  SOCIALNO VARSTVO 
2023 – NE ODPIRAJ« Na hrbtni strani 
mora biti naslov pošiljatelja.

Šteje se, da je vloga prispela pravočasno, če je 
bila najkasneje zadnji dan razpisnega roka preje-
ta v sprejemni pisarni Občine Dobrova-Polhov 
Gradec, Stara cesta 13, Dobrova, ali če je bila 
najkasneje zadnji dan razpisnega roka oddana 
na pošti kot priporočena pošiljka. 
Za prepozno se šteje vloga, ki ni bila najkasneje 
zadnji dan razpisnega roka prejeta v sprejemni 
pisarni Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova ali ni bila najkasneje zadnji dan raz-
pisnega roka oddana na pošti kot priporočena 
pošiljka.
Za nepopolno se šteje vloga, ki ne vsebuje vseh 
obveznih sestavin zahtevanih z javnim razpi-
som in razpisno dokumentacijo.
Oddaja vloge pomeni, da se prosilec strinja z 
vsemi pogoji ter merili razpisa.

12. OBRAVNAVA VLOG IN OBVEŠČA-
NJE O IZBORU
Nepravilno označene in nepravočasno oddane 
vloge bodo zavržene. Odpiranje vlog ni javno in 
bo izvedeno najkasneje v roku 5 delovnih dni 
po preteku roka za prijavo na razpis. Komisija v 
roku osmih dni od odpiranja vlog pisno pozove 
tiste vlagatelje, katerih vloge ne vsebujejo vseh z 
razpisno dokumentacijo zahtevanih dokumen-
tov (nepopolne vloge), da jih dopolnijo. Če vla-
gatelj vloge ne dopolni v zahtevanem roku, iz-
vajalec razpisa vlogo zavrže s sklepom. Pritožba 
zoper sklep ni dovoljena.
V roku prispele in pravilno označene vloge bodo 
ovrednotene po točkovnem sistemu v skladu z 
merili za oceno programov, ki so opredeljena v 
razpisni dokumentaciji ter skladno z razpolo-
žljivimi finančnimi sredstvi. Izbor in vredno-
tenje programov bo izvedla razpisna komisija, 
ki jo imenuje župan. O izidu razpisa in višini 
dodeljenih sredstev bodo prijavitelji obveščeni 
v roku 30 dni po izteku roka za prijavo na razpis. 
Z upravičenci do sofinanciranja bo sklenjena 
pogodba o izvajanju programov ter višini in 
načinu sofinanciranja v letu 2023. Upravičenci 
so dolžni do 15.12.2023 posredovati vsebinsko 
in finančno poročilo o izvedbi programa za leto 
2023.
Številka: 4300-0002/2023-2
Datum: 07.04.2023

Jure Dolinar Župan

Občina Dobrova – Polhov Gradec
Stara cesta 13 
1356 Dobrova  
       

JAVNI RAZPIS
ZA SOFINANCIRANJE PROGRAMOV 

DRUŠTEV UPOKOJENCEV 
V OBČINI DOBROVA-POLHOV GRADEC 

V LETU 2023

1. NAZIV IN SEDEŽ SOFINACERJA:
Občina Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 
13, Dobrova
2. PRAVNA PODLAGA
Zakon o lokalni samoupravi (Uradni list RS, 
št. 94/07 – uradno prečiščeno besedilo, 76/08, 
79/09, 51/10, 40/12 – ZUJF, 14/15 – ZUUJFO, 
11/18 – ZSPDSLS-1, 30/18, 61/20 – ZIUZE-
OP-A in 80/20 – ZIUOOPE), Pravilnik o po-
stopkih za izvrševanje proračuna Republike 
Slovenije (Uradni list RS, št. 50/07, 61/08, 99/09 
– ZIPRS1011, 3/13, 81/16, 11/22, 96/22, 105/22 – 
ZZNŠPP in 149/22) in Odlok o proračunu Obči-
ne Dobrova-Polhov Gradec za leto 2023 (Uradni 
list RS 29/23).

3.  PREDMET JAVENEGA RAZPISA
Predmet javnega razpisa je sofinanciranje pro-
gramov društev upokojencev.

4. UPRAVIČENCI ZA DODELITEV 
SREDSTEV
Upravičenci do sofinanciranja programov upo-
kojenskih organizacij so upokojenske organiza-
cije s sedežem v Občini Dobrova-Polhov Gra-
dec, ki delujejo na območju občine.

5. POGOJI IN OMEJITVE ZA  SODELO-
VANJE NA JAVNEM RAZPISU
Na razpis se lahko prijavijo društva, ki izpolnju-
jejo naslednje pogoje:
- da ima sedež v Občini Dobrova-Polhov Gra-

dec, 
- so po veljavni zakonodaji registrirana naj-

manj leto pred objavo javnega razpisa, 
- imajo urejeno evidenco o članstvu,
- imajo zagotovljene osnovne materialne, ka-

drovske in organizacijske pogoje za realizaci-
jo načrtovanih aktivnosti, 

- programi, ki so predmet sofinanciranja, mo-
rajo imeti jasno finančno konstrukcijo in vire 
financiranja,

- občinski upravi Občine Dobrova-Polhov 
Gradec vsaj enkrat letno dostavljajo poročilo 
o realizaciji programov ter namenski porabi 
sredstev, ki so jih v preteklem letu prejeli iz 
občinskega proračuna, razen v primeru, ko 
kandidirajo prvič,

- za isti program niso sofinancirani iz drugih 
virov proračuna občine,

- imajo do občine poravnane vse obveznosti, 
v kolikor so bili sofinancirani iz proračuna v 
preteklih letih,

- izpolnjujejo druge pogoje določene z razpi-
som. 

6. MERILA ZA OCENJEVANJE IN VRE-
DNOTENJE PREDLOGOV PROGRAMOV 
UPOKOJENSKIH ORGANIZACIJ
Ocenjevanje in vrednotenje programov upoko-
jenskih organizacij bo izvedeno v skladu z me-
rili, ki so opredeljeni v razpisni dokumentaciji. 
Programi bodo sofinancirani do višine razpolo-
žljivih sredstev. Višina sredstev, ki jih bo prejel 
posamezen program bo izračunana na podlagi 
točk, ki jih bo v postopku ocenjevanja na podla-
gi meril dobila posamezna prijava.

7. VIŠINA RAZPISANIH SREDSTEV IN 
DENARNIH POMOČI JAVNEGA RAZ-
PISA
Sredstva so zagotovljena v proračunu občine 
Dobrova-Polhov Gradec za leto 2023 na prora-
čunski postavki 18039 Programi drugih poseb-
nih skupin v višini 7.000,00 EUR.

8. OBDOBJE ZA PORABO SREDSTEV
Dodeljena sredstva morajo biti porabljena v letu 
2023, v skladu s predpisi, ki določajo izvrševanje 
proračuna.

9. RAZPISNI ROK ZA ODDAJO VLOG
Rok za oddajo vlog: 24.05.2023.

10. KRAJ, KJER LAHKO PROSILCI DVI-
GNEJO RAZPISNO DOKUMENTACIJO
Razpisno dokumentacijo (besedilo razpisa, na-
vodila in obrazci, merila za sofinanciranje ter 
vzorec pogodbe) je ves čas objave javnega raz-
pisa na voljo na spletni strani Občine Dobrova-
-Polhov Gradec.
Vse dodatne informacije v zvezi z razpisom do-
bijo prijavitelji pri Sandri Nartnik na tel. št. 01 
3601-800. Razpis in obrazci so dosegljivi tudi 
preko internetne strani Občine Dobrova-Pol-
hov Gradec: http://www.dobrova-polhovgra-
dec.si/

11.VSEBINA VLOGE
Vloga na javni razpis mora biti izdelana izključ-
no na obrazcih, ki so sestavni del razpisne do-
kumentacije, biti mora čitljiva in na ustreznih 
mestih podpisana. Vsebovati mora vse obvezne 
priloge, dokazila in podatke, določene v razpisni 
dokumentaciji.
Komisija lahko naknadno zahteva še predloži-
tev drugih dokumentov, kot dokazilo resnično-
sti navedb v vlogi in priloženi dokumentaciji.

12.ODDAJA IN DOSTAVA VLOG
Vloge je potrebno poslati na naslov: Občina 
Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova. Vloga mora biti v zapečatenem ovit-
ku opremljena z izpisom na prednji strani: »NE 
ODPIRAJ – vloga za sofinanciranje pro-
gramov društev upokojencev«. Na hrbtni 
strani mora biti naslov pošiljatelja. 

Šteje se, da je vloga prispela pravočasno, če je 

bila najkasneje zadnji dan razpisnega roka preje-
ta v sprejemni pisarni Občine Dobrova-Polhov 
Gradec, Stara cesta 13, Dobrova, ali če je bila 
najkasneje zadnji dan razpisnega roka oddana 
na pošti kot priporočena pošiljka. 
Za prepozno se šteje vloga, ki ni bila najkasneje 
zadnji dan razpisnega roka prejeta v sprejemni 
pisarni Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova ali ni bila najkasneje zadnji dan raz-
pisnega roka oddana na pošti kot priporočena 
pošiljka.
Za nepopolno se šteje vloga, ki ne vsebuje vseh 
obveznih sestavin zahtevanih z javnim razpi-
som in razpisno dokumentacijo.
Oddaja vloge pomeni, da se prosilec strinja z 
vsemi pogoji ter merili razpisa.

13.OBRAVNAVA VLOG IN OBVEŠČANJE 
O IZBORU
Nepravilno označene in nepravočasno oddane 
vloge bodo zavržene. Odpiranje vlog ni javno in 
bo izvedeno najkasneje v roku 5 delovnih dni 
po preteku roka za prijavo na razpis. Komisija v 
roku osmih dni od odpiranja vlog pisno pozove 
tiste vlagatelje, katerih vloge ne vsebujejo vseh z 
razpisno dokumentacijo zahtevanih dokumen-
tov (nepopolne vloge), da jih dopolnijo. Če vla-
gatelj vloge ne dopolni v zahtevanem roku, iz-
vajalec razpisa vlogo zavrže s sklepom. Pritožba 
zoper sklep ni dovoljena.

V roku prispele in pravilno označene vloge bodo 
ovrednotene po točkovnem sistemu v skladu z 
merili za oceno programov, ki so opredeljena v 
razpisni dokumentaciji ter skladno z razpolo-
žljivimi finančnimi sredstvi. Izbor in vredno-
tenje programov bo izvedla razpisna komisija, 
ki jo imenuje župan. O izidu razpisa in višini 
dodeljenih sredstev bodo prijavitelji obveščeni 
v roku 30 dni po izteku roka za prijavo na razpis. 
Z upravičenci do sofinanciranja bo sklenjena 
pogodba o izvajanju programov ter višini in 
načinu sofinanciranja v letu 2023. Upravičenci 
so dolžni do 15.12.2023 posredovati vsebinsko 
in finančno poročilo o izvedbi programa za leto 
2023.

Številka: 4300-0003/2023-2
Datum: 11.04.2023

 Jure Dolinar 
        Župan

Na podlagi 21. člena Zakona o lokalni samo-
upravi (Uradni list RS, št. 94/07 – ZLS-UPB2 s 

spremembami), Zakona o uresničevanju javnega 
interesa za kulturo (Uradni list RS, št. 77/07 s 

spremembami), Zakona o športu (ZŠpo-1) (Ura-
dni list RS, št. 29/17 s spremembami), Zakona o 
spodbujanju razvoja turizma (Uradni list RS, št. 
2/04 s spremembami), Statuta Občine Dobrova-
-Polhov Gradec (Uradni list RS, št. 26/12, 43/19), 
Pravilnika o sofinanciranju dejavnosti in progra-

mov društev v občini Dobrova-Polhov Gradec 
(Uradni list RS, št. 32/09 s spremembami) in 
Odloka o proračunu Občine Dobrova-Polhov 

Gradec za leto 2023 (Uradni list RS, št. 39/2023) 
objavlja Občina Dobrova-Polhov Gradec

J A V N I  R A Z P I S
ZA SOFINANCIRANJE DELOVANJA 

DRUŠTEV NA PODROČJU KULTURE, 
ŠPORTA IN TURIZMA V OBČINI 

DOBROVA-POLHOV GRADEC V LETU 
2023

1. NAZIV IN SEDEŽ SOFINANCERJA
Občina Dobrova-Polhov Gradec, Stara cesta 13, 
Dobrova.

2. PREDMET JAVNEGA RAZPISA
Sofinanciranje programov društev na področju 
kulture, športa in turizma v Občini Dobrova-
-Polhov Gradec v letu 2023.

3. UPRAVIČENCI DO SREDSTEV
Upravičenci do sredstev so društva, ki delujejo 
na področju kulture, športa in turizma s sede-
žem v občini Dobrova-Polhov Gradec.

4. POGOJI  IN OMEJITVE ZA SODELOVA-
NJE NA JAVNEM RAZPISU 
Sofinanciranje kulturnih programov
Vrste pomoči in opravičljivi stroški: 
1.1 Administrativno delovanje društva
stroški dela in materialni stroški administra-
tivnih, finančnih in računovodskih del, stroški 
zavarovanj
1.2 Izvedba kulturnih programov
stroški najemnin objektov, stroški udeležbe na 
nastopu, stroški povezani z založništvom, stro-
ški strokovnega izpopolnjevanja, izobraževanja 
in usposabljanja strokovnega kadra, stroški iz-
vedbe delavnic, stroški zavarovanja
1.3 Priprava, izvedba in promocija kulturne pri-
reditve
stroški priprave, izvedbe in promocije priredi-
tve, zavarovanje
1.4.  Obratovalni stroški in investicijsko-vzdrže-
valna dela na kulturnih objektih 
stroški investicij v objekte ter stroški povezani z 
električno energijo, ogrevanjem, odvoza odpad-
kov, vodarino, kanalščino, idr. 
Pogoji in omejitve:
- da je kulturni program ali kulturna pri-

reditev, ki kandidira za sofinanciranje iz 
javnih sredstev, pripravljena in izvedena na 
neprofitni način, namenjena širši javnosti in 
izkazuje nek širši javni interes, 

- kulturni programi oziroma kulturne dejav-
nosti, potekajo redno, organizirano in ustre-
zno strokovno vodeno, vsaj devet (9) mesecev 

v letu, izvajalec je v preteklem  letu redno 
predstavljal svoj program na javnih priredi-
tvah (pogoj za sofinanciranje: najmanj 2 na-
stopa) v občini,

- kandidata na izobraževanje, usposabljanje ali 
izpopolnjevanju predlaga in prijavi osnovna 
kulturna organizacija oz. izvajalec, 

- kandidat se zaveže, da bo po končanem uspo-
sabljanju, izpopolnjevanju ali izobraževanju 
najmanj 3 leta deloval v Občini Dobrova-Pol-
hov Gradec kot strokovni delavec pri izvajal-
cu letnega programa kulture,

- da društvo izvaja dejavnost v kulturi, kamor 
prijavljajo kandidata za usposabljanje ali iz-
popolnjevanje,

- sofinancirajo se prireditve, ki so organizirane 
na območju občine Dobrova-Polhov Gradec,

- da bodo sodelovali na prireditvah, ki jih bo 
organizirala občina, če bodo k temu pozvani,

- kulturni projekti, ki jih društvo organizira 
za svoje člane in druge udeležence v obliki 
delavnic, izobraževanj, usposabljanj in iz-
popolnjevanj mora imeti vsaj 10 obiskoval-
cev. Niz delavnic izobraževanj, usposabljanj 
in izpopolnjevanj s področja kulture lahko 
predstavlja daljši sklop izobraževanja, kjer 
vsaka delavnica, izobraževanje, usposablja-
nje in izpopolnjevanje predstavlja določeno 
podtemo izobraževanja kot zaključene celote,

- kot prireditev se upošteva samostojna izved-
ba najmanj 12. pesmi oz. 10. skladb, oz. 45 
minut programa,

- kot predstava (celovečerno gledališko delo) 
- premiera se upošteva samostojna predsta-
va v dolžini najmanj 45 minut , v primeru 
lutkovne skupine najmanj 30 minut, (krajša 
gledališka dela se vrednotijo samo v primeru 
sodelovanja na prireditvi), ponovitve pred-
stav se upoštevajo kot nastopi,

- za javni nastop šteje prireditev, namenjena 
širši javnosti, z dokazljivo javno objavo,

- promocijski material (CD, video, DVD, knji-
ga, zbornik, brošura) mora biti izdan v seriji s 
pridobljenimi pravicami institucij npr. NUK, 
SAZAS, AAS…,

- opravljanje dejavnosti na neprofitni osnovi 
pomeni, da dejavnosti in programu ni moč 
pripisati pretežno komercialnega namena in 
člani izvajalske skupine ne prejemajo plačila.

- občina zagotavlja sredstva za financiranje 
investicijsko-vzdrževalnih del na kulturnih 
objektih ter za financiranje obratovalnih 
stroškov, ki nastanejo v zvezi s temi objekti 
in so v lasti ali upravljanju posameznega kul-
turnega društva Za vrednotenje in določitev 
števila točk se upoštevajo obratovalni stro-
ški in stroški investicijsko-vzdrževalnih del, 
ki jih prijavitelj dokaže s predložitvijo kopij 
uradnih računov izstavljenih v 2022.

Sofinanciranje športnih programov
Vrste pomoči in opravičljivi stroški: 
2.1 Administrativno delovanje društva 
stroški dela in materialni stroški administra-
tivnih, finančnih in računovodskih del, stroški 
zavarovanja
2.2 Izvedba športnih programov
stroški strokovnega kadra, stroški najemnin 
objektov za vadbo, organizacija športnih tek-
movanj, stroški zavarovanj 
2.2.1 Interesna športna vzgoja predšolskih otrok, 
šoloobveznih otrok, mladine in študentov 
stroški strokovnega kadra, stroški najemnin 
objektov za vadbo, stroški zavarovanja
2.2.2 Športna vzgoja otrok in mladine s posebni-
mi potrebami (z motnjami v razvoju)
stroški strokovnega kadra, stroški najemnin 
objektov za vadbo, stroški zavarovanja
2.2.3 Športna vzgoje otrok, usmerjenih v kako-
vostni in vrhunski šport
stroški strokovnega kadra, stroški najemnin 
objektov za vadbo, organizacija športnih tek-
movanj, stroški zavarovanja
2.2.4 Šport invalidov
stroški strokovnega kadra, stroški najemnin 
objektov za vadbo, organizacija športnih tek-
movanj, stroški zavarovanja
2.2.5 Športna rekreacija
stroški strokovnega kadra, stroški najemnin 
objektov za vadbo, stroški zavarovanja
2.2.6 Izobraževanje, usposabljanje in spopolnje-
vanje strokovnih kadrov v športu
stroški izpopolnjevanja, izobraževanja, usposa-
bljanja ali pridobivanja licenc amaterskih stro-
kovnih kadrov, aktivnih članov društva
2.3. Priprava, izvedba in promocija športne pri-
reditve
stroški organizacije prireditve, stroški sodnikov, 
pomožnega osebja, stroški panožne zveze, stro-
ški pokalov, diplom, stroški zavarovanja
2.4 Vzdrževanje objektov in prostorov za izvaja-
nje športne dejavnosti
stroški povezani z obratovalnimi stroški in in-
vesticijami v objekte
2.4.1 Vzdrževanje objektov in prostorov za iz-
vajanje športne dejavnosti, ki zajemajo stroške 
električne energije, ogrevanja, odvoza odpad-
kov, vodarina, kanalščina, idr. 
2.4.2 Investicijsko vzdrževanja objektov in opre-
me v lasti ali najemu upravičenca.
Pogoji in omejitve:
- kandidata na izobraževanje, usposabljanje ali 

izpopolnjevanju predlaga in prijavi osnovna 
športna organizacija oz. izvajalec. Programi 
izobraževanja (univerzitetni in visokošolski) 
so v domeni izobraževalnega sistema, med-
tem ko programe usposabljanja in izpopol-
njevanja izvajajo v NPŠZ po veljavnih pro-
gramih usposabljanja in/ali izpopolnjevanja, 
ki so verificirani pri strokovnem svetu RS za 
šport in/ali pri strokovnih organih NPŠZ, 

- kandidat zaveže, da bo po končanem uspo-
sabljanju, izpopolnjevanju ali izobraževanju 
najmanj 3 leta deloval v Občini Dobrova-Pol-
hov Gradec kot strokovni delavec pri izvajal-
cu letnega programa športa,

- stroški organizacije prireditev in nastopov 
na teh prireditvah, ki se financirajo iz drugih 
proračunskih postavk občinskega proračuna, 
niso upravičen strošek,

- sofinancirajo se prireditve, ki so organizirane 
na območju občine Dobrova-Polhov Gradec,

- stroški tekočega in investicijskega vzdrže-
vanja objektov in opreme v lasti ali najemu 
vlagatelja niso upravičeni, v kolikor je iz pre-
jetih vlog razvidno, da vlagatelj za izvajanje 
dejavnosti zaračunava najemnino,

- na prireditvi mora biti poskrbljeno za stro-
kovno vodenje in varnost vseh udeležencev,

- da bodo sodelovali na prireditvah, ki jih bo 
organizirala občina, če bodo k temu pozvani.

Glede udeležencev vadbe v športnih programih 
se upoštevajo naslednji dodatni pogoji:
- športni programi SPLOŠNO:
o isti udeleženec se pri istem izvajalcu vred-

noti le v enem prijavljenem športnem pro-
gramu,

- netekmovalni športni programi:
o v programih interesne športne vzgoje 

predšolskih otrok, šoloobveznih otrok, 
mladine in študentov, športne vzgoje otrok 
in mladine s posebnimi potrebami, športa 
invalidov, športne rekreacije in športa sta-
rejših se vrednotijo samo tisti udeleženci, ki 
niso vključeni v tekmovalne sisteme NPŠZ 
(oz. ZŠIS-POK).

- tekmovalni športni programi:
o v programih športne vzgoje otrok in mla-

dine usmerjenih v kakovostni in vrhun-
ski šport se vrednotijo le športniki, ki so v 
skladu z 32. členom ZŠpo-1 registrirani pri  
nacionalni panožni športni zvezi (NPŠZ 
oz. ZŠIS-POK) za prijavitelja in tekmujejo 
v uradnem tekmovalnem sistemu panožne 
športne zveze. Spodnja starostna meja za 
vključitev uradne tekmovalne sisteme je 
12, oziroma 10 let, skladno s potrjenim ura-
dnim tekmovalnim sistemom, objavljenim v 
dokumentu OKS-ZŠZ, številka 3-29/2018-3 
z dne 4. 6. 2018 (https://www.olympic.si/
datoteke/Uradno-potrjeni-tekmovalni-sis-
temi(2).pdf ). Javno veljavna evidenca regi-
striranih in kategoriziranih športnikov je na 
voljo na https://www.olympic.si/sportniki/
registracija-in-kategorizacija .

Sofinanciranje turističnih programov
Vrste pomoči in opravičljivi stroški: 
3.1 Administrativno delovanje društva
3.1.1 Število članov, sodelovanje povezovanje, 
spletna stran društva, pridobivanje sredstev
stroški dela in materialni stroški administra-
tivnih, finančnih in računovodskih del, stroški 
zavarovanja, stroški vzdrževanja spletne strani, 
stroški oblikovanja spletne strani, stroški zaku-
pa prostora na serverju
3.1.2 Strokovno izpopolnjevanje, usposabljanje 
in izobraževanje članov društva in priprava in 
organizacija delavnic
stroški strokovnega izpopolnjevanje, usposa-
bljanje in izobraževanje članov društva, stroški 
priprave in organizacije delavnic, kot so stroški 
strokovnega kadra za izvedbo, stroški najema 
prostora, stroški obveščanja, stroški materiala 
za delavnice
3.1.3 Priprava in tisk promocijskega gradiva
stroški oblikovanja, priprave besedil, prevodov, 
odkup slikovnega gradiva, stroški tiska
3.2 Priprava, izvedba in promocija turistične 
prireditve
stroški izvajalcev na prireditvi, stroški najema 
prostora, stroški promoviranja prireditve, stro-
ški materiala za izvedbo prireditve, stroški za-
varovanja
3.3 Priprava, izvedba in udeležba na sejmih
stroški udeležbe na sejmu, stroški organizacije 
sejma stroški, osebja, ki predstavlja ponudbo v 
času sejma, stroški promoviranja sejma
3.4 Priprava turističnih programov in vzdrževa-
nje objektov turistične infrastrukture
stroški priprave programov, stroški izobraževa-
nja kadra za izvajanje programov, stroški trženja 
programa, stroški nakupa klopi, smetnjakov in 
drugi materialni stroški povezani z vzdrževa-
njem objektov turistične infrastrukture
Pogoji in omejitve:
- oblikovanje promocijskega materiala mora 

biti skladno s celostno podobo občine,
- da bodo sodelovali na prireditvah, ki jih bo 

organizirala občina, če bodo k temu pozvani, 
- prireditev se organizira na območju občine 

Dobrova-Polhov Gradec,
- stroški vzdrževanja objektov turistične infra-

strukture, ki jih uveljavljajo vlagatelji morajo 
biti usklajeni z letnim programom za turizem 
in občinskim proračunom za tekoče leto in 
zgrajeni skladno z veljavnimi predpisi o gra-
ditvi objektov, urejanju prostora in varstvu 
okolja,

- objekti, v katerih se izvaja pridobitna dejav-
nost niso upravičeni do sofinanciranja,

- na prireditvi mora biti poskrbljeno za stro-
kovno vodenje in varnost vseh udeležencev.

5. MERILA ZA VREDNOTENJE PRO-
GRAMOV OZ. PROJEKTOV
Kulturni programi

1.1. Administrativno delovanje društva

Elementi za vrednotenje 

Št
ev

ilo
 

to
čk

    
  

1

Število aktivnih članov, ki so občani občine 
Dobrova-Polhov Gradec
do 30 članov aktivnih članov s plačano 
članarino 10

od 31–60 članov aktivnih članov s plačano 
članarino 20

nad 61 članov aktivnih članov s plačano 
članarino 35

2

Vključenost mladih med 14. in 20. letom 
Do 6 mladih med 14. in 20. letom 5
Od 7 do 10 mladih med 14. in 20. letom 10
Nad 11 mladih med 14. in 20. letom 15

3

Društvo se predstavlja na svetovnem 
spletu
Društvo ima svojo spletno stran, ki je 
redno vzdrževana in ažurirana 2
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1.2 Izvedba kulturnih programov
Elementi za vrednotenje              Število točk      

1

Dejavnost oz. sekcije društva
- glasbena 30
- gledališka, lutkovna 30
- plesno-folklorna 30
- likovna, filmska, fotografska 20
- druge vsebine s področja kulture 20

2 Stroški najemnin objekta (do 80-ur za posamezni program, ki se izvaja v 
organiziranih skupinah)

1 točka/uro/
skupino

3 Nastop na območju Občine Dobrova-Polhov Gradec 3 točki/nastop
4 Nastop na prireditvi na območju Slovenije 6 točk/nastop
5 Nastop na prireditvi v tujini 9 točk/nastop

6

Doseganje rezultatov na tekmovanjih ali selekcijah (za vsako doseženo 
prvo, drugo ali tretje mesto) 
medobmočnem tekmovanju 1
na državnem tekmovanju 2
na mednarodnem tekmovanju 3

7 Založništvo (CD, knjiga) 10 točk/izdelek

8
Izobraževanje, usposabljanje in izpopolnjevanje, delavnice amaterskih 
strokovnih kadrov, ki so člani društva  in se izobražujejo, itd na področju 
kulturnih programov, ki jih izvaja društvo, 

10 točk/
izobraževanje/
osebo

9 Delavnice, izobraževanja, usposabljanja in izpopolnjevanja, ki jih društvo 
organizira za svoje člane in druge udeležence

10 točk/
Izobraževanje 
kot zaključeno 
celoto

1.3. Priprava, izvedba in promocija kulturne prireditve
Število točk/
prireditev

1

Organizacija lastne prireditve, 100% nastopajočih je iz občine Dobrova-
Polhov Gradec 14 
Organizacija lastne prireditve, od 50 do 99% nastopajočih je iz občine 
Dobrova-Polhov Gradec 10
Organizacija lastne prireditve, do 49% nastopajočih je iz občine Dobrova-
Polhov Gradec 5

2 Objava v koledarju prireditev 2
3 Objava na občinski spletni strani 2
4 Objava v Našem časopisu 2

5

Prireditve, ki se izvajajo od 6 do 10 let zaporedoma, se korigira s faktorjem 
1,3 
Prireditve, ki se izvajajo več kot 10 let zaporedoma, se korigira s faktorjem 
1,5

1.4.  Obratovalni stroški in investicijsko-vzdrževalna dela na kulturnih 
objektih 
Na podlagi vrednotenja obratovalni stroški in stroški investicijsko-vzdrževalnih 
del se izračuna skupno število točk (1 EUR = 1 točka). Vrednost točke se izračuna 
tako, da se razpoložljiva proračunska sredstva delijo z vsoto točk, ki so jih prejeli 
vsi prijavitelji, ki so bili izbrani za sofinanciranje obratovalnih stroškov in investi-
cijsko-vzdrževalna dela na kulturnih objektih. Višina sofinanciranja se določi na 
podlagi zmnožka števila točk in vrednosti točke.

Športni programi
2.1. Administrativno delovanje društva

Elementi za vrednotenje Število točk      

1

Število aktivnih članov, ki so občani občine Dobrova-Polhov Gradec
do 30 članov aktivnih članov s plačano članarino 10
od 31–60 članov aktivnih članov s plačano članarino 20
nad 61 članov aktivnih članov s plačano članarino 35

2

Vključenost mladih med 14. in 20. letom 
Do 6 mladih med 14. in 20. letom 5
Od 7 do 10 mladih med 14. in 20. letom 10
Nad 11 mladih med 14. in 20. letom 15

3
Društvo se predstavlja na svetovnem spletu
Društvo ima svojo spletno stran, ki je redno vzdrževana in dopolnjevana 2

2.2 Izvedba športnih programov
2.2.1 Interesna športna vzgoja predšolskih otrok, šoloobveznih otrok, 
mladine in študentov

Elementi za vrednotenje Število točk/uro 
/skupino

1 Strokovni kader (do 80 ur na posamezni program, v skupini največ 20 
oseb) 1

2 Strokovni kader /planinski pohod; največ 16 pohodov, 5 ur na 
posamezni pohod) 5

3 Najemnina objekta (do 80 ur na posamezni program, v skupini največ 
20 oseb) 1

4 Organizacija programa Zlati sonček, Krpan, Naučimo se plavati, Ciciban 
planinec za pripravo gradiva

0,5 točke/
udeleženca

2.2.2  Športna vzgoja otrok in mladine s posebnimi potrebami (z motnjami v ra-
zvoju)

Elementi za vrednotenje Število točk/uro/skupino

1 Strokovni kader (do 80 ur na posamezni program, v skupini 
največ 10 oseb) 1

2 Najemnina objekta (do 80 ur na posamezni program, v skupini 
največ 10 oseb) 1

2.2.3  Športna vzgoja otrok usmerjenih v kakovostni in vrhunski šport 

Elementi za vrednotenje Število točk/
uro/skupino 

1 Strokovni kader (največ 240 ur cicibani, 240 mlajši dečki, deklice skupine, 
400 starejši dečki, deklice za posamezni program) 1

2 Najemnina objekta  (največ 240 ur cicibani, 240 mlajši dečki, deklice 
skupine, 400 starejši dečki, deklice za posamezni program) 1

3 Izvedba tekmovanja na območju občine Dobrova-Polhov Gradec, ki 
poteka po propozicijah panožne zveze

0,6 točke /
udeleženca

4

Doseganje rezultatov na tekmovanjih ali selekcijah 
(za vsako doseženo prvo, drugo ali tretje mesto)
na med območnem tekmovanju 1
na državnem tekmovanju 2
na mednarodnem tekmovanju 3

2.2.4 Šport invalidov 

Elementi za vrednotenje Število točk/uro/
skupino

1 Strokovni kader (do 80 ur na posamezni program, v skupini največ 10 
oseb) 1

2 Najemnina objekta (do 80 ur na posamezni program, v skupini največ 
10 oseb) 1

3 Izvedba tekmovanja na območju občine Dobrova-Polhov Gradec, ki 
poteka po propozicijah panožne zveze

0,6 točke /
udeleženca

2.2.5 Športna rekreacija oseb starejših od 65. let

Elementi za vrednotenje              Število točk/uro/
skupino

1 Strokovni kader (do 80 ur na posamezni program oz. 16 pohodov daljših 
od 5 ur v skupini od 12 do 20 udeležencev starejših od 65 let) 1

2 Strokovni kader /planinski pohod; največ 16 pohodov, 5 ur na posamezni 
pohod) 5

3 Najemnina objekta (do 80 ur na posamezni program, v skupini od 12 do 
20 udeležencev) 1

2.2.6 Športna rekreacija

Elementi za vrednotenje              Število točk/uro/
skupino

1 Strokovni kader (do 80 ur na posamezni program oz. 16 pohodov daljših 
od 5 ur v skupini od 12 do 20 udeležencev) 1

2 Strokovni kader /planinski pohod; največ 16 pohodov, 5 ur na posamezni 
pohod) 5

3 Najemnina objekta (do 80 ur na posamezni program, v skupini od 12 do 
20 udeležencev) 1

2.2.7 Izobraževanje, usposabljanje in spopolnjevanje strokovnih ka-
drov v športu

Število točk/  
izobraževanje

1 Strokovno izpolnjevanje, izobraževanje, usposabljanje ali pridobivanje 
licenc amaterskih strokovnih kadrov, aktivnih članov društva 10 

2.3. Priprava, izvedba in promocija športne prireditve

Organizacija prireditev: Število  točk/
prireditev

1
Od 30 do 99 udeležencev oz. od 4 do 15 ekip na prireditvi 50
Od 100 do 200 udeležencev oz 16 do 25 ekipna prireditvi 75
Nad 201 udeležencev oz 26 in več ekip na prireditvi 100

2 Objava v letnem koledarju prireditev 5
3 Objava na Občinski spletni strani 5
4 Objava v Našem časopisu 5

5

Prireditve, ki se izvajajo od 6 do 10 let zaporedoma, se korigira s faktorjem 
1,3 
Prireditve, ki se izvajajo več kot 10 let zaporedoma, se korigira s faktorjem 
1,5

2.4.  Vzdrževanje objektov in prostorov za izvajanje športne dejavnosti
Na podlagi vrednotenja obratovalni stroški in stroški investicijsko-vzdrževalnih 
del se izračuna skupno število točk (1 EUR = 1 točka). Vrednost točke se izračuna 
tako, da se razpoložljiva proračunska sredstva delijo z vsoto točk, ki so jih prejeli 
vsi prijavitelji, ki so bili izbrani za sofinanciranje obratovalnih stroškov in investi-
cijsko-vzdrževalnih del na objektih in prostorih za izvajanje športne dejavnosti. 
Višina sofinanciranja se določi na podlagi zmnožka števila točk in vrednosti točke.

Turistični programi
3.1 Administrativno delovanje društva
3.1.1 Število članov, sodelovanje povezovanje, spletna stran 
društva,pridobivanje sredstev

1

Število članov Število  točk
Do 20 članov društva s plačano članarino 3
Do 21 do 50 članov s plačano članarino 6
Nad 51 članov s plačano članarino 10

2

Pridobivanje sredstev iz drugih javnih in zasebnih virov
Društvo je v preteklem letu pridobilo sredstva za posamezne projekte iz drugih 
javnih virov (razpisov) 4

Društvo pridobiva donatorska in sponzorska sredstva 2
Društvo pridobiva sredstva iz članarin 2

3

Sodelovanje in povezovanje
Sodelovanje pri projektih TZD 1
Sodelovanje pri projektih Turistične zveze Slovenije 1
Sodelovanje v občinskih projektih 2
Sodeluje v projektih OŠ na območju občine  3

4

Spletna stran društva
Društvo ima spletno stran, ki je redno vzdrževana in dopolnjevana 2
Društvo ima spletno stran omogoča komuniciranje z uporabnikom (forum, 
obrazec za pošiljanje vprašanj ) 2
Društvo ima spletno stran ima aktivne povezave z ostalimi društvi, nar. kult in 
drugimi zanimivostmi 2

3.1.2 Strokovno izpopolnjevanje, usposabljanje in izobraževanje članov 
društva in priprava in organizacija delavnic

Število  točk

1 Organizacija do enega izobraževanja, delavnice, ipd za člane v preteklem letu 1

2 Organizacija do treh izobraževanj, delavnic, ipd za člane v preteklem letu 3

3 Organizacija več kot treh  izobraževanj, delavnic, ipd za člane v preteklem letu 7

4 Organizacija vsaj ene strokovne ekskurzije za člane v preteklem letu 3

3.1.3 Priprava in tisk promocijskega gradiva

Število  točk

1 Priprava tiskanega promocijskega gradiva, ki  vključuje območje delovanja 
društva 2

2 Priprava tiskanega promocijskega gradiva, ki vključuje celotno območje 
občine. 4

3 Priprava tiskanega promocijskega gradiva, ki vključuje območje več občin. 6

4 Priprava tiskanega promocijskega gradiva med društvi več občin 8

3.2 Organizacija turistične prireditve

1

Promocija prireditve (najave pred prireditvijo) Število  točk

Objava v glasilu Našem časopisu 3

Objava na občinski spletni strani 3

Objava prireditve v letnem koledarju prireditev občine 3

Objava v enem mediju, ki pokriva širše območje (regija, Slovenija) 4

Objava v dveh medijih, ki pokriva širše območje (regija, Slovenija) 7

Objava v treh in več medijih, ki pokriva širše območje (regija, Slovenija) 11

2

Število obiskovalcev prireditve

Število obiskovalcev prireditve (ocena ) do 200  3

Število obiskovalcev prireditve (ocena) od 201 do 500 obiskovalcev 6

Število obiskovalcev prireditve (ocena )  nad 501 obiskovalcev 10

3.3 Priprava, izvedba in udeležba na sejmih

1

Udeležba društva na sejmih Število  točk

Društvo predstavlja svojo ponudbo na sejmih na območju občine, 2

Društvo aktivno sodeluje na sejmih, ki se jih udeležuje občina, 6
Društvo samostojno predstavlja svojo ponudbo na specializiranih turističnih 
sejmih

10

3.4 Priprava turističnih programov in vzdrževanje objektov turistične 
infrastrukture

1

Turistični produkti in turistična infrastruktura Število  točk
Društvo aktivno sodeluje pri pripravi turističnih produktov in urejanju 
turistične infrastrukture, ki jih pripravlja občina ali drugi subjekti 5

Društvo samo pripravlja turistične produkte in ureja turistično infrastrukturo 10

6. VIŠINA RAZPISANIH SREDSTEV JAVNEGA RAZPISA
Sredstva bremenijo proračunske postavke Proračuna občine Dobrova-Polhov Gra-
dec za leto 2023:

1 18023 Programi kulturnih društev v višini 31.000,00 EUR
(od tega 28.000 € za kulturne programe in 
3.000 € za vzdrževanje objektov in prostorov 
za izvajanje kulturne dejavnosti)
2 18050 Šport v društvih v višini 32.410,00 EUR
(od tega 25.928 € za športne programe in 
6.482 € za vzdrževanje objektov in prostorov 
za izvajanje športne dejavnosti)
3 14008 Sofinanciranje programa turistične zveze in društev ter drugih 
turističnih organizacij  v višini   7.560,00 EUR

7. OBDOBJE ZA PORABO DODELJENIH SREDSTEV
Na podlagi podpisane pogodbe se zahtevki za dodeljena sredstva vložijo najkasneje 
do 25.11.2023. 

8. RAZPISNA DOKUMENTACIJA
Razpisna dokumentacija (besedilo razpisa, navodila in obrazci, merila za sofinan-
ciranje ter vzorec pogodbe) je ves čas objave javnega razpisa na voljo na spletni 
strani občine Dobrova-Polhov Gradec: www.dobrova-polhovgradec.si , po potrebi 
jo lahko dvignete tudi vsak delavnik v sprejemni pisarni Občine Dobrova-Polhov 
Gradec, Stara cesta 13, Dobrova.

9. NAČIN PRIJAVE IN RAZPISNI ROK
Izpolnjeno razpisno dokumentacijo vlagatelji pošljejo priporočeno po pošti ali od-
dajo neposredno na sedežu občine. 

Ovojnica mora biti opremljena z naslednjimi podatki: Občina Dobrova-Polhov 
Gradec, Stara cesta 13, 1356 Dobrova s pripisom »Ne odpiraj, javni razpis 
za sofinanciranje društev«. Na hrbtni strani mora biti označen naslov poši-
ljatelja vloge. 
Vloge z napačno izpolnjeno ovojnico in vloge oddane po roku določenem 
v razpisu se zavrže. 

Rok za oddajo vlog: 24. maj 2023

10. OBRAVNAVANJE VLOG IN POSTOPEK ODOBRITVE
Odpiranje in pregled vlog
Odpiranje pravočasno prispelih vlog bo 29. maj 2023 v prostorih občine Do-
brova-Polhov Gradec. Odpiranje vlog ni javno. Prispele vloge bo pregledala in 
strokovno ocenila komisija, ki jo imenuje župan občine Dobrova- Polhov Gradec. 

S sklepom župana se zavrže vloge:
- ki so prepozno prispele,
- ki je ni vložila upravičena oseba, 
- nepopolne vloge, ki jih v navedenem roku vlagatelj ne dopolni ali jih dopolni 

neustrezno.
in zavrne vloge:
- ki so neutemeljene,
- z nasprotujočimi podatki v vlogi in prilogah,
- ki so vložene v nepravilno opremljenih ovojnicah,
- vsebinsko neustrezne vloge,
- ki ne bodo izpolnjevale pogojev za prijavo.

Popolnost in dopolnitve vlog
Vloga se šteje za popolno, če je razumljiva in ima priložene vse priloge. 
Predmet dopolnitve niso obrazci, ki vlogi niso bili priloženi (šteje se, da so predmet 
sofinanciranja programi oz. vsebine, ki so bile opredeljene na obrazcih ob oddaji 
vloge). V kolikor društvo ob dopolnitvi doda obrazce z novimi vsebinami, le-te v 
razpisu ne bodo upoštevane.
Vlagatelje nepopolnih vlog komisija v roku 8 dni od odpiranja pisno pozove vla-
gatelje k dopolnitvi nepopolnih vlog. Rok za dopolnitev vlog je 8 dni. Dopolnitve 
poslane po roku se ne upoštevajo.

11. OBVEŠČANJE O IZBORU
O dodelitvi sredstev po tem pravilniku odloča na predlog strokovne komisije žu-
pan oziroma oseba, ki jo pooblasti župan. 

Vlagateljem katerih vloge izpolnjujejo predpisane pogoje iz predpisov in javnega 
razpisa in so za namen zagotovljena sredstva se izda sklep o izboru.
V obrazložitvi sklepa o izboru je utemeljena odločitev in v primeru pozitivne odlo-
čitve opredeljena višina dodeljenih sredstev, namen in upravičeni stroški za katere 
so sredstva namenjena.

Rok za izdajo sklepa o pravici do sredstev je 30 dni od ugotovitve vseh dejstev.

Sklep o izboru občinska uprava posreduje prejemnikom sredstev in jih pozove k 
podpisu pogodbe. Za prejemnike sredstev, ki se v roku 8 dni od prejema poziva ne 
odzovejo, se šteje, da so umaknili vlogo za pridobitev sredstev.

12. PRITOŽBA NA SKLEP
Zoper odločitev v sklepu o pravici do sredstev lahko upravičenec vloži pritožbo na 
naslov občine v roku 8. dni od prejema odločbe.

Pritožba ne zadrži podpisa pogodb z ostalimi izbranimi vlagatelji. V pritožbi mora 
natančno opredeliti razloge zaradi katerih je pritožba vložena. Predmet pritožbe 
ne morejo biti postavljena merila za ocenjevanje vlog. Prepozno vložene pritožbe 
se zavržejo. O pritožbi odloči župan, njegova odločitev je dokončna. O pritožbi 
mora biti odločeno v 15. dneh s sklepom.

13. SPREMLJANE NAMENSKE PORABE SREDSTEV
Namensko porabo sredstev za sofinanciranje dejavnosti društev v Občini Do-
brova-Polhov Gradec spremlja komisija. Namenskost porabe lahko ugotavlja tudi 
nadzorni odbor občine. 

Upravičenec je dolžan vrniti nenamensko porabljena sredstva skupaj z zakonitimi 
zamudnimi obresti, ki se obračunavajo od dneva plačila upravičencu do dneva 
vračila sredstev v primerih, ko se ugotovi: 
– da so bila dodeljena sredstva delno ali v celoti nenamensko porabljena, 
– da je upravičenec za katerikoli namen pridobitve sredstev navajal neresnične 

podatke, 
– da je upravičenec za isti namen in iz istega naslova ponovno pridobil finančna 

sredstva,
– druge nepravilnosti pri uporabi sredstev. 
V primerih iz prejšnjega odstavka upravičenec ne more pridobiti sredstev za dobo 
petih let.

14. INFORMACIJE in POJASNILA
Informacije v zvezi z javnim razpisom je mogoče dobiti na Občini Dobrova-Polhov 
Gradec, tel. 01/3601-800 in sicer ob ponedeljkih in petkih od 8.00 do 12.00 ure ter 
sredah od 8.00 do 12.00 ure in od 14.00 do 16.00 ure. Vprašanja se lahko posredu-
jejo tudi po elektronski pošti na naslov info@dobrova-polhovgradec.si

Datum: 7. 4. 2023
Številka: 4300-0001/2023-2 

Župan
Občine Dobrova-Polhov Gradec

Jure Dolinar l.r.
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Log - Dragomer, marec 
2023 – Občina Log - 

Dragomer se priključuje 
še enemu evropsko 

sofinanciranemu 
projektu za starejše. 

Tokrat v mednarodnem par-
tnerstvu, ki ga vodi I.S.R.A.A. – 
Italija skupaj z osmimi partnerji 
iz Hrvaške, Nemčije, Madžar-
ske, Poljske in Slovenije. Projekt 
PROCAREFUL – PRO.active 
CARE F.or U.sers L.ife podpira 
program Interreg CENTRAL 
EUROPE s sofinanciranjem 
Evropskega sklada za regional-
ni razvoj, potekal pa bo tri leta. 
Partnerji želijo razviti inova-
tivni model hibridnih storitev 

oskrbe na domu za podporo 
neodvisnega življenja starejših 
in ranljivih oseb, ki potrebujejo 
oskrbo, in sicer s pomočjo izko-
riščanja prednosti digitalizacije.

»Kaj če bi starejša oseba pra-
vočasno lahko izboljšala kogni-
tivne in fizične sposobnosti? 
Kako bi lahko preoblikovali 
model oskrbe na domu in na-
predno uporabljali rešitve in-
formacijske in komunikacijske 
tehnologije?« za vse te izzive 
bodo na Občini iskali rešitve 
v okviru novega evropsko so-
financiranega projekta PRO-
CAREFUL. V naslednjih 36 
mesecih bodo z devetimi par-
tnerji iz Italije, Nemčije, Poljske, 
Slovenije, Hrvaške in Madžar-
ske, zahvaljujoč sredstvom iz 

programa Interreg CENTRAL 
EUROPE, gradili pametnejšo 
Evropo. Sofinanciranje projek-
ta je kar 80 odstotno, celoten 
projekt pa je težak skoraj 2,3 
milijona evrov.

Kot so nam pojasnili na Ob-
čini, si starejši in ranljivi ljudje 
želijo, da bi bili skrbno negova-
ni v svojih domovih. Vendar še 
posebno na podeželju pogosto 
primanjkuje tehničnih rešitev 
za podporo samostojnega ži-
vljenja ljudi, ki potrebujejo nego. 
Projekt PROCAREFUL si priza-
deva izboljšati to stanje z razvo-
jem novega inovativnega mode-
la hibridnih storitev oskrbe na 
domu za podporo neodvisnega 
življenja starejših in ranljivih 
oseb, ki potrebujejo oskrbo, z 

izkoriščanjem prednosti digi-
talizacije. Partnerji bodo tekom 
projekta razvili rešitev, ki zdru-
žuje osebno oskrbo z oddaljeno 
in digitalno podporo na osnovi 
strojnega učenja in umetne in-
teligence. Uvedba modela se 
preizkuša v petih državah, med 
njimi tudi v Sloveniji v Občini 
Log - Dragomer.

Več o projektu na https://
www.interreg-central.eu/pro-
jects/procareful/.
V. L., foto: Občinska uprava 

Občine Log - Dragomer

Županova beseda

Spoštovane 
občanke, 
spoštovani občani
Spomladanski meseci so 
pri nas značilni tudi po 
obdobju, ko društva izvajajo 
redne občne zbore oziroma 
skupščine. 

Na teh srečanjih se člani 
seznanijo s poročili delovanja 
društva v preteklem letu, na-
logah in načrtih za prihodnje 
in na vsake nekaj let tudi z de-
mokratičnimi volitvami volijo 
nova vodstva, ki jim zaupajo in 
verjamejo vanje. 

Če sem nanje povabljen, se 
z veseljem tudi osebno udele-
žujem tovrstnih delovnih sre-
čanj, saj koristijo tudi tistim, ki 
mogoče nismo člani. 

Letos je opaziti tudi nekaj 
sprememb pri zasedbi mest v 
upravnih odborih društev, v 
društvu upokojencev na Logu 
pa se je po dolgoletnem zelo 
uspešnem vodenju poslovi-
la občinska svetnica Branka 
Brecelj, ki se ji posebej zahva-
ljujem za ves trud in prizade-
vanje po medsebojnem po-
vezovanju in še prijaznejšem 
sobivanju v naši lokalni sku-
pnosti. Njeno mesto je prevzel 
že prekaljeni Miha Lenaršič in 
prav zaradi njegovih izkušenj 
gre pričakovati, da bo društvo 
nadpovprečno uspešno tudi v 
prihodnje. 

Sprememba se je zgodila 
tudi v vodstvu prostovoljnega 
gasilskega društva Log, kjer je 
mesto predsednice prevzela 
izkušena operativka Marina 
Kokalj, ki je istočasno tudi čla-
nica občinskega sveta naše ob-
čine in ji seveda želim veliko 
prijaznih trenutkov in zado-

voljstva na novi karierni poti. 
Istočasno pa se zahvaljujem 
Andreju Gubiču, ki je poleg vr-
hunsko opravljene predsedni-
ške funkcije v društvu skrbel 
še za fotografske arhive.

Glede na videno in slišano 
nam za delovanje društev ni 
skrbeti in verjamem, da bo 
vsak posameznik lahko našel 
kaj koristnega za članstvo v 
kakšnem od njih, saj se tudi 
tako krepi naša pripadnost 
do skupnosti v kateri živimo. 
Vsem pa še enkrat hvala za ves 
trud in energijo, ki jo vlagate v 
svoja poslanstva. 

Naj vas v zaključku opozo-
rim še na to, da si podrobno 
preberete predstavitev mojih 
dveh podžupanov, saj z nju-
nima imenovanjema uresni-
čujemo tudi eno od strateških 
usmeritev naše lokalne sku-
pnosti, to pa je večja poveza-
nost prebivalstva z vodstvom 
občine. Podžupana Simon 
Strgar in Vili Kosednar pre-
vzemata pooblastila, ki so 
vezana tudi na povsem nove 
vsebine, ki se jih lotevamo s 
ciljem, da ustvarimo še višji 
kakovosti nivo bivanja v naši 
občini. Obema se zahvalju-
jem za pogum in jima želim v 
svojem delu veliko uspehov in 
zadovoljstva.

Miran Stanovnik, 
vaš župan

Nova podžupana 
občine Log-Dragomer 

sta Viljem Kosednar 
in Simon Strgar, stara 

znanca lokalne politike. 

Kosednar je v občinskem sve-
tu od leta 2002, tedaj še kot ob-
činski svetnik na Vrhniki, kjer je 
bil tudi podžupan. V samostoj-
ni občini Log-Dragomer je sve-
tnik od leta 2006 dalje, kjer je 
član različnih delovnih skupin 
in teles občinskega sveta. Kot 
pravi univerzitetni diplomirani 
inženir računalništva in infor-
matike, si šteje v čast, da ga je 
župan imenoval za podžupana. 
»Zavedam se, da s tem prevze-
mam veliko odgovornost. Želim 
si, da bomo do konca mandata 
lahko izvedli več projektov, ki 
bodo izboljšali kakovost življe-
nja v naši lepi občini. Nekaj pro-
jektov, pri katerih sodelujem, je 
že v teku: novi dom za dnevno 
varstvo starejših, ureditev po-
kopališča Dragomer, druge še 
načrtujemo. Zanimajo me tudi 
projekti v zvezi z digitalizacijo 
lokalnih skupnosti za izboljša-

nje kakovosti življenja krajanov, 
kar je tudi skladno s sprejeto 
strategijo. Mislim, da je pred 
nami čas, ko smo osnovni stan-
dard dosegli in bomo lahko več 
vlagali v izboljšanje kakovosti 
življenja krajanov. Izzivov pred 
nami je veliko in tega se vese-
lim. Prepričan sem, da en sam 
človek ne more veliko storiti. Za 
uspeh je pomembna ekipa in ta 
je v naši občinski upravi in tudi 
izvoljenih članih občinskih or-
ganov, odlična.« Kosednar upa, 
da bodo tako dobro, »… kot smo 
sodelovali doslej, sodelovali 
tudi v moji novi vlogi.«

Tudi Simon Strgar se lahko 
pohvali z dolgim stažem v lo-
kalni politiki – od leta 2014, ko 
je bil izvoljen v občinski svet. 
Posebej ponosen je na svoj do-
prinos v naslednjih projektih: 
strategija razvoja občine Log 

– Dragomer do leta 2025, pre-
dlog razvoja občinskega cen-
tra in središč naselij Dragomer 
in Log, izboljšanje energetske 
učinkovitosti osnovne šole in 
vrtca, obnova Doma krajanov 
Dragomer, odkup objekta in 
ureditev poslovanja TC center, 
vzpostavitev enote Pošte Slo-
venije na Logu pri Brezovici, 

ureditev pokopališča na Logu, 
ureditev športnega parka Log, 
izboljšanje prometne varnosti 
(varna šolska pot) in občinske 
prireditve (Športfejst, skupaj v 
Novo leto). »S ponosnim srcem 
živim v občini Log – Dragomer, 
svoje delo za lokalno skupnost 
razumem kot čast in službo v 
dobro občanov in ne kot privi-
legij političnih strank. Bogastvo 
svojega življenja ocenjujem v 
pozitivnih izkušnjah in ljudeh, 
ki sem jih spoznal na svoji ži-
vljenjski poti. Vesel sem, da jih 
je v naši lokalni skupnosti veliko 
in da je eden od njih župan Mi-
ran, s katerim gojiva medseboj-
no zaupanje in spoštovanje že 
dobro desetletje. Hvaležen sem, 
da sem del ekipe, ki jo sesta-
vljajo župan, svetniki in uprava 
občine Log – Dragomer,«pravi 
Strgar, ki bo funkcijo podžupa-
na opravljal nepoklicno. Želi, da 
bi se vsi občani v svojem doma-
čem okolju, »… kjer smo najraje 
in kjer preživljamo čas z druži-
no in prijatelji, počutili varno, 
povezano in srečno.« 

Gašper Tominc

Obvestilo

Obvestilo – hišna črpališča
Občane Občine Log - Dragomer, ki po občinski evidenci 
potrebujejo hišno črpališče za priklop na kanalizacijsko 
omrežje, obveščamo, da bomo skladno s sklepom občin-
skega sveta izvedli skupno javno naročilo za dobavo in 
montažo/vgradnjo hišnih črpališč. O podrobnostih iz-
vedbe boste tisti, ki potrebujete hišno črpališče za priklop 
na kanalizacijsko omrežje, najkasneje do 30. aprila 2023 
obveščeni po pošti. V kolikor pošte do roka ne boste pre-
jeli, hišno črpališče pa potrebujete, se zglasite na občini 
najkasneje do 10. maja 2023.

Občina po evropski denar v mednarodnem partnerstvu

Kosednar in Strgar nova podžupana 

Viljem Kosednar Simon Strgar
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Log - Dragomer, 8. april 2023 
– Občina Log - Dragomer 
pospešeno stopa po poti, ki 
vodi do čistejšega okolja. 

Čistilna naprava Log - Dragomer po-
skusno obratuje, nanjo je priključenih 
že več kot sto objektov, izvajalci bodo 
morali položiti le še krajše odseke ka-
nalizacije. Medtem ko se dela na tere-
nu zaključujejo, pa je pestro v pisarnah, 
kjer pripravljajo dokumentacijo za pri-
dobitev uporabnih dovoljenj.

 Pol leta je minilo, odkar so na no-
vozgrajeno čistilno napravo Log - Dra-
gomer priključili prve objekte iz Dra-
gomerja in s tem dnem se je začelo 
tudi poskusno obratovanje. Medtem 
se priključevanje objektov na kanali-
zacijo nadaljuje. Vrhniška komunala 
še naprej obvešča krajane na območju 
osrednjega Dragomerja o operativnem 
začetku izvajanja priključkov objektov 
na javno sanitarno kanalizacijo. »V 
času poskusnega obratovanja čistilne 
naprave bo izvajalec Hidrotehnik vodil 
obratovalni dnevnik in ob tem po po-
trebi izvajal odvoz blata, odvoz peska, 
odvoz maščob in odvoz drugih komu-
nalnih odpadkov ter dobavljal glede 
na potrebe kemikalije. Izvajalec bo v 
času poskusnega obratovanja opravljal 
vzdrževanje in izvedbo vseh prvih in 
ostalih meritev ter monitoringa ob 

sprotnem urejanju nemotenega funk-
cioniranja čistilne naprave,« so nam 
pojasnili na Občinski upravi.

Zgrajene 14,9 km vakuumske in 9,8 
km gravitacijske kanalizacije

Gradnja kanalizacije je tik pred ci-
ljem, izvajalce čaka le še izvedba kraj-
ših odsekov, gradnja pa naj bi ob pri-
čakovanem pomladnem izboljšanju 
vremena potekala gladko. Gradbeni 
stroji KGG so marca ropotali na Luko-
vici. Gradnja gravitacijske kanalizacije 
je potekala na območju ulic Na pobo-
čju 1 do 2 in na trasi ulice Pod gradom 
19 do 34. Konec aprila bodo delavci tež-
ko mehanizacijo preselili na Barjansko 
cesto, kjer bodo do začetka maja dela 
izvajali od hišne številke 8 do 4A ter 
nadaljevali še z deli na pripadajočem 
podpoboju pod avtocesto. Pestro je 
tudi na Logu, kjer Hidrotehnik kom-
pletira vakuumske jaške s senzoriko, 
zaključuje pa se tudi odpravljanje po-
manjkljivosti pregleda izvedenih del. 
Komisijski pregled zgrajene komunal-
ne infrastrukture (primarni kanal va-
kuumske kanalizacije, vodovoda, plina 
in telekomunikacijsko omrežja T2) na 
trasi regionalne ceste na lokaciji ko-
lesarske steze in pločnika v območju 
regionalne ceste od naselja Jordanov 
Kot do območja naselja Mole pa naj 
bi izvedli konec maja. »Vzporedno se 
izvajajo geodetski posnetki izvedene 

komunalne infrastrukture za izvedbo 
PID dokumentacije,« še dodajajo na 
Občini, kjer so nam pojasnili, da ima-
jo v zadnjih mesecih polne roke dela z 
zaključevanjem projekta in pripravo 
dokumentacije. »Izvajalec Hidroteh-
nik pripravlja dokazno dokumentaci-
jo (PID in DZO) za vlogo pridobitve 

uporabnega dovoljenja izvedenih tras 
vakuumske kanalizacije na obmo-
čje naselja Kačja vas in Jordanov Kot. 
Oddaja vloge za uporabno dovoljenje 
naselja Kačja vas in Jordanov Kot se 
planira v drugi polovici meseca aprila 
2023. Pripravlja se tudi dokazna doku-
mentacija za oddajo vlog za uporabno 

dovoljenje na upravno enoto Vrhnika 
za območje Lukovice v začetku meseca 
maja 2023.«

Vreme je znova primerno za pola-
ganje asfalta. Marca je v novi asfaltni 
preobleki zasijala ulica Dolina, asfalt 
naj bi aprila dobila še ulice Na pobo-
čju in Pod gradom, fine asfalte pa naj 
bi aprila položili še na Loški cesti od 
hišne številke 10A do 10E. 

Spomnimo
Celoten projekt je bil ocenjen na 14,6 

milijona evrov brez ddv oziroma 17,6 
milijona evrov z ddv. V oceno so vklju-
čeni stroški gradbenih del nadzora, ob-
veščanja javnosti, že vložena sredstva, 
dokumentacija in ostali stroški, ki so 
nastajali od leta 2014 dalje. Občina je 
na razpisu za izbor gradbenih del iz-
brala Hidrotehnik d.d. v partnerstvu s 
podjetjema Komunalne gradnje d. o. o. 
in Trgograd d. o. o. Vrednost gradbenih 
del znaša 9.797.990,06 EUR brez DDV. 
Nadzor je vršil Projekt d.d. iz Nove 
Gorice, posel je težak 238 tisoč evrov. 
Projekt se izvaja v okviru Operativnega 
programa za izvajanje evropske kohe-
zijske politike v obdobju 2014–2020, 
prednostne osi »boljše stanje okolja in 
biotske raznovrstnosti«, prednostne 
naložbe »vlaganje v vodni sektor za 
izpolnitev zahtev pravnega reda Unije 
na področju okolja ter zadovoljitev po-
treb po naložbah, ki jih opredeljujejo 
države članice in ki presegajo te zah-
teve«, specifični cilj »zmanjšanje emisij 
v vode zaradi izgradnje infrastrukture 
za odvajanje in čiščenje komunalnih 
odpadnih voda«.

V. L.
Foto: Občinska uprava

Log - Dragomer, 22. 
marec 2023 – Prebivalci 
Doline so se na občnem 
zboru, ki ga je Občinska 

uprava sklicala za ta 
del naselja, seznanili s 
strokovnimi rešitvami 

prometne problematike, 
ki v zadnjih letih hromi 

ceste v Dolini. 

Na zboru občanov so izgla-
sovali šest sklepov, s katerimi bi 
po mnenjem udeležencev lahko 
rešili težave prebivalcev.

Prebivalci Doline so vedno 
bolj nezadovoljni s prometno 
ureditvijo na tamkajšnjih uli-
cah, saj se v zadnjih nekaj letih 
soočajo s poostreno prometno 
problematiko. V zadnjih treh 
letih so na Občino naslovili dve 
pobudi za ureditev prometne 
problematike v tem del naselja. 
Predlagali so, da se del ulice 
Dolina iz dvosmerne spremeni 
v enosmerno. Pobudo so ute-
meljili z argumentom, da je bil 
tak dogovor sprejet že ob vzpo-
stavi ceste, vendar takrat niso 

postavili znakov. Poleg tega pa 
je zadnja leta promet po ozkih 
cestah začel nesorazmerno na-
raščati, zato je del cestišča po-
stal preobremenjen. Obenem 
so v dopisu opozorili še na ne-
preglednost ovinka, posedanje 
in poškodbe cestišča in okoli-
ških ograj. Obe pobudi je nato 
obravnaval Svet za preventivo 
in vzgojo v cestnem prometu 
Občine Log - Dragomer ter pri-
stojni Odbor. Problematike so 
se pred enim letom dotaknili 
tudi na občinskem svetu, kjer so 
se strinjali, da je treba zagristi v 
kislo jabolko in rešiti zadevo. 
Imeli so precej različne pogle-
de, kako začeti z reševanjem, 
ali s študijo za vzpostavitev 
enosmerne ulice ali z zborom 
občanov. Na koncu je obveljalo, 
da se bodo o tej temi na zboru 
občanov najprej pogovorili s 
tam živečimi prebivalci in na ta 
način izvedeli, kakšno je večin-
sko mnenje.

Množična udeležba občanov s 
konstruktivno razpravo

Leto dni kasneje je Občin-
ska uprava skupaj s PNZ kar 

25 zbranim občankam in ob-
čanom v mansardi Upravnega 
centra Občine Log - Drago-
mer predstavila predlog treh 
možnih rešitev prometa na 
ulici Dolina. Razvila se je kon-
struktivna razprava o možnih 
rešitvah, na kateri so sodelovali 
skoraj vsi prisotni. Ti so se na 
zbor občanov dobro pripravili, 
saj je skupina občanom že pred 
sklicem zbora občanov strnila 
glave ter oblikovala več sklepov. 
Zbor občanov je tako z 19 glaso-
vi za 4 proti in dvema vzdržani-
ma sprejel sklep, da se prometni 
rešim na območju ulice Dolina 

uredi kot kombinacija predla-
gane rešitve strokovnjakinje in 
rešitev občanov, s končnim pre-
dlogom pa naj seznanijo tudi 
prebivalce Doline. Soglasni so 
bili pri pobudi, da se preneha 
uničevati okolje na vzhodni 
strani Liparjevega griča s seka-
njem gozda, gradnjo ceste ter 
podobnim, nezakonito izvedbo 
pa naj se povrne v prvotno sta-
nje, tako naj se iz gozdne vlake 
narejeno cesto spremeni nazaj 
v vlako. Prosili so za spisek in-
špekcijskih nadzorov na Lipar-
jevem griču, soglasno so bili 
tudi proti povezavi vzhodnega 

in zahodnega dela Liparjevega 
griča. Sicer pa so sklenili še, da 
ker je Dolina preobremenjena, 
je treba preprečiti nadaljnjo ši-
ritev s spremembami zemljišč 
v nove gradbene parcele, pre-
prečiti gradnjo poslovnih stavb 
v stanovanjskem delu naselja. 
S sklepom so se še zavezali, da 
bodo zbrali spisek poškodova-
nih hiš, škarp ter ograj, da bi 
pridobili odškodnine. Zaradi 
velikega prometa preobreme-
njenih tovornjakov in gradbe-
nih strojev, ki so prevažali in 
odvažali material za novogra-
dnje ter zaradi gradnje kana-

lizacije, je na hišah, škarpah in 
ograjah nastala škoda, ki jo je 
treba sanirati. Zbrani občani 
so se strinjali z evidentiranjem 
in oceno nastale škode, ki bo 
služila kot osnova za pridobitev 
odškodnine. 

Kot smo izvedeli, bodo stro-
kovnjaki na PNZ v naslednji fazi 
pripravili nov predlog rešitve, ki 
bo pripravljen kot kombinacija 
rešitve predstavljena na zboru 
občanov in predlogov, ki smo 
jih lahko slišali na Zboru obča-
nov.

V. L.
Foto: Občinska uprava 

Vodotoki v občini 
bodo čistejši

Na zboru občanov 
o prometnih 

rešitvah 
v Dolini
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T E M A  M E S E C A

Log - Dragomer, 25. 
marec–22. april 2023 – 

Mesec april je posvečen 
varovanju in čiščenju 
okolja ter osveščanju 

ljudi o tej tematiki. 

Svetovni dan Zemlje, ki ga že 
več kot pol stoletja obeležujemo 
22. aprila, že drugo leto zapored 
poteka s pobudo, da moramo 
investirati v svoj planet. Svetov-
ni dan zemlje v svojem sporo-
čilu nagovarja vsakega izmed 
nas: »To je trenutek, ko lahko 
spremenimo vse. Zdaj je čas za 
neustavljiv pogum. Skupaj mo-
ramo vlagati v naš planet. Kajti 
zelena prihodnost je uspešna 
prihodnost.« Do tega cilja vodi 
več poti. Nekateri se zavzema-
jo za varčevanje z vodo, drugi z 
elektriko, tretji za zmanjševanje 
porabe mesa, četrti za prepoved 
uporabe plastike, pogostejšo 
uporabo javnega prevoza, saje-
nje dreves, recikliranje in med 
drugim tudi za čiščenje oko-
lja ter zmanjševanje količine 
odpadkov. Vsak korak, ki ga 
ljudje naredimo za varovanje 
okolja, je pravi korak. V obči-
ni Log - Dragomer se številni 
prostovoljci pomladi pridružijo 
čistilni akciji, ki jo tradicionalno 
organizira Občina Log - Drago-
mer skupaj s Komunalnim pod-
jetjem Vrhnika. Vedno znova 
se akciji pridružijo tudi domači 
gasilci, učenci in šolski delavci 
ter vrtčevski otroci pa skupaj 
s svojimi vzgojiteljicami v tem 
letnem času čistijo okolico šole 
in vrtca ter se poučijo o skrbi za 
okolje. Vsako leto v šoli in vrtcu 
aprila poteka tradicionalna ak-
cija zbiranja odpadnega papirja, 
vrtčevski otroci pa so se v sklo-
pu eko dogodkov, ki potekajo ta 
mesec, odpravili še na vrhniško 
komunalo, ker so se seznanili z 
načinom ločevanja odpadkov, 
pomenom recikliranja in po-
novne uporabe oziroma prede-
lave stvari, ki jih odvržemo.

 »Mala dejanja, veliko vese-
lje za ljudi in naravo!« pod tem 
sloganom je potekala letošnja 
tradicionalna čistilna akcija v 
občini Log - Dragomer, ki so 
jo letošnje leto prvič združili 
še z akcijo pomoči starejšim 
pri sezonskih opravilih. Tako 
kot vsako leto so se prostovoljci 
zbrali na dveh zbirnih mestih, 
v športnem parku na Logu in 
pred gasilskim domov v Drago-
merju, kjer sta jih koordinatorja 
Marjan Kavčič in Blaž Rupnik 
opremila z rokavicami in vreča-
mi za ločeno zbiranje odpadkov 
ter napotki za čiščenje. 

Kljub temu da tovrstne čistil-
ne akcije potekajo že več dese-

tletij, prostovoljci v okolju še ve-
dno najdejo precejšne količine 
odvrženih odpadkov. Količina 
v naravo odvrženih odpadkov 
se v zadnjih letih sicer zmanj-
šuje, manjša se tudi količina 
na komunalno odlagališče od-
loženih odpadkov. Statistični 
podatki tako kažejo, da se je v 
obdobju od leta 2011 do 2020 
občutno zmanjšala količina ko-
munalnih odpadkov odloženih 
na komunalnih odlagališčih, in 
sicer z 204 kilogramov na prebi-
valca v letu 2011 na 31 kilogra-
mov na prebivalca v letu 2020, 
povečal pa se je delež ločeno 
zbranih komunalnih odpad-
kov z okoli 33 odstotkov na 72 
odstotkov. Kljub temu, da je na 
tem področju zaznati napredek, 
v naravi še vedno rastejo vedno 
novi kupi odpadkov. Prostovolj-
ci so nam zaupali, da čiščenje 
okolja ni dovolj, na prvem me-
stu je preventiva in osveščanje 
ljudi, ki jih je treba prepričati, 
da se sami pridružijo akciji ter 
nehajo smetiti. »Ljudje se še 
vedno premalo zavedajo, kako 
pomemben je spoštljiv odnos 
do narave, še vedno je veliko 
divjih odlagališč in vsak dan 
nastajajo nova. Dokler ljudje ne 
bodo razumeli, da z onesnaže-
vanjem narave zastrupljajo tudi 
sebe, do tedaj bodo potrebne či-
stilne akcije,« nam je povedala 
prostovoljka Darja, ki je dodala, 
da odpadkov ne pobira le zato, 
ker je občina tako bolj urejena 
in lepša, temveč predvsem zara-
di skrbi za ohranjanje habitata 
rastlin in živali ter prepreče-
vanja onesnaževanja zemlje in 
podtalnice. 

Struktura odpadkov podobna 
kot v preteklih letih

Občina Log - Dragomer je po 
končani akciji nedvomno bolj 
čista. Prostovoljci so odpadke 
pobirali ob cestah, na travnikih, 
robu gozda, zelenicah, športnih 
igriščih ter drugih javnih povr-
šinah ter ob vodotokih. Največ 
odpadkov so našli ob ekoloških 
otokih, ob cestah, v grmovju in 
ob igriščih. »Medgeneracijska 
skupina udeležencev čistilne 
akcije v Dragomerju je popi-
sala predvsem naslednje od-
padke: plastenke, pločevinke, 
steklenice, ovitke od prigrizkov 
in sladkarij, cigaretne ogorke, 
papirnate odpadke, gradbeni 
material, trdo plastiko (gume), 
tudi odpadno vejevje. Podobno 
so nam povedali tudi na Logu, 
kjer pravijo, da so našli največ 
pločevink in plastenk prav tako 
ob cesti,« sta pojasnili Katja 
Bhatnagar in Marta Grčar.

Po končani čistilni akciji so se 
prostovoljci, ki so čistili okolje 

in prostovoljci, ki so pomagali 
starejšim pri sezonskih opra-
vilih, zbrali v gasilskem domu 
v Dragomerju. Deževen dan so 
izkoristili za pogovor o tem, kaj 
lahko vsak izmed nas naredi 
za to, da bi bilo odpadkov čim 
manj in tudi kako ravnati z nji-
mi. »Pogovarjali smo se o pravi-
lu, ki se v angleščini imenuje »6 
Rjev«. R-ji pomenijo »rethink« 
(znova premisliti), »refuse« (za-
vrniti), »reduce« (zmanjšati), 
»reuse« (znova uporabiti), »re-
purpose« (spremeniti namemb-
nost) in »recycle« (reciklirati). 
Kaj torej pomenijo in kako jih 
uporabljajo udeleženci?«

1. Znova premisliti. Prvo 
pravilo nas opozarja, da je smi-
selno še enkrat premisliti, ali 
nekaj, kar nameravamo kupiti, 
sploh potrebujemo. Ali potre-
bujemo nove hlače in še ene če-
vlje? Potrebujem še en predmet, 
ki ga bo postavil v dnevno sobo, 
čez čas pa bo postal »praholo-
vilec«? Lahko gre tudi za to, da 
spremenimo navado – ali res 
potrebujem še eno kavo iz avto-
mata in še eno kavo »za sabo«? 
Ali je res smiselno kupiti sadje 
in zelenjavo, ki pripotuje iz dru-
gega konca sveta, ko lahko ku-
pimo sezonsko in lokalno sadje 
in zelenjavo?

2. Zavrniti. To pravilo po-
meni, da znamo reči ne, ko nam 
ponudijo stvari, ki jih ne potre-
bujemo, na primer reklamne 
brošure, vrečke, promocijski 
material; slamico v kavarni, ko 
naročimo limonado. Vrečke na 
primer zavrnemo tudi tako, da 
se že v naprej pripravimo in pri 
odhodu v trgovino hranimo na-
kupovalno vrečko v svoji torbi. 

3. Zmanjšati. Cilj je zmanj-
šati porabo stvari – to je za-
piranje vode med umivanjem 
zob do smotrne porabe čistil, 
šamponov in drugih krem. 
Kupujmo samo tisto, kar za-
res potrebujemo, pri tem pa se 
poslužujmo večjih pakiranj, da 
zmanjšamo količino pridelanih 
odpadkov ali pa poiščimo trgo-
vine, kjer ponujajo te izdelke 
brez embalaže. Ko kupujemo 
hrano, kupimo toliko, kolikor 
bomo lahko zares porabili in se 
hrana v tem času ne bo pokva-
rila. Ko spreminjamo svoje na-
vade, seveda ni smiselno, da bi 
zavrgli vse, kar presega naše po-
trebe. Uporabna oblačila, apara-
te, izdelke, ki jih ne potrebuje-
mo, lahko podarimo svojcem, v 
bližnji center ponovne uporabe, 
humanitarnim organizacijam 
ali pa jih prodamo kot rabljene 
izdelke. 

4. Znova uporabiti. Preden 
kupimo nekaj novega, je smisel-
no razmisliti, če je izdelek traj-
nosten, torej ga lahko ponovno 
uporabimo. Težava so predvsem 
izdelki za enkratno uporabo, na 
primer papirnate brisače, kro-
žniki in pribor za enkratno upo-
rabo, palčke za ušesa itd. Zakaj 
ne bi raje namesto papirnatih 
brisač kupili bombažne krpe, 
ki jih bomo lahko uporabili 
večkrat? Smiselno je torej raz-
misliti, katere izdelke lahko na 
vsakdanji ravni zamenjamo za 
trajnejše. Dober primer so tudi 

steklenice za vodo, ki jih lahko 
uporabimo večkrat in hranimo 
v svoji torbi. Pogovarjali smo se 
tudi o rabljenih oblačilih in me-
njavi oblek, ki jih lahko kupimo 
v trgovinah z rabljenimi oblači-
li, izmenjamo med sorodniki in 
prijatelji ali pa na organiziranih 
izmenjevalnicah. 

5. Spremeniti namemb-
nost in popraviti. Številnim 
izdelkom zlahka spremenimo 
namembnost, torej jih upora-
bimo za kaj drugega. Za to po-
trebujemo nekaj ustvarjalnosti, 

dobre primere najdemo lahko 
na spletu (poiščemo pod »več-
vrednostno recikliranje« ozi-
roma »upcycling«). Stare jeans 
hlače lahko postanejo nova tor-
ba ali denarnica, majica postane 
nakupovalna vrečka, jogurtov 
lonček pa posodica za sajenje in 
vzgojo sadik, stara zobna ščet-
ka pa postane čistilna ščetka 
itd. Če je le mogoče, popravimo 
pokvarjene predmete; odne-
semo jih do lokalnega mojstra 
ali popravljalnice. Vse več je 
tudi organiziranih dogodkov 
»popravljalnic«, na katerih nam 
strokovnjaki popravijo naše 
predmete. Kolesa, ki so potre-
bovala popravilo, ste občani na 
primer lahko prinesli na minuli 
bolšji sejem, ki ga je organizira-
lo Kulturno društvo Kosec.

6. Reciklirati. Ločevanje 
odpadkov je bistveno za uspe-
šno recikliranje. A za nekatere 
odpadne predmete je težko do-
ločiti, kam spadajo. Ste vedeli, 
da flomaster spada pod nevar-
ne odpadke, omot od masla pa 
pod preostale odpadke? Več o 
tem, kam spadajo posamezni 
odpadki, si lahko preberete na 
spletnih straneh komunalnih 
podjetij, Ljubljansko podjetje 
Snaga na primer popiše odpad-
ke in kam jih odložiti v ABC od-
padkov, ki je dostopna na pove-
zavi: https://www.mojiodpadki.
si/odpadki/abc-odpadkov. Za 
uspešno recikliranje je po-
trebno tudi, da ovoje embalaž 
ustrezno očistimo, preden jih 
zavržemo (na primer embalažo 
od hrane je treba oprati). Po-
membno je tudi zavedanje, da 
velik del odpadkov ne moremo 
reciklirati; zato se poskušajmo 
posluževati čim več prejšnjih 
»Rjev«. 

»Mlajši in starejši udeleženci 
smo izmenjali zanimive prakse 
o tem, kaj že počnemo za bolj 
čist in trajen svet; vsak od nas 
pa je odšel domov še s kakšno 
novo idejo, kako lahko še dru-
gače pomaga našemu okolju. 
Namreč – vsak izmed nas lahko 
nekaj stori!« sta še dodali naši 
sogovornici.

V. L., Katja Bhatnagar in 
Marta Grčar 

Foto: Podaj roko

Z malimi koraki 
investirajmo v naš 
planet
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KOLEDAR AKTIVNOSTI IN DOGODKOV  
MAJ 2023

Za več informacij nam pišite na podajrokopisarna@gmail.com ali pa nas pokličite na telefonsko številko 041 349 812, vsak 
delovnik med 9.00 in 15.00 uro 

MERJENJE KRVNEGA TLAKA 
+ PREDAVANJE SMS 
PREHRANI

Brezplačne meritve krvnega tlaka in 
predavanje Centra za krepitev zdravja, ZD 
Vrhnika

Meritve potekajo vsako prvo sredo v mesecu od 9.00 
do 10.00 ure  (3.5.2023, Pisarna za starejše)
10:00 -12:00, majska tema: PREDAVANJE SMS 
prehrani (sol, sladkor in maščobe) 

SKUPINA  SVOJCEV Mesečna srečanja za vse, ki doma oskrbujete 
svoje družinske člane

Vsak prvi torek  v mesecu ob 10.00 uri (9.5.2023), 
Pisarna za starejše

IKT HITRA POMOČ Učenje uporabe pametnega telefona, tablice 
ali računalnika 

Po dogovoru ( za termin pokličite 041 349 812 ali pa 
se oglasite v pisarni za starejše v času uradnih ur)

PROSTOVOLJSKA POMOČ Družabništvo ob manjših opravilih, skupina za 
kakovostno staranje

Po dogovoru (za več informacij pokličite 041 349 812 
ali pa se oglasite v pisarni za starejše v času uradnih 
ur)

PISARNA ZA STAREJŠE Informiranje, pogovor, koordinacija 
prostovoljske pomoči, pomoč pri uporabi 
pametnih telefonov….

Vsak ponedeljek od 10.00 do 12.00 ure in vsaka 
sreda od 15.00 do17.00 ure, Stavba občinske uprave 
Log – Dragomer. 

Pisarna za 
starejše
 
Sporočamo vam, da smo po te-
lefonu pisarne za starejše sedaj 
dosegljivi vsak delovni dan med 
9.00 in 15.00, ob sredah do 17.00.
Pokličite:
-  če iščete informacije o orga-

nizacijah za starejše, o oskrbi 
svojca ali skrbi zase,

-  če vas zanima aktivna upoko-
jitev,

-  želite postati prostovoljec ali 
pa sami potrebujete pomoč,

-  če si želite pogovora, podeliti 
kakšno mnenje ali novico.

Pokličite telefonsko 
številko 041 349 812 
V pisarni za starejše nas obiščite 
po ustaljenem urniku ob pone-
deljkih med 10. in 12. uro in ob 
sredah med 15. in 17. uro. 
Pisarna za starejše, 
Loška cesta 12, 
1358 Log pri Brezovici
podajrokopisarna@gmail.com
https://podajroko.log-dragomer.si/

Letošnja čistilna akcija, 
katere pobudnik je Občina 
Log - Dragomer skupaj z JP 

KPV, d.o.o. (Komunalnim 
podjetjem Vrhnika) je bila 
združena z akcijo pomoči 

starejšim ob sezonskih 
opravilih, ki jo je organizirala 
skupina za medgeneracijsko 

sožitje Starosti prijazne 
občine Log - Dragomer. 

Akciji sta potekali pod istim geslom: 
Mala dejanja, veliko veselje za lju-
di in naravo!

Akcija pomoči starejšim pri sezon-
skih opravilih je letos potekala prvič 
z namenom, da pomagamo starejšim 
pri večjih spomladanskih in predpra-
zničnih opravilih, v hiši in na vrtu (npr. 
čiščenje oken, spomladansko urejanje 
vrta ...), za katera je potrebno več pri-
dnih rok, ob enem pa preživimo lepo 
dopoldne s starejšim človekom. 

Malo pred 9. uro zjutraj se nas je 
kljub obilnemu deževju več kot 30 
zbralo v gasilskem domu v Dragomer-
ju. V krogu smo se najprej spoznali po 
imenu in od kod prihajamo. Nabrala se 
je pisana druščina, akciji so se pridru-
žile učenke Osnovne šole Log -Drago-
mer skupaj s koordinatorico prosto-
voljstva na šoli, prostovoljke Podaj roko, 
gasilci, družine, posamezni občani in 
številčna skupina brezoviških skavtov, 
med katerimi pa je tudi nekaj domači-
nov iz Dragomerja. 

Po uvodni predstavitvi smo skupaj 
odigrali preprosto igro, s katero smo 
spoznali naše dobre navade v skrbi za 
ljudi in naravo. Starejši in mlajši ude-
leženci smo spoznali, kaj lahko sto-
rimo, da pomagamo naravi, kot je na 
primer uporaba steklenic za večkratno 
uporabo, kupovanje izdelkov v večjih 
embalažah, uporaba vrečk za več-
kratno uporabo in tudi, kako si lahko 
drug drugemu pomagamo pri deljenju 
prevoza, v trgovini na blagajni itd. Po 
skupnem uvodnem delu smo se razde-

lili v 5 medgeneracijskih skupin, vsaka 
skupina je bila sestavljena iz starejših 
in mlajših udeležencev. Prva skupina 
se je odpravila h gospe očistiti okna, 
druga skupina je pri drugi gospe obre-
zala sadno drevje (kljub dežju!), ostale 
tri skupine pa so se odpravile na čišče-
nje okolice. Skupini, ki sta pomagali 
gospema na domu, sta si po opravlje-
nem delu vzeli čas za pogovor o skrbi 
za okolje in lepih življenjskih izkušnjah. 
Študentkama agronomije, ki sta gospe 
obrezali drevje, je bil na primer še po-
sebej zanimiv pogovor o 30 let stari 
breskvi, ki jo je gospa vzgojila iz peške, 
gospa pa je bila navdušena nad zna-
njem, ki sta ga izkazali dekleti. Devet-
deset letna gospa je bila vesela pomoči, 
zaupala pa nam je tudi recept za zdrava 
zrela leta – v življenju počnimo čim več 
stvari, ki so nam v veselje, ta pa opravi-
mo z ljubeznijo!

Vse skupine so se med 11. in 12. uro 
vrnile v gasilski dom, kjer so nas priča-
kale skrbne prostovoljke in nas okrep-
čale s čajem in sladkimi prigrizki. Ko 

smo se preoblekli v suha oblačila, so 
skupine, ki so čistile okolico, izpolnile 
popisni list odpadkov. Skupaj smo ugo-
tavljali, katere odpadke ljudje najpogo-
steje odlagajo na neprimernih mestih 
in kje se je teh odpadkov največ na-
hajalo. Delili pa smo tudi svoje lastne 
primere dobre prakse v skrbi za okolje, 
o tem bomo več napisali v naslednjem 
prispevku. Člani skupine, ki so poma-
gali starejšima gospema, so z nami 
podelili svoje izkušnje, ena izmed go-
spa pa se nam je pridružila tudi na za-
ključnem druženju. Dočakali smo tudi 
pice, vsem udeležencem čistilne akcije 
in akcije pomoči starejšim pa smo ob 
koncu podelili spominske diplome, ki 
so jih oblikovali učenci Osnovne šole 

Log - Dragomer. Pozabili nismo niti na 
mamice in smo jim ob materinskem 
dnevu poklonili nageljček. 

Ob zaključku smo videli veliko ve-
selih obrazov, kar nam potrjuje, da so 
mala dejanja res vir velikega veselja 
– za ljudi in za naravo. Skavtski vodi-
telji so nam povedali, da so bili veseli 
priložnosti za sodelovanje in pomoč 
v lokalni skupnosti, več udeležencev 
je povedalo, kako je bilo lepo, da smo 
mladi in starejši sodelovali v skupnih 
prizadevanjih, v skrbi za drug drugega 
ter skupno dobro. Vendar pa o tem go-
vorijo slike bolje od besed. Se srečamo 
na naslednji akciji! 

Katja Bhatnagar in Marta Grčar 
v imenu organizacijske ekipe 

Mala dejanja, veliko veselja za ljudi in naravo
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Koledar prireditev TVU 2023 v Občini Log - Dragomer
Več o prireditvah si lahko ogledate na nacionalni spletni strani: 
https://tvu.acs.si/sl/koledar/ https://tvu.acs.si/sl/koledar/

15. 5. 2023

16.–17.
Upravni center OLD

Predavanje zgodovina LJ.barja, JZ Krajinski barje; Zgodovina 
nas povezuje
(Občina Log - Dragomer)

17.30–18.30
Upravni center OLD

Odprtje občinskega TVU 2023, pozdravni nagovori, kulturni 
program
(DU DL)

16. 5. 2023
9.30–11.00
Posest Metke Maček na Barju

Vrt Marije Terezije v nastajanju, TRAJNA ZELIŠČA
(Metka  Maček)

17. 5. 2023
18.00–19.15
Dom krajanov Bralni krožek, srečanje s pesniki (DVIG)

15.00–17.00
Upravni center OLD

Predavanje na temo Podjetništvo in mladi (izvajalec OOZ 
Logatec  v sodelovanju z Občino Log - Dragomer)

18.00–19.00
Park Log Zelemenjava – menjava sadik (KUD Kosec)

18. 5. 2023

18.00–19.00 Ob bistrem potoku je mlin, nastop folklorne skupine (KUD 
Kosec) 

19. 5. 2023
9.30–11.00
Dom krajanov Ustvarjalna delavnica nakita (DU DL)

22.5.2023
18.–19.00
CD Vrhnika

Slovesna podelitev ob zaključku literarnega natečaja
(MAH TEATER)

23.5.2023
15.00–16.00
Dom krajanov Izdelovanje idrijske čipke (KUD Kosec)

17.00–17.45
Športni park Log

Žirafe ne znajo plesati – pravljična joga za otroke
(Karin Japelj)

24. 5. 2023
10,00–11.00
Športni park Dragomer Risanje s kredo na asfaltu (KUD Kosec in Vrtec)

15.00–16.00
OŠ Log Dragomer Risanje osebne karikature z Milanom Eričem (KUD Kosec)

17.00–18.00
Dom krajanov Kamišibaj (KUD Kosec)

25. 5. 2023
8.00–9.00
Športni park Log

Simbioza giba in predavanje na temo gibanje za zdravje
(DU Log)

15.00–17.00
Dom krajanov – travnik

Razstava lutk Od pravljice do lutke
 (DVIG)

17.00–17.30
Dom krajanov

Lutkovna predstava – papirne lutke, Od pravljice do lutke
(DVIG)

29. 5. 2023

10.30–11.30
Upravni center OLD

Lutkovna predstava KUD Borovnica Šotki v sodelovanju 
s KUD Kosec – v okviru projekta Zgodovina nas povezuje 
(Občina Log - Dragomer)

1.6.2023
19.00–20.00
Dom krajanov Srečanje s pisateljico Mileno Miklavčič (KUD Kosec)

3. 6. 2023
17.00–17.45
Košarkarsko igrišče Dragomer

Prav tako kot ti – pravljična joga za otroke
(Karin Japelj)

6. 6. 2023
19.00–20.00
CD VRHNIKA

Recital v sodelovanju z MePZ Mavrica: slovesna prireditev ob  
30-letnici Argonavtskih dnevov (MAH TEATER)

8. 6. 2023
11.00–15.00
Dnevni center starejših Koper

Izmenjava dobrih praks na temo prostovoljstva 
 (DU DL)

13. 6. 2023
9.30–11.00
Dom krajanov

Refleksoterapija – masaža stopal in dlani – vaje s Saro 
Schwarzmann (DU DL)

16. 6. 2023
13.00–18.00
GD Dragomer

Pozdrav poletju; razstava del in starinskih predmetov
(DU DL)

16.00–18.00 Lutkovna predstava nagrajene pravljice Štorklja izgubi svoje 
gnezdo (MAH TEATER)

Sodelujmo in ustvarjajmo skupnost, 
ki temelji na učenju in rasti! 

Z veseljem sem sprejel pobudo Društva upoko-
jencev Dragomer - Lukovica, da prevzamem pok-
roviteljstvo dogodkov v tednih vseživljenjskega 
učenja 2023 (TVU 2023) v naši občini in tako 
podprem ozaveščanje o pomenu učenja za 
različne vloge, ki jih vsak od nas kot posameznik 
ali kot član skupnosti prevzema v različnih 
življenjskih obdobjih. Verjamem, da z znanjem in 
sodelovanjem lahko razvijamo našo skupnost v 
»učečo se občino«, kot smo zapisali v občinskem 
letnem programu izobraževanja odraslih, zato 
da bo imel vsak od nas možnost kakovostnega 
učenja in izobraževanja. 

V TVU 2023, ki bo potekal od 15. maja 
do18. junija 2023, bomo imeli priložnost od-
krivati različne dogodke, ki jih izvajajo naše 
izobraževalne, humanitarne, kulturne in športne 
organizacije; društva, javne ustanove in posa-
mezniki. Napovedani dogodki v občinskem kole-
darju prireditev za leto 2023 so zelo raznoliki, a 
jih povezujejo cilji na področjih, ki so dandanes 
najbolj aktualna: spoznavanje in učenje o vlogi in 
položaju starejših, medgeneracijsko sodelovanje, 
skrb za okolje, vloga družine, zdravje, socialna 
povezanost, razvijanje bralne kulture in ust-
varjalnosti v vseh generacijah …

Z občinskim TVU 2023 smo se vključili v na-
cionalno (pokrovitelj Ministrstvo za vzgojo in 
izobraževanje) in evropsko kampanjo (pokrovitelj 
Evropska komisija). Namen kampanje je spodbu-
jati vseživljenjsko učenje ter ozaveščanje, da je to 
učenje ključni dejavnik za osebni razvoj, socialno 
vključenost in ekonomsko rast. V Sloveniji poteka 
kampanja TVU že 28 let. O vseh naših dogod-
kih TVU 2023 si lahko preberete na nacionalni 
spletni strani https://tvu.acs.si/sl/koledar/.

Dovolite, da nagovorim koordinatorko TVU 
2023: pri koordinaciji ste pozornost name-
nili kakovosti dogodkov TVU in spodbujali 
uravnoteženo ponudbo dogodkov z vidika vloge, 
ki jo ima obiskovalec prireditve: lahko je le gle-
dalec/poslušalec, lahko pa je ustvarjalec dogajan-
ja.  Naj skrb za kakovost prevlada nad številom 

dogodkov. Zato je pomembno, da omogočite 
obiskovalcem, da vam povedo, kako ocenjujejo 
vaše dogodke. 

Vabim tudi vse svoje sodelavke in sodelavce v 
občinski upravi, članice in člane občinskega sveta 
in drugih organov občine, da se aktivno vključite 
v TVU 2023 z obiski dogodkov in tako s svojim 
zgledom spodbudite k večji udeležbi naše krajane, 
soustvarjalcem TVU 2023 pa izkažete spoštovanje 
in priznanje za njihove prispevke k učenju 
občanov in razvijanju pripadnosti naši skupnosti.  

Miran Stanovnik, župan, pokrovitelj TVU v 
Občini – Log Dragomer 2023

 

Spoštovani vedoželjni sokrajani, pred vami je 
koledar prireditev v tednih vseživljenjskega 
učenja v naši občini (TVU).

 
Kot koordinatorji TVU 2023 v občini smo zelo 

veseli, ker nam je uspelo povezati izvajalce in vse 
prireditvi predstaviti v Koledarju prireditev TVU 
2023. Nekateri organizatorji prireditev  so  za vas 
pripravili različne brezplačne delavnice, preda-
vanja in druge aktivnosti, ki bodo pripomogle k 
vašemu osebnemu razvoju in širjenju znanja, spet 
drugi pa vam bodo predstavljali svoje redne deja-
vnosti. Ponekod boste lahko aktivno soustvarjali 
dogajanje, drugod boste gledalci in občudovalci. 

TVU prireditve so  priložnost, da se skupaj 
naučimo nečesa novega, spoznamo nove ljudi in 
se ob tem še zabavamo. Izkoristite to priložnost 
in se nam pridružite pri kateri od naših aktivnosti, 
ki so primerne za vse starosti in interese. Skupaj 
bomo lahko odkrili nove talente in se povezali z 
drugimi člani skupnosti.

Vabljeni!
Inka Zdravkovič, koordinatorka in 
predsednica Društva upokojencev 

Dragomer - Lukovica

Vabljeni na prireditve
v TVU 2023 v naši občini

DVIG univerza za tretje življenjsko obdobje vabi na pogovor
 

KAKO SVA SI RAZLIČNA 
z Barbaro in Stevom Telzerowom
Dom krajanov Dragomer, 31. maj 2023 ob 18h

Nasprotja se privlačijo, rečemo, ko se 
dekle in fant, povsem različna po zna-
čaju in interesih, odločita za skupno 
življenje. 
In o teh razlikah se bomo pogovarjali z 
Barbaro in Stevom, ki pove, da po naravi 
želimo imeti dobre medsebojne odnose, 
topel dom in prijetno vzdušje. 
Vendar nam včasih zmanjkajo potrebne 
spretnosti za dosego tega. 
Ko smo se spoznali, so bile ravno naše 
različnosti tiste, ki so nas pritegnile 
drug k drugemu. 
Čez nekaj časa pa nas te različnosti prič-
nejo motiti in jih doživljamo kot težave. 
In na srečanju bomo pogledali na te raz-
like z dveh plati: kot na nekaj, kar naju 
razdvaja ali pa kot možnost dopolnje-
vanja.

Prosimo, da se prijavite na 
dvig@iold.si ali 
031 254 125.
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Log - Dragomer, 5. 
april 2023 – Kulturno 
umetniško društvo 
Kosec šteje že petnajst 
let. 

Kot so povedali v društvu 
na letošnjem občnem zboru, je 
za njimi uspešno, a tudi precej 
naporno obdobje. Izpeljali so 
številne uspešne projekte, usta-
novili nove sekcije in v okviru 
obstoječih dodali nove dogodke. 
Letošnje leto bo potekalo v luči 
praznovanja, ki ga bodo jeseni 
obeležili s prav posebnim kul-
turnim dogodkom.

»Tako kot Kosca je treba varo-
vati tudi kulturo,« s to mislijo je 
ustanovitev Kulturno umetni-
škega društva Kosec pred pet-
najstimi leti pospremil Matija 
Nik, eden izmed pobudnikov 
ustanovitve kulturnega dru-
štva. Njegovim mislim v dru-
štvu ostajajo zvesti tudi danes. 
»Kultura ima veliko pomenov. 
Pomembna je tako v šoli, v služ-
bi kot doma. Kot pravi pregovor, 
lepa beseda lepo mesto najde. 
Kultura so tudi prireditve, pra-
zniki, običaji, tradicija. Kultura 
ni nekaj, kar je mrtvo, kultura 
je živa, tukaj in zdaj, vsak dan, 
živi med nami in v nas. Vr-
hunska pesnica, nagrajenka v 
Sloveniji in v tujini Anja Golob 
pravi: “Brez kulture ničesar ni. 
To je približno tako, kot da bi se 
spraševali, zakaj potrebujemo 
zrak. Ker brez njega ne moremo 
živeti.” In isto velja za kulturo,« 
je zbranim podpornikom dru-
štva na občnem zboru dejala 
predsednika Kuda Kosec, Anica 
Vengust. Ta je ob tej priložnosti 
obujala spomine na leto 2008, 
ko se je začela zgodba Kosca 
ter si zaželela, da bi za kulturo v 
občini prišli še lepši časi. Kot je 
dejala, bi bil eden izmed mejni-
kov zagotovo pridobitev sodob-
nega kulturnega hrama, ki si 
ga v društvu želijo že od same 
ustanovitve. Marsikateri dogo-
dek od glasbenih, gledaliških, 
plesnih bi lahko ponudili kra-
janom, pa kaj, ko ni ne dobrega 
ozvočenja, razsvetljave, kaj šele 
prostora. No, upajmo na lepše 
čase, da bo v kratkih naslednjih 
letih občini uspelo zgraditi kul-
turni dom s knjižnico. V vseh 
tej letih truda nam je končno 
uspelo pridobiti stalne prostore 
v Dom krajanov v Dragomerju, 
kjer svoje poslanstvo lahko širi-
mo in nadgrajujemo,« je dodala 
v društvu.

Iščejo poti do mladih
Prioritete društva v priho-

dnosti so vključevanje mladih, 
medgeneracijsko sodelovanje, 
izobraževanje in predvsem pri-
dobivanje mlajših mentorjev, ki 
bi vnesli v društvo nove zamisli. 
»Pritegnili bi radi mlajšo gene-
racijo, jim prisluhnili in posku-
šali zagotoviti okolje, v katerem 
se rojevajo zamisli in kjer jim 

bi nekoliko starejši, bolj izku-
šeni in strokovno podkovani 
mentorji pomagali uresničeva-
ti želje. Predvsem se moramo 
vprašati, na kakšen način danes 
nagovoriti mlade, ki so sooče-
ni z nenehnim in neverjetnim 
tehnološkim razvojem in dobe-
sedno ujeti za tesne zidove di-
gitalne in virtualne resničnosti, 
znotraj katerih ni več prostora 
za ostalo,« je pojasnila Anica 
Vengust, ki se zaveda, da je v 
društvo vpeta pretežno starej-
ša populacija. Dodaja, da je čas, 
da se to spremeni, zato je eden 
izmed temeljnih ciljev društvo 
približati mlajši populaciji in 
izboljšati strukturo članstva. 
»Enakomernejše vključevanje 
vseh generacij ne bogati zgolj 
delovanje društva, temveč tudi 
delovanje družbe na splošno.«

Letos društvo poleg rednih 
delavnic in dogodkov čakajo 
še številni skupni projekti, med 
njimi Zgodovini nas povezuje, 
partnerski projekt medgene-
racijski mozaik Barje, Podaj 
roko ter drugi. Prvič bodo v 
društvu pripravili bolšji sejem, 
se pridružili projektu Tedni 
vseživljenjskega učenja ter med 
drugim ponovno izdali revijo 
Kosec pod sloganom »Čas beži, 
spomini ostajajo.«

Izpeljali več kot 35 dogodkov
»Leto 2022 je bilo leto polno 

uspehov in prireditev. Korona 
virus naj je začel počasi zapu-
ščati, družba se je začela od-
pirati, kar se je odražalo tudi v 
našem društvu,« k ponovnem 
hitrem zagonu po koronskem 
premoru je zagotovo pripomo-
gla tudi pridobitev najemnih 
prostorov. Te jih ima društvo 
v Domu krajanov Dragomer. V 
uporabi imajo dve sobi, eno v 
pritličju, ki je namenjena kle-
kljaricam, ter v prvem nadstro-
pju, ki jo uporabljajo za ostale 
dejavnosti, delijo pa si jo z osta-
limi društvi. Zelo veseli so tudi 
manjše pisarnice za delovanje 
društva, kjer potekajo sestanki 
ter hranijo arhiv in materiale, 
ki jih potrebujejo za delovanje. 
»V letu 2023 smo pridobili sta-
tus javnega interesa, kar je plod 
lanskoletnega dela. Ta status za 
samo društvo veliko pomeni, 
kajti zmanjšuje nam stroške de-
lovanja društva kot so npr. naje-
mni prostori, obratovalni stro-
ški v prostorih Doma krajanov 
in prinaša druge ugodnosti,« 
o lepši prihodnosti, ki je pred 
društvom, pravi predsednica 
Anica Vengust. 

Lani so izdali še osmo samo-
stojno revijo Kosec ter gradili 
svojo prepoznavnost. Vklju-
čevali so se v lokalne projekte 
ter projekte, ki potekajo zunaj 
občinskih meja. »Sodelovali so 
z Inštitutom Cene Štupar, Tu-
rističnim društvom Blagajana, 
kulturnim društvom Borovnica, 
sodelovali pri Tednu ljubiteljske 
kulture, Teden vse življenjskega 
učenja. Kot poudarjajo v dru-
štvu, vse to ne bi bilo mogoče 
brez mentorjev, ki odprtih src 
in s pripadnostjo društvu brez-
plačno tedensko in mesečno 
vodijo sekcije ter razveseljujejo 
člane vseh generacij.                 V. L.

Delavnico, ki jo je KUD 
Kosec Sekcija za ohranjanje 

kulturne dediščine izvedel v 
okviru projekta »Zgodovina 

nas povezuje«, je potekala 
zadnji ponedeljek v mesecu 

marcu. 

Povabili smo go. Vlasto iz Sostrega. Kot 
pravi, so ljubljanske butarice iz oblan-
cev, pri čemer so bili ti nekoč zgolj rdeče, 
modre in bele barve – tako kot slovenska 
zastava. Današnje, modernejše različi-

ce, so vseh barv. Na delavnici smo poleg 
barvnih oblancev imeli tudi razno zelenje 

– bršljan, ciprese, barvno resje in drugo 
zelenje. Oblanci so barvani z barvo pir-
hov. Butare so pred raznimi nevšečnost-
mi ščitile kmečki dom. Ponekod so z njo 
obkrožili hišo, da bi bila v njej sreča ali da 
bi bil dom zavarovan pred strelo, požarom, 
boleznijo in nesrečo. Vejice iz butare ali iz 
njih narejene križe so pogosto raznesli po 
gospodarskih poslopjih, ponekod tudi po 
njivah in vinogradih. Tako so živino ščitile 
pred nevšečnostmi in poskrbele za obilen 
pridelek.

Znanje izdelovanja butar se prenaša iz 

roda v rod. Za ohranjanje dediščine izde-
lovanja butaric skrbimo v društvu KUD 
Kosec s pomočjo izdelovalcev, ki svoje 
znanje prenašajo tudi na mlajše generacije. 
Udeleženke delavnice so s spretnimi prsti 
oblikovale prekrasne butarice, ki so jih 
odnesle domov. Tokratna delavnica je po-
tekala v sproščenem duhu brez zaščitnih 
mask pred okužbo s koronavirusom in v 
prisotnosti otrok, ki so s svojimi malimi 
prstki vezali zelenje. Pogled na medgene-
racijsko sodelovanje je bil lep, saj so otroci 
nosilci naše dediščine in ne smemo dovo-
liti, da se ti lepi običaji pozabijo. 

Anica Vengust, KUD Kosec

Velikonočne butarice

V okvirju projekta »Zgodovina nas povezuje« smo 
v marcu v Spominski sobi izvedli kar dve delavnici 
izdelovanja velikonočnih butaric. 

Delavnici sta bili namenjeni otrokom prvih razredov. V času 
delavnic so se otroci pod mentorstvom Mete Maček naučili iz-
delovati cvetnonedeljske butarice. Najprej jim mentorica poka-

zala, kako se izdelujejo, nato pa so se nekateri otroci dela lotili 
tudi sami, seveda ob pomoči mentorice in učiteljic. Delo je steklo 
in hitro so nastajale prelepe butarice. Na koncu so jim dodali še 
barvne trakove iz krep papirja. Za otroke, ki so se udeležili de-
lavnice, je bil prijeten in ustvarjalen dan, saj so doživeli skrivnost 
prihajajoče velike noči. Spoznali pa so tudi običaj izdelovanja lju-
bljanskih butaric, kakršne so izdelovali naši predniki.

KUD Kosec, Anica Vengust

Kosec marca v znamenju 
velikočnih praznikov

15 let Kud Kosec
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Vsak torek spretne 
roke klekljaric 

ustvarjajo čarobne 
čipke, ki so nekoč v 

preteklosti pomenile 
tudi dohodek za 

preživetje družine. 

Nadaljevanje te tradicije nam 
je lahko vsem v veselje. Ob pre-
pletanju niti se prepletajo naše 
misli in lepe želje, kar je razvi-
dno iz naših izdelkov. Z nami 
je vedno prisotna tudi ga. Ivica 
Česnik, ki s svojim strokovnim 
znanjem na področju klekljanja 

nudi pomoč pri najzahtevnejših 
delih. Pridobitev prostorov v 
Domu krajanov in nabava mizic 
v preteklih letih (vsaka kleklja-
rica ima svojo mizico), je zelo 
pripomoglo k boljšemu počutju 
pri delu.

Klekljarice vsako leto ustvari-
jo več izdelkov, mnoge posega-

jo po najzahtevnejših tehnikah. 
Čipkarice druži volja do učenja, 
medsebojna pomoč in skupni 
rezultati. To je lahko odlična 
terapija in pot do kakovostnega 
življenja. 

Če vas pot zapelje v Dom kra-
janov v Dragomerju, vas bo tam 
pozdravila klekljarska razstava 
naših klekljaric. Na rdeči žame-
tni podlagi so položeni klekljar-
ski izdelki, ki so dani v okvir in 
kot slike krasijo stopnišče in da-
jejo prostoru videz topline.

Zlatka Ličer, 
KUD Kosec

Iz Doma krajanov v 
Dragomerju odmeva 
ubrana pesem, torek 
popoldan je dan, ko 
se v prostorih KUD 
Kosec srečajo ljubitelji 
prepevanja. 

Pevska skupina Mladi po 
srcu se tu srečuje enkrat na te-
den. Kot pravi zborovodja Iztok 
Urbanc, so Mladi po srcu spro-
ščena pevska skupina z izjemno 
raznolikim repertoarjem. Naj-
raje prepevajo vesele in domače 
pesmi, ki razveseljujejo ljudi in 
dvignejo razpoloženje publike.

 Pevska skupina Mladi po srcu 
šteje že pet let. Zametki skupine 
so bili sicer oblikovani že neko-
liko pred tem. »Ob zaključku 
tečaja angleškega jezika smo pri-
pravili nastop, na katerega smo 
povabili Iztoka Urbanca in Jo-
žeta Zvera, ki sta skupaj z nami, 
tečajniki, zapela in zaigrala na 
kitaro. Ob čudovitem nastopu 
se mi je utrnila ideja, da bi lahko 
ustanovili glasbeno skupino. Be-
seda je dala besedo, iz nje so zra-
sla dejanja, Jože ter Iztok sta bila 
navdušena in tako je počasi na-

stala drobcena skupinica, v ka-
teri je prepevalo pet tečajnic,« je 
o začetkih povedala predsedni-
ca KUD Kosec Anica Vengust. 
Dekleta so prepevala vsakič na 
drugem mestu, brez stalnega 
prostora, dokler je bilo tega se-
ljenja enostavno preveč, zato je 
skupinica počasi razpadla. Prvi 
poskus ustanovitve glasbene 
skupine sicer ni uspel tako, kot 
so si v Koscu želeli, a želja je tle-
la dalje in ni ugasnila. Takoj, ko 
se je ponudila priložnost in je 
KUD Kosec v sedanjem občin-
skem hramu za eno leto v najem 
dobil začasne prostore, so po-
skusili ponovno. »Povezali smo 
se z Jožico Poljanšek, ki je bila 
nekako ustanoviteljica naše sku-
pine. Med nas je pripeljala tudi 
naše tri fante iz Ljubljane, ki še 
danes dajejo težo naši skupini. 
Jožica je tudi pobudnica imena, 
nad katerim smo bili vsi navdu-
šeni, pri avtorju Jožetu Gostiši 
pa je pridobila tudi dovoljenje za 
uporabo imena Mladi po srcu,« 
še pravi naša sogovornica. Joži-

ca Poljanšek, sicer predsednica 
pevske skupine Mladi po srcu, 
med drugim skrbi tudi za ce-
lostno podobo pevske skupine, 
nastope ter druženje z ostalimi 
pevskimi zbori. 

Raznolik repertoar s pozitivno 
noto

Mladim po srcu je ime pisano 
na kožo, pravijo, da ne glede na 
to, da niso več v rosnih letih, je 
njihovo srce mlado. In takšne so 
tudi pesmi, ki jih najraje prepe-
vajo. Zborovodja, Iztok Urbanc, 
ki je pred petimi leti za dirigent-
sko taktirko prijel z mislijo, da 
bo skupino vodil, dokler ne naj-
dejo pravega dirigenta, za pevce 
izbira radostne, vesele in zimze-
lene pesmi, ki napolnijo srce in 
duha. »Repertoar za našo skupi-

no večinoma izberem jaz, seveda 
pa prisluhnem tudi skupini. Pre-
pevamo od slovenskih ljudskih 
pesmi do zimzelenih popevk, 
takšne pesmi, ki so ljudem bli-
zu. Pojemo pesmi, ki so se nekoč 
pele doma in tako pesmi ponov-
no obujamo. V drugi sklop na-
šega repertoarja pa sodijo naro-
dnozabavne pesmi ter domače 
ali tuje, poslovenjene, popevke. 
Tudi take od Abbe. Našo pevsko 
skupino poleg kitare spremljata 
še dve harmoniki, zato ni nena-
vadno, da se na našem reperto-
arju pogosto najdejo Slakove in 
Avsenikove melodije,« je razložil 
zborovodja Iztok Urbanc. 

Narodno-zabavni ritmi so naj-
lepše sprejeti v domih za starejše 
občane. Ti Mlade po srcu pogo-
sto gostijo, saj znajo v skupini 
poskrbeti za odlično razpolože-
nje poslušalcev. Skupina je sicer 
dobro znana v domači občini, so 
redni spremljevalci kulturnih 

prireditev, ki jih pripravi KUD 
Kosec, z veseljem pa sodelujejo 
tudi na občinskih in šolskih pri-
reditvah ter na prireditvah izven 
meja občine. »Od leta 2017 do 
2019 smo imeli nastope Pozdrav 
pomladi v piceriji Sicilijana. Iz 
spontanega druženja ob zaključ-
ku sezone pevske skupine se je 
rodila tradicionalna prireditev, 
ki jo je prekinila epidemija. Fe-
bruarja 2020 smo nastopili v 
Domu starejših občanov v Lo-
gatcu in ker je bil ravno pustni 
torek, smo nastopili v pustnih 
maskah. Ironija je bila v tem, da 
je bila nekaj dni kasneje razgla-
šena epidemija in so bile maske 
obvezne. Seveda ne več pustne. 
Epidemija je bila tudi vzrok, da 
naš prvi Letni koncert v gasil-
skem domu na Logu, ki je bil 
izjemno dobro sprejet in odlič-
no obiskan, ni postal tradicija. 
Letne koncerte smo želeli imeti 
vsako leto, a zaradi prepovedi 

druženja to ni bilo več mogoče. 
Če bo šlo se po načrtih, bomo 
letos, najverjetneje 21. junija, 
priredili letni koncert z gosti in 
istočasno obeležili 15-letnico 
delovanja KUD Kosec. Vsako 
leto se družimo tudi na ladjici, 
ki pluje po Ljubljanici. Glasba z 
ladjice odmeva po Ljubljanici in 
pritegnemo marsikateri pogled 
z nabrežja in mostov, na ladjici 
pa tudi zaplešemo,« nam je še 
povedal Iztok Urbanc.

Sproščeno vzdušje na vajah
Pevska skupina se srečuje vsak 

torek v Domu krajanov v Drago-
merju. Prepevajo dve šolski uri 
in si na polovici vaje vselej vza-
mejo odmor. »Po eni uri imamo 
premor, da si nekoliko spočijemo 
glasilke in popijemo nekaj teko-
čine. Ti naši odmori so izredno 
prijetni in vselej potekajo v spro-
ščenem prijateljskem vzdušju, v 
naših vrstah pa so odlične go-

Poznate kosca? To je 
skrivnosten ptič, ki živi 

na barju in se nerad 
prikaže iz goste trave. 

Oglaša se ponoči, ko z gla-
som »krrrek – krrrek«, ki spo-
minja na brušenje kose, kliče 
svojo družico. Kosec z veliko 
začetnico pa je ime kulturno-
-umetniškega društva v naši 
občini. Oglaša se z »pridi – 
pridi« in s tem vabi občane 
na udeležbo ob raznih prire-

ditvah, pa tudi na udeležbo 
v raznih sekcijah, ki delujejo 
v okviru KUD Kosec. Danes 
bom govorila o sekciji »Ročne 
spretnosti«, ki deluje že vrsto 
let. V njej smo različnih sta-
rosti, skupno nam pa je, da se 
radi družimo, ustvarjamo, si 
izmenjamo izkušnje in se ima-
mo lepo. V vseh teh letih smo 
naredili veliko različnih izdel-
kov zase, za družino, prijatelje, 
pa tudi za širšo skupnost kot 
so: domovi starejših občanov, 

porodnišnica, vrtec, za starejše 
občane naše občine … Naučili 
smo se:
-  plesti: kape, šale, rokavice, 

nogavice, odejice, …
- kvačkati: hobotnice, sovice, 

velikonočne zajčke in ostale 
okraske, …

-  poslikati: kamenčke prija-
znosti

-  izdelati: rože iz krep papirja, 
novoletne voščilnice, adven-
tne venčke, velikonočne bu-
tarice, … 

-  oblekli smo drevesa
-  in še in še …

V marcu smo zaključili delo 
s pletenimi rokavicami in no-
gavicami. Tudi na velikonočne 
praznike nismo pozabili. Izve-
dli smo dve delavnici, delavni-
co velikonočnih voščilnic pod 
vodstvom Ane Vrenk in izde-
lavo prelepih kvačkanih srajčk 
za pirhe pod vodstvom Anite 
Mole. 

Dobimo se vsak pone-
deljek od 18.–19.30 v na-
ših klubskih prostorih v 
Domu krajanov Dragomer, 
Na grivi 5. Kako se že oglaša 
Kosec? »Pridi – pridi«! Veseli 
bomo vsakega novega obisko-
valca.

KUD Kosec, 
Milena Benet Zorko

Klekljarice razstavile
svoje izdelke

Dejavnosti ročnih del v društvu Kosec

Mlade po 
srcu povezuje 
ljubezen do petja
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spodinje, ki poskrbijo za sladke dobro-
te,« je razložil Iztok Urbanc. Vzdušje 
na vajah je vselej prijetno in sprošče-
no nikoli ne pozabijo na rojstne dne-
ve, vaje po prilagodijo tudi posebnim 
dnevom. »Iztok vedno poskrbi, da 
se prilagodijo in zlijemo s posebnimi 
dnevi. Ob pustu se oblečemo v maske 
in na vajah pojemo v maskah. V pevski 
skupini vedno najdemo razlog za zaba-
vo. Med seboj se tikamo in smo prava 
klapa, ki je prijateljstva še nadgradila. 
Svoje prijatelje smo skozi pesem spo-
znali še v drugačni luči.« Zase pravijo, 
da niso pevski zbor. »Prvič zato, ker na-
stopamo spontano, drugič pa zato, ker 
je pevski zbor zelo resna zadeva. Pevski 
zbori večinoma pojejo po notah, držijo 
se nekih bolj strogih pravil, mi pa smo 
sproščeni. Konec koncev skoraj nihče 
ne bere not. Lahko bi jih naučil osnov 
branja not, vendar kaj bi s tem prido-
bili? Prav nič. Samo bolj zategnjeni bi 

bili, imeli bi tremo in razmišljali bi le o 
notah. Naša pevska skupina gre včasih 
z glasovi malo bolj po svoje, ampak bolj 
kot to nam je pomembno, da so ljudje 
zadovoljni. Če je skupina zadovoljna in 
vesela, kadar je ta energija dobra, se to 
pozna tudi na nastopu in je na koncu 
zagotovo zadovoljna tudi publika,« ra-
zloži zborovodja.

Skupina trenutno šteje od 23 do 25 
članov, večinoma žensk. Med njimi je 
le šest moških glasov, trije iz domače 
občine in še trije iz Kosez. »Največjo 
težavo imamo z moškimi glasovi in v 
tem pogledu nismo nič posebnega, saj 
se s to težavo soočajo vsi zbori v Slove-
niji. Med nami so že od vsega začetka 
naši koseški fantje, ki redno, vsak torek 
prihajajo na naše vaje, kar pomeni, da 
se med nami dobro počutijo.« 

V. L.
Foto: arhiv KUD Kosec

In vendar živimo naprej
 
Nekam čudno je te dni, 
precej pusto in prazno povsod, se zdi.
Med ljudmi je pogost prepir, 
a v sebi čutim čuden nemir.
Za vse nastalo virus krivijo,
doma za zidovi osamljeni ždijo. 
Razmišljajo o usodi, 
a ta sama nasproti hodi.

Za čisto vse na tem svetu smo krivi ljudje, 
če kaj vemo o virusu ali pa ne. 
V nas je strah in je upanje, 
da hitro mine to svetovno gorje.

A potreben je čas, pogum, potrpljenje, 
potrebna je vera v drugačno življenje. 
Potrebna je strpnost, volja in znanje, 
da bodo minile te moraste sanje.

Dragica Krašovec 
v Ko spregovori srce, ilustracije Yulia Kuznetsova, 

DVIG 2022
Za razliko od dosedanjih ra-

čunalniških usposabljanj v naši 
občini je bil postavljen pogoj 
za vključitev v program uspo-
sabljanja – dobro poznavanje 
uporabe e-pošte, oblikovanja 
besedil, iskanje informacij v 
storitvah Google, delo s pregle-
dnicami ... Na prvem srečanju 
smo uskladili želje študentov 
o tem, kaj se želimo naučiti. 
Odločili smo se, da bo težišče 
učenja delo v oblaku in deljenje 

dokumentov. Postavili pa smo si 
še druge izobraževalne cilje.

Mentor Franci Lajovic je vse, 
ki še nismo imeli sigence, na-
govoril, da smo zanjo zaprosili 
na upravni enoti in nam jo je 
pomagal inštalirati na računal-
nike. Kar hitro sem se naučila 
uporabljati umetno inteligenco 
Chat GPT, Jam board in pošilja-
ti velike datoteke po wetransfer. 

Prvič se mi je zapletlo pri upo-
rabi sigence. Kar nekaj večerov 

sem poskušala prijaviti dohodek 
na finančno upravo, po petih 
ali šestih poskusih mi je uspelo. 
Veliko problemov pa sem imela 
»z oblakom«. Kot mentorica to 
znanje res potrebujem za delo s 
svojimi študenti. Doslej sem jim 
gradiva in domače naloge poši-
ljala po mailu in ko smo želeli 
kaj ponoviti, smo vsi skupaj is-
kali gradiva ali po mailih ali po 
mapah za eno ali več let nazaj. 
In kako privlačno se sliši, zdaj 
si bomo ustvarili VELIK KOV-
ČEK ANGLEŠČINA, znotraj 
tega pa manjše kovčke: slovnica, 
domače naloge, besedni zaklad, 
bralno razumevanje ... Priznam, 
da sem po nekaj poskusih 
ustvarjanja teh kovčkov skoraj 
obupala, še posebej potem, ko 
sem videla, da nekatere mlajše 
študentke to obvladajo in že 
uporabljajo. Potem pa je naš 

mentor na vsakem srečanju naj-
prej ponovil vse prejšnje korake 
in nam naročil, da moramo v 
parih pripraviti sami navodila 
o uporabi posameznih aplikacij. 
Verjemite, pravila smo napisali 
boljše kot vsak profesionalec. In 
ob branju navodil in individual-
ni pomoči študentk sošolk mi je 
uspelo. 

Program usposabljanja je bil 
načrtovan za 10 ur, podaljšali 
smo ga za 5 ur, da smo lahko 
uresničili vse izobraževalne ci-
lje. Ponavljali smo tako dolgo, da 
znamo zdaj uporabljati vsi. Zdaj 
me čaka naslednja naloga: nau-
čiti moje študente, da uporablja-
jo naš oblak Angleščina. In to 
ne bodo le učne ure za študente, 
ampak tudi zame, da ne bom 
pozabila, kar sem se naučila. 

Olga Drofenik

Tudi upokojenci se zaveda-
mo, kako pomembno je, da 
znamo uporabljati računalnik, 
saj nam lahko olajša marsi-
katero stvar v vsakdanjem ži-
vljenju, od pošiljanja e-pošte, 
uporabo zooma, brskanje po 
internetu … 

Tako smo v lanskem letu v 
društvu sklenili, da organi-
ziramo tečaj za vse, ki želijo 
izboljšati svoje računalniške 
veščine in se naučiti novih 
trikov. Veseli nas, da je bilo 
zanimanje v taki meri, da smo 
organizirali tečaj za dve skupi-
ni udeležencev. 

Pri sestavi programov in 
skupin smo upoštevali stopnjo 
računalniškega znanja in se 

osredotočali na stvari, ki nas 
najbolj zanimajo in so za po-
sameznika najbolj uporabne. V 
marcu smo prvi del računalni-
ških uric uspešno zaključili na 
programu, ki smo si ga skupaj 
z mentorjem zastavili. Zna-
nje, ki smo ga pridobili, bomo 
pridno utrjevali med seboj in 
ga delili z ostalimi po načelu 
»znaš – nauči drugega«. V za-
četku aprila pa je pričela tečaj 
nova skupina udeležencev z 
istim mentorjem. 

Zavedamo se, da ima tak 
tečaj številne prednosti za 
udeležence, od izboljšanja ra-
čunalniških veščih, do večje 
samostojnosti, koristen pa je 
tudi pri razvoju spomina. To 
je tudi odličen način, da upo-
kojenci ostajamo v koraku s 
sodobno tehnologijo. Henry 
Ford je zapisal, da je star, kdor 
se preneha učiti. Torej ... 

InkaNa predvečer 
materinskega dne 

smo se v društvu 
upokojencev Dragomer 

Lukovica poklonile 
vsem materam, ker je to 

vsekakor priložnost, ki jo 
je vredno obeležiti. 

Vabilu na praznovanje smo 
se odzvale v kar precejšnjem 

številu in tako napolnile naš 
upokojenski »kotiček«. Z zani-
manjem smo prisluhnile idejni 
voditeljici Dragici Kraševec, ki 
nam je pripravila lep kulturni 
program. Najprej nas je pope-
ljala v zgodovino začetka pra-
znovanja materinskega dne v 
ZDA, v začetek 20. stoletja, v 
nadaljevanju pa nam je prebi-
rala pesmi slovenskih avtorjev 
ter svoje avtorske pesmi, vse 

posvečene materam, babicam ... 
Na koncu je program zaokroži-
la z recitalom Kajuhove pesmi 
»Pismo materi«. 

V spomin vsem materam smo 
prisluhnile tudi nekaj znanim 
melodijam, ki so nas za kratek 
čas nostalgično vrnile v spo-
mine na njihov nastanek; kot 
napr. Pestnerjeva Mati, bodiva 
prijatelja in druge. Hvala vsem 
za udeležbo, posebna zahvala 

pa Dragici, Mariji, Cveti, Ljubi, 
ki ste poskrbele za prijeten ve-
čer in pogostitev. Praznovanje 
materinskega dne v društvu je 
odlična priložnost za druženje, 
medsebojno izmenjavo izku-
šenj ter izražanje hvaležnosti 
do svojih mater. Ob slovesu 
smo sklenile, da se naslednje 
leto zberemo že na 2. tradicio-
nalnem praznovanju.

Inka 

V klopi
kot učenka

Materinski dan v DU DL Računalniške 
urice v DU DL

Kot DVIG-ova mentorica sem se vključila v 
računalniški tečaj, ki ga je organiziralo DU 

Dragomer - Lukovica. 
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Log, 1. in 2. april 2023 
– Športno plezalno 

društvo Korenjak 
je znova uspešno 

preplezalo zadano 
smer. 

V odličnem vzdušju in ob 
glasnih navijačih so Korenjaki, 
ki so pred leti na steni gostili 
svetovno elito, tako kot že več-
krat pred tem odlično izpeljali 
tekmo državnega prvenstva. 
Na balvanski steni so se pome-
rili najboljši slovenski plezalci v 
vseh starostnih kategorijah.

 Prva tekma državnega pr-
venstva v balvanskem pleza-
nju v sezoni 2023 je pod streho. 
Plezalni navdušenci so v Špor-
tnem parku na Logu lahko 
spremljali najboljše slovenske 
plezalce in plezalke, med njimi 
tudi nekatere, ki sodijo v sve-
tovno elito. Tokrat v steni gle-
dalci žal niso mogli občudovati 
mojstrstva poškodovane Janje 
Garnbret, so pa med števil-
nimi plezalci izstopala tudi 
znana imena slovenskega ple-
zalnega športa: Jernej Kruder, 
Katja Debevec, Anže Peharc, ki 
so vsem mlajšim tekmovalcem 
in plezalnim navdušencem po-
novno pokazali, zakaj so jim v 
navdih. »Športno plezanje je 
že nekaj let vse bolj prepozna-
ven in priljubljen šport tako v 
Sloveniji kot tudi v svetu. Brez 
dvoma lahko zasluge za to pri-
pišemo Janji Garnbret, saj s 
svojimi uspehi širi tudi svetov-
no prepoznavnost športnega 
plezanja. Na tokratnem dr-
žavnem prvenstvu ni bilo nič 
drugače, mladi navdušenci in 
bodoči plezalni zmagovalci so 
pokazali, da vztrajno plezajo 
njeno smer in da se v priho-
dnje lahko veselimo mnogih 
slovenskih plezalnih uspehov,« 
so pojasnili organizatorji Špor-
tno plezalno društvo Korenjak.

Dvodnevni plezalni spektakel
V sobotnem dopoldnevu 

so se najprej v kvalifikacijah 
pomerile starejše deklice in 
starejši dečki, sledile so kvali-
fikacije za kadete in kadetinje. 
V popoldanskem finalu se je 
nato pomerilo 6 najboljših v 
vsaki kategoriji.

V nedeljo so s kvalifikacijami 
pričeli mladinci in mladinke 
ter člani in članice. Nadaljevali 
so najmlajši cicibani in cici-
banke ter mlajši dečki in mlaj-
še deklice, kjer so se pomerili 
v desetih balvanih na flash. V 
večernem finalu pa so vsi lju-
bitelji plezanja imeli priložnost 
spremljati plezanje naših naj-
boljših plezalcev. V finalu je 
zmagala Čopar Sara, druga je 
bila Tarkuš Lucija in tretja De-
bevec Katja. Med člani je zma-
gal Kruder Jernej, drugi je bil 
Peharc Anže in tretji Lovenjak 
Sudar Zan.

Tekmovanje za državno pr-
venstvo je potekalo pod okri-
ljem Plezalne zveze Slovenije 
(Komisija za športno plezanje), 
v organizaciji Športno ple-
zalnega društva Korenjak. Ta 
je v preteklosti gostilo že več 
tekem državnega prvenstva v 
balvanskem plezanju, leta 2011, 
2012 in 2013 pa so vstopili tudi 
v veliko ligo, ko so uspešno iz-
peljali tekmovanje za svetovni 
pokal v balvanskem plezanju. 
Društvo bo prihodnje leto do-
polnilo dvajset let formalnega 
delovanja, med svoje dosežke 
pa lahko zapiše medalje na 
tekmovanjih zahodne lige in 
tekmovanjih državnega pr-
venstva, v svojih vrstah imajo 
nekdanjega državnega prvaka 
v balvanskem plezanju, med 
njimi so tudi plezalci, ki v ekipi 
reprezentance zastopajo bar-
ve Slovenije. Društvo se sicer 
v prvi vrsti posveča vadbi in 
vzgoji mladih športnih plezal-
cev. 

Rezultati:

Cicibanke:
1. Dražumerič Sofija
2. Rant Klara
3. Oblak Lana

Cicibani:
1. Iveković Sever
2. Stevanovič Luka
3. Buh Jaka

Mlajše deklice:
1. Marjetič Zala
2. Brnot Mrak Tia
3. Tarkuš Vesna

Mlajši dečki:
1. Stanovnik Martin
2. Tomažin Lovro
3. Meke Rožle

Starejše deklice
1. Isak Naja
2. Podobnik Maruša
3. Gliebe Žana

Starejši dečki:
1. Čreslovnik Lan
2. Sedmak Nace
3. Reš Jaka

Kadetinje:
1. Funa Lina
2. Gorič Lana
3. Mlakar Starič Zala

Kadeti:
1. Jurekovič Gorazd
2. Koštomaj Anej
3. Zore Timon

Mladinke:
1. Čopar Sara
2. Marjanović Milica
3. Rekar Rosa

Mladinci:
1. Jerman Luka
2. Črep Lovro
3. Jaki Jaka

V.cL., foto: ŠPD Korenjak

Loška stena gostila 
prvo tekmo državnega 
prvenstva

Želimo, da se AC priključek 
imenuje »Lukovec«

 Na »predvečer« tega, da bodo 
pričeli z 18-mesečno gradnjo 
avtocestnega priključka na Lu-
kovici, bi se vsem 100 podpisni-
kom pobude za poimenovanje 
avtocestnega priključka v Luko-
vec želela javno zahvaliti, ker so 
prispevali svoj dragocen podpis.

15. marca 2023 sem dopis v 
zadevi »AC A1 Šentilj–Srmin, 
odsek 0052/0652 Brezovica–
Vrhnika, AC priključek (Drago-
mer) Lukovec – pobuda oz. pre-
dlog z 100 podpisanimi občani 
za preimenovanje avtocestnega 
priključka namesto Dragomer 
v ime Lukovec« poslala na Mi-
nistrstvo za infrastrukturo mag. 
Alenki Bratušek, ministrici. V 
upanju, da se do takrat še lahko 
spremeni ime samega avtoce-
stnega priključka na Ministrstvo 
za infrastrukturo naslavljamo – 
s 100 podpisi občanov, ki jim je 
mar za to, da se ne izbriše kra-
ja – v resen razmislek naslednjo 
pobudo oziroma predlog, in sicer 
je to ime avtocestnega priključ-
ka: »Lukovec«. Lukovec je ime z 
globoko zgodovinsko vsebino in 
močno sporočilno vrednostjo. 
Naš predlog res predstavlja logi-
čen, smiseln in močan predlog z 

močno zgodovinsko sporočilno-
stjo, ki nenazadnje zadeva celo-
tno državo. 

V naših krajih na Lukovici je 
stal grad »Lukovec«, ki ga je Ja-
nez Vajkard Valvasor opisoval v 
knjigi Slava Vojvodine Kranj-
ske. 

Tehtni in utemeljeni razlogi 
za poimenovanje avtocestnega 
priključka Lukovec:

1. Katastrsko ozemlje Lukovi-
ce je večje kot Dragomer.

2. Priključek, ki ima velik stra-
teški pomen, bo v celoti zgrajen 
na ozemlju Lukovice. 

3. Pomemben prometni in 
okoljski projekt, ki naj bi odpra-
vil dolge kolone vozil in prispeval 
k prometni varnosti vseh udele-
žencev v prometu, bo zgrajen na 
ozemlju Lukovice v obliki dia-
manta.

4. Novi avtocestni priključek 
na Lukovici naj bi razbremenil 
avtocestni odsek med Ljublja-
no in Vrhniko, ki je bil v držav-
ni prostorski načrt umeščen z 
Uredbo v letu 2010. 

5. Z imenovanjem priključka v 
»samo« Dragomer, bo ponovno 
izbrisan naš kraj Lukovica. Pr-
vič je bil kraj Lukovica omenjen 
leta 1431.

6. Na Lukovici bodo uničili 

kvalitetna zemljišča oz. zahtev-
na barjanska tla.

7. Pri gradnji, ki bo trajala 
najmanj dve gradbeni sezoni, 
bomo najbolj trpeli prebival-
ci Lukovice in se nam bo sama 
kvaliteta bivanja poslabšala.

8. S pomočjo sodobne tehnolo-
gije in uporabo množičnih načr-
tovalnikov poti in GPS naprav je 
mogoče potovanje načrtovati do 
najmanjše podrobnosti.

Ali bi vam bilo vseeno? Kra-
janom Lukovice ni vseeno, da se 
naš kraj »izbriše z zemljevida«.

Lukovica je resda manjše na-
selje na območju Občine Log - 
Dragomer, vendar ni nič manj 
pomembna. Krajani Lukovice 
vseeno plačujemo davke v bla-
gajno prav tako kot Dragomer-
čani in Ložani in tudi naš glas 
nekaj šteje. V okviru največjega 
investicijskega projekta v zgo-
dovini Občine Log - Dragomer 
»Odvajanje in čiščenje odpadne 
vode v porečju Ljubljanice – 3. 
sklop (Log - Dragomer)« je bila 
zgrajena čistilna naprava, ki se 
nahaja na Lukovici. 

Zbrali smo 100 podpisov ob-
čanov, ki si želimo, da živi prav-
na država še naprej, brez izbrisa 
kraja.

Maja Zorc, Lukovica

P R E J E L I  S M O

Dan pred materinskim 
dnevom je v našem društvu 
odjeknila žalostna vest, da 
je bitko z boleznijo izgu-
bila naša dolgoletna članica 
Jana Filipič. Le teden ali dva 
prej se je oglasila v našem 
kotičku. Vedeli smo, da ji 
je v zadnjih mesecih kar 
precej ponagajalo zdravje, a 
ves čas je bila optimistična in 
prepričana, da se bodo stvari 
vendarle uredile in bodo 
težave izzvenele. Vedno ni 
dovolj, da sami verjamemo v 
najboljše, narava in bolezen 
sta močnejša od nas. Jana je 
v naše društvo vstopila pred 
več kot petindvajsetimi leti 
in se takoj aktivno vključila 
v delo. To je bil pionirski čas 
delovanja, ko je odbor z nekaj 
zelo prizadevnimi člani, med 
katerimi je bila tudi Jana, 
skušal delovanje razširiti z novimi oblikami 
delovanja in ga tako še približati članstvu. Leta 
2006 je bila izvoljena v upravni odbor društva 
in v njem delovala dva mandata. Po izteku 
delovanja v upravnem odboru pa je prevzela 
vodenje nadzornega odbora, v katerem je 
delovala vse do svoje prezgodnje smrti. Ko smo 
se v društvu leta 2006 odločili, da pristopimo k 
projektu Starejši za starejše, ki poteka v okviru 
Zveze društev upokojencev Slovenije, se je takoj 
priključila prostovoljkam in aktivno sodelovala 
pri širjenju in krepitvi prostovoljnega dela v 

domačem okolju, pa tudi 
izven našega prostora, ko 
je šlo za usposabljanje in 
izobraževanje aktivistk. S 
svojim delom, izkušnjami, 
znanjem in poznavanjem 
kraja in domačinov si je 
prizadevala za dobre med-
sebojne odnose. Opozarjala 
je na težave posameznikov 
in iskala rešitve za posa-
mezne situacije v okviru 
naših možnosti in pristo-
jnosti. Prostovoljstvo ljudje 
imamo v sebi ali pač ne. 
Zanjo lahko rečemo, da ji 
je bilo pisano na kožo in 
se mu je povsem posvetila. 
Pogrešali jo bomo, pogrešali 
bomo njeno energijo in do-
bro voljo. Tako kot vsem 
ženam in mamam pa ji je 
bilo najbolj pomembno, da 
ima urejen dom in povezano 

družino. Temu je posvetila veliko časa, ljubezni 
in dela. Pomladni čas prinaša nova upanja, 
tople dni, čas za druženje, uresničevanje novih 
zamisli in idej. Jani to ne bo usojeno, kot ji ne 
bo usojeno dočakati okrogle obletnice. V našem 
društvu pa bodo sledi njenega dela ostale in 
sledili jim bomo. 

Ob izgubi vsem najbližjim izrekamo izraze 
iskrenega sožalja. Jana, počivaj v miru. 

Upravni odbor Društva upokojencev 
Dragomer - Lukovica

V slovo 

Jani Filipič
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Zbirni center za 
ravnanje z odpadki 

Vrhnika je prostor, 
urejen in opremljen 

za ločeno zbiranje in 
začasno hranjenje vseh 

vrst odpadkov.

Namenjen je zbiranju tistih 
odpadkov, ki jih občani zaradi 
velikosti ali drugih lastnosti ne 
morejo oddati v zabojnike, ki so 
namenjene rednemu zbiranju 
in odvozu odpadkov (zeleni in 
črni zabojniki).

Zbirni center zagotavlja zbi-
ranje naslednjih ločenih frakcij: 
• papir, lepenka vseh vrst in 

velikosti, vključno z odpadno 

embalažo,
• steklo, steklena embalaža,
• umetne mase in sestavljeni 

materiali,
• kovine, kovinska embalaža,
• les, lesena embalaža
• oblačila,
• tekstil,
• izrabljene avtomobilske 

gume,
• nevarni odpadki (jedilna olja 

in maščobe, barve, črnila, le-
pila, smole, detergenti brez 
nevarnih snovi, baterije in 
akumulatorji 

• električna in elektronska 
oprema, ki ne vsebuje nevar-
nih snovi,

• gradbeni odpadki,
• odpadne nagrobne sveče,

• azbest,
• silažne folije,
• CD-ji, DVD-ji,
• odpadki, primerni za kompo-

stiranje
• kosovni odpadki,
• mešani komunalni odpadki

Letno obišče Zbirni center 
več kot 15.000 obiskovalcev. 

Pri pravilnem razvrščanju 
odpadkov, ki jih občani sami 
pripeljejo v zbirni center, sve-
tuje in pomaga odgovorna 
oseba izvajalca, ki je prisotna 
ves čas uradnega odpiralnega 
časa Zbirnega centra Vrhnika. 
Tehtanje izvajamo na mostni 
tehtnici na sprejemu v Zbirni 
center.

Dan Zemlje je letni dogodek, ki se praznuje 22. aprila, ko se odvijajo dogodki za osveščanje 
glede varovanja okolja na Zemlji. Prvi Dan Zemlje je bil 22. aprila 1970 in ga zdaj koordinira 

globalna mreža Dneva Zemlje. Dogodek vsakoletno praznujejo v več kot 192 državah. 

Leta 1969 je na Unescovi konferenci v San Franciscu, mirovni aktivist John McConnell predlagal dan spomina na Zemljo, ki bi se praznoval na prvi 
pomladni dan 21. marca 1970. Ta dan je kasneje potrdil Generalni sekretar OZN U. Thant. Mesec dni kasneje je ameriški senator Gaylord Nelson razglasil 
dan Zemlje na 22. april 1970. Nelson je bil kasneje odlikovan s predsedniško medaljo za svobodo. 22. aprila so dogodek praznovali večinoma po Združenih 
državah Amerike, dokler ni Denis Hayes leta 1990 dogodek razširil na globalno raven v 141 državah. 

Dan Zemlje 2023 ima naslovno temo: investirajmo v naš planet. Tema ima zelo širok pomen in si jo lahko vsak razlaga po svoje. Vsekakor pa nas tema 
usmerja v razmišljanje, kako na globalni, lokalni in osebni ravni investiramo (vlagamo) v naš planet Zemljo. Za končno podobo Zemlje je pomemben 
vsak meter površja, zato je še kako pomembno, da smo za to odgovorni vsi. Zavedajmo se predvsem dejstva, da se naš odnos do okolja ne pokaže v tem 
trenutku, ampak ima dolgoročne posledice in učinke. Bodimo pri tem pozitivno naravnani, trajnostni in naši zanamci nam bodo zelo hvaležni. Naj vsak 
od nas posveti praznovanju letošnjega dne Zemlje, s kakšnim dobrim dejanjem, vsaj malo pozornosti.

Direktor mag. Gregor Klemenčič s sodelavciPortal Komunala.info
Obveščamo vas, da smo z mesecem oktobrom po-
sodobili portal Komunala.info, kateri je namenjen 
vsem našim uporabnikom. 

Portal Komunala.info uporabnikom omogoča:
•  pregled prejetih računov za komunalne storitve 

in zemeljski plin,
•  pregled finančne kartice uporabnika (sklop od-

prti/zaprti računi),
• možnost direktne prijave na e-račune,
• oddajo števčnih stanj za vodo in zemeljski plin,
• pregled zgodovine oddanih števčnih stanj.

Novosti na portalu:
•  uporabnik bo obveščen o vseh aktualnih zade-

vah,
•  uporabnik lahko preko portala odda naročilo za 

kosovni odvoz,
•  uporabnik lahko preko portala odda reklamacijo 

računa,
• pregled urnika odvozov smeti,
•   podatki o porabi pitne vode (grafično, tabelarič-

no),
•  možnost pregleda več odjemnih mest (več do-

stopov)  z enim uporabniškim imenom,
• pregled nad obračunanimi storitvami,
• vizualizacija računa (v pdf obliki).

Kako se na portal Komunala.
info prijavite prvič?
Pri prvi prijavi v portal Komuanala.info mora upo-
rabnik na spustnem seznamu izbrati naziv podje-
tja (JP KPV, d.o.o.) ter izpolniti polja, ki jih od vas 
zahteva portal. V polji Šifra stranke in Odjemno 
mesto prepišite podatke s položnice, ki ste jo prejeli 
s strani JP KPV, d.o.o.. Izberite si Uporabniško ime 
in Geslo, geslo potrdite tudi v polju Potrdi geslo. 
Obvezen podatek pri prvi prijavi je tudi naslov ele-
ktronske pošte in telefonska številka. Na ta naslov 
boste prejeli obvestilo o odprtju uporabniškega ra-
čuna. Uporabniški račun boste aktivirali tako, da 
boste kliknili na potrditev v sporočilu, ki ga boste 
prejeli na naslov vaše elektronske pošte. Pisna na-
vodila s slikovnim prikazom se nahajajo na gumbu 
POMOČ, ob prijavi v portal.

Prejemanje e-računov
Ponovno vas bi povabili k uporabi e-računov. S 
prijavo na prejemanje e-računov, se odločite, da 
mesečne položnice dobivate po elektronski poti (v 
elektronsko banko, na elektronsko pošto ali oboje) 
in ne več tiskano v svoj poštni nabiralnik. Če že-
lite račune prejemati samo na elektronsko pošto 
(torej na svoj e-mail), potem je dovolj prijava preko 
spletnega portala Komunala.info. Za prejemanje v 
svojo elektronsko banko pa morate opraviti prija-
vo prek aplikacije svoje spletne banke. Navodila za 
naročilo e-računa in vse pomembne informacije, si 
lahko preberete na naši spletni strani:
https://www.kpv.si/pogosta-vprasanja/prejema-
nje-e-racunov

K O M U N A L N O  P O D J E T J E  V R H N I K A

22. april – dan Zemlje

Vabilo 

Vabilo na delavnico 

»Prireditev 
brez 
odpadkov«

Spoštovani, vabimo vas na delavnico 
»Prireditev brez odpadkov«, ki jo bomo 
skupaj z Ekologi brez meja organizirali 
za društva, klube in ostale organizacije 
v občinah Borovnica, Log - Dragomer 
in Vrhnika.

Delavnica bo v ponedeljek, 15. 
maja 2023 ob 16.30 uri v prostorih 
JP KPV, d.o.o. (Pot na Tojnice 40, 1360 
Vrhnika).

Vsem, ki se jih boste udeležili, bomo 
upoštevali donacijo pri storitvi rav-
nanja z odpadki na prireditvah, ki jih 
boste organizirali v letu 2023. V na-
sprotnem primeru vam le te ne bomo 
upoštevali.

Prosimo vas, da udeležbo potrdite 
do 11. maja 
na e-naslov: edin.behric@kpv.si

Komunalno podjetje Vrhnika

Zbirni center
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Že več mesecev ste za krmilom komunale. Od začetka 
januarja ste s podporo vseh treh občinskih svetov – 
vrhniškega, borovniškega in ložansko-dragomerskega 

– tudi pravnoformalno začasni direktor. Kako vi 
gledate na te zaplete?
Za normalno delovanje podjetja je ključno, da so 
urejene lastniške razmere in so ustanovni akti 
skladni z zakonodajo. Glede na to, da sem v zad-
njih štirih letih že tretji direktor Komunalnega 
podjeta Vrhnika, to seveda ni dobro za delovanje 
podjetja. Verjamem, da so se z mojim prihodom 
stvari postavile na pravo mesto in bodo lastniki 
v čim krajšem mogočem času uskladili odlok 
o ustanovitvi Komunalnega podjetja Vrhnika 
in družbeno pogodbo. S tem bodo postavljeni 
pravni temelji, na katerih bomo gradili uspešnost 
podjetja za še kakovostnejše opravljanje storitev 
gospodarskih javnih služb.

Prihajate z novomeškega konca, kjer ste bili dolgo časa 
direktor tamkajšnje komunale. Glede na vaše izkušnje  

lahko primerjate komunalno infrastrukturo med 
vašim nekdanjim koncem in sedaj vrhniškim? 
Kakšne so vaše ocene trenutnega stanja in kakšno 
rešitev vidite?
Primerjava med podjetji je dostikrat zelo 
nehvaležna, saj je merila za primerjavo dostikrat 
zelo težko definirati. Komunalna dejavnost je zelo 
specifična in je precej različna med komunalnimi 
podjetji in občinami, saj na to vpliva veliko zelo 
različnih dejavnikov, čeprav so državni predpisi 
enaki za vse. Pošteno je treba povedati, da na de-
lovanje komunalnih podjetij zelo vplivata tudi 
lokalna politika in medsebojno razumevanje 
lastnikov. 
Vsekakor ima Komunalno podjetje Vrhnika iz-
redne potenciale, najboljše rezultate na področju 
zbiranja odpadkov v Sloveniji in veliko možnosti 
za izboljšavo na vseh področjih. To so izzivi, ki 
smo jih zaposleni pripravljeni izpeljati ob pod-
pori lastnikov in naših uporabnikov komunalnih 
storitev. Trenutno stanje v podjetju ocenjujem z 

veliko mero optimizma, da se v preteklosti niso 
izkoristili vsi potenciali in možnosti podjetja, ki 
pa smo jih sposobni v naslednjem kratkoročnem 
obdobju bistveno spremeniti in izboljašti. Z jas-
nim končnim ciljem, da izboljšamo kakovost sto-
ritev po najugodnejši ceni za naše uporabnike.

Vsakega bralca zanima, ali se bodo v prihodnosti 
spremenile cene komunalnih storitev. 
Skladno z veljavnimi predpisi smo, kot vsako leto, 
pripravili elaborate o oblikovanju cen obveznih 
gospodarskih javnih služb varstva okolja (OGJS). 
Zaradi dviga vseh stroškov, ki vplivajo na izva-
janje naših storitev, se z elaborati predlaga uskla-
ditve cen, kar za leto 2023 pomeni dvig večine 
cen OGJS. Elaborate in dvig cen so obravnavali 
občinski sveti vseh treh občin, tako da so se cene 
spremenile s 1. 4. 2023. 

Lani je bila vroča zgodba s podražitvijo plina za 
ogrevanje. Kakšna je sedaj situacija pri vas na tem 
področju? Še skrbite za dobavo plina ali je to dejavnost 
že prevzel drugi?
Komunalno podjetje Vrhnika je trenutno še 
distributer in dobavitelj zemeljskega plina. V 
zaključni fazi je postopek Občine Vrhnika za 
oddajo koncesije za distribucijo. Po podpisu po-
godbe in izpeljave vseh postopkov bo predvidoma 
do polovice leta koncesionar prevzel distibucijo. 
V tem času predvidevamo, da bomo končali tudi 
z dobavo zemeljskega plina.

Občani večkrat potarnajo, da imajo v nekaterih krajih, 
ki sicer ne sodijo pod vrhniško komunalo, na domačem 
pragu tudi rumeni zabojnik – tistega za embalažo. 
Zaradi katerega razloga se pri vas ne odločite zanj?
Morebitna sprememba sistema in postavitev po-
sameznih zabojnikov za embalažo pri objektih bi 
bistveno podražila sistem zbiranja, učinek ločeno 
zbranih odpadkov (zberemo 83 % odpadkov lo-
čeno in samo 60 kg/letno mešanih komunalnih 
odpadkov na občana) pa se zaradi tega ne bi bi-
stveno povečal, kvečjemu bi se celo poslabšala ka-
kovost ločeno zbranih odpadkov (mešana komu-
nalna embalaža). Družbe za ravnanje z odpadno 
embalažo namreč vsako leto naredijo analizo 
naše embalaže in so zelo zadovoljni s kakovostjo 
zbrane v našem obstoječem sistemu. Seveda bi to 
občanom omogočilo veliko lažje odlaganje em-
balaže, saj ne bi bilo treba dostopati do ekoloških 
otokov, bi pa pomenilo dodatno obremenitev 

glede lokacije postavitve dodatnega zabojnika pri 
hiši in dostavo zabojnikov na prevzemno mesto. 
Bomo pa v sodelovanju z občinami v prihodnje 
postavili tudi zbiralnike za odpadna jedilna olja, 
saj se sedaj veliko olja zliva v kanalizacijski sistem, 
ki posledično pomeni motnjo v delovanju in višje 
stroške odvajanja ter čiščenja odpadnih vod. Naj 
bo varstvo okolja naša skupna skrb.

V časopisu ste pozvali k digitalizaciji računov. Se je na 
Komunala.info prijavilo veliko vaših strank?
Vsi cilji podjetja so usmerjeni k digitalizaciji, zato 
je tudi komunikacija z uporabniki naših sto-
ritev usmerjena k temu. Uporabnikom želimo 
nak tačin približati vse podatke glede njihovih 
odjemnih mest in storitev, zato zelo spodbujamo 
tak način komunikacije in uporabo portala Ko-
munala.info. Uporabnikov portala je vedno več, si 
pa želimo, da bi se to število bistveno povečalo v 
prihodnje, zato bomo veliko pozornosti namenili 
informiranju o tem.

Vsak nov direktor, ki pride, si postavi cilje. Katere ste si 
postavili vi?
Svojo vizijo razvoja podjetja sem predstavil ob 
prijavi na delovno mesto direktorja. Ob prijavi 
na razpis seveda podjetja nisem poznal, zato 
sem pisal vizijo razvoja po izkušnjah vodenja 
prejšnjega komunalnega podjetja. Po teh mesecih 
vodenja podjetja lahko potrdim, da je bila moja 
vizija razvoja podjetja popolnoma prava in ciljno 
usmerjena k temu, kar že počnem sedaj. Ključni 
poudarki vizije vodenja so usmerjeni h konkret-
nim ciljem, in sicer: prenova in digitalizacija vseh 
procesov poslovanja podjetja, priprava strate-
gij OGJS, izgradnja zbirnega centra, vlaganja v 
razvoj opreme in dejavnosti, razvoj človeških 
virov (kadrov), informiranje in ozaveščanje vseh 
deležnikov ter uporabnikov naših storitev, večja 
kakovost storitev, povečevanje prihodkov z raz-
vojem novih storitev in produktov, razvoj novih, 
okoljsko in družbeno sprejemnljivih storitev po 
konceptu zero waste, prenova celostne grafične 
podobe podjetja, odnosi z javnostmi … 
Zavedam se, da je cilje mogoče doseči samo s 
tesnim sodelovanjem vseh deležnikov (občine, 
uporabniki storitev, zaposlenimi, krajevnimi 
skupnostmi, javni zavodi, okoljskimi organizaci-
jami, mediji …). Moje delovanje bo usmerjeno k 
povezovanju vseh deležnikov, večji pripadnosti in 
zavedanju pomena varstva okolja. 

Gašper Tominc

Gregor Klemenčič, 
v. d. Komunalnega podjetja Vrhnika

»Naj bo varstvo okolja 
naša skupna skrb«

Na kratkem klepetu smo se pogovarjali z 
Gregorjem Klemenčičem, v. d. direktorjem 
Komunalnega podjetja Vrhnika, ki prihaja 

iz dolenjske prestolnice. Sogovornik si 
bo v eni od prihodnjih številk zagotovo 

zagotovil mesto za daljši intervju, saj 
je tem, ki jih pokriva komunala veliko, 

zadevajo pa prav slehernega od nas. 
Tokrat samo zapis s kratkega pogovora ob 

kavi.

Avtohiša Sever
Sinja Gorica 112, 1360 Vrhnika
Tel.: 01 750 6 330
www.opel-sever.com

Ponudba velja za omejeno količino vozil. Navedena znižana cena 19.990 € velja ob nakupu na Opel Financiranje za model Opel Mokka Edition z bencinskim motorjem 1.2 Start/Stop 
74kW/100KM in s 6-stopenjskim ročnim menjalnikom. Kombinirana poraba goriva (po WLTP ciklu): 4,4–6,0 l/100 km, izpusti CO2: 116–135 g/km. Emisijska stopnja: EURO 6. Specifične 
emisije dušikovih oksidov  (NOX):  0,0184–0,0460  g/km. Trdni delci:  0,0005 g/km in število delcev: 0,09  *1011/km pri dizelskih motorjih. Ogljikov dioksid (CO2) je najpomembnejši 
toplogredni plin, ki povzroča globalno segrevanje. Emisije onesnaževal iz prometa prispevajo k poslabšanju zunanjega zraka. Prispevajo zlasti k čezmerno povišanim koncentracijam 
ozona, delcev PM10 in PM2,5 ter dušikovih oksidov. Jamstvo zadovoljstva oz. garancija povratnega odkupa ni na voljo za vozila, ki so upravičena do subvencij Eko sklada za nakup 
električnih vozil, zaradi pogojev za pridobitev subvencij. Ponudba je bila veljavna na dan 13. 3. 2023, v času priprave na tisk. Pridržujemo si pravico do spremembe ponudbe. Več 
informacij je na voljo pri pooblaščenem Opel trgovcu. Slika je simbolna.

JAMČI ZADOVOLJSTVO
OPEL JE EDINI, KI

MOKKA. VZLJUBIŠ JO ALI PRIPELJEŠ NAZAJ 

MOKKA
že od 19.990 €*
prejšnja cena že od 21.730 €*

* ob nakupu na Opel Financiranje



NAS CASOPIS 514/24. 4. 2023 C M Y K 60

24. april 2023 60
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.siSkupne strani

Šparglji oziroma 
beluši so pravi znanilci 
pomladi na krožniku! 

Nekoč so jim poleg dobro 
znanih zdravilnih lastnosti pri-
pisovali celo božanske. Nepo-
zaben okus špargljev v kremni 
in osvežilni rižoti pobira vse 
adute domače kuharije. S tem 
receptom preprosto ne morete 
razočarati! 

Sestavine za štiri osebe:
300 g riža vrste Arborio 
500 g zelenih špargljev
ena srednje velika bela čebula
½ pora
4 stroki česna
3 do 4 jž oljčnega olja
50 g masla
ena jž kisle smetane
1 250 ml zelenjavne jušne osnove 
oz. »špargljeve vode« (opis v po-
stopku pod št. 4)
½ limone (sok in naribana lupi-
nica)
150 ml belega vina
sol in sveže mleti poper
Začimbe in zelišča: ena čž 
timijana in ščepec naribanega 
muškatnega oreščka
Za serviranje in okrasitev: 
en kos (90 do 100 g) priljublje-

nega sira (npr. Pecorino Roma-
no ali Grana Padano) in sveže 
tolčen beli poper za ljubitelje 
bolj pekočega in intenzivnejše-
ga okusa

 
Priprava

1. Šparglje očistimo po nasle-
dnjem postopku: spodnje dele, 
kjer so lahko že malo »leseni«, 
olupimo z lupilcem za krom-
pir (pod lupino je mehki del) 
in tako lahko uporabimo vse. 
Zgornji del – vršičke (3,5 do 4 
cm) odrežemo in prihranimo 
za konec. Ves preostali del pa 
narežemo na manjše kose, npr. 
2 do 2,5 cm.

2. Pripravimo kozico za vodo, 
dodamo približno 1 250 ml 
vode, ki jo rahlo solimo. Ko 
zavre, stresemo vanjo zrezane 
šparglje (brez vršičkov) in jih 
kuhamo dve minuti.

3. Medtem čebulo in česen 
očistimo in drobno nasekljamo. 
Por očistimo in zrežemo na ko-
lutke.

4. Nato šparglje precedimo, 
vodo, v kateri so se kuhali, pa 
shranimo kot »špargljevo jušno 
osnovo« oz. »špargljevo vodo«, 
ki jo bomo potrebovali za zali-
vanje riža.

5. V segreto večjo posodo 
kanemo oljčno olje, dodamo 
čebulo in jo pražimo tri minute. 
Ko rahlo postekleni, pridamo 
por, še rahlo podušimo (2 do3 
min.), nato dodamo česen. Ta-
koj ko zadiši, (do eno minuto) 
pa zalijemo s 100 ml špargljeve 
vode in belim vinom.

6. Vse skupaj dušimo dobrih 
pet minut, toliko, da se por in 
čebula lepo zmehčata.

7. Vmes pripravimo šparglje! 
Eno tretjino kuhanih špargljev, 
maslo, kislo smetano in 100 ml 
špargljeve jušne osnove s palič-
nim mešalnikom ali blenderjem 
dobro stlačimo. Dobiti moramo 
homogeno zmes. Dve tretjiniu 
špargljev shranimo za konec 
skupaj z vršički.

8. Riž oplaknemo in dobro 

odcedimo. Stresemo ga k me-
šanici čebule in pora ter zalije-
mo z jušno osnovo iz belušev (1 
000 ml).

9. Dodamo še sol in vse za-
čimbe: sveže mleti poper, timi-
jan in nariban muškatni ore-
šček.

10. Dobro premešamo in pa-
zimo, da so vse sestavine pre-
krite. Zmanjšamo temperaturo, 
pokrijemo posodo. Rižoto ku-
hamo še približno 15 min., ves 
čas na majhnem ognju.

11. Vmes občasno pomešamo, 
proti koncu prilijemo omako 
iz pretlačenih špargljev, zadnjo 
minuto pa dodamo še vse pre-
ostale šparglje (vršičke in tiste 
pokuhane) in po potrebi preo-
stanek jušne osnove (50 ml).

12. Zdaj dodamo limonin sok 

in naribano limonino lupinico. 
Limona naredi jed osvežilno in 
slastno!

13. Ko je rižota kuhana, po 
okusu še dosolimo in popramo.

14. Odstavimo z ognja, pusti-
mo še nekaj minut, da se okusi 
in arome lepo povežejo.

15. Po vrhu narežemo ali na-
ribamo priljubljeni sir. Za lju-
bitelje aromatičnih ovčjih sirov 

priporočamo vrsto Pecorino 
Romano, za vse druge pa vrsto 
Grana Padano. Za ljubitelje zelo 
aromatičnih jedi lahko na kon-
cu dodamo še nekaj sveže tolče-
nega belega popra.

Recept in besedilo: Nina 
Glažar / IZIBIZI

Fotografija: Matjaž 
Škerjanec

Sorte fižola  delimo na 
nizke in visoke, zanimiva 
je tudi njegova uporaba 

za stročje in zrnje. Oblike 
zrna so okrogla, ovalna 

ledvičasta in še bi lahko 
naštevali.

Za dobro rast  fižol sadimo 
na srednje težka tla. V srednje 
težkih tleh in tleh s pH 6,5 do 
7,8  bo pridelek optimalen zrnja 
in stročja. Ne sadimo v prehla-
dna tla in ne pregloboko. Po-
trebuje toploto in visoko vlago, 
slabo prenaša poletno vročino 
in sušo. Odsvetujem vetrovne 
lege, saj nežna stebla polegajo 
in se stroki dotikajo tal. Fižol je 
toplotno zahtevna stročnica, na 
prosto ga sadimo pozno v apri-
lu ali v začetku maja. Ob sajenju 
naj bo temperatura tal okoli 15 
°C. Fižolova zrna vzkalijo v 7 do 
10 dneh. Najnižja temperatura 
za vznik semena je 8 °C, opti-
malna za  začetek cvetenja 18 
do 22 °C. Takoj po sajenju ga 
pokrijemo in pustimo do obli-
kovanja dveh do treh listov, tako 
tudi dobro zavarujemo pred 
naletom fižolove muhe in mu 
omogočimo optimalen in ena-

komeren vznik zaradi rahlih tal, 
ki nimajo skorje. Pri temperatu-
rah manj kot 15 °C in več kot 30 
°C fižol ne cveti. Previsoke tem-
perature vplivajo na skrajšanje 
strokov in manj zrn v strokih. 

Nizki fižol poimenujemo sor-
te fižola, ko so visoke do okoli 
50 cm. Njihova rast  je v grmi-
časta in po navadi nimajo vitic 
za ovijane ob opori. Priporočam 
sajenje več različnih sort niz-
kega fižola zaradi vsestranske 
uporabe v kulinariki. Sorte za 
stročji fižol izbiramo z rumeni-
mi ali  z zelenimi stroki, ki so 
ploščati ali okrogle oblike ali 
izberemo sorte za vzgojo zrnja. 

Za nizek fižol naj bo med vr-
stami razdalja 40 cm prostora, v 
vrsti pa si semena sledijo na 10 
cm. Globina sajenja naj bo 2 cm 
globoko, v jarke ali kupčke po 3 
do 5 semen. 

Visoki fižol so sorte fižola, ki 
potrebujejo oporo in zrastejo od 
150 cm do 3 metrov. Visoke sor-
te po navadi sadimo po ledenih 
možeh, neposredno na gredice 
5 do 8 semen fižola sadimo ob 
opori in 4 do 6 semen fižola ob 
vrvicah. V prvi polovici maja do 
prvih dni junija. Sadimo na gre-
dice do 20 cm stran od opore, 
razdalja med semeni naj bo 50 

do  80 cm in medvrstna razdalja 
70 do 150 cm. Če je zemlja suha, 
zalijemo jarke pred sajenjem.

Zaradi nizkih aprilskih in 
majskih jutranjih temperatur 
priporočam zaščito z tkanino, 
ki jo lahko obdržimo do konca 
maja. Nizek fižol, ki ga obiramo 
za stročje: priporočam večkra-
tno sajenje v štirinajstdnevnih 
dnevnih presledkih  in vse do 
konca avgusta.

Nega
Fižol sadimo na dobro po-

gnojena tla z veliko količino 
organske mase. Seme fižola ne 
sadimo v prehladna tla in ne 
pregloboko. V času vročega po-
letja in sušnih dni lahko fižolu 
odpadajo cvetovi. S primernim 
vzdrževanjem vlage ublažimo 
odpadanje cvetov. 

Nizki fižol ne potrebuje opo-

re, če je zelo suha zemlja zali-
vamo najmanj enkrat na teden. 
Priporočam zastiranje tal, saj 
zastirka odlično zadržuje vlago 
in preprečuje, da bi se tla izsuši-
la. Spodnjim strokom prepreči-
mo dotikanje tal, spodnji stroki 
niso umazani od zemlje.

Če je suho, mlade rastline za-
livamo do cvetenja, okopljemo 
dvakrat v začetni fazi rasti: pr-
vič ko vznikne, nato preden po-

krije tla. Visoki fižol okopljemo 
drugič, ko se začne vzpenjati po 
opori. Lahko ga tudi osujemo, 
da imajo korenine več opore.  

Obiranje
Stroke nizkega fižola začne-

mo obirati v juniju. Nabiramo 
mlade in sveže stroke, velikosti 
5 do 8 cm, lahko tudi manjše. 
Obiramo pogosto, z obiranjem 
tudi povečujemo obnavljanje 
nastavkov za cvet ter tako tudi 
rodnost.

Visoki fižol za stročje obira-
mo junija do septembra.

Fižol za zrnje: lahko nabira-
mo  že mlada zrna, ki so dovolj 
velika. Zrno je zrelo, ko je trdo 
in ga ne moremo raniti z noh-
tom in je  primerno za pobira-
nje. Pobrane stroke dodatno 
sušimo in nato oluščimo.

Po končanem obiranju nad-
zemni del rastline porežemo, 
ne pulimo iz zemlje. Korenine 
pustimo v tleh, ker imajo spo-
sobnost vezave dušika iz ozračja 
s pomočjo simbiotskih bakterij, 
ki so na koreninah in so vir du-
šika za vrtna tla ter zelenjavo, ki 
jo bomo sadili naprej. 

Barbara Lončar, inž. agr.

Nov vrhniško-zaplaninski Food Blog: IZIBIZI udomačena kuhinja

Za vse, ki iščete ideje, kaj skuhati med tednom, ko vam zmanj-
kuje časa, a vseeno radi dobro in zdravo jeste. Za IZIBIZI blog 
skrbim Nina Glažar. Tako ljubiteljsko kot profesionalno se 
ukvarjam s kuhanjem in peko, fermentacijami, vkuhavanjem 
pridelkov in samooskrbo. Za več receptov obiščite www.izi-
bizi.si in se naročite na brezplačne tedenske recepte.

Zelena 
spomladanska 
rižota s šparglji in 
limono

Slovenski vrt

Nekaj malega o fižolu



NAS CASOPIS 514/24. 4. 2023 C M Y K 61

24. april 2023 61
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.siSkupne strani

Najprej čestitke za dva odlična nova kefirja. Hkrati 
pa tudi čestitke za vaše odlično vodenje Mlekarne 
Krepko. Je za žensko težko v poslovnem svetu, še 
posebej, če je tako uspešna?
Zelo je odvisno, ali to, kar delaš, počneš z veseljem 
in vizijo, ali pa je to le del kariere in pehanja za 
zaslužkom. Sama imam srečo, da se ukvarjam s 
stvarmi, v katere zatrdno verjamem in imam zelo 
visoka etična načela in moralo, ki zahteva pošte-
nost do sebe in drugih. Če delaš s tako energijo, 
se lažje znajdeš v vsakem okolju, tudi poslovnem.

Povejte nam kaj več o obeh izdelkih …
Kefir z dodanimi proteini je trenutno najmočnejši 
beljakovinski mlečni izdelek na trgu. Pol litra na-
šega proteinskega kefirja, ki smo mu dodali okus 
vanilije, vsebuje 31 gramov beljakovin. Ker je brez 
laktoze, je primeren tudi za tiste, ki se zaradi aler-
gije izogibajo izdelkom iz kravjega mleka. Kefir s 
kolagenom pa, kot pove že ime, vsebuje kolagen, 
ki dokazano zmanjšuje gube in izboljšuje čvrstost 
kože. Dodali smo mu dnevni odmerek ribjega 
kolagena s C vitaminom, ki ga je za nas razvilo 
podjetje Medex, in pa okus vrtnice, ki vsakogar 
osupne. 

Od kod ideja za kefir s kolagenom in okusom vrtnice 
in pa za kefir s proteini? 
Velikokrat sem že povedala in to še vedno drži. 
Ves čas razvijamo izdelke, ki jih sami iščemo, a 
na trgu pogrešamo. Ker sama že leta uporabljam 

kolagen in tudi sicer zelo skrbim za zdravo in 
uravnovešeno prehrano, sem ves čas razmišljala, 
kako bi v Mlekarni Krepko ustvarili izdelek, ki 
bi združeval ves nabor probiotičnih kultur pri-
sotnih v kefirju, kolagen in obenem še ponudil 
slasten okus. Aromaterapija je moja strast, z njo 
se ukvarjam ljubiteljsko, vrtnica pa ima v aroma-
terapiji prav poseben pomen, povezan z žensko 
energijo. Uporablja se za zmanjševanje stresa, 
odpravljanje tesnobe ter sproščanje umskih in 
telesnih napetosti. Ko sem združila svoja znanja o 
zdravi prehrani, kolagenu, za katerega verjamem, 
da ga je treba jemati po 30. letu in aromaterapijo, 
je bila pot do razvoja tega inovativnega izdelka 
že začrtana.
Tudi izdelava proteinskega kefirja izvira iz oseb-
nih teženj. Tudi sama se veliko ukvarjam s te-
lesnimi aktivnostmi in pogrešam sveže izdelke, 
ki vsebujejo povečano vrednost beljakovin. Ne 
maram instant pripravkov, tudi meso mi ne diši 
prav pogosto. Želela sem svež izdelek, ki pokrije 
potrebe po probiotikih in proteinih obenem. In 
ker nič ne delamo kar tako, smo seveda naredili 
tudi izjemno okusen izdelek.

Komu sta kefirja namenjena?
Kefir s proteini je namenjen športnikom za rege-
neracijo mišic, kefir s kolagenom pa deluje bla-
godejno na kožo, lase, kosti, kite, vezi, krvne žile, 
hrustanec in vezivno tkivo. 

Kako ste zadovoljni z odzivom? 
Sedaj sta izdelka na trgu že dober mesec in mo-
ram reči, da je predvsem kefir s kolagenom dvi-
gnil kar veliko prahu. Odzivi so pozitivni in iz 
njih veje presenečenje nad odličnim okusom vr-
tnice. Pravzaprav so pozitivno šokirani. Prav tako 
nad proteinskim kefirjem. Da je res okusen, vidim 
po tem, ga ga marsikdo spije na dušek. 

Ali mislite s tema dvema izdelkoma prodreti tudi 
tuji trg?
Absolutno. To je naslednji korak.

Oglasno sporočilo

Nova kefirja – s kolagenom in dodanimi proteini

»Da je res okusen, vidim 
po tem, da ga marsikdo 

spije na dušek«
V ekološki mlekarni Krepko iz Laz pri Logatcu, ki edina v EU prideluje kefir iz 

pravih kefirnih zrn, so razvili nova kefirja – s kolagenom in dodanimi proteini. 
Pogovarjali smo se s Sandro Turnšek, direktorico mlekarne Krepko, ki pravi, 

da z izdelkoma ciljajo tudi na tuje trge.

Preizkusite nova kefirja  
z dvojno močjo! Kefirju  

z več kot 30 probiotičnimi 
kulturami smo zdaj dodali 
še nekaj novega: izbirate 

lahko med kefirjem z 
dodanimi proteini ali 

kolagenom.

Odkrijte

 novih kefirjev
DVOJNO MOC

MARINE
KOLAGEN

+ C VITAMIN

OKUS VRTNICA OKUS 
VANILIJA

BREZ LAKTOZE

31 g
PROTEINOV
NA PORCIJO

Sandra Turnšek: Z vodenjem 
podjetja sem dobila priložnost pre-
veriti teorijo o prednostih ženske ener-
gije v »moškem« poslovnem svetu, kar 
mi predstavlja tudi svojevrsten izziv. 
Namreč, ženski so v zibelko položene 
vrline, kot so intuicija, preudarnost, 
pogosto tudi vztrajnost, ženstvenost in 
tudi materinski čut, ki velikokrat pride 
prav. Vse našteto so pomembne vrline, 
ki lahko pripomorejo k uspešnemu 
vodenju. Sama osebno poskušam iz-
koristiti svojo pozitivno žensko ener-
gijo. Naučila sem se poslušati in pre-
poznati priložnosti, ki lahko dodajo 
vrednost podjetju, v katerem delam in 
take izkušnje bogatijo tudi mene kot 
osebo. 
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S 1. 4. 2023 so začele veljati 
spremembe očetovskega in 
starševskega dopusta za starše 
otrok, rojenih od 1. 4. 2023 
naprej in druge spremembe, 
ki so prav tako navezane na 
datum od 1. 4. 2023 naprej.

Starši lahko uveljavljajo 
naslednje pravice ob rojstvu 
otroka:
Materinski dopust
• Materinski dopust je pravi-

loma namenjen materam, in 
sicer v trajanju 105 dni v obli-
ki polne odsotnosti z dela, od 
tega je 15 dni obveznih. 

• Nastopi 28 dni pred pred-
videnim datumom poroda, 
razen v primeru rojstva ne-
donošenčka.

• V času materinskega dopusta 
se izplačuje materinsko nado-
mestilo, ki znaša 100 % osno-
ve in je navzgor neomejeno.

• Materinski dopust se uvelja-
vlja največ 60 dni pred pred-
videnim datumom poroda in 
najpozneje do nastopa mate-
rinskega dopusta.

Očetovski dopust
• Očetovski dopust je name-

njen očetom, in sicer v traja-
nju 15 koledarskih dni. 

• Oče ga lahko izkoristi najka-
sneje tri mesece po rojstvu 

otroka.
• Če oče dopusta ne izkoristi, 

so do očetovskega dopusta 
upravičene tudi druge ose-
be, ki dejansko negujejo in 
varujejo otroka po njegovem 
rojstvu (druga oseba in ma-
terin zakonec, zunajzakonski 
partner ali partnerka registri-
rane istospolne partnerske 
skupnosti ter zakonec, zunaj-
zakonski partner ali partner 
registrirane istospolne par-
tnerske skupnosti osebe, ki 
koristi materinski dopust). 

• Ob rojstvu dvojčkov ali več 
hkrati živorojenih otrok se 
očetovski dopust za drugega 
ali nadaljnjega otroka po-
daljša za dodatnih deset dni. 
Očetovski dopust se za dru-
gega ali nadaljnjega otroka 
podaljša tudi ob posvojitvi 
dvojčkov ali več hkrati živo-
rojenih otrok  oziroma dveh 
ali več različno starih otrok 
do osmega leta starosti naj-
starejšega otroka.

• V času koriščenja očetovske-
ga dopusta se izplačuje oče-
tovsko nadomestilo, ki znaša 
100 % osnove in je navzgor 
omejeno z 2,5-kratnikom 
povprečne mesečne plače.

• Očetovski dopust se uvelja-
vlja po rojstvu otroka, pravi-
ca se prizna z dnem vložitve 
vloge.

Starševski dopust
• Vsakemu od staršev pripada 

160 dni starševskega dopusta.
• 60 dni starševskega dopusta 

je neprenosljivih za vsakega 
od staršev, 100 dni svojega 
starševskega dopusta pa lah-
ko oče in mati preneseta drug 
na drugega.

• Neprenosljivi del (največ 60 
dni) starševskega dopusta 
se lahko izkoristi najpozneje 
do dopolnjenega osmega leta 
starosti otroka.

• V obdobju koriščenja star-
ševskega dopusta se izpla-
čuje starševsko nadomestilo, 
ki znaša 100 % osnove in je 
navzgor omejeno z 2,5-kra-
tnikom povprečne mesečne 
plače.

• Ob rojstvu (ali posvojitvi) 
dvojčkov oziroma več hkrati 
živorojenih otrok se starše-
vski dopust podaljša za vsake-
ga nadaljnjega otroka za do-
datnih 90 dni. Prav tako se na 
podlagi mnenja zdravniške 
komisije za 90 dni podaljša 
starševski dopust ob rojstvu 
otroka. Ob rojstvu nedono-
šenčka se starševski dopust 
podaljša za toliko dni, kolikor 
dni je bila nosečnost krajša 
od 260 dni. Starševski dopust 
se podaljša tudi v primeru, da 
starša že varujeta in vzgajata 
dva ali več otrok v starosti do 

osem let.
• Osnova za starševsko (pa tudi 

materinsko in očetovsko) na-
domestilo je povprečna osno-
va, od katere so bili obraču-
nani prispevki za starševsko 
varstvo v strnjenih dvanaj-
stihmesecih, pri čemer se kot 
zadnji mesec šteje osnova, od 
katere so bili obračunani pri-
spevki v predpreteklem me-
secu od vložitve prve vloge za 
dopust.

• Starševski dopust se uveljavlja 
skupaj z materinskim dopu-
stom, sicer pa najpozneje 30 
dni pred iztekom materinske-
ga dopusta, neprenosljivi del 
se lahko uveljavlja kadar koli 
do nastopa dopusta.

Pomoč ob rojstvu otroka
• Pomoč ob rojstvu otroka je 

namenjena nakupu opreme 
za novorojenčka v enkratnem 
znesku.

•  Pravico do pomoči ima vsak 
novorojenček, katerega mati 
ali oče imata stalno ali zača-
sno prebivališče v Republiki 
Sloveniji in dejansko živita v 
Republiki Sloveniji.

• Pomoč ob rojstvu otroka se 
uveljavlja največ 60 dni pred 
predvidenim datumom po-
roda (lahko skupaj z materin-
skim dopustom) in najpozne-
je 60 dni po rojstvu otroka.

Starševski dodatek
• Starševski dodatek je name-

njen materam (ali očetom po 
77 dnevih od rojstva otroka), 
ki niso zavarovane za star-
ševsko varstvo (študentke, 
nezaposlene), izplačuje se v 
višini osnovnega zneska mi-
nimalnega dohodka.

• Upravičenka/-ec je za čas 
trajanja pravice vključen/-a 
v pokojninsko in invalidsko 
zavarovanje. 

• Mati (oziroma oče, če on ko-
risti) in otrok morata imeti 
stalno ali začasno prebiva-
lišče v Republiki Sloveniji in 
dejansko prebivati v Republi-
ki Sloveniji. 

• Pravica traja 365 dni od roj-
stva otroka, v primeru rojstva 
dvojčkov ali več otrok, nedo-
nošenčka, otroka, ki potrebu-
je posebno nego in varstvo, se 
podaljša.

• Starševski dodatek se uvelja-
vlja 30 dni pred predvidenim 
datumom poroda in najpo-
zneje 30 dni po rojstvu otro-
ka, da se prizna od rojstva 
naprej.

Kaj lahko starša uveljavljata, 
ko se vrneta v službo?
Plačilo prispevkov za socialno 
varnost zaradi dela s krajšim 
delovnim časom zaradi starševstva
• Pravico do dela s krajšim de-

lovnim časom zaradi starše-
vstva lahko uveljavljata starša 
oziroma druga oseba (rejnik, 
skrbnik), ki neguje in varuje 
otroka, do tretjega leta staro-
sti oziroma dva ali več otrok 
do osmega leta otrokove sta-
rosti.

• Krajši delovnik zaradi var-
stva otroka lahko izrabljata 
oba starša hkrati, vendar oba 
skupaj ne moreta uveljavljati 
plačila prispevkov za več kot 
dvajset ur na teden.

• Upravičenki/-cu delodajalec 
zagotavlja plačo po dejanski 
delovni obveznosti, Repu-
blika Slovenija pa ji/mu  do 
polne delovne obveznosti za-
gotavlja plačilo prispevkov za 
socialno varnost od osnove, 
kot se izračuna za materin-
sko nadomestilo, vendar ne 
manj od sorazmernega dela 
minimalne plače.

• Vlogo lahko vložijo tudi starši 

otrok, ki so delali krajši de-
lovni čas pred 1. 4. 2023 in bi 
želeli delati krajši delovni čas 
do osmega leta starosti mlaj-
šega otroka.  

Nadomestilo v času odmora za 
dojenje

• Materi, zaposleni za polni de-
lovni čas, na podlagi potrdila 
specialista pediatra pripada 
odmora za dojenje najpozne-
je do 18. meseca starosti otro-
ka.

• Velja za eno uro na dan, in 
sicer v višini sorazmernega 
dela osnove, kot se izračuna 
za materinski dopust.

• Nadomestilo/plačilo prispev-
kov v času odmora za dojenje 
se uveljavlja najpozneje 30 
dni po pridobitvi pravice do 
odmora za dojenje pri delo-
dajalcu.

Plačilo prispevkov za socialno 
varnost od minimalne plače v 
primeru štirih ali več otrok
• Pravico lahko uveljavlja eden 

od staršev, ki zapusti trg dela 
zaradi varstva in nege štirih 
ali več otrok (mlajših od 18 
let), s katerimi ima skupno 
stalno prebivališče ali zača-
sno prebivališče.

• Pravica velja do osmega leta 
starosti najmlajšega otroka.

• Plačilo prispevkov za soci-
alno varnost od minimalne 
plače v primeru štirih ali več 
otrok se uveljavlja najprej 30 
dni pred začetkom in najpo-
zneje 30 dni po začetku dela 
s krajšim delovnim časom od 
polnega oziroma po zapusti-
tvi trga dela.

Starši lahko uveljavlja-
jo pravice na centru za so-
cialno delo, kjer ima mati 
(oz. bodoča mati) prijavljeno 
stalno prebivališče oziroma 
začasno prebivališče, če v Re-
publiki Sloveniji nima stalnega. 
Očetje otrok, rojenih po 1. 
aprilu 2023, imajo tako prvič v 
zgodovini na voljo dva meseca 
in pol neprenosljivega dopusta 
za skrb in nego otroka (15 dni 
očetovskega dopusta in 60 dni 
neprenosljivega starševskega 
dopusta), skladno z novelo Za-
kona o starševskem varstvu in 
družinskih prejemkih.

Center za socialno delo, 
Enota Vrhnika

Vabilo 

Vabilo na 
podjetniški 
zajtrk

Na Območni obrtno-podjetniški 
zbornici Ljubljana Vič vsak petek 
ob 8.30 gostimo podjetniški 
zajtrk z zanimivo in aktu-
alno temo. Srečanje je priložnost 
za medsebojno izmenjavo informacij 
in reševanje podjetniških težav. Po-
drobnejše informacije so pred sreča-
njem na voljo na spletni strani naše 
zbornice.

Napovedujemo teme za april in maj 
2023:
• petek, 28. april 2023: Rekreacija in 

zdravje na delovnem mestu v praksi

•  petek, 5. maj 2023, ob 8.30: Kuli-
narične specialitete s tradicijo za 
poslovne goste

•  petek, 12. maj 2023, ob 8.30: Stanje 
na trgu dela in aktualne spodbude 
Zavoda RS za zaposlovanje za obr-
tnike in podjetnike 

•  petek, 19. maj 2023, ob 8.30: Pred-
stavitev javne agencije SPIRIT Slo-
venija in aktivnosti za obrtnike in 
podjetnike

•  petek, 26. maj 2023, ob 8.30: Pre-
pričevanje je ključ do uspeha tudi 
pri poslu
Podjetniški zajtrk je namenjen pod-

jetnikom in tudi drugim zainteresira-
nim. Pridržujemo si pravico do spre-
membe teme in gosta v posameznem 
terminu. Potrjene teme boste na vašo 
željo prejeli po elektronski pošti pred 
posameznim srečanjem. 

Vsa srečanja bodo na sedežu OOZ 
Ljubljana Vič, Tržaška cesta 207, Lju-
bljana.

Vljudno vabljeni!

www.zd-vrhnika.si

Od prvega koraka do odraščanja

Zdravi zobje od prvega dne

Si OK?

Merjenje spirometrije

Merjenje vsebnosti ogljikovega monoksida v izdihanem zraku

Senzorno zaznavanje bolečine

Beljakovine – so nujne za vse ali samo za športnike?

Analiza stopal

Svitovo črevo, Zora, Dora 

Pomen samopregledovanja dojk in mod

Temeljni postopki oživljanja z uporabo defibrilatorja

Predstavitev gasilskega vozila in gasilske tehnike

Analiza telesne sestave s svetovanjem

Ali sem fit?

 

10:00, 11:30
17:00

9.00 – 18.00

9.00 – 12.00 Merjenje sladkorja v krvi

 holesterola v krvi

Merjenje krvnega tlaka

Merjenje kostne gostote

Merjenje

Migajmo skupaj

v parku Samostojnosti, petek 12.5.2023

v parku Samostojnosti, petek 12.5.2023

DAN ZDRAVJA
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Žalovanje je 
normalen del 

procesa okrevanja 
po travmatski 

izkušnji in izgubi, 
ki smo jo doživeli. 

Žalovanje je proces, 
ki nima roka 

trajanja in je za 
vsakega izmed nas 

edinstven.

Ob novici o smrti bližnje-
ga najprej sledi šok, ki traja od 
ene ure do enega tedna. V fazi 
šoka se oseba počuti popolno-
ma brez nadzora. Ne glede, ali 
je smrt nenadna ali posledica 
dolgotrajne bolezni, je šok enak. 
Človek se po navadi ne zaveda, 
kaj se pravzaprav dogaja. Temu 
sledi faza zanikanja, ki služi kot 
obrambni mehanizem, s kate-
rim si omilimo bolečo izkušnjo. 

Po fazi zanikanja sledi faza jeze, 
v kateri iščemo krivca za smrt 
ljubljene osebe. Najpogosteje 
se jezimo na zunanji svet, ni pa 
izključena tudi jeza na umrlo 
osebo. Fazi jeze sledi faza po-
gajanja. V njej želimo dobiti še 
eno priložnost in nas na neki 
način poveže z nečim, v kar 
verjamemo, z Bogom, tudi glo-
blje z nami samimi in z drugimi, 
torej z vsemi, pri katerih iščemo 
še eno priložnost. Gre za fazo 
iskanja kompromisov. Sledi 
globoka žalost, ko se posame-
znik sooči s svojo bolečino. Ko 
bolečina popusti do take mere, 
da lahko uvidimo realnost, se 
začne zadnja faza, sprejemanje. 
V tej fazi lahko ponovno vlaga-
mo vase in v svojo prihodnost. 

Enaki občutki ob vseh izgubah
Žalovanje je naš naraven od-

ziv na hudo izgubo. Ne nanaša 

se zgolj na izgubo bližnje osebe 
zaradi smrti, temveč se s takimi 
občutki srečujemo tudi, ko se 
ločimo od partnerja, od prijate-
lja, ob poroki, ko je treba zapu-
stiti svoj domači kraj, ob smrti 
naših hišnih ljubljenčkov, ob še 
nerojenem otroku, ob izgubi 
službe, ob selitvi od doma, ob 
vstopu v osnovno šolo, srednjo 
šolo, fakulteto itn. Težave lah-
ko nastanejo tudi ob vstopu v 
odrasli svet, ki od nas zahteva 
samostojnost, odgovornost in 
sprejemanje najrazličnejših iz-
zivov. Ko nekoga ali nekaj izgu-
bimo, občutimo žalost. Občutki 
negotovosti, naši strahovi pred 
zapuščenostjo in naša ranljivost 
privrejo iz globin in nas prisilijo, 
da se z vsem soočimo. Vsakdo 
se bo odzval drugače, saj je vsak 
človek edinstven, zato ni pravil. 
Poleg tega vsak od nas posame-
zna čustva in občutke doživlja 

z različno intenzivnostjo in v 
različnem časovnem obdobju, 
vsak potrebuje različen prostor 
in čas za sprejemanje ter pre-
delovanje izgube, saj se vsak z 
življenjem in smrtjo sooča na 
svoj način. Zelo pomembno pa 
je ob tem vedeti, da so vsa taka 
čustva, občutki, misli in doži-
vljanje popolnoma normalni; 
se pojavijo, ostanejo nekaj časa 
in nato odidejo. Tako tudi s ča-
som postanejo manj intenzivni 
in manj ogrožajoči.

Ko žalovanje onemogoča 
nadaljevanje življenja

Skozi samo žalovanje je po-
membno, da najdemo podpor-
ne točke, ki nam pomagajo v 
samem procesu žalovanja. To 
je lahko naša okolica, družina, 
prijatelji, to so naši lastni viri 
moči, to je spoznanje, da nismo 
edini, ki žalujemo in ki pozna-

mo občutke žalosti ter bolečino 
ob izgubi bližnjih, to je pogo-
vor in slišanost ter sprejetost v 
vsem, kar se nam dogaja in kar 
doživljamo. Seveda pa se včasih 
zgodi, da posamezniki nimajo 
podpore v svoji bližnji okolici 
ali da obstanejo na neki točki, 
iz katere se preprosto ne znajo 
ali ne zmorejo premakniti in 
tako žalovanje premočno ali 
predolgo onemogoča nadalje-
vanje življenja ter vključenost 
in delovanje posameznika v 
družbi. Takrat je priporočlji-
vo poiskati strokovno pomoč 
psihoterapevta ali podporne 
skupine za žalovanje. Psihote-
rapevtski odnos in pogovorne 
skupine za žalujoče lahko nudi-
jo varen prostor in dovolj časa, 
da vsak v svojem ritmu doživlja 
in sprejema izgubo. Znotraj ta-
kega odnosa ali skupine je pro-
stor, kjer je vsaka zgodba slišana 
in kjer so čustva ter doživljanje 
vsakega sprejeta brez obsojanja. 
S pogovorom ali samo s poslu-
šanjem drugih spoznamo, da na 
tej poti nismo sami. Stopimo v 
stik z ljudmi, ki se podobno 
srečujejo z občutki tesnobe, ža-
losti, jeze, strahu, osamljenosti, 
zapuščenosti, pa tudi olajšanja, 
ljubezni, zmedenosti, z različ-
nimi mislimi, ki so enkrat ne-

gativne in strašljive, spet drugič 
pozitivne in vesele, z različnimi 
telesnimi odzivi vse od bolečine 
pa do raznih drugih zdravstve-
nih težav, ki se pojavijo ob žalo-
vanju. In dejstvo je, da tako ža-
lujoči kot tudi tisti, ki žalujoče 
spremljajo ob bolečih izgubah, 
lahko naredijo največ tako, da 
sprejmejo vse, kar se dogaja, ter 
žalovanju namenijo dovolj časa 
in prostora, pa naj bo to mesec, 
leto ali daljše obdobje.

     
Smrti in izgube so del ži-

vljenja. Ne moremo jih napo-
vedati in ne moremo jim uiti. 
Pomembno pa je, da pustimo 
žalovanju, ki smrti oziroma iz-
gubi ljubljene osebe ali dogodku 
sledi, prostor in čas. To življenj-
sko izkušnjo lahko sprejmemo 
in z njo stopimo korak naprej 
v naši osebni rasti kot posame-
zniki. Zato si vzemite čas za 
žalovanje, poskrbite zase in za 
svoje občutke, vendar ne poza-
bite živeti.

Urška Jesenovec mag. 
zakonskih in družinskih 

študijev,
zakonska in družinska 

terapija
jesenovecurska@gmail.comŽe v prejšnjih 

člankih smo 
spoznali, da je 

Argentinec Jorge 
Bucay pravi mojster 

pripovedovanja 
zdravilnih zgodb 
in je eden najbolj 

priljubljenih 
psihoterapevtov na 
svetu. Tokrat bomo 

razkrili tri resnice, 
ki jih opisuje v 

knjigi Zgodbe za 
razmislek. Zagotovo 

bi bilo koristno, da 
bi te resnice sprejeli 

prav vsi. Zato naj 
vas opomnijo, kaj 
je v življenju zares 

pomembno. 

1. Resnica: Kar je, je.
Zavedanje, da »kar je, je,« po-

meni, da sprejemamo dejstva, 
situacije, stvari in dogodke 
takšne, kakršni so. Velika pri-
čakovanja so včasih lahko tudi 
koristna in nas motivirajo, ven-
dar pa je ne sprejemanje situa-
cij pogosto vir nezadovoljstva. 
»Razmere lahko spremenimo 
le, če se zavedamo sedanjega 
stanja. Kako bi zarisali pot v 
New York, če ne bi vedeli, kje 
na svetu smo. Potovanje lahko 
začnem le iz svojega izhodišča, 
to pa pomeni sprejemanje stva-
ri, kakršne so.« Dejstvo je, da 
smo samo ljudje in da se mo-

ramo ob sprejemanju dejstev 
opremiti z zadostno mero so-
čutja do lastnih neizpolnjenih 
pričakovanj, da bi bili lahko 
srečni.

2. Resnica: Sem, kdor sem.
»Nisem, kdor bi hotel biti, 

kdor bi moral biti, kar bi drugi 
želeli, da sem, in nisem, kdor 
sem bil,« po avtorju sledi druga 
izpeljava resnice. Vse nervoze 
se namreč začnejo takrat, ko se 
trudimo biti nekaj, kar nismo. 
Če je prvo trditev težko spreje-
ti, potem je toliko težje sprejeti 
tudi drugo. »Če to sprejmem, 
pomeni, da te spoštujem in da 
te ne bom prosil, da se spre-
meni. Nedavno sem pravo lju-
bezen opredelil kot nesebično 
ustvarjanje prostorov, da bi 

drugi lahko bil, kdor je,« meni 
Jorge Bucay. »Ta “resnica” je 
začetek in počelo slehernega 
odraslega odnosa. Udejanji se, 
ko te sprejemam, kakršen si, 
in spoznavam, da tudi ti mene 
sprejemaš, kakršen sem.«

3. resnica: Kar je dobro, ni 
zastonj.

»Iz tega lahko izpeljem dve 
ideji. Prvič, če si želim nečesa, 
kar je dobro zame, moram ve-
deti, da bom za to plačal ceno. 
Plačilo seveda ni vedno v de-
narju (kako preprosto bi bilo, 
če bi šlo samo za denar!), cena 
pa je včasih visoka, drugič zelo 
nizka, vsekakor pa vedno ob-
staja cena. Nič, kar je dobro, ni 
zastonj,« piše Bucay. »Drugič: 
ko sprejmem kaj od zunaj, ko se 
mi dogaja kaj dobrega, ko uži-
vam, se moram zavedati, da se 
mi to dogaja, ker sem si prislu-
žil, to sem plačal, to sem si za-
služil.« Naš trud nam namreč 
vedno daje določene rezultate 
in sadove dela.

Zato pogosto tudi ne more-
mo doživeti resničnega uspe-
ha, ne da bi prej doživeli poraz. 
Včasih se največje spremembe 
zgodijo takrat, ko smo povsem 
obupani in ne vemo, kaj bi sto-
rili. Tudi takšne situacije nam 
lahko omogočijo pogled zunaj 
okvirjev in tako ponudijo poi-
skati manjkajoči člen. 

Verjetno le redko pomislimo 
na navedene resnice in želim si, 
da bi bile pogosteje vir navdiha, 

upanja ali veselja. Mnoge naše 
težave izvirajo iz družbe, ki 
nam sporoča, naj potlačimo ali 
ignoriramo neprijetne ali ne-
zaželene dogodke in občutke v 
življenju. Vendar izogibanje in 
pometanje stvari pod preprogo 
zagotovo ni prava rešitev. 

In ne pozabite na kompas in 
na vse tisto, kar resnično šteje 
v življenju. Zaradi natrpanih 
urnikov in rutiniranega dela 
lahko naši možgani začnejo 
delovati, kot bi bili na avtopilo-
tu. Življenje je niz novih stvari, 
na katere nismo nikoli zares 
pripravljeni. Nikoli nismo bili 
pripravljeni iti v vrtec ali šolo, 
pa se je to vseeno zgodilo – in 
tako smo napredovali. Če samo 
čakamo na “pravi čas”, lahko 
zamudimo mnogo priložnosti 
samo zato, ker se bojimo, da bi 
izpadli kot nevedni začetniki. 
Življenje je kratko, zato ga ne 
zapravimo za čakanje na pravi 
čas. Morda pa si lahko vzamete 
čas in se soočite s temi resni-
cami, lahko se zgodi, da vam 
lahko prinesejo veliko olajšanje.

Če potrebujete osebo, ki 
vam bo pomagala poiskati in 
zgraditi nove možnosti v med-
sebojnih odnosih, potrebujete 
spodbudno besedo, nasvet ali 
imate vprašanje, lahko stopite 
v stik z mano. Prisrčno vabljeni, 
da skupaj vnesemo več spro-
ščenosti v naša življenja!

Ana Podlipnik, 
mag. psihosocialnega 

svetovanja

Ana Podlipnik, mag. 
psihosocialnega svetovanja, 

edukantka Geštalt izkustvene 
psihoterapije na Inštitutu za 

družinsko terapijo v Ljubljani
ana@motivacijainsvetovanje.si, 
www.motivacijainsvetovanje.si

Tel.: 040 126 826.

Ana svetuje

Jorge Bucay: tri življenjske resnice

Urška svetuje

Žalovanje

Spletna trgovina
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Vrhnika, 24. marec – 
V Cankarjevem domu 
na Vrhniki je potekala 

slovesna prireditev 
Športnik leta 2022. 

Med drugim so podelili osem 
zlatih plaket, med katerimi je 
bil za športnika leta razglašen 
lokostrelec Klemen Kelvišar. 

Vrhunec prireditve je bil v 
sklepnem delu, ko je bil med 
osmimi prejemniki zlatih plaket 
Klemen Kelvišar iz ŠD Viteško 
lokostrelski red Vilijem razgla-
šen za športnika Vrhnike 2022. 
Kelvišar je minulo leto začel z 
nastopom na Evropskem dvo-
ranskem prvenstvu v Laškem, 
kjer je dosegel posamično de-
veto mesto. Skupaj z Iztokom 
Spinellijem in Robertom Lu-
štrekom so v ekipnem tekmo-
vanju osvojili bronasto medaljo. 
Kelvišar je svoj najodmevnejši 
rezultat dosegel na svetovnem 
prvenstvu v Yanktonu, kjer je 
z ekipo skupaj z Žigo Ravnikar-
jem in Stašem Modicem osvojil 
drugo mesto ter posamično 19. 
mesto. 

Vsekakor pa ne gre zane-
mariti petega mesta na sve-
tovnem 3D prvenstvu, s 
katerim je dosegel kategoriza-
cijo mednarodnega razreda. 
Komisija v sestavi Matic Vi-
dic (predsednik), Vid Drašček, 
Matjaž Justin, Matej Fefer, Jan 
Zaletel in Jože Nagode vsekakor 
ni imela lahkega dela, saj so bili 
dosežki letošnjih prejemnikov 
priznanj zelo veliki. 

Med »nominirance« oziro-
ma prejemnike zlatih plaket so 
se poleg Kelvišarja uvrstili še 
Domen Molj iz  Taekwondo 
klub Pantar, Ajda Opeka iz 
Kolesarskega društva Branik 
Maribor, Jakob Medved iz 
Triatlon kluba Ljubljana, Matej 
Šebenik iz Šahovskega kluba 
Ljubljana, Zahid Abdaković 
iz Atletskega kluba ultramara-
ton Slovenija, Patrik Divkovič 
iz Športnega društva taekwon-
do Tempo Logatec in Boštjan 

Avbelj iz Društva Autosport 
Jazon. Vsem prejemnikom pla-
ket sta nagrade podelila župan 
Daniel Cukjati in olimpionik 
Miro Cerar. 

Ob nanizanih uspehih je 
predsednik Športne zveze Vrh-
nika Gvido Mravljak izrazil 
veselje, da je vedno več uspe-
šnih športnikov, in pohvalil ne 
samo njih, temveč tudi trenerje, 
starše in vse, ki jih spodbujajo 
ter jim stojijo ob strani. »Šport 
je izrednega pomena za mlade, 
zato je naša naloga, da spodbu-
jamo njegov razvoj in podpira-
mo šport mladih.« Matic Švab, 
namestnik generalnega sekre-
tarja Olimpijskega komiteja 
Slovenija, je izrazil navdušenje 
nad razvojem športa na Vrhniki 
– tako v programskem kot infra-
strukturnem pomenu. »Pozdra-
vljam napore župana v obnovo 
infrastrukture športnega parka 
na Vrhniki.« Dejal je še, da je 
Vrhnika v ožjem izboru tistih, ki 
jim bo OKS v prihodnjih letih 
podarila fitness na prostem. Žu-
pan Daniel Cukjati pa je dejal, 
da je zanj šport več kot le disci-
plina in prva tri mesta na sto-
pničkah, ampak šola za življenje, 
saj se mladi učijo tudi solidar-
nosti, sodelovanja, fair playa in 
tovarištva. »To so vrednote, ki 
ostanejo športniku celo življe-
nje. Zato apeliram na trenerje 
in vodstva klubov, da jih čim 
bolj spodbujajo v tej smeri.«  
Poleg omenjenih gostov so se 
prireditve udeležili tudi Raša 
Sraka Vuković, judoistka, dva-
kratna udeleženka olimpijskih 
iger, Slavko Kotnik, nekdanji 
vrhunski košarkar, in Ivan Traj-
kovič, taekwondist in dvakratni 
udeleženec olimpijskih iger. 

Od povabljenih nekdanjih 
prejemnikov najvišjega letne-
ga priznanja športnik Vrhnike 
so se povabilu odzvali: Aleš 
Prek, Miha Prek, David Nagode, 
Alenka Bikar, Štefan Hadalin 
in Ajda Opeka. Letošnja rdeča 
nit prireditve, ki jo je povezo-
val Alen Hodžič, so bili borilni 
športi. 

Nastopili so člani Športne 
zveze Vrhnika: Judo klub Vrh-
nika, Taekwondo klub Pantar in 
Boksarski klub Barje. 

Za kulturni utrip je poskrbel 
kvartet MoonTime s solistko 

Ljudmilo Frelih, ki je tudi zape-
la slovensko in evropsko himno.

Gašper Tominc

Športnik Vrhnike
2022 je postal 
Klemen Kelvišar

>>

Prejemniki bronastih plaket

Prejemniki srebrnih plaket

Prejemniki zlatih plaket

Športnik Vrhnike 2022 – Klemen Kelvišar

Posebne pohvale za športnike v članski kategoriji 
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Srebrne plakete
Podeljeval je Ivan Trajkovič, 
eden najuspešnejših slovenskih 
taekwondoistov.
• Irena Mavrič Pleško, Športno 

društvo viteško lokostrelski 
red Vilijem

• Renata Nolimal, Športno 
društvo viteško lokostrelski 
red Vilijem

• Martina Petrovčič, Športno 
društvo viteško lokostrelski 
red Vilijem

• Jan Petrovčič, Športno dru-
štvo viteško lokostrelski red 
Vilijem

• Mešana ekipa lokostrelstvo 
70/50 m krog + OK Martina 
Petrovčič in Jan Petrovčič

• Ekipa lokostrelstvo 3D krog, 
članice: Martina Petrovčič, 
Irena Mavrič Pleško, Renata 
Nolimal

• Ekipa lokostrelstvo 3D krog, 
člani: Klemen Kelvišar, Jan 
Petrovčič, Roman Pleško

• Mladinska mešana skupina 
cheerleading, Šolsko športno 
društvo Log - Dragomer 

• Roman Pleško, Športno dru-
štvo viteško lokostrelski red 
Vilijem

• Miha Podobnik – Namizno-
teniški klub Logatec

• Nika Rudolf, Taekwondo 
klub Pantar

• Ekipa rokomet na mivki, čla-
nice, Športno društvo roko-
metna šola Vrhnika

• Žiga Šemrov, Športno kole-
sarsko društvo super poten-
cial

• Klara Martinčič in Maša 

Plantan, Gimnastično dru-
štvo Vrhnika

• Varineja Drašler, Športno 
društvo Nanos Podnanos

• Alma Gril, Športno društvo 
Ares Maribor

• Tjaša Žakelj, Športno kultur-
no društvo pom-pon 2000

Bronaste plakete
Podeljevala je Raša Sraka Vuko-
vić, ena najuspešnejših sloven-
skih judoistk.
• Ekipa Siliko Temte U-13 – 

Futsal klub Siliko
• Svit Marinčič Zalar, Športno 

društvo Vrhnika
• Žiga Poglajen Taekwondo 

klub Pantar
• Bina Fefer, Judo klub Vrhnika 
• Ekipa rokomet na mivki ka-

detinje, Športno društvo ro-
kometna šola Vrhnika 

• Gal Frank, Športno društvo 
viteško lokostrelski red Vili-
jem 

• Luka Pleško, Športno društvo 
viteško lokostrelski red Vili-
jem 

• Natalija Oberč Grmek, Strel-
sko društvo Vrhnika

Pohvale
Posebne pohvale za športnike v 
članski kategoriji 
Podeljeval je mag. Gvido Mra-
vljak, predsednik Športne zveze 
Vrhnika.
• Nina Vavtar, Pikado klub 

Vrhnika
• Ekipa ATET Dren Vrhnika, 

Nogometni klub Dren Vrh-
nika 

• Ekipa Siliko Vrhnika, Špor-
tno društvo Futsal klub Siliko

Pohvala za obetavne športnike
Podeljeval je Slavko Kotnik.
• Talita Demšar, Športno dru-

štvo Vrhnika 
• Klara Matkovič, Športno 

društvo Vrhnika 
• Ivana Kramarič, Športno 

društvo Vrhnika 
• Kris Prek, Športno društvo 

Vrhnika 
• Rok Šraj Miklič, Športno dru-

štvo Vrhnika 
• Jure Medved, Kolesarsko dru-

štvo Rog 
• Ekipa Siliko Fortrade,  Špor-

tno društvo Futsal klub Siliko
• Luka Kos,  Taekwondo klub 

Pantar
• Zala Glamočak, Judo klub 

Vrhnika 
• Erika Primc, Judo klub Vrhni-

ka 
• Nejc Kaučič, Judo klub Vrhni-

ka 
• Lina Makek, Judo klub Beži-

grad
• Žan Frank, Judo klub Beži-

grad
• Gal Aljančič, Strelsko dru-

štvo Vrhnika 
• Senta Bajrektarević, Strelsko 

društvo Vrhnika 
• Mark Filip Margon, Strelsko 

društvo Vrhnika
• Aleksej Brkić, Strelsko dru-

štvo Vrhnika 
• Meta Dobrovoljc, Strelsko 

društvo Vrhnika 
• Klemen Grmek, Strelsko dru-

štvo Vrhnika 

• Ajda Kogoj Fabčič, Strelsko 
društvo Vrhnika 

• Gal Kovačič, Strelsko društvo 
Vrhnika 

• Oskar Kovačič, Strelsko dru-
štvo Vrhnika 

• Erik Schwarzmann, Strelsko 
društvo Vrhnika 

• Živa Mezeg, Gimnastično 
društvo Vrhnika

• Eva Kozole, Gimnastično 
društvo Vrhnika 

• Iza Zrnec, Gimnastično dru-
štvo Vrhnika 

• Ana Treven, Gimnastično 
društvo Vrhnika 

• Kajta Rovan, Gimnastično 
društvo Vrhnika 

• Mojca Kofol, Gimnastično 
društvo Vrhnika 

• Brina Kordež Čebela, Gimna-
stično društvo Vrhnika 

• Ekipa KK Ipros Vrhnika U-13 
A, Košarkarski klub Vrhnika 

• Rok Plestenjak, RPMOTO 
motokros klub  

>>

»Boksarski dvoboj« župana Cukjatija in Davida Nagodeta iz Boksarskega kluba Barje

Pohvale za obetavne športnike

trgovina, proizvodnja in storitve d.o.o.
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Nogomet je precej 
več kot samo igra 
na igrišču in naše 

poslanstvo je 
povezati vse drugo, 
kar se dogaja okoli 

nogometnega 
igrišča. 

V svetu pomeni nogometna 
tekma izkušnjo in doživetje za 
celotno družino, kjer vsi člani 
družine pridejo na “svoj račun” 
in prav to Cankarjev nogometni 
turnir je, ki letos praznuje že če-
trto obletnico.

V soboto, 27., in nedeljo, 28. 
maja, bomo v športnem parku 
Vrhnika spremljali ogromno 
tekem mladih nadobudnežov, 
ki se bodo podili za okroglim 
usnjem v štrirh starostnih se-
lekcijah. V vsaki izmed selekcij 
(U-7, U-8, U-9, U-10) bo sode-
lovalo najmanj šestnajst ekip, 
trenutno pa jih je prijavljenih že 
67 iz celotne Slovenije.  Organi-
zator, Nogometni Klub  Vrhni-
ka, pričakuje kar okoli dva tisoč 
udeležencev in obiskovalcev 
turnirja. Zato pričakujemo, da 
bo športni park pokal po šivih.  
Poskrbljeno bo za hrano in pija-
čo ter obilico zabave, dogajanje 
pa bodo popestrili še s velikim 
srečelovom. Na turnirju bodo 
nastopile ekipe NK Vrhnika, ki 
bodo potrebovale navijače in 
glasno podporo s tribun, zato 
ste vljudno in toplo vabljeni v 
čim večjem številu.

Zaključek priprav nogometne 
šole Vrhnika

Konec februarja in v začet-

ku marca so se mlajše selekcije 
udeležile priprav v Čatežu. Tja 
je potovalo več kot dvesto čla-
nov nogometne šole in njihovi 
trenerji, kjer so imeli odlične 
možnosti za treniranje. Pro-
gram priprav je bil za vse se-
lekcije kar precej natrpan, za 
starejše je bil poudarek bolj na 
tehnično- taktičnem delu, mlaj-
ši pa so imeli na svojih urnikih 
kar nekaj zabave.

Selecijie U-14 in U-15 so od-
igrale srečanje proti vrstnikom 
iz Brežic, U-17 in U-19 pa so 
imeli več pripravljalnih srečanj 
in so se pomerili s članskih mo-
štvom iz pete Avstrjiske lige ter 
kadetskima in mladinskima eki-
pama Krškega, mlajši po so od-
igrali tekmo proti hrvaški ekipi 
Lokomotiva iz Zagreba. Poleg 
nogometnih veščin na trav-
natih igriščih je bil poudarek 
predvsem na druženju, zabavi 

in krepitvi moštvenega duha. 
Kar pa je bilo najpomembnejše, 
da so vsi izredno uživali.

Turnirji v tujini
V letošnji sezoni smo se odlo-

čili, da se bodo nekatere mlajše 
selekcije Nogometnega kluba 
Vrhnika udeležile močnih med-
narodnih turnirjev, kjer smo že 
prejeli povabila organizatorjev. 
Tako naj bi U-13 nastopila na 

močnem turnirju Bajole 2013, ki 
bo potekal v Puli, selekciji U-10 
in U-12 pa bosta odpotovali v 
Beograd, kjer bodo zastopali 
naše barve na turnirju Mance 
Cup, ki bo potekal v športnem 
centru Partizan – Teleoptik. 
Ne dvomimo, da bo to za naše 
fante lep, zanimiv in edinstven 
dogodek, ki ga ne bodo nikoli 
pozabili.

Napovednik tekem v maju
Petek, 5. 5., Vrhnika – Šobec 
Lesce

Po prvomajskih praznikih 
čaka člansko moštvo domača 
tekma proti Lescam, ki se čvr-
sto držijo na sredini lestvice 
tretje SNL - Zahod. Gorenjci 
veljajo za stabilnega tretjeligaša, 
ki pa lahko kljubujejo tudi naj-
boljšim ekipam, zato to zago-
tovo ne bo lahka tekma. V prvi 

letošnji medsebojni tekmi so 
bili v Lescah boljši Vrhničani z 
rezultatom 0 : 2.
Sobota, 27. 5., Vrhnika – Vi-
soko

Zadnji krog letošnje sezone 
bomo zaključili proti ekipi Vi-
soko, ki bije boj za obstanek 
med tretjeligaši. Lepo bi bilo 
skupaj z vami z zmago zaklju-
čiti odlično tretjeligaško sezono.

Uroš Rutar

April je mesec, ko Futsal 
klub Siliko praznuje 
svoj rojstni dan. Pred 
devetimi leti namreč so 
se Mile Simeunović, Igor 
Repac, Miran in Ribič in 
Boštjan Erčulj odločili, 
da je čas za futsal na 
Vrhniki. Odločitev je bila 
očitno pravilna. 

Zdaj, ko je že znano, da je 
mladinska ekipa v finalu, član-
ska pa v polfinalu, so številke 
naslednje. 

V devetih sezonah, zadnja še 
traja, je za klub igralo oziroma 
še igra 170 igralk in igralcev. 
Siliko je, sicer ne vse sezone, 
nastopal z žensko in moško 
člansko ekipo ter mladinskimi 
selekcijami U-13, U-15, U-17, 

U-19 in U-21. Edina, ki nastopa 
vse sezone, je selekcija mladin-
cev, ki je tudi »najtrofejnejša«. 
V vitrinah kluba so že trije na-
slovi državnih prvakov, trije 
naslovi podprvakov, pet tretjih 
mest, dva naslova super pokala 
in štirje nastopi na zaključnem 
turnirju četverice v pokalu Ter-
me Olimia. 

Seveda pa se aprila ne bo le 
slavilo. Selekcija mladincev, ki 
je v polfinalu s skupnim rezul-
tatom 10 : 5 odpravila Oplast iz 
Kobarida, se bo v finalu pome-
rila z vrstniki iz Extrema. Novi 
prvak, za našo ekipo bi bil to že 
tretji naslov, potrebuje dve zma-
gi. Najkasneje konca aprila bo 
mladinsko tekmovanje konča-
no, kdaj in kje pa lahko preverite 
na družabnih omrežjih kluba. 

V začetku maja bo znano, ali 

se bo članski ekipi Silika prvič 
v svoji zgodovini uspelo uvrstiti 
v finale najvišjega ranga tekmo-
vanja. Zadnja stopnica do tja, ki 
pa ne bo lahka, je Meteorplast 
iz Ljutomera, tretjeuvrščeno 
moštvo rednega dela 1. SFL. 

Zelo uspešno tekmujejo 
tudi naše reprezentance, kjer 
pomembno vlogo igrajo tudi 
igralci Silika. Mladinska repre-
zentanca se je, vodi jo selektor 
Tomislav Horvat, prvič v svoji 
zgodovini uvrstila na evropsko 
prvenstvo, ki bo letos septem-
bra v Poreču. Poleg Slovenije 
se bodo za odličja merili Italija, 
Finska, Francija, Portugalska, 
Španija, Ukrajina in gostitelj 
Hrvaška. Žreb skupin bo 16. 
maja. 

Tudi člani so z odliko skle-
nili glavni del kvalifikacij za SP 

2024 in se uvrstili naravnost v 
elitni del kvalifikacij. Tam je že 
šestnajst ekip, poleg Slovenije 
še Armenija, Azerbajdžan, Hr-
vaška, Finska, Gruzija, Italija, 
Kazahstan, Poljska, Portugalska, 
Romunija, Srbija, Slovaška, Špa-
nija in Ukrajina. Evropska no-
gometna zveza Uefa pa je spo-

ročila, da bo žreb elitnega dela 
kvalifikacij na sporedu 8. junija. 
V elitnem delu kvalifikacij bo 
igralo dvajset reprezentanc, ki 
jih bo žreb razdelil v pet skupin. 
Pet prvakov skupin neposredno 
potuje na svetovno prvenstvo. 
Štiri najboljše drugouvrščene 
ekipe iz petih skupin se po-

merijo še za dve prosti mesti.  
O skoraj vsem, povezanem s 
futsalom, predvsem pa o re-
zultatih mladincev in članov 
vas bomo, kot po navadi, sproti 
obveščali na naših družbenih 
omrežjih. Vabljeni.  

FK Siliko

NK Dren - Vrhnika

Četrti 
Cankarjev 

turnir

Futsal klub Siliko Vrhnika

Napolnili smo devet let
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Iz Košarkarskega kluba Ipros Vrhnika

Vrhniški košarkarji na prireditvi Športnik leta

Prireditev Športnik leta na Vrhniki, ki jo pripravlja Športna zveza Vrhnike, nam vsako pomlad pred-
stavi najuspešnejše športnike minulega leta. Iz Košarkarskega kluba Ipros Vrhnika so bili tokrat na-
grajeni igralci lanske selekcije U-15, ki so na pokalnem tekmovanju in tudi na državnem prvenstvu 
zasedli odlično četrto mesto v državi! Ob tem velja spomniti, da so na tej poti izločili nekatere ekipe, 
ki finančno in organizacijsko izstopajo v slovenskem prostoru. V to kategorijo zagotovo sodita novo-
meška Krka in domžalski Helios Suns. Čestitke fantom in trenerski ekipi ter veliko uspešnih športnih 
zgodb še v prihodnje!

Košarkarji U16 in U18 na turnirju v Sarajevu

Letošnjega mednarodnega košarkarskega turnirja turnirja v Sarajevu sta se udeležili dve vrhniški 
ekipi, U16 in U18. Mlajši so se rezultatsko nekoliko bolje odrezali (2 zmagi in 2 poraza) kot kadeti (1 
zmaga in 3 porazi). Prav vsi pa se vračajo polni novi izkušenj in vtisov iz bosanske prestolnice, kjer so 
se ponovno prepričali o okusnosti čevapčičev in bureka na srednjeveški tržnici Baščaršiji.
Andrej Smrekar, KK Ipros Vrhnika

V Cankarjevem domu na Vrhniki 
je potekala slavnostna prireditev 
Športnik Vrhnike za leto 2022, na 

kateri so bila prisotna tudi naša 
dekleta. 

Prejeli smo kar dve plaketi – bronasto in sre-
brno. Ekipa kadetinj je bila za naslov državnih 
prvakinj v rokometu na mivki ter vseh dosežkov 
za leto 2022 nagrajena z bronasto plaketo. Prav 
tako je bila za naslov državnih prvakinj in vseh 
dosežkov v letu 2022 nagrajena tudi članska eki-
pa, ki je prejela srebrno plaketo. Poleg nagrad, ki 
so jih naša dekleta prejela na prireditvi Športnik 
Vrhnike, je bila na prireditvi za športnika leta 

2022 v Vipavi nagrajena tudi članica kluba Špela 
Nusdorfer.  Čestitke vsem našim dekletom, na 
katere smo izjemno ponosni za doseženo, in jim 
tudi v nadalje želimo veliko sreče in uspehov. 
Prav tako bi radi čestitali tudi drugim odličnim 
športnikom. 

Anja Jereb, rokometašica ŠDRŠ Vrhnika: “V 
imenu celotne ekipe bi se rada zahvalila Občini 
Vrhnika za izkazano zaupanje ter vso pomoč. 
Prav tako bi se rada zahvalila celotni upravi klu-
ba in zlatim staršem, ki nam pomagajo ter nas 
podpirajo na naši poti.”

Če želiš biti tudi ti del naše modre družine 
ŠDRŠ Vrhnika, te vabimo, da se nam pridružiš 
in z nami pišeš uspešne zgodbe.

Zapis in foto: ŠDRŠ Vrhnika

Smučke so servisirane, 
pancarji pospravljeni, od 
zime pa smo se poslovili 

že pred nekaj tedni. 

Letos se lahko pri SD Vrhnika 
pohvalimo s kar sedmimi smu-
čarskimi izleti, dvema šolama 
smučanja, dvema počitniškima 
tečajema in licenčnim tečajem 
na Rudnem. 

Tradicionalno smo sezono za-
čeli s smučarskim sejmom, za-
dnje vožnje pa smo proti koncu 
marca lovili na smučišču Turra-
cher Hohe. 

Na Turracherju nas je priča-
kalo tako spomladansko sonce 
kot spomladanske temperatu-
re. Kljub toplemu vremenu je 
bil sneg odličen in od letošnje 
smučarije smo se lahko poslovi-
li v slogu. To pa ni bil naš edini 
izlet v izteku sezone. Dva tedna 
prej, natančneje 4. 3., smo se s 
kar dvema polnima avtobuso-
ma odpravili proti Katschbergu. 
Razmere so bile kot naročene 
– veliko sonca, odlično pripra-
vljen sneg, nobene ‘gužve’ in 
seveda dobra družba so poskr-
beli za nepozaben izlet.  Dan 
pozneje smo se v sodelovanju 
z ZIC-em in našimi mlajšimi 
smučarji odpravili na Cerkno. 

Naši učitelji so bili ogreti že od 
dneva prej in tako z veseljem 
podajali novo znanje. Izlet na 
Cerkno smo morali zaradi sla-
bega vremena teden prej sicer 
prestaviti, smo se pa kljub temu 
tudi v nedeljo imeli odlično. 

Ker pa si smučarji nabiramo 
kondicijo tudi v toplejših me-
secih, imamo v načrtih tudi 
pestro pomlad in poletje. 8. 5. 
bomo začeli s TEČAJEM 
ROLANJA. Res je, da rolati ni 
težko, vendar poskrbeti za našo 
varnosti in varnost drugih med 
rolanjem je malo težje. Prek šte-
vilnih pripomočkov, poligona 
in iger bodo otroci na zabaven 
način postali mojstri rolanja. 
To namreč zelo vpliva na otro-
kov razvoj in priskrbi, da otro-
ci kakšno uro več preživijo na 
svežem zraku. Zato vam v SD 
Vrhnika letos ponujamo osem-
urni tečaj, ki bo poskrbel, da bo 
vsak udeleženec z njega odšel 
poln znanja in spretnosti. Do-
bivali se bomo vsak ponedeljek, 
sredo in petek med 17. in 18. uro 
na kolesarskem poligonu za OŠ 
Ivana Cankarja na Vrhniki. Več 
informacij in prijave na tečaj 
lahko najdete na naši spletni 
strani in strani Facebook ali na 
št. 030-921-451 (Lea). Tečaj je 
namenjen otrokom, starej-

šim od pet let, in bo skupaj 
trajal osem ur. Rok za prija-
vo je torek, 2. 5. 2023.

Manca Trček

Bronasta in srebrna 
plaketa za rokometašice

Smučke so pospravljene,
začenjamo s tečajem rolanja
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Ligojna, 25. marec – Pikado klub 
Vrhnika je v Ligojni organiziral že 
četrti “rang turnig” v klasičnem 
pikadu pod okriljem Zveze pikado 
društev Slovenije. 

Odlično vzdušje na turnirju in mirna roka sta 
botrovala uspehom v lastnih klubskih vrstah. V 
kategoriji “ženske posamezno” je Karmen Kerin 
Živič osvojila zlato, klubska kolegica Mojca Mu-

žič pa bron. Aljaž Mavsar je na odprtem delu 
turnirja posegel po srebru, Nina Vavtar in Na-
talija Frank pa sta osvojili zlato in srebro. 

V društvu niso ponosni samo na dobro orga-
niziran turnir, pač pa tudi na novo pridobitev. 
V kletnih prostorih stare šole v Ligojni so na-
mreč obnovili prostore, s čimer so si zagotovili 
primerne prostore za vadbo in druženje. Ob tej 
priložnosti se Pikado klub Vrhnika iskreno za-
hvaljuje vsem, ki so verjeli v njihovo vizijo in jim 
kakorkoli pripomogli pri obnovi. 

Vrhnika, 31. marec – Na 
odru Cankarjevega 
doma se je v okviru 
Rock ‘n’ roll turnirja, ki ga 
je organiziral plesni klub 
Plesno mesto, zvrstilo 
14 plesnih parov in ena 
formacija, sestavljena iz 
mlajših mladinskih vse 
do članskih vrst. 

Dogajanje so popestrili še 
pop, hip hop in jazz plesalci 
plesne šole ter kluba Plesno 
mesto z Vrhnike. Med tekmo-
valci sta bila tudi Jaka Južnič in 
Gaja Malovrh, ki sta trenutno 
naš najboljši članski par. Zanju 
je, kot pravi Marko Hren iz Ple-
snega mesta, samo še vprašanje 
časa, kdaj se bosta zavihtela na 
najvišjo stopničko svetovnih 
tekmovanj.

Plesni turnir je na Vrhniko 
prinesel nekaj blišča rokenrola, 
ki v Cankarjevemu mestu v pre-
teklosti ni bil tako zelo tuj. Prvi 
rock `ǹ  roll koraki so se zaple-
sali v nekdanjem Domu JLA, 
pod vodstvom Andreje Dol-
ničar in ob mentorstvu Marka 

Hrena ter Anite Vihtelič, prvo 
tako tekmovanje pa se je odvilo 
na Osnovni šoli Ivana Cankar-
ja. Iz vseh generacij uspešnih 
plesalcev: državnih, evropskih, 
svetovnih prvakov so nekateri 
danes že mentorji mlajšim ge-
neracijam. Torej se za ples na 
Vrhniki ni bati. Kot je bilo slišati 
na turnirju, bi mogoče danda-
nes Cankar napisal namesto 
»Mama, kave bi!« »Mama, ple-
sal bi!«

V pretekli številki Našega ča-
sopisa smo Gajo Malovrh v na-
slovu članka preimenovali, za 
kar se ji opravičujemo.

Gašper Tominc, foto: FB 
Plesno mesto

 
Člani freestyle:
1. Jaka JUŽNIČ - Gaja MALO-

VRH (PK Plesno mesto)
2. Luka BRULC - Evelin ARH 

(PK Plesno mesto)
                                                
Starejši Mladinci:
1. Ijan ZUPAN - Izabela Bona 

VELESKI (PK Briljantina)
2. Matic IZAK - Isabela DO-

LENC (PK Briljantina)             
3. Lovro VODNIK - Ana GUID 

(PK Plesno mesto)
4. Tibor HVALA - Tonja ŽNI-

DARŠIČ ŽLAJPAH (PK Bri-
ljantina)

5. Jaka ZAJC - Hana BAJRIČ 
MIKLAVČIČ (PK Briljantina)            

6. Ivan NAGEL KLEPEC - Lara 
KOBE  (PK Plesno mesto)

                                                
Mlajši Mladinci
1. Gašper JUROVIČ - Tara SA-

MARDŽIJA PAVLETIČ (PK 
Plesno mesto) 

2. Nik MEŠKO - Leonie Liza 
MANDELC (PK Plesno me-
sto) 

3. Lionel OMERZEL - Nelly 
BREGAR  (PK Plesno mesto)

                                                
Mini
1. Anže PERNE - Ema MEGLIČ 

(PK Tržič) 
2. Lan KLEMENČIČ - Julija 

KORPIC RIBNIKAR (PK Tr-
žič)

                                                
Dekliške formacije
1. Queen Bs (PK Briljantina)
                                    
Couple danceShow
1. Martin GUBINA - Klara CA-

SERMAN (PK Plesno mesto)

Brezplačna vadba 
Dihamo z naravo je 

sestavljena iz različnih 
aktivnosti, ki nam 
omogočajo lažje 

soočanje s čustvenimi 
izzivi in spodbujajo 

pretočnost živčnega 
sistema. 

Tokrat bomo podrobneje 
spoznali metodo tapkanja, ki 
jo izvajamo na koncu aktivno-
sti. Izkazalo se je, da je tapkanje 
telesa med drugim koristno za 

ljudi, ki se soočajo z depresijo, 
anksioznostjo, fobijami in po-
sttravmatskim stresom. Na fi-
zičnem nivoju spodbudi živčni 
sistem, dvigne mišični tonus in 
spodbudi limfni ter krvni obtok. 
Tapkanje je preprosto in nebole-
če, nauči se ga lahko vsak. Me-
todo lahko uporabite kadarkoli 
želite, kjerkoli ste. Študija, ob-
javljena v časopisu Mentalnih 
bolezni in bolezni živcev (Jour-
nal of Nervous and Mental Di-
sease ), najstarejši recenzirani, 
psihološki reviji v Združenih 
državah Amerike, je pokazala, 

da so tehnike tapkanja bistveno 
bolj znižale glavni stresni hor-
mon kortizol kot drugi testirani 
postopki. Tapkanje uravnoteži 
aktivnost med simpatičnim in 
parasimpatičnim delom mož-
ganov, kar ustvarja »nevtralno 
čustveno stanje«, zlati standard 
zdravja in dobrega počutja. To 
je tudi stanje, ki so ga ljudje že-
leli doseči tisočletja z medita-
cijo, molitvijo, jogo in drugimi 
praksami čuječnosti. Tehniko 
izvajamo stoje, in sicer tako, da 
po določenem vrstnem redu s 
prsti pretapkamo celotno telo. 

Lahko jo izvajamo hkrati s ka-
tero drugo aktivnostjo ali pa 
samostojno. Odlično se prileže 
zjutraj pred obrokom, saj nas 
zbudi in aktivira. 

Da bi spoznali točen posto-
pek tapkanja telesa, vas vabi-
mo, da se udeležite brezplač-
ne tedenske vadbe Dihamo z 
naravo, ki na Vrhniki poteka 

vsak ponedeljek od 17.30 do 
18.30 v Močilniku.    

Pridružite se lahko kadarkoli 
od marca do konca junija ter v 
septembru in oktobru 2023. Za 
več informacij obiščite spletno 
stran: https://solazdravja.com/
category/dihamo-z-naravo/

Za prijavo na vadbo pišite 
na: barbara2buh@gmail.com. 

Prijava ni obvezna, je pa pripo-
ročljiva, saj vas lahko vaditelj v 
primeru slabega vremena obve-
sti o nadomestni lokaciji oz. o 
nadomestnem terminu izvedbe 
vadbe. 

Andraž Purger, prof. šp. vzg., 
vodja projekta Dihamo z 

naravo, društvo Šola zdravja

Vrhniška skupina Ginko med izvajanjem vadbe Dihamo z naravo (foto: Gorazd Buh)  

Vadba Dihamo z naravo

Kaj je tapkanje telesa in 
kako pomaga?

Pikado klub Vrhnika

Uspešen turnir in novi 
društveni prostori

Rock ‘n’ roll 
se vrača na Vrhniko
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Veseli Triglavci po 
Napoleonovi poti

Na sončno soboto, 11. marca, smo se Veseli Tri-
glavci odpravili k našim zamejcem po Napoleo-
novi poti. Naš zvesti prevoznik Jurbus z g. Mirom 
nas je varno pripeljal do Opčin, kjer je bilo tudi 
naše izhodišče. Lepo vreme smo naročili, dobro 
voljo pa prinesli s seboj. Pot nas je kmalu pripelja-
la do obeliska na Openskem vrhu, ki je hkrati tudi 
najvišji vrh Opčin. Obelisk so postavili v znak 
hvaležnosti avstrijskemu cesarju Francu I., ki je 
naročil zgraditi cesto od Opčin do Trsta.

Nadalje smo pot nadaljevali po t.i. Napoleonovi 
poti. Legenda pripoveduje, da so slednjo odprle 
Napoleonove čete, ko so 23. marca 1797 dosegle 
Trst. Uraden naziv poti je Vicintinska cesta, ki se 
imenuje po inženirju Vicintiniju. On je določil 
traso poti, ki naj bi povezovala vas Prošek na se-
vernem robu Krasa s kraško planoto in Trstom. 
Sam projekt se je izkazal kot predrag, zato je as-
faltiranih samo prvih nekaj metrov poti. Na ma-
kadamski poti smo srečevali obilico pohodnikov, 
rekreativnih tekačev in drugih sprehajalcev. Pot 
nas je ves čas razvajala s prekrasnimi pogledi na 
morje. Vsake toliko se je iznad ruševja in kraške-
ga gozda prikazal grad Miramar, ki leži čisto ob 
morju. Najbližje smo se mu približali na železni-
ški postaji Miramar, kjer smo se tudi skupinsko 
fotografirali. Po mnogih stopnicah smo prispeli 
do ožine med dvema stenama, kjer smo občudo-
vali vrle plezalce v steni. Po uhojeni gozdni stezi 
se je pot vila do razgledišča, kjer smo občudovali 
čudovito kuliso od Tržaškega zaliva do Gradeža 

in slikovitega skalovja hriba Vejna. Naprej smo 
se podali po gozdni stezici do monumentalne 
cerkve na vzpetini Griža, ki se dviga 322 m nad 
morjem in je posvečena materi Mariji. V samem 
svetišču sta izredno sodobni betonski konstruk-
ciji, ki predstavljata nižjo in višjo cerkev. Vanjo 
prihajajo romarji iz vsega sveta. Sama cerkev je 
res impozantna.

Pot smo nadaljevali do t. i. Društvene gostilne 
v Prošeku, kjer smo se na toplem pomladanskem 
soncu okrepčali in si delili vtise s poti.

Samo krožno pot toplo priporočamo, saj so 
razgledi v jasnem vremenu res občudovanja vre-
dni. Z veseljem smo tudi ugotovili, da slovenski 
jezik tod še ni zamrl in je še marsikje slišati našo 
lepo slovensko besedo.

Za Vesele Triglavce Mateja Tomažič

Limbarska gora
Veseli Triglavci smo se zadnjo nedeljo v marcu, 

26. 3. 2023, odpravili na 34. pohod po nagelj na 
Limbarsko goro (773 m), ki ga vsako leto organi-
zira Društvo krajanov Limbarska gora. Limbar-
ska gora s cerkvijo sv. Valentina in z gostinskim 
objektom, odprtim vsak dan, razen torka in srede, 
se dviga severovzhodno od Moravč. V lepem vre-
menu z vrha gore sega pogled na okoliške vrhove 
Kamniških in Savinjskih Alp. Naša pot se je zače-
la iz smeri Gradiškega jezera, umetno zajezenega 
jezera, ki so ga zgradili kot mokri zadrževalnik na 
potoku Drtijščica in varuje avtocesto Ljubljana–
Maribor pred hudournimi vodami. Okoli jezera 
se lahko sprehodimo po urejeni makadamski ce-
sti v dolžini 4200 m. Tam se vije tudi del Rokov-

njaške poti, ki poteka čez vrhove okoliških hribov 
in je v celoti dolga 60 km. Ob severni obali jezera 
smo kmalu zavili levo v gozd in se vzpenjali vse 
do naselij Vinje pri Moravčah in Negastrn. Sledi-
li smo markacijam in se po kolovozu spustili do 
razpotja, kjer se priključi pot iz Krašnje. Po slabih 
dveh urah hoje smo prispeli na vrh. Dekleta smo 
za minula praznika, dan žena in materinski dan, 
prejela nageljčke iz rok mladeničev, oblečenih v 
narodne noše. Že od daleč je  bilo slišati zvokt 
žive glasbe, zato smo hitro nahranili svoje želodč-
ke, nato pa se v plesnih ritmih še zavrteli. Posijalo 
je sonce, prijetno je bilo tudi posedeti in pokra-
mljati. Kar je lepo, tudi hitro mine, zato smo se 

počasi odpravili v dolino v drugi smeri, v smeri 
Serjuč, kjer nas je pričakal avtobus. Spotoma smo 
na tržnici, kot so jo poimenovali domačini, kupili 
domače izdelke: rezance, mesnine, jabolka in še 
kaj se je našlo. Jana je bila tako navdušena nad 
nakupom, da bi skoraj pozabila svoje pohodne 
palice. Ne skrbi nič več – od zdaj naprej bomo 
nanje pazili tudi mi. S polnimi nahrbtniki smo 
se v zgodnjih popoldanskih urah vrnili domov. 
Na tokratnem pohodu so se nam prvič pridru-
žili štirje novi pohodniki iz Dragomerja, katerim 
smo izrekli dobrodošlico. Vsekakor bomo veseli 
ponovnega snidenja in druženja v hribih.

Besedilo in fotografija Branka Gutnik

P L A N I N S K I  K O T I Č E K

031/244 495 041/688 211
instalacije.bizjan@gmail .com

centralno ogrevanje · vodovodne
inštalaci je · adaptaci je · pl inske

inštalaci je · toplotne črpalke · kotl i na
drva, pelete, sekance · rekuperaci ja
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Presnete kasete je sveža rok 
skupina na naši glasbeni sceni. 

Svojo glasbo ustvarjajo na 
Vrhniki. Druščina se pred-
stavlja z avtorsko glasbo s slo-
venskimi besedili in mnogo 
pozitivne energije. Za izdajo 
prvenca imajo pripravljenih 
trinajst studijskih skladb, ki so 
jih posneli v studiu Gama Del-
ta, mastering pa je naredil pri-
znani avdio inženir Žiga Rezar. 
Album bo izšel jeseni, za prave 
glasbokusce tudi na vinilu. 

Seveda bo izšla tudi manjša 
serija presnetih kaset.  Skupina 
je že izdala pesem z naslovom 
Sledi svojim sanjam, zdaj pa 
se predstavlja s pesmijo Po-
hlep, za katero so v dvorani 
KUD Dolomiti na Dobrovi 

posneli videospot, ki ga je re-
žiral Uroš Japelj (Sideway pro-
ductions) s pomočjo asistenta 
režije Matjaža Skerbinka in 
asistenta produkcije Leona 
Šrola. V videospotu nastopa 
tudi mlada in obetavna igralka 
Maruša Zupančič. Videospot 
si lahko ogledate na naslovu: 
vstavi QR KODO: qr_koda.png

Za vso podporo in pozitiven 
odziv se najlepše zahvaljujemo 
društvu KUD Dolomiti – Do-
brova in Občini Dobrova - Pol-
hov Gradec. 

Posebno zahvalo za inspi-
racijo pa izrekamo piceriji Pr’ 
Prek.

Želimo vam prijetno poslu-
šanje! Več na https://www.fa-
cebook.com/presnete.kasete.si

Presnete kasete

Vrhnika, 18. marec 
– Drugi koncert 

Pomlad na Vrhniki, 
ki ga je organiziral 

Marko Mrzlikar, s. p., 
so izvedli Prifarski 

muzikantje in Ljoba 
Jenče. 

Rdeča nit koncertov je spod-
bujanje k začetku obnove narav-
nega parka državnega pomena, 
vrhniškega bisera Močilnika z 
željo, vrniti mu ugled, kot ga je 
imel nekoč, vrniti ljudem ure-
jen pogled na izvire reke sed-
mih imen, obuditi prireditveni 
prostor v parku z družabnimi 
dogodki, koncerti in drugimi 
kulturnimi prireditvami. Zdaj 
Močilnik »ne spi nevzbudno« 
(Ivan Cankar), le čaka na boljše 
čase. Uvod v večer so pripravili 
in izvedli z umetniško besedo, 

glasbo in videom Ljoba Jenče, 
pianist Zoran Škrinjar in Mir-
jam Suhadolnik z besedili iz 
Cankarjevih del. V ozadju se je 
prek videa prikazovalo Cerkni-
ško jezero z drevakom, avtorice 
Jasne Hribernik. 

Prelepo kulturno dediščino je 
na svoj način povezovala Mirjam 
Suhadolnik, borka za ureditev 
Močilnika in pobudnica sedaj 
že sedem let branja Cankarje-
vih del. Z besedami in glasom 
prelepih ljudskih pesmih pa je 
navdušila ohranjevalka kulturne 
dediščine Ljoba Jenče.

Nato so oder zasedli Prifarski 
muzikanti, ki so navdušili polno 
dvorano, saj so ob vsakem na-
stopu prejeli velik aplavz. Letos 
praznujejo 35 let obstoja skupi-
ne. Prihajajo iz Fare na Kolpi, iz 
majhne vasice v Občini Kostel. 

S koncertom so res navdu-
šili in skoraj dve uri pričarali 
svoje znane in nove melodije, 

ki jih bodo izvajali ob letošnjih 
nadaljnjih nastopih ob 35. oble-
tnici delovanja. Po nastopu so se 
vsi nastopajoči predstavili še v 

preddverju Cankarjevega doma 
ob kozarčku rujnega, ki ga je 
podaril vinar Dušan Benčina iz 
Loža pri Vipavi.        Simon Seljak

Vrhnika, 25. marec – V 
Cankarjevem domu je 

potekala že 55. območna 
revija odraslih pevskih 

zborov in skupin za 
območje občin Vrhnika, 

Borovnica in Log – 
Dragomer. 

Na »Zapojmo pesem«, kot je 
JSKD Območna izpostava Vrh-
nika, ki je bila organizator prire-
ditve, poimenovala dogodek, je 
nastopilo kar devet pevskih zbo-

rov, ki so se predstavili z vsaj eno 
ljudsko in eno umetno pesmijo. 
Kakovost zborov je ocenjeval 
Gregor Klančič, zborovodja in 
organist. Zbori so nastop za-
ključili pod dirigentsko taktir-

ko Primoža Malavašiča s sku-
pno pesmijo Jureta Robežnika 
»Mlade oči« (uglasbil Dušan 
Velkaverh), na klavirju pa jih je 
spremljal Tilen Bajec. Nataša 
Bregant Možina, vodja območne 

izpostave, se je ob koncu vsem 
sodelujočim zahvalila. Dejala 
je, da še zadnjič nastopa v vlogi 
organizatorja omenjene pevske 
revije in da jo veseli, da so zbori v 
vseh letih tako napredovali. (gt)

Glasbena skupina 
Presnete kasete posnela 

videospot 

Uvod v večer so pripravili pianist Zoran Škrinjar, umetnica Ljoba Jenče in 
Mirjam Suhadolnik.

Prifarski muzikantje in Ljoba Jenče

Na odru so vedno dobre volje.

Nastopili so: MePZ društva Invalidov Vrhnika (zborovodkinja Liljana Stepic), ŽPZ Barjanke 
– Borovnica (zborovodja Rudolf Cerk), MePZ KUD Drenov Grič – Lesno Brdo (zborovodja 
Roman Marolt), MePZ Ivana Cankarja Vrhnika (zborovodja Lovro Grom), ŽPZ Tonja – Bo-
rovnica (zborovodkinja Eva Mori), MPZ Štinglc – Borovnica (zborovodja Tanja Benedik), 
Oktet Raskovec (zborovodja Mitja Drašler), MePZ Mavrica (zborovodkinja Darinka Fabiani) 
in Mešani cerkveni pevski zbor sv. Pavla – Vrhnika (zborovodja Primož Malavašič). 

Nastopilo devet zborov
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Vrhnika, 1. april – Na velikem odru Cankarjevega doma je po-
tekalo »Območno Maroltovo srečanje«, ki namenjeno predstavitvi 
ljudskega izročila na področju folklorne dediščine. 

Ime je dobilo po slovenskem etnologu in folkloristu dr. Francetu 
Maroltu, ki je bil zelo pomemben pri ohranjanju in raziskovanju slo-
venske ljudske kulture. Nastopile so štiri različne folklorne skupine: 
Šumnik iz Borovnice, Klas iz Horjula, Rak iz Rakeka in Folklorna 

skupina Bistra. Folklorni skupini Šumnik in Klas sta nastopili družno 
v dveh različnih zasedbah. 

Prireditev je po strokovni plati spremljal dolgoletni folklornik 
Saša Krajnc, bolj znan kot televizijski voditelj in novinar. Nataša 

Bregant Možina, vodja vrhniške izpostave JSKD, ki je organizirala 
prireditev, se je v sklepnem delu zahvalila vsem nastopajočim in jim 
izročila bronasta priznanja. Nastopajoči so večer sklenili s skupno 
pesmijo. (gt)

Vrhnika, 28. marec – 
V avli Cankarjevega 

doma na Vrhniki je bilo 
konec marca odprtje 

fotografske razstave Ela 
Mihevca. 

Razstavo sta pripravila Za-
vod Ivana Cankarja in Fotoklub 
Okular Vrhnika. 

Elo Mihevc, znan kot urar s 
Stare ceste, je naravoslovni fo-
tograf, ljubitelj neokrnjene na-
rave, predvsem pa divjih živali. 
Leta 2013 je prejel naziv mojstra, 
leta 2021 pa mu je mednarodna 
zveza za fotografsko umetnost 
podelila še naziv excellenca. Za 
svoje življenjsko delo je leta 2019 
prejel tudi zlato občinsko plake-
to in številne druge mednarodne 
ter domače nagrade, med dru-
gim zlato medaljo na temo Lju-
bljansko barje. Poleg fotografije 

se ukvarja tudi s slikanjem in z 
glasbo – nastopa v triu Gaucho. 

Zbrane je v polni avli nagovo-
rila mag. Tatjana Oblak Milčin-
ski, ki je predstavila fotografsko 
razstavo avtorja Podobe Vietna-
ma, ki jih je tam posnel v času 
enomesečnega bivanja. Med 
drugim je povedala: »In kako si 

bo Vietnam zapomnil Elo? Kot 
prijazno deželo, polno nasprotij 
in presenečenj, ki jih v zaho-
dnem svetu nismo več vajeni. To 
je dežela, kjer je na eni strani raz-
vit sodobni svet, na drugi strani 
pa se ti naenkrat zazdi, da si v 
srednjem veku. V etičnih skupi-
nah severnega Vietnama, kjer še 

danes ljudje živijo zelo skromno, 
se za sodobni ponoreli svet sploh 
ne zmenijo; polja obdelujejo z le-
senimi plugi in vodnimi bivoli, 
večino hrane pridelajo sami ali 
pa si jo izmenjujejo. In vidiš, da 
so pravzaprav srečni; njihova 
skromna bivališča so vedno od-
prta za prišleke in njihov nasmeh 
je znak dobrodošlice. Kako daleč 
od naših nenasitnih želja po pre-
stižu, kapitalu in prevladi.«

Za glasbeno vzdušje sta poskr-
bela fotografova soglasbenika iz 
tria Gaucho, tu pa kot duo Ritmo 
de la notje Alen in Denis. Razsta-
va je bila na ogled do 17. aprila 
in je bila res vredna ogleda. 
Mojster fotografije Elo je dejal: 
»Zame je bil Vietnam predvsem 
fotografski izziv, saj v nobenem 
trenutku ne zmanjka motivov za 
fotografiranje.«

Simon Seljak

Do 3. maja 

2023 vas skupaj z OŠ Ivana Cankarja Vrhnika  vabimo na 
ogled razstave 

NAŠI PRSTKI USTVARJAJO. 
Ročna dela in likovne izdelke razstavljajo učenci, ki 

obiskujejo interesne dejavnosti:  oblikovanje gline, 
ročne spretnosti, šiviljski krožek, čipkarski krožek 

in klekljanje.

Do 8. maja 

2023 vas skupaj z ZZB NOB Slovenije in Združenjem 
borcev za vrednote NOB Vrhnika vabimo na 

dokumentarno razstavo 

dr. Martin Premk: NOB 1941–1945.
V četrtek, 4. maja 2023, ob 19. uri 

vas skupaj z Univerzo za tretje življenjsko obdobje in 
Cankarjevo knjižnico Vrhnika  vabimo na odprtje 

skupinske slikarske razstave:

PREBUJENJE. 
Razstava bo odprta do 4. junija 2023.

V torek, 9. maja 2023, ob 19. uri 

Vas skupaj z Osnovno šolo Ivana Cankarja Vrhnika
vabimo na odprtje likovne razstave in proslavo 

40 LET PETKOVŠKOVE KOLONIJE.
Razstavo v avli si lahko ogledate do 4. junija 2023. 

Razstave v Cankarjevem domu na Vrhniki si je mogoče 
ogledati od ponedeljka do petka od 10. do 13. ure (ob 

delovnih dneh) ter ob drugih prireditvah. 

Stalna razstava akad. slikarja Florisa Oblaka 
trenutno ni odprta,  ker poteka prenova Rokodelskega 

doma na Tržaški cesti 23. 

Vabljeni!

R A Z S T A V E

v Cankarjevem domu
Združeni folklorni skupini Šumnik in Klas s plesi iz Razkrižja (koreografija: Eva Žakelj, Janja Stanovnik in Marija Čipić Rehar). 

Folklorna skupina Bistra, ki deluje v okviru KD Borovnica, se je predstavila s koreografijo Tanje Drašler »Saj želiva isto si oba«.

Folklorni praznik

Podobe Vietnama

Mojster fotografije Elo Mihevc (prvi z leve)

Značilna pokrajina Vietnama
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Za razstavo si izbral  naslov Reke iščejo svoja sotočja; 
ali rekam zmanjkuje vode ali je bil navdih porojen iz 
prijaznejšega razmišljanja?
Pravzaprav sem s sotočja prišel na Vrhniko, saj sem 
doma iz okolice Medvod, v Medvodah pa je sotočje 
Save in Sore. Tudi na Vrhniki sem se srečal s števil-
nimi sotočji; v resnici so me začela zares zanimati 
šele, ko sem pri Cankarju prebral omembo potoka 
Klis, ki ga Vrščnčani vztrajno imenujete Bela, ki 
pa je en lep del leta povsem suha, po Klisu pa tudi 
v največji suši teče vsaj potoček. 
V resnici smo tudi ljudje podobni rekam in poto-
kom, vsi iščemo sorodne duše – svoja sotočja …

Kakšni so bili tvoji začetki ustvarjanja na likovnem 
področju? 
Rišem ‘šele’ od tretjega razreda osnovne šole, ko 
me je k temu spodbudil bratranec Dominik. Takrat 
sem začel in rišem še danes. Dolga leta sem risal 
like v maniri karikature, potem sem pa leta ‘82 ali 
‘83 en obraz narisal na deščico in naredil relief. 
Takrat sem ‘spoznal’, da ima moj likovni svet tri 
dimenzije. 
Zame je bila najpomembnejša udeležba na delavni-
ci Kamen na Lesnem Brdu, ki jo vodi mag. Alenka 
Vidrgar. Ne samo, da sem se srečal s kamnom, 
spoznal sem tudi Javni sklad za kulturne dejavnosti 
(JSKD) in mnoge kiparske prijateljice in prijatelje. 
Prav zanimivo je, koliko se lahko naučiš prav od 
njih! Sem se pa v naslednjih letih udeležil številnih 
delavnic in usposabljanj, tako v organizaciji JSKD 
kot tudi v drugih oblikah.

Kakšna je bila dinamika osvajanja različnih materi-
alov in tehnik, saj si razmeroma dolgo ždel v »maniri 
karikature«, kot si zapisal?
Res je. Kot ljubiteljski kipar sem se najprej srečal z 
lesom, srečanje s kamnom pa me je prav pretreslo. 
Kamen me je pripeljal h glini, saj je treba obliko 
doreči v materialu, ki je enostaven za oblikovanje. 
Podobno se mi je zgodilo tudi s siporeksom, ki sem 
ga najprej hotel uporabiti za vajo. Se je pa hitro 
pokazalo, da omogoča tudi najrazličnejše povr-
šinske obdelave in so kipci lahko prav zanimivi. 
Vmes sem se malo pozabaval z grafiko, v zadnjih 
letih sem se z glino srečal še na malo drugačen 
način – s keramiko. Tu me je predvsem nagovorila 
japonska tehnika žganja – raku. Poskusil sem se 
tudi v akvarelu ne glede na to, da mi krajina, kot 
rečeno, ne leži preveč, je pa res, da nad čopičem 
še nisem povsem obupal. 

V dvajsetih letih si se predstavil 49-krat; od tega si imel 
pet samostojnih razstav, tri skupaj s še enim avtorjem 
in 41 skupinskih razstav. Je za udeležbo na razstavi 
treba kar malo poguma?
Poguma? Ja, na začetku prav gotovo. Razstavljati 
sem začel kot član Združenja rezbarjev modelarjev 
lesa Slovenije (2002). Pravo prelomnico je pomenila 
udeležba na razstavi Likovnega društva Senožeti 
Radomlje leta 2005. Naslednje leto sva imela prvo 
‘pravo’ razstavo z likovno prijateljico Tatjano Verbič 
v mali dvorani Cankarjevega doma na Vrhniki, 
potem je pa kar steklo. Najpomembnejša je bila 
včlanitev v Društvo likovnikov Logatec, o čemer 
bova verjetno še katero rekla.
Za pripravo razstave sta veliko pomembnejši do-
bra ideja in disciplina kot pogum, čeprav je pred 
odprtjem vedno malo treme.
 
Kot likovni ustvarjalec deluješ v Društvu likovnikov 
Logatec. Je članstvo v društvu opora ustvarjalcu?
Vsekakor, in to zelo pomembna. Omogoča udelež-
bo na likovnih srečanjih in skupinskih razstavah, 
pa tudi na samostojnih razstavah ali razstavah v 
manjših skupinah. Pomembno spodbudo pred-
stavlja tudi srečevanje s kolegicami in kolegi ter 

izmenjava izkušenj, pogledov … 

Pišeš tudi aforizme. Kako dolga je bila pot od prvega 
aforizma do samostojne rubrike v časopisu Dnevnik?
S pisanje aforizmov sem začel leta 2008. Pošiljal 
sem jih na Dnevnik za rubriko Vaš preblisk. Jeseni 
leta 2018 se je mojster Jurič, ki je imel svojo rubriko, 
upokojil, in so rubriko ponudili meni. Rubriki sem 
dal naslov Prilike in neprilike. Dela je precej, saj je 
za vsak delovni dan treba poslati tri aforizme, am-
pak ni mi žal, to res delam z veseljem. Moj najljubši 
je slišati malo prostaško, ampak je ta pravi! »Ko ti 
dokurči, popizdiš!« V petnajstih letih je nastala kar 
obsežna zbirka. Že nekaj časa razmišljam o tem, 
da bi jih izdal v knjižni obliki, ideja pa še dozoreva.

»Kravice in prašički so rešeni. Jedli bomo čričke in 
kobilice,« ta mi je najbolj všeč in ne morem se znebiti 
občutka, da se nam to že pomalem dogaja! Kakšna pa 
je tehnika prenašanja aforizmov, ki si jih ovekovečil 
tudi v g-linorezih?
Čeprav nisem slikar, sem si želel narediti nekaj, 
kar bi se dalo obesiti na steno kot sliko. In po-
vezati besedo (aforizem) in podobo. Vedel sem 
za grafiko v glini in sem iskal rešitev v tej smeri. 
Besedilo aforizma izrežem v linoleju in ga prek 
silikonske matrice odtisnem v glinasto ploščico, 

ki se potem odžge, glazira in še enkrat odžge. In 
nastane g-linorez. 

Si med prvimi bralci Cankarjevih besedil v Močilniku. Si 
tudi veren kronist branja in poročevalec na spletu. 
Cankarja smo na pobudo predsednice Turistične-
ga društva Blagajana Vrhnika Mirjam Suhadolnik 
začeli brati septembra leta 2016. Z branjem smo 
začeli v Močilniku – iz protesta, zaradi vsega, kar 
se je takrat dogajalo v Močilniku in z Močilnikom. 
Zame so bile najhujše grožnje z razlastitvijo dru-
štva, ki so vrh dosegle poleti 2016, ko je društvo 
dobilo zahtevo Sklada kmetijskih zemljišč in goz-
dov, da naj bi dve parceli v parku preneslo na sklad. 
Na ‘pogodbi’ je bila podpisana sedanja ministrica 
za kmetijstvo! Nesmiselno in povsem nezakonito 
zahtevo sklada je nekaj let kasneje ustavilo sodišče. 
To je žalostni del zgodbe o Močilniku, kako se bo 
pa zares razpletla, bomo pa videli. Možnosti so. 
Drugi del zgodbe pa je povsem drugačen in si ga 
tistega septembra tudi slučajno nismo mogli za-
misliti. Naš veliki rojak Ivan Cankar ni enostaven 
literat. Tudi mnogi, ki smo takrat začeli z branjem, 
smo začeli previdno, celo s predsodki. Ampak zdaj 
ga beremo vsako sredo že dobrih šest let. Beremo 
Cankarja in o Cankarju; zdaj si domišljamo, da ga 
že malo poznamo in celo razumemo, zlezel nam 
je pod kožo, kakor se reče …
Jaz pišem dolga poročila o našem branju in sem 
nekakšen kronist. Poročila objavljam na Facebo-
oku; imam kar nekaj stalnih bralcev, čeprav FB 
v resnici ni narejen za take dolge zgodbe. Včasih 
malo domišljavo rečem, da če bi Slovenci prebrali 
samo toliko Cankarja, kolikor ga jaz objavim, bi 
bilo že veliko. Mogoče bo ta kronika nekoč našla 
svoje mesto tudi v knjigi, je pa treba najti primerno 
obliko, saj samo nizanje poročil ne bi bilo smiselno.

Imaš poleg tega, o čemer sva govorila, še kateri hobi in 
morda kakšno misel za konec?
Sem tudi rekreativni tekač in ljubiteljski glasbenik. 
Pri teku prisegam na bosi tek in minimalistično 
obutev. Zadnja leta si dam veliko opraviti tudi s 
Facebookom. Kar pestro življenje upokojenega 
uradnika!
Za konec bi pa rekel takole: »Ni važno samo, kaj 
čivkajo vrabci, važno je tudi, kaj Kos zapoje.«

Andrej, hvala za odgovore!
Pogovor pripravila Marta Rijavec, 

foto: Primož Sark

Andrej Kos – 
razstava 
Reke iščejo svoja 
sotočja

Društvo upokojencev Vrhnika deluje že 70 let 
in je s svojimi svetlimi prostori in prijaznimi 

ljudmi v pisarni na Tržaški cesti 12 mesto 
srečevanja članov. Starejše in mlajše občane 

Vrhnike privablja tudi lepo urejen lokal ob 
balinišču. Zadnji dve desetletij je večnamenska 

soba poleg pisarne tudi razstavni prostor 
ljubiteljskih ustvarjalcev. Društvo pripravi 

dve do tri razstave na leto. Letos je v okviru 
Kulturnega praznika postavil na ogled 

svoja likovna dela zanimiv in vsestransko 
ustvarjalen avtor – Andrej Kos. Ob odprtju, 

24. februarja, je bilo vzdušje nadvse prijetno, 
saj so razstavljene plastike dodatno naelektrili 

njegovi iskrivi aforizmi, blagozvočna glasba 
Toneta Stanovnika, nagovor in razpredanje 

misli o njegovem delu, začetkih ter o spominih 
in izkušnjah. Razstavo je odprla dolgoletna 

predsednica Elica Brelih. Del vzdušja bi želela 
deliti z vami, spoštovani bralke in bralci Našega 

časopisa, zato sva pripravila ta pogovor. Andrej Kos v pogovoru s sedaj že nekdanjo predsednico DU Vrhnika Elico Brelih 
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D o g o d k i 
 maj

DAN URA DOGODEK

Kulturni dogodki na Vrhniškem

24
pon

18.00 Baletna predstava
SKOK V VESOLJE
Cankarjev dom Vrhnika / GŠV, ZIC / Gratis vstopnice na 
GŠV

25
tor

20.00 Kino
KONOPLJA OSVOBAJA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

28
pet

20.00 Kino
PAPEŽEV EKSORCIST
Cankarjev dom Vrhnika, ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

29
sob

18.00

20.00

Kino risanka
BRATA SUPER MARIO: FILM
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
TRIJE MUŠKETIRJI: D'ARTAGNAN
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

30
ned

18.00

20.00

Kino risanka
UPS! PUSTOLOVŠČINA SE NADALJUJE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
NEKEGA LEPEGA JUTRA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

1
pon

6.00

10.00

18.00

20.00

Glasba
PRVOMAJSKA BUDNICA
Pihalni orkester Vrhnika / Pol ulicah Vrhnike

Praznični piknik
ŽIVEL, 1. MAJ!
Star maln / Turistično društvo Blagajana

Kino risanka
UPS! PUSTOLOVŠČINA SE NADALJUJE
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
JEZDECA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

2
tor

10.00

18.00

20.00

Praznični piknik
ŽIVEL, 1. MAJ!
Star maln / Turistično društvo Blagajana

Kino risanka
BRATA SUPER MARIO
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
LUNANA: JAK V RAZREDU
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

3
sre

17.30 Slikarska razstava
ALENKA RAZPET: KORAKI V NARAVI
Cankarjeva knjižnica / CKV / Vstop prost

4
čet

18.00

19.00

Predavanje Gregorja in Mihe Zajca
POTOPISNO PREDAVANJE: SAVDSKA ARABIJA
Cankarjeva knjižnica Vrhnika / CKV / Vstop prost

Slikarska razstava
PREBUJENJE
Cankarjev dom Vrhnika / Univerza za tretje življensko 
obdobje Vrhnika, CKV, ZIC / Vstop prost

5
pet

17.00

20.00

Komemoracija
POLAGANJE VENCA PADLIM BORCEM ZA SVOBODO
Drča / ZB NOB VRHNIKA

Proslava
78. OBLETNICA OSVOBODITVE VRHNIKE
Cankarjev dom Vrhnika / ZB NOB Vrhnika, ZIC / Vstop prost

6
sob

18.00 Glasbeno kulinarični dogodek
ODLIČNO JE, VRHNIŠKO JE!
Pred Cankarjevim domom na Vrhniki / ZIC / Vstop prost

7
ned

18.00 Kulturni
4. PODELITEV CANKARJEVE NAGRADE
Cankarjev dom Vrhnika / UO Cankarjeve nagrade, SC Pen, 
SAZU, Univerza v Ljubljani, ZRC-SAZU, Občina Vrhnika, 
ZIC / Vstop prost

8
pon

19.30 Koncert
VOKALNA SKUPINA KVINTETKE: ŠOPEK PTIC
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC / Vstop prost

9
tor

19.00 Likovna razstava in proslava
40 LET PETKOVŠKOVE KOLONIJE NA VRHNIKI
Cankarjev dom Vrhnika / OŠ IC Vrhnika, ZIC / Vstop prost

10
sre

9.00

9.00

20.00

Kulturni
DAN OPDRTIH VRAT in PO POTEH CANKARJEVE 
MLADOSTI
Cankarjeva spominska hiša na Klancu / ZIC / Vstop prost

BREZPLAČEN VPIS V KNJIŽNICO ZA NOVE ČLANE
Na Vrhniki in v Borovnici / CKV

Podelitev občinskih priznanj
SLAVNOSTNA AKADEMIJA OB OBČINSKEM PRAZNIKU
Cankarjev dom Vrhnika / Občina Vrhnika, ZIC / Vstop prost

11
čet

17.00

20.00

Literarni večer
LITERARNI VEČER Z DAVIDOM ZUPANČIČEM
Cankarjeva knjižnica Vrhnika / CKV / Vstop prost

Kino
CANKAR
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstop prost

12
pet

17.00

19.30

Pogovor
ODKRITI POGOVORI - O MINEVANJU, KONCU IN 
HVALEŽNOSTI ŽIVLJENJA
Cankarjeva knjižnica / Monumentum, CKV / Vstop prost

Plesni 
REGIJSKO MALOTOVO SREČANJE IZBRANIH 
FOLKLORNIH SKUPIN
Cankarjev dom Vrhnika / JSKD OI Vrhnika, ZIC / Vstop prost

13
sob

20.00 Mednarodni pevski festival
POD JASNIM NEBOM RDEČA ROŽA
Cankarjev dom Vrhnika / MePZ IC Vrhnika, ZIC / Vstop 
prost
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ORGANIZATORJI DOGODKOV

ZIC – Zavod Ivana Cankarja Vrhnika
CKV – Cankarjeva knjižnica Vrhnika
GŠV – Glasbena šola Vrhnika

ZIC – Nedelje in prazniki
CKV – Cankarjevi dnevi

14
ned

18.00

20.00

Kino risanka
BRATA SUPER MARIO: FILM
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
KO LJUBEZEN SPET POTRKA
Cankarjev dom Vrhnika / Kino Vrhnika, ZIC / Vstopnina

15
pon

18.00 Glasbeni
NASTOP GLASBENIH SKUPIN: POJ Z MENOJ
Cankarjev dom Vrhnika / OŠ IC Vrhnika, ZIC / Vstop prost

16
tor

10.00

20.00

Interaktivna otroška predstava
BOBROVA SKRIVNOST
Cankarjev dom Vrhnika / Vstop prost

Kino
IA
Cankarjev dom Vrhnika / Kino Vrhnika, ZIC / Vstopnina 

17
sre

18.00 Festival otroške poezije
RIMA RAJA
Cankarjev dom Vrhnika / Uroš Vošnjak, OŠ IC, CKV, GŠV, 
ZIC / Vstop prost

18
čet

17.00 Pogovor
POGOVOR S PISATELJICO ALENKO PUHAR:SKOZI 
GOSTO NOČ
Cankarjeva knjižnica Vrhnika / Nauportus Viva, CKV / 
Vstop prost

19
pet

18.00

20.00

Koncert 
KONCERT ABSOLVENTOV GLASBENE ŠOLE: FESTIVAL 
VRHNIKA
Cerkev sv. Trojice / GŠ, ZIC / Vstop prost

Koncert
SKODELICA GLASBE
Cankarjev dom Vrhnika / Papirniški pihalni orkester Vevče, 
ZIC / Vstop prost

20
sob

18.00

18.00

20.00

Koncert 
KONCERT UČITELJEV GLASBENE ŠOLE: FESTIVAL 
VRHNIKA
Cerkev sv. Trojice / GŠ, ZIC / Vstop prost

Kino risanka
BRATA SUPER MARIO: FILM
Cankarjev dom Vrhnika / Kino Vrhnika, ZIC / Vstopnina

Kino
VARUHI GALAKSIJE: 3. DEJANJE
Cankarjev dom Vrhnika / Kino Vrhnika, ZIC / Vstopnina

21
ned

18.00

18.00

20.00

Kino risanka
V 80. DNEH OKOLI SVETA
Cankarjev dom Vrhnika / Kino Vrhnika, ZIC / Vstopnina

Klavirski recital Anžeta Rupnika
VSAKA MLADOST JE POLNA SREČE IN RADOSTI ...
Glasbena šola Vrhnika/ Trio Rupnik, GŠV / Vstop prost

Kino
KLUB ZADOVOLJNIH ŽENSK: NASLEDNJE POGLAVJE
Cankarjev dom Vrhnika / Kino Vrhnika, ZIC / Vstopnina

22
pon

18.00 Kulturni 
ZAKLJUČEK LITERARNEGA NATEČAJA: 
NAJBARJANSKA ZGODBA 2023
Cankarjev dom Vrhnika / KD Mah teater, JSKD OI Vrhnika 
in LJ Okolica, občine Vrhnika, Log-Dragomer, Borovnica, 
Horjul, Dobrova - Polhov Gradec, Brezovica, CKV, ZIC / 
Vstop prost

23
tor

18.00 Kulturni
OB DNEVU EVROPE: MULTIKULTI
Cankarjev dom Vrhnika / OŠ IC Vrhnika, ZIC / Vstop prost

25
čet

10.00

19.00

Kino
PREZAPOSLENA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Predstavitev zbornika
VRHNIŠKI RAZGLEDI
Cankarjev dom Vrhnika / Muzejsko društvo Vrhnika, ZIC / 
Vstop prost

26
pet

18.00

20.00

Kino risanka
UPS 2
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
HITRI IN DRZNI X
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

27
sob

16.00

18.00

20.00

Kino risanka
V 80. DNEH OKOLI SVETA
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
MALA MORSKA DEKLICA (Disney)
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

Kino
MOJ FOTR
Cankarjev dom Vrhnika / ZIC, Kino Vrhnika / Vstopnina

28
ned

19.30 Gledališka predstava
61. REGIJSKO LINHARTOVO SREČANJE IZBRANIH 
GLEDALIŠKIH SKUPIN
Cankarjev dom Vrhnika / JSKD OI Vrhnika / Vstop prost

29
pon

18.00 Glasbeni
KONCERT ORKESTROV
Cankarjev dom Vrhnika / GŠV, ZIC / Vstop prost

30
tor

18.00 Glasbeni
KONCERT ORKESTROV
Cankarjev dom Vrhnika / GŠV, ZIC / Vstop prost

31
sre

18.00 Glasbeni
VEČER S KITARAMI
Cankarjev dom Vrhnika / GŠV, ZIC / Vstop prost

1
čet

20.00 Koncert glasbene poezije
PRIMOŽ RUS: DROBNI SPOMINI
Cankarjev dom Vrhnika / Slo Motion, ZIC / Vstop prost
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C A N K A R J E V A  K N J I Ž N I C A  V R H N I K AC A N K A R J E V A  K N J I Ž N I C A  V R H N I K A

24. 5. 2023 bo Cankarjeva knjižnica 
Vrhnika (Vrhnika in Borovnica) zaprta 
zaradi strokovne ekskurzije.

Brezplačen vpis v 
knjižnico za nove člane
Ob obletnici Cankarjevega rojstnega 
dneva in občinskem prazniku Občine 
Vrhnika vas v sredo, 10. 5. 2023,  od 9.00 
do 19.00 vabimo k brezplačnemu vpisu 
za nove člane v osrednjo knjižnico na 
Vrhniki in od 8.15 do 13.00 v enoto v 
Borovnici. Člani naše knjižnice si lahko 
brezplačno izposojate fizične knjige, e-
-knjige in zvočne knjige. 

Odprtje razstave Koraki v 
naravi – Alenka Razpet
Razstava Koraki v naravi vas prek slik, 
ustvarjenih z oljnimi barvami ter z ra-
zlivanjem akrilnih barv popelje vse od 
jutranjih meglic prek žarečega sonca do 
temne noči, v kateri svetijo luna, Rimska 
cesta in severni sij, od vročega poletja 
do ledene zime, od gorskih vrhov do 
morskih obal in globokega gozda. In ko 
vse utihne, se začnejo sanje, v katerih 
abstraktne oblike spodbujajo domišljijo 

… Vabljeni v Grabeljškovo dvorano v 
sredo, 3. 5. 2023, ob 17.30. 

Potopisno predavanje – 
Saudova Arabija

Saudova Arabija je država, ki marsi-
komu, če ne večini Evropejcev, vzbudi 
številne predsodke, dvome, vprašanja. 
Že sama informacija, da je bila država še 
do leta 2022 za turizem povsem zaprta, 
potrjuje dejstvo, da je to turistom še v 
celoti nepoznana destinacija. V četr-
tek, 4. 5. 2023, ob 18.00 nam jo bosta 
predstavila Gregor in Miha Zajc. 

Četrta podelitev 
Cankarjeve nagrade
Upravni odbor Cankarjeve nagrade 
vas v nedeljo, 7. 5. 2023, ob 18.00 

vabi v Cankarjev dom Vrhnika, kjer bo 
potekala četrta podelitev Cankarjeve 
nagrade za najboljše izvirno literarno 
delo minulega leta v zvrsteh, v katerih je 
ustvarjal naš največji Ivan Cankar. Vlju-
dno vabljeni. Cankarjevi dnevi 2023.

Kako umiriti begajoč um 
in preprečiti izgorelost – 
praktična delavnica
»Vas zanima kako umiriti begajoče misli 
in tudi mirno zaspati? Tokrat vas po-
vabim na nekoliko drugačen dogodek 
kjer se bomo pogovarjali o izgorelosti, 
stresu in kako poskrbeti zase. Delavnica 
bo praktične narave, v butični izvedbi 
in je namenjena vsem tistim, ki ste pod 
kroničnim stresom, na robu ali v izgore-
losti ter vsem tistim, ki se želite naučiti 
umiriti svoje misli. Število mest je tokrat 
omejeno na 8, kar nam bo omogočilo 
bolj osebno obravnavo in globlji stik. 
Predano vam bo globlje razumevanje 
sebe, svojih jeder in praktične tehnike 
samopomoči,« Marjan Rijavec. Dogo-
dek bo brezplačen. Prijave obvezne na 
info@marjanrijavec.com ali 041 766 
559. Delavnica bo potekala v ponede-
ljek, 8. 5. 2023, ob 17.00 v Grabelj-
škovi dvorani. 

Predstavitev Alenke 
Puhar – Skozi gosto noč
Društvo Nauportus viva in Cankar-
jeva knjižnica Vrhnika vabita v sredo, 
18. maja, na Cankarjev rojstni dan, 
ob 17.00  v Grabeljškovo dvorano na 
predstavitev knjige Skozi gosto noč. 
Knjigo in razmere, v katerih je bese-
dilo nastajalo, bo predstavila avtorica 
Alenka Puhar, ki jo slovenska javnost 
pozna kot pronicljivo novinarko, pre-
vajalko in pisateljico. Ob predstavitvi 
bo z avtorico tudi pogovor. Skozi gosto 
noč je dokumentarna knjiga, ki pred-
stavi usodo na »Nagodetovem procesu« 
obsojenega Borisa Furlana in njegove 
družine. Avtorica je to naredila s spre-
mno študijo in s pomočjo pisem, ki sta 
si jih šest let pisala oče Boris Furlan in 
hči Staša Furlan Seaton. 

David Zupančič – 
Življenje v sivi coni
Prijazno vabljeni na literarni večer z 
zdravnikom, ki je o svojem delu napisal 
knjigo, ki je že postala uspešnica in je 
ena trenutno bolj iskanih knjig. Z njim 
se bo v četrtek, 11. 5. 2023, ob 17.00 
v Grabeljškovi dvorani pogovarjala Jana 
Petelin Zadnik. 

Odkriti pogovori – O 
minevanju, koncu in – 
hvaležnosti življenja
Na mesečna srečanja vabljeni v Cankar-
jevo knjižnico Vrhnika – med odkrite 
ljudi. Enkrat na mesec gostimo novega 
zanimivega posameznika s svojo zgod-
bo, ki se zaveda, da so odkriti pogovori 
pomembni, da se lahko premaknemo na 
bolje. Odkrit pogovor odstrani strah, ki 
nas paralizira, nam pokaže potencial, ki 
ga imamo, daje smisel življenju in po-
vezuje. Zelo lepo vabljeni. Pogovori in 
zgodbe. V sodelovanju z Marjeto Her-

ksel/Monumentum. Vabljeni v petek, 
12. 5. 2023, ob 17.00 v Grabeljškovo 
dvorano. Barbka Špruk bo spregovorila 
o svoji življenjski zgodbi o neuspešnem 
zdravljenju v psihiatriji. Zase pravi, da je 
najsrečnejši človek pod soncem. A ne-
koč ni bilo niti približno tako. Pri dvaj-
setih letih se je znašla v hudi depresiji, 
tesnobi, paniki, anksioznosti. 

Finančno 
opismenjevanje za 
starejše – FINLIT
V maju bomo začeli s Finančnim opi-
smenjevanjem za starejše – FINLIT. 
Uvodno srečanje bo v sredo, 17. 5. 
2023, ob 9.00 v računalniški učilnici. 
Skupaj si bomo ogledali spletni tečaj, ki 
na osnovni ravni vključuje module fi-
nančno načrtovanje in osebni proračun, 
finančni sistem, posojila, zavarovanja in 
varstvo potrošnikov ter njihove pravice. 
Potrebno je računalniško predznanje, 
ker pri učenju uporabljamo računalnik. 
Prijave so obvezne, sprejemamo jih do 
vključno 10. 5. 2023 na knjiznica@ckv.si. 

Rimaraja
Prijazno vabljeni na zaključek dvanaj-
stega festivala otroške poezije Rimara-
ja, ki bo v Veliki dvorani Cankarjevega 
doma Vrhnika v sredo, 17. 5. 2023, 
ob 18.00. Pobudnik in soorganizator-
ji: pesnik Uroš Vošnjak, Osnovna šola 
Ivana Cankarja Vrhnika, Glasbena šola 
Vrhnika, Zavod Ivana Cankarja Vrh-
nika in Cankarjeva knjižnica Vrhnika. 
Cankarjevi dnevi 2023.

Preberi in izberi 3D
V Cankarjevi knjižnici Vrhnika smo 
pripravili nov bralni projekt Preberi in 
izberi 3D. Namenjen je osnovnošolcem 
in poteka vse leto. Prebrati morate do-
ločeno število starosti primernih knjig, 
izpolniti in nam oddati vprašalnik, za 
nagrado pa si nato lahko izberete eno 
3D natisnjeno figurico. Več informacij 

dobite na naši spletni strani in v knji-
žnici. Vabljeni k sodelovanju.
 

Branje Cankarjevih 
besedil
V sodelovanju s Turističnim društvom 
Blagajana vas vsako sredo ob 17.00 
vabimo v Močilnik k branju Cankar-
jevih besedil. Dogodek bo v vsakem 
vremenu. 
Prijava za branje na daljavo oziroma in-
formacije o točnem kraju in terminu: 
mirjam.suhadolnik@gmail.com. 

Komunikacija za vsak 
dan
Vabljeni na dogodke, ki jih bo organizi-
ralo Društvo Kneipp Vrhnika. »Gibali 
bomo,  komunicirali na aktualne teme 
in se ob sproščanju imeli lepo.« Maja in 
Helena iz Društva Kneipp Vrhnika. V 
maju vabljeni: 5. in 19. ob 17.00.

Uganke  – Nagradno 
žrebanje 
V marcu smo prejeli 42 rešitev ugank, 
kar 19 reševalcev pa je tokrat napisalo 
nepravilen odgovor. Žreb smo opravili 
3. 4. 2023. Nagrajenci so: UGANKA ZA 
NAŠE NAJMLAJŠE – rešitev: labod, 
nagrajenec: NIK VRABER, Vrhnika; 
UGANKA ZA BRIHTNE GLAVCE – 
rešitev: krastača v nabiralniku, nagra-
jenka: LEJA MAKSIMOVIČ, Vrhnika.  
Oba nagrajenca bosta prejela knjižno 
nagrado: O Ivanu in Ani Toneta Par-
tljiča. 
Nagrajenec UGANKARSKEGA IZ-
ZIVA ZA VELIKE BRIHTE – rešitev: 
svinjske nogice – je PETER VUKOVIČ, 
Log pri Brezovici, in bo prejel knjigo 
Moje življenje Ivana Cankarja. Vsem 
trem iskreno čestitamo. Prevzem na-
grad v knjižnici. 
Vabljeni k reševanju novih ugank ABC, 
Darja Arsič, CKV.

Razstave v Cankarjevi 
knjižnici Vrhnika
Koraki v naravi – Alenka Razpet
Razstava Koraki v naravi vas prek slik, 
ustvarjenih z oljnimi barvami in z ra-
zlivanjem akrilnih barv popelje vse od 
jutranjih meglic prek žarečega sonca do 
temne noči, v kateri svetijo luna, Rimska 
cesta in severni sij, od vročega poletja 
do ledene zime, od gorskih vrhov do 
morskih obal in globokega gozda. In ko 
vse utihne, se začnejo sanje, v katerih 
abstraktne oblike spodbujajo domišljijo 
…  Vabljeni v Cankarjev salon do konca 
junija 2023. 

Razstava o društvih:  V slogi k uspehu
»Iz bogate zakladnice arhivskih depojev 
vam predstavljamo nekaj dokumentov 
o društveni dejavnosti nekdanjih in da-
našnjih prebivalcev Osrednje Slovenije. 
Naši predniki so taka prostovoljna deja-
nja visoko cenili, zato so dokaze o tem 
skrbno hranili. Nekaj takih dragocenih 
dokumentov si lahko ogledate na tej 
razstavi.« Zgodovinski arhiv Ljubljana 
v sodelovanju z MKL in CKV. Razstava 
bo na ogled v naši knjižnici do konca 
maja 2023.

Razstava članic študijskega programa 
Keramika – U3ŽO Vrhnika
S programom Keramika, pod mentor-
stvom Majde Oblak smo začeli v študij-
skem letu 2021/22 s petimi udeležen-
kami: Terezija, Lenča, Mirjana, Tončka 
in Tatjana. Želja po ustvarjanju je vse, 
razen ene, vodila, da so se vpisale  tudi 
v naslednje študijsko leto, ko so se jim 
pridružile še Silva, Jana, Andreja, Na-
talija, Mojca, Alenka in proti koncu še 
Jolanda. Večinoma so bile vse začetnice, 
nekatere od njih pa  so se predhodno 
že srečale z glino. Srečujemo se vsakih 
štirinajst dni po štiri pedagoške ure. 
Obiskovalcem knjižnice bodo izdelki, 
ki so nastali izpod spretnih rok članic 
študijskega programa Keramika, na 
voljo na ogled do konca maja. Vabljeni.

Vabljeni na naše prireditve 
v maju 2023
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V čast mi je, da je pater Karel Gržan 
svojo 51. knjigo predstavil v naši 

knjižnici. 

Rodil se je leta 1958 v Celju. 
Po končani Srednji gradbeni tehniški šoli je 

vstopil v red bratov kapucinov. Diplomiral je na 
Teološki fakulteti v Ljubljani (1984) in bil leta 1985 
posvečen v duhovnika. Dve leti za tem je opravil 
magistrski študij. Leta 2003 je bil na Filozofski fa-
kulteti v Ljubljani promoviran v doktorja znanosti 
s področja literarnih ved. Poleg opravljanja svojega 
poklica in pisanja se je ukvarjal tudi s problematiko 
zasvojenosti. Leta 1997 je na Razborju pod Lisco 
ustanovili komuno Don Pierinovo za dekleta, prvo 
in edino tovrstno dekliško skupnost v Sloveniji. V 
Župniji Jurklošter je v starodavnih ostankih kar-
tuzije s pomočjo strokovnjakov odkril pomenljive 
pomnike, med drugim tudi podstavek grobnice 
– zelo verjetno mesto pokopa Veronike Deseni-
ške, skrivno knjižnico. Njegovo najpomembnejše 
odkritje v dolini Gračnice pa so številna doslej 
neznana gradišča, ki so umeščena v prostor po 
zvezdnih koordinatah. O omenjeni tematiki pripo-
veduje tudi njegova knjiga V znamenju Oriona. Ves 
čas je veliko raziskoval, pisal in objavljal. Vabljeni, 
da si njegova dela izposodite v knjižnici.

V knjigi Mir preberemo, da je s svojo odločitvijo 
za kapucine osupnil svojo »partizansko« družino, 
z željo, da želi živeti med ljudmi brez vsega, pa si 
je nakopal marsikatero grenko uro s svojimi pred-
stojniki. Doživljal je ustrahovanja na eni strani, 
na drugi pa milost kot največjo ljubezen vsega, 
kar nas obdaja. Pika Rajnar meni, da je karizma 
sorazmerna s količino doživetega in predelanega 

trpljenja. Skozi njegova prejšnja dela in knjigo Mir 
preberemo veliko prvega in začutimo tudi veliko 
drugega. Morda s predelanim trpljenjem najde 
moč, da sredi stisk vsakdana živi v miru in ljubezni 
do vsega stvarstva? MIR na svetu, MIR v družbi, 
MIR med ljudmi in MIR v vsakem posamezni-
ku je tisto nekaj, česar nam v teh sodobnih časih 
tako zelo manjka, polzi skozi prste in se izgublja 
med neštetimi dražljaji tehnologije na eni strani 
in s hitrostjo življenja na drugi. Zato patru Karlu 
Gržanu najlepša hvala za vse, kar je napisal, rekel, 
povedal, naredil, bil in še bo! Nenazadnje hvala 
tudi za to, da se je odzval vabilu urednice zbirke 
Osebno Tadeje La Zupan in Založbe Chiara k za-
pisu svoje življenjske zgodbe.

Z njima se je v sredo, 22. 3. 2023, v Cankar-
jevi knjižnici Vrhnika pogovarjal tudi Vrhničan 
Jure Aleksič, soavtor knjige. Novinar in publicist 
s skoraj tridesetletnim stažem. Kot najstnik je za-
čel z objavljanjem znanstveno-fantastičnih zgodb 
v reviji Življenje in tehnika, nakar je petnajst let 
pisal najbolj udarne reportaže v Mladini. V za-
dnjem desetletju se je kot svobodnjak specializiral 
za intervjuje in portrete. V dolgih letih pridnega 
pogovarjanja je med drugimi intervjuval Marilyna 
Mansona, Roberta Sapolskega in Cate Blanchett. 
Kot pove sam, ima najraje »domače sogovornike, 
ki imajo rešitev za civilizacijsko gangreno, v ka-
tero smo se zaplezali.« Predstavitev knjige MIR 
smo organizirali v sodelovanju  s Piko Rajnar in 
Petrom Smoletom, direktorjem Založbe Chiara. 
Najlepša hvala vsem gostom, soorganizatorjem in 
obiskovalcem. 

Sonja Žakelj, direktorica Cankarjeve 
knjižnice Vrhnika

Univerza za tretje življenjsko obdobje

Kaj početi ob prelomnici življenja – upokojitvi?
Sem, kot bi rekli, še »frišna« upokojenka. Po tehtnem premisleku, a zelo na hitro, sem se lani odločila, 
da se bom konec poletja upokojila. Iz zelo aktivnega, tudi stresnega dela, ki je od mene zahtevalo 
več kot osemurno delo, sem nenadoma ostala doma. Sicer z jutranjo in popoldansko rutino, ki jo 
terja skrb za sina s posebnimi potrebami, vendar brez nervoze in nenehnega hitenja. In brez skrbi, 
ali bo delo opravljeno v roku in v zadovoljstvo vseh zaposlenih. Vendar sem po naključju izvedela 
za ponudbo U3ŽO, kjer omogočajo ne le trening in učenje novih znanj, temveč tudi druženje. Iz 
nabora zelo pestre ponudbe sem se odločila za učenje španščine in utrjevanje konverzacije angleščine. 
Poleg konverzacije in obravnave tem v angleškem jeziku me navdušuje tudi učenje španskega jezika. 
Tečaj španščine imamo vsak ponedeljek dve šolski uri, poteka pa v prostorih knjižnice. Na tečaj 
nas hodi enajst »učencev«. Španščina je sicer zelo lep in melodičen jezik (predvsem ko poslušam 
našo učiteljico Denijo), meni pa predstavlja zelo velik izziv. Nikoli namreč nisem gledala španskih 
nadaljevank, ki bi mi dale neko osnovo jezika, zato mi »gre malo težje v glavo«. Pa še leta naredijo 
svoje, tako da potrebujem več časa, da si zapomnim določene osnove in besede. Tudi »plonkiči« 
in prijazna učiteljica mi včasih ne pomagajo veliko … Vendar so moji ponedeljki zapolnjeni in kar 
težko čakam vsak ponedeljek, da »grem zopet v šolo«. Zato bi udeležbo na aktivnostih, ki jih vsako 
leto pripravijo v Cankarjevi knjižnici Vrhnika, priporočila vsem, ki si želijo morda usvajanja novih 
vsebin ali veščin ter predvsem druženja. 

Fani Al-Mansour
Fotografija: Niko Nikolčič

Razstava članic študijskega programa Keramika 
S programom Keramika, pod 
mentorstvom Majde Oblak,  smo 
začeli v študijskem letu 2021/22 s 
petimi udeleženkami; to so bile: 
Terezija, Lenča, Mirjana, Tončka 
in Tatjana. Želja po ustvarjanju  
je  vse, razen ene, vodila, da so se 
vpisale  tudi v naslednje študijsko 
leto, leto2022/2023, ko so se jim 
pridružile še Silva, Jana, Andreja, 
Natalija, Mojca, Alenka in proti 

koncu še Jolanda. Večinoma so bile vse začetnice, nekater od njih pa  so se predhodno že srečale 
z glino. Program poteka  od oktobra do maja naslednje leto, srečujemo se vsakih 14 dni, in sicer 
dvakrat na mesec po štiri pedagoške ure. V maju 2023 načrtujemo postavitev razstave v vitrinah v 
avli CKV. Obiskovalcem knjižnice bodo izdelki, ki so nastali izpod spretnih rok članic študijskega 
programa Keramika, na voljo na ogled do konca maja. 

Fotografija: Majda Oblak

Odprtje razstave Prebujenje članov študijskega 
programa Risanje in slikanje

V četrtek, 4. 5. 2023, ob 19.00 vas 
vabimo v Cankarjev dom Vrh-
nika k ogledu likovnih izdelkov 
članov študijskega programa 
Risanje in slikanje. Program na 
U3ŽO Vrhnika deluje že tretje 
leto. Mentor je akademski slikar 
Janez Kovačič. Soorganizatorji 
odprtja razstave: Cankarjeva 
knjižnica Vrhnika, Zavod Ivana 
Cankarja Vrhnika in Univerza 
za tretje življenjsko obdobje 
(U3ŽO) Vrhnika.

Fotografija: Slavko Zorc

Karel Geržan med nami

Lepo vabljeni
k vpisu
v Glasbeno
šolo Vrhnika! 

Vse mlade navdušence za 
igranje različnih inštrumentov 
lepo vabimo k vpisu v 
glasbeno šolo. Naučili se 
boste igranja na vaš najljubši 
inštrument in se zabavali
ob skupni igri s sošolci 
glasbeniki.

Za vpis obiščite našo 
spletno stran www.gsv.si

Foto: Peter Smole, Založba Chiara; Ema Križič in Sonja Žakelj, CKV 
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Ženske 8. marca že od 
leta 1911 praznujejo svoj 

praznik. 

Praznovale naj bi ekonomsko, 
politično in socialno enakoprav-
nost ter dosežke žensk. Kdo vse 
so in kakšno je (bilo) njihovo 

življenje? Predstavili smo nekaj 
knjig, skozi katere smo spoznali 
življenja žensk, ki so manj znane 
ali so bile celo namenoma pri-
krite. 

Izbrali smo tri knjige s popol-
noma različno vsebino. 

Prva je bila knjiga z naslovom 
Kavni krog, ki jo je napisala Bar-

bara Hanuš v času lock-downa. 
Piše o različnih prepletenih 
zgodbah v domu za starostnike, 
ki se zbirajo ob jutranji kavi. Z 
njimi se vračamo v preteklost in 
spoznavamo, da je darilo, ki ti ga 
da starost, čas. Kava diši. Vroča 
je, močna in sladka. Takšno naj 
bi bilo tudi življenje. Avtorica z 

optimizmom kaže na obdobje, 
ki se ga marsikdo boji. 

Avtorica Kavnega kroga se je 
pridružila našemu srečanju in 
nam iz prve roke povedala svo-
jo zgodbo, vsebino in zakaj se je 
lotila pisanja. Barbara Hanuš je 
gospa, ki s svojo življenjsko ener-
gijo preslepi leta in dokaže, da o 
čemer piše, v to tudi verjeme in 
s svojim življenjem to tudi do-
kazuje. 

Druga knjiga je imela naslov 
Žene nacistov, Ženske v vrhu Hi-
tlerjeve Nemčije, katere avtor je 
James Wyllie. V knjigi spoznamo 
ženske, ki so bile partnerke, lju-
bimke znanih nacististov. Hkrati 
pa so bile nekatere tudi matere, 
vegetarijanke, reševale so ranjen-
ce, ena je bila knjižničarka, druga 
kmetica, kateri od njih ni želela 
indrustializacije Nemčije, dru-
ga je ljubila naravo in se je učila 
izdelovati zdravila iz naravnih 
sestavin. Vse pa bo bile izobra-

žene in premožne. Kdo so bile 
te ženske, ki bi jih lahko srečali 
tudi dandanes nekje med nami?

Knjiga je bila izbrana z glo-
bljim namenom; gre namreč za 
družbeni pojav, ki se ponavlja ve-
dno znova. Ne glede na to, kako 
se jezimo na posameznike, smo 
vedno obkroženi z njimi. Pri-
poročam branje, ki nas vodi v 
razmišljanje. 

Tretja pa je bila knjiga Žena 
ima vedno prav avtorja Kamen-
ka Kesarja. Prebrali smo kratko 
anekdoto avtorja, ki skozi celo-
tno knjigo razlaga svoj pogled in 
dogodke poročenega moškega. 
Odkrito. Zabavne ali manj za-
bavne – Kamenko jih predstavi. 

Na srečanju so bili tudi moški 
predstavniki, ki so se brez težav 
vključili in delili svoje mnenje. 
Vabljeni na druženje vsak drugi 
petek v mesecu v Cankarjevo 
knjižnico na Vrhniki. Na kavi-
co in odkrit pogovor. Ki nam je 

lahko všeč ali pa morda tudi ne.

Naslednji dogodki Odkriti 
pogovori, ki jih napovedujemo 
v Cankarjevi knjižnici na Vrh-
niki, so:

– 14. 4. 2023 ob 17. uri z 
naslovom Naj nas zgodovina 
uči z Zalo Kračun, Vrhničan-
ko, ki bo zaupala svojo resnično 
zgodbo, ki se zdi, kot bi bila iz 
nekega drugega okolja. Pa vendar 
je razlika samo 100 kilometrov 
in 50 let; 

– 12. 5. 2023 ob 17. uri z 
naslovom Kako iz depresije, 
tesnobe, panike, ankiozno-
sti. Ob tej priložnosti bomo 
gostili borko za pravice in osebo 
z lastno izpovedjo –  in rešitvijo! 
–  Barbko Špruk.

Za naslednje termine lahko 
sledite naše objave na spetni 
strani MojaObčina.si. 

Vabljeni. 

Vljudno vabljeni! Prost vstop

Učenci in učitelji  
Glasbene šole Vrhnika

Koncerti na Sveti Trojici

19.–20.  
M A J
2023

Svetovalno središče 
Ljubljana

Ljubljanske urbane regije

Brezplačno in zaupno informiranje in sveto-
vanje za izobraževanje
odraslih:

– INFORMIRANJE o: možnostih učenja in 
izobraževanja (za poklic, strokovno izpopol-
njevanje ali za prosti čas), vpisnih pogojih, 
trajanju izobraževanja, učni pomoči …

– SVETOVANJE pri: odločanju za primerno 
izobraževanje (neformalno, formalno, NPK), 
premagovanju učnih in drugih težav, poveza-
nih z izobraževanjem (motivacija, učni stili,
tipi, vaje za spomin, koncentracijo, načrtova-
nje učenja, kam in kako …), načrtovanju in 
spremljanju izobraževanja …

Dejavnost poteka:
– v Cankarjevi knjižnica na Vrhniki/prek 
spleta enkrat na mesec – prva sreda v mese-
cu: od 9.00 do 11.00: individualna svetovanja 
in informiranje. Prijave zbiramo na naslovu: 
Mojca.Sikosek@cdi-univerzum.si. 

V marcu bo svetovanje 
v sredo, 3. 5. 2023.

Vabljeni!

Odkriti pogovori

Ženske, ki praznujejo 8. marec
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Storitve 

Lesene voščilnice različnih 
prazničnih motivov. Ročno 
izdelane. Več informacij in 
naročilo na tel. št.: 040 235 455 
(Robert).

Trajno vam odpravim 
depresijo, razne strahove, 
tesnobo, izgorelost, ljubosumje, 
anksioznost, nespečnost, stres, 
panične napade ... s terapijo 
EFT. Mojca NENDL, 051-780-
724, www.eft.si, mojca@eft.si.

Globinsko čiščenje sedežne 
garniture, cena 70 €. Tel.: 031 
648 877, Nina.

Če imate naporen urnik ali 
pa ste starejši in potrebujete 
pomoč pri hišnih opravilih, 
sem vam na voljo. Tel.: 040 784 
718.

Iščemo delavca za gradbena 
dela (slikopleskarstvo, fasade, 
knauf, keramika …). Tel. 031 
511 072.

Nudim pomoč v gospodinj-
stvu – čiščenje. Tel.: 040 127 
345 (Maja). 

Potrebujem varstvo za psa 
(bišon, star eno leto, 5 kg). 
Trajanje en mesec: maj/junij. 
Lokacija: Vrhnika. Tel.: 040 362 
763.

Iščem serviserja za popravilo 
vrtalke Bosch (Bosch GBH5 – 
40 DE). Tel.: 041 614 303.

Nudim čiščenje stanovanj 
in lokalov. Tel.: 031 558 071.

Iščem delavca za pomoč pri 
urejanju okolice  hiše. Pokličite 
031 593 135!

Izkušen varilec nudim izdel-
ke iz železa in inoxa: pohištvo, 
ograje ... in storitve namestitve. 
Za vse informacije sem na 
voljo na telefonski številki 070 
999 985.

Nudimo čiščenje poslovnih 
prostorov, lokalov in stanovanj. 
Tel.: 051 718 313.

Nudimo arhitekturno sveto-
vanje, legalizacije in pridobitev 
uporabnega dovoljenja za vse 
stavbe starejše, kot letnik 2015, 
kot po novem predvideva grad-
beni zakon. Za več informacij 
nas lahko pokličete na 041 961 
684, ali nam pošljete email na 
studio.petadimenzija@gmail.
com.

Nepremičnine,   
gradnja

Star les – ostrešje hleva – pro-
dam. Tel:  041 612 847.

Delavnica – obnovljena 
kovačnica, 130 m2 delovne 
površine, 100 m2 skladišča nad 
delavnico, adaptirana leta 2000, 

vsa infrastruktura. Delavnica 
je ob glavni cesti Dobrova–
Horjul v vasi Zaklanec, parcela 
230 m2. Stavba je vpisana kot 
stanovanjski objekt, prodam za 
180 tisoč evrov (po dogovoru). 
Janez: Tel: 031 819 330.

Prodam špirovce, različnih 
dolžin, 12 x 14 cm. Telefon: 031 
285 622.

Prodam peč za centralno 
ogrevanje Buderus, 11 kw 
rabljena, z gorilcem, in bojler, 
300 L, s toplotno črpalko. Tel.: 
041 613 944. 

Poštni nabiralnik, bele 
barve, znamke Rottner tresor, 
nov, original embalaža, 
nepoškodovan, 36,6 x 11,5 x 
39 cm, nerjaveče jeklo, teža 
2,8 kg, zaklepa s cilindrično 
ključavnico - dva ključa, zelo 
ugodno prodam. 051 258 004.

Kupim kmetijsko zemljišče 
na območju Horjula, Dre-
novega Griča, Dobrove. Tel.: 
051242531.

Oddam sobo eni osebi. SMS 
na 069 606 857.

Kupim manjšo hišo v okolici 
Borovnice, Vrhnike, Ljubljane 
... z urejeno dokumentacijo. 
Cena po dogovoru. Tel. 070 
890 961.

Parceli, 4424 m2 (št. 1207) 
in 3989 m2 (št. 1212, obe k.o. 
Zaklanec), prodam. Parceli sta 
v zazidalnem načrtu, vložena je 
vloga za spremembo namemb-
nosti. Sončna lega med Po-
dolnico in Zaklancem z lepim 
razgledom. Tel. 031 819 330. 

Objekt za skladiščenje 
oddam v najem. Lokacija: blizu 
Vrhnike. Velikost: 170 m2. Tel. 
040 250 473 ali 01 755 2294.

Parcelo na barju, 17 arov, 
prodam. 031 255 648

Najamemo delavnico, 100 
m2, na Vrhniki ali v okolici za 
varilska dela. Informacije na 
mobilni številki 
070 999 985.

Kmetijstvo

Prodam traktorsko brano, 
ježevko. Telefon: 031 558 643.

Cvetlični in gozdni med iz 
Podlipske doline. Dostavimo 
tudi na dom. Tel. 041 328 799. 

Prodam traktor Massey 
Ferguson 35, s kabino, povsem 
obnovljen. Telefon: 041 577 
470.

Prodam plužno desko za 
sneg, 240 x 70, s hidravličnim 
obračanjem, tritočkovnim 
priklopom na čelo hidravlike. 
Nikoli uporabljen. Tel.: 041 849 
985.

Prodam jermen za na traktor. 
Tel.: 041 849 985.

Drva kostanjeva, hrastova, 
smrekova, mešana prodam. Za-
gotovo so suha. Naprodaj tudi 
smrekovi krajniki in žamanje 
za spodkuriti. Vse razrezano. 
Tudi manjše količine. Lokacija 
Log pri Brezovici. Tel.: 041 / 
575 430. 

Trajne visoke grede – nare-
jene iz vibriranega armiranega 
betona, ojačanega s steklenimi 
vlakni. Primer: velikost 195 cm 
x 100 cm x 84 cm, cena 340 
evrov, velikost 275 cm x 140 
cm x 84 cm, cena 420 evrov v 
sivi ali beli barvi. Mogoče so 
tudi druge barve, velikosti in 
oblike (L, U). Temelji niso po-
trebni. Več informacij: Aljoša, 
041 369 170.

Obračalnik znamke Spider, 
SIP350, nov, prodam. Tel. 031 
819 330.

Balirka za kocke, Galignani 
5100, lepo ohranjena, malo 
rabljena, brezhibna, prodam. 
Tel. 031 819 330.

Najamemo stanovanje za 
4-člansko družino. Telefon: 041 
89 87 89.

Prodam tri velikolistne 
slovenske lipe in tri breze, 
vse posajeno v loncih. Tel: 041 
499-424.

Prodam štiri velike sadike  
aronije, ribeza in črnih malin. 
Tel: 041 499-424.

Ostalo

Kupim manjši, dobro ohranjen 
motor – 25 km/h. Ponudbe na: 
041 87 87 39

Prodam električni inva-
lidski voziček – juvo b4, 
širši model, letnik marec 2019, 
zelo malo rabljen.  Cena 2500 
evrov oz. po dogovoru. Tel. 01 
7565286, 051 359 455.

Prodam razne stole, mize. 
Telefon: 041 583 629.

Starinsko omaro, kuhinjsko 
kredenco, mizarsko mizo, skri-
njo, mizo, stole, klop ... kupim 
041 623 165.

Prodam sušilni stroj za 
perilo, malo rabljen. Telefon: 
040 714 119.
od 1,5 m2 do 3 m2. Tel.: 071 259 
440.

Prodam krzneno jakno, 
kanadski bizam, elegantno, zelo 
lepo ohranjeno, toplo, št.42–
44. Info 041 828455.
 
Trobenta Dignatone, starej-
ša, v kovčku, brezhibna, od go-
renjskega trobentača, prodam. 
Tel.071 259 440.

Tri nove mize, 2 m x 1 m, 
aluminijasto ogrodje, monta-
žne noge, vodoodporna plošča, 
in šest novih kovinskih stolov 
z blazinami – prodam. 071 259 
440.
 
Moško obleko, novo, sive 
barve, prodam. Ženski lovski 
plašč,  št. 42, pet moških novih 
hlač (pas 105 cm), prodam. 
Prodam tudi zbirko lovskih 
knjig (priročniki). Telefon: 070 
670 933.

Slika Marije z Jezusom in 
stenski križ. Ročno izdelano v 
tehniki intarzije v lesu. Tel. 040 
235 455.

Lestenec, muransko steklo, 
s pozlačeno obrobo. Prodam 
tudi ogledalo, 97 x 97 cm. 01 
3641 288

Prodam bojler za kmečko 
peč. Telefon: 031 558 643.

Odkupim velike gramofon-
ske plošče džez in rok glasbe. 
Tel.: 064 185 331.

Moške čevlje, nove, št. 42, 
zelo ugodno prodam. Prvi par 
so  rjavi mehki usnjeni udobni 
mokasini – italijanski Il Casato. 

Drugi par so  elegantne bele 
superge s črno obrobo iz 
naravnega usnja, model Leo, 
modne znamke Kazar.Tel. 051 
258 004.

Štedilnik na trda goriva 
(drva), Kipperbush, temno rja-
ve barve, 54 š x 43 g, nerabljen, 
samo testiran. Telefon: 040 856 
975.

Prodam invalidski voziček. 
Tel. 041 749 263.

Prodam dve dobro ohranje-
ni češnjevi starinski omari. 
Cena po dogovoru. Več infor-
macij na tel.: 041-309-026.

Otroški skiro iz aluminija (do 
60 kg), stabilen, lahek, balanca 
se prilagaja višini otroka, 
strehici za kolesa, zadnjo 
zavoro, ter zložljivo nogico za 
prosostoječo postavitev skiroja. 
Zelo ohranjen in zelo ugodno! 
051 258 004

Poslovno/študentsko torbo 
Roncato črne barve, dimenz. 
43 x 31 x 7 (raztegne se do 14 
cm), 3 večji prekati, primerna 
za računalnik, akte, mape...
udoben ročaj, naramni pas po 
želji, iz kvalitetnega materiala, 
nikoli rabljena, ugodno 
prodam. Zraven podarim še 
tipkovnico. 051 258 004

Prodam peč (Veto) za cen-
tralno ogrevanje za 2000 evrov. 
Prodam tudi cisterno za olje – 
za 100 evrov. 040 450 527

Prodam posteljo 200 x 120 
cm, Alples, zelo malo rabljena. 
Prodam tudi vzmetnico Dor-
meo, debeline 16 cm, in 5 cm 
nadvložka. Tel.: 031 685 783. 

Prodam kakovostna me-
šana suha drva. Možnost 
prevoza na dom. Tel.:  031 740 
792 ali 051 872. 404. 

Proučevanje Svetega pisma 
v majhni skupini na Vrhniki. 
Vabljeni vsi, ki ste iskrenega 
srca, ne glede na spol, sta-
rost ali izobrazbo. Skupina je 

brezplačna. Prijave na tel. 040 
475 703. 

Prodam ženske zimske 
škornje, št. 43, simbolična 
cena. Tel.:  040 784 718.

Ugodno prodam kuhar-
sko knjigo prvega kuharja 
sveta Henrija Paula Pellaprata 
Moderna francoska in medna-
rodna kuharska umetnost. Tel.: 
051 353 057.

Iščemo pomoč pri negi, 
kuhanju, nakupu in spremstvu. 
Če si socialni oskrbovalec, 
bolničar ali medicinska sestra, 
se priporočamo. Tel.: 040 235 
139.

Prodam vino kraški teran, 
tel.: 041 823 163.

Prodam trimetrski hladilni 
pult, retro pult in dvometrski 
šank. Tel.: 041 670 726.

Prodam moške bele super-
ge Lacoste, št. 44, skoraj nove, 
in svečano fantovsko temno 
modro obleko (birma, valeta) 
št. 46, enkrat nošeno, dobro in 
ugodno. Tel. 031 356 398. 

Prodam merilnik srčnega 
tlaka, microlife BP a2 basic, 
letnik 4. 10. 2022. Bil je samo 
testiran z elektropolnilnikom. 
Cena 50 evrov. Tel. 031 264 
138.

Diatonična Harmonika 
Zupan, velikost 33 cm, GFC, 
Slakov gumb, totter midi, lepe 
barve, v kovčku, prodam. Tel. 
031 819 330.

Pečeni piščanci in burgerji – 
novo na vrhniški tržnici! Od 
26. februarja vsako soboto 
okusno pečeni, tudi za domov. 
(Lamenka)

Drva, smrekova,  prodam. 
Zanesljivo so suha. Naprodaj 
tudi smrekovi krajniki in žama-
nje za spodkuriti. Vse razre-
zano. Tudi manjše količine. 
Lokacija Log pri Brezovici. Tel. 
041 / 575 430.
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Prodam 300-litrski solarni spre-
mnik (bojler) s protitočnikom in 
izolacijo. Tel: 041 614 303.

Prodam skoraj novo vrtno ko-
silnico na zračno blazino znamke 
Flymo turbo lite 350. Informacije na 
tel. št.: 031 587 972.

Nudim varstvo otrok na vašem 
domu, imam izkušnje s predšolskimi 
in osnovnošolskimi otroki. Moj pris-
top je celovit, odzivi otrok pa čudoviti. 
Tel.: 040 127 345 (Maja).

Predšolski otroci vabljeni na 
gibalne urice, še je nekaj prostih 
mest (enkrat na teden, ob sredah). 
Tel.: 040 127 345 (Maja). 

Odrasli, ki si želite zmerno do 
intenzivno in obeno igrivo gibanje na 
svežem zraku, vabljeni na gibalnice 
za odrasle (vsak torek popoldan, na 
prostem, v vsakem vremenu). Tel: 040 
127 345 (Maja).

Slušni aparat Starkey, s polnilcem, 
prodam. 031 255 648

Starine

Odkupujem vse vrste starin: 
mizarske ponke, skrinje, orodja, kipe 
in drugo. Tel.: 051 258 936.

Kupim stare figurice PEZ. 031 
878351.

Lesena kolesa od velike kočije, 
premera 1,3 metra – za okras ali 
lestenec. Prodam. Telefon: 071 259 
440.

»Inštrukcije«

Inštrukcije kemije, telefon: 031 352 
124. Zelo uspešno, z dvajsetletnimi 
izkušnjami, inštruiram kemijo za 
gimnazije, druge SŠ, osnovno šolo in 
pripravljam za maturo. ATOKEM. 
Zlatko Šorn.  s. p., e-pošta: zlatko.
sorn@siol.net

Nudim učno pomoč šoloobve-
znim otrokom. Po izobrazbi sem 
pedagoginja in imam veliko izkušenj 
ter zagotavljam odlične rezultate.                    
Več informacij: 051 346 179

Inštruiram matematiko za osnov-
no in srednjo šolo, tudi na vašem 
domu. Informacije na telefonsko šte-
vilko: 031 392-842.

Ima vaš osnovnošolec ali srednješolec 
težave pri matematiki? S svojim 
znanjem in izkušnjami na področju 
pomoči pri učenju matematike lahko 
pomagam, da bodo te težave hitro 
mimo. Pokličite na 041 621 343. Slavi-
ca Peševska.
 
Ponujam inštrukcije za angleščino 
za osnovnošolce, pa tudi za srednjo 
šolo. 040 524 640.

Ponujam inštrukcije za anglešči-
no, slovenščino in matematiko. 
Zagotavljam uspeh. Lepo povabljeni. 
GSM: 041 878 661, Sabina Mivšek, 
Tičnica 24, Vrhnika.

Izkušena profesorica nudi instruk-
cije angleščine, vse stopnje, tudi kon-
verzacija. Tel.:  040 362 763, Vrhnika.

Nudim inštrukcije (ob celostnem 
pristopu glede na individualnost 
posameznika), OŠ in začetek SŠ. 
Matematika, biologija, slovenščina, 
potencialno tudi še kateri drug nara-
voslovno-tehniški predmet. Tel.: 040 
127 345 (Maja).

Z veseljem nudim učno pomoč 
učencem do 6. razreda pri vseh 
predmetih. Sem prof. razrednega 
pouka, imam dolgoletne izkušnje. 
Zagotavljam tudi dobre rezultate. Če 
vaš otrok potrebuje pomoč, me lahko 
pokličete po telefonu, št. 041 283 284, 
Barbara.

Potrebuje vaš osnovnošolski 
otrok (do 5. razreda) pomoč pri uče-
nju in domačih nalogah? Z veseljem 
sem mu pripravljena pomagati. Na 
voljo sem tudi v dopoldanskem času. 
Katja, 031/404-809.

Ona – on

Sem v ljubezni razočaran, prijazen, 
zgovoren, preskrbljen moški, ki bi rad 
zaradi bolečih, tragičnih izkušenj živel 
z žensko brez otrok v starosti 43 do 53 
let. Ni pomembno, od kje ste, kaj ima-

te. Pomembno je, da so Vaši nameni 
iskreni in pošteni. Sicer pa  imam vse 
potrebno za prijetno skupno življenje 
in bom vesel primernega odziva. Tel.  
031 437 067.

Podarim

7 parov ženskih hlač št. 38/40,  
različnih barv in nekaj poletnih bom-
bažnih majčk - podarim. Pokličite 031 
593 135!

Idrijska cesta 42, 
1360 Vrhnika, 
www.rotoks.si  
Telefon: 040/835-935

Zaradi širitve poslovanja zaposlimo serviserja vozil.

Motociklizem, kategorija A1, vožnja z izpitom B kategorije (avto) + 6 ur vožnje v avtošoli.
Največja ponudba v Sloveniji, več kot 25 različnih modelov stalno v ponudbi.

Idrijska cesta 42, 1360 Vrhnika, www.rotoks.si Telefon: 040/835-935

Motociklizem, kategorija A, Energica Italija, najzmogljivejši električni motocikli na svetu.
Moč: 172 KM, doseg do 420 km, pospešek 2,6 s do 100 km/h, hitro polnjenje 20 minut.

THE FUTURE IS ELECTRIC

Delo bo obsegalo:

Sestava novih motornih koles in ostalih vozil
Servis motornih koles in ostalih vozil
Testiranje motornih koles
Dostava po Sloveniji
Ostala dela po dogovoru

Pogoji:
Poklicna ali strokovna izobrazba
Vozniški izpit kategorije B in A1
Avto-moto mehanične izkušnje

 

Nudimo:
Redno ali 
popoldansko pogodbeno 
zaposlitev preko s.p.
Začetno neto plačilo 7 eur/uro
Delovnik po dogovoru

Prijave z življenjepisom sprejemamo na email: 
info@rotoks.si
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Hyundai zastopnik, naslov št 123, Mesto ali kraj, tel.: 040 000 000

TUCSON
Zmagovalec velikega 
primerjalnega testa!

Interclass cars d.o.o., Gorjupova 1, 1000 Ljubljana
Tel: 01 2000 955,   WWW.INTERCLASSCARS.SI

SOSESKA KRALOVŠE VRHNIKA 
PRODAJA NOVIH STANOVANJ

051 655 600 / www.kralovsevrhnika.si

investitor in prodajalec:
SGP Graditelj d.d. - Kamnik    

www.sgp-graditelj.si
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Eko kmetija Švigelj na Mirkah
vam v spomladanskem času nudi 

in                    

zelenjave
cvetja

za okolico vašega doma!

Rastlinjak pri Kopalnici na Mirkah je odprt od 9. do 12. ure ter 
od 15. do 18. ure, po dogovoru pa tudi izven tega časa 031/494 - 727.

sadike  

KRESOVANJE 
V PODLIPI
NOVI SPOMINI

igrišče v Podlipi, 
ob 20. uri, 30. april

PRIHAJA SEZONA KOMARJEV, 
ŽE IMATE USTREZNO ZAŠČITO?

KOMARNIKI | ZUNANJA IN NOTRANJA SENČILA Že 30 let!

01 755 47 88  |  051 633 740 info@dekor-sencila.si

BARBARA JEREB S.P.
Medicinska in 
klasična pedikura 
na vašem domu.

Tel: 040 453 665

barbara.pedikura@gmail.com
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Idrijska cesta 42, 1360 Vrhnika, www.rotoks.si Telefon: 040/835-935

Medicinski pripomočki, vozila za starejše in invalide, izdaja tudi na naročilnice ZZZS

Največja ponudba električnih invalidskih skuterjev v Sloveniji, za vožnjo ne potrebujete
izpita, registracije in čelade. Strošek vožnje samo 0,20 eur na 100 km. Preizkus brezplačen.

 neomejena
komunikacija

OD

/MES

z družinskim popustom

9,9 €

Paketi

EON TV

v nagrajenem 
5G omrežju

Premikaj meje
mogočega

Za pakete skupine VEČ veljajo Posebni pogoji naročniških paketov VEČ, ki vsebujejo pravila primerne uporabe in med drugim po porabi v paket vključenega prenosa podatkov v Sloveniji določajo znižanje hitrosti v paketu VEČ na največ 64 kbps. Najvišja 
hitrost prenosa podatkov v paketu VEČ znaša do 150/50 Mbps, v paketu ŠE VEČ do 350/50 Mbps ter v paketu NAJVEČ do 1 Gbps. Po porabi 20 GB na dan se nadaljnja neomejena uporaba pri največji razpoložljivi hitrosti znotraj paketov ŠE VEČ in NAJVEČ 
omogoči s pošiljanjem SMS sporočila s ključno besedo »NADALJUJ« na številko 7070. Število poslanih SMS sporočil ni omejeno.Uporaba 5G omrežja je omogočena z uporabo ustreznega mobilnega aparata ter kartice SIM v paketih mobilnih storitev VEČ, 
ŠE VEČ in NAJVEČ. Nagrade Opensignal – 5G Global Mobile Network Experience Awards 2022, temeljijo na podlagi neodvisne analize meritev v mobilnih omrežij, ki so potekale v obdobju od 1. januarja do 29. junija 2022. Avtorske pravice 2023 Opensignal 
Limited. Paket TIDAL HiFi je brez doplačila že vključen v paketih NAJVEČ.  Aplikacija EON TV omogoča spremljanje izbranih televizijskih programov na ustreznih mobilnih napravah. Za predstavljeno ponudbo veljajo pogoji ponudbe »Družinski popusti na 
pakete VEČ«. Ponudba je namenjena naročnikom paketov skupine VEČ z istim naslovom stalnega prebivališča, pri čemer se lahko povežejo največ 4 člani, ki s sklenitvijo ustreznega dogovora za popust z vezavo 24 mesecev prejmejo popust do največ 4 
EUR na mesečno naročnino. Višina popusta je odvisna od števila povezanih naročnikov v družini in od izbranega paketa posameznega naročnika ter se spreminja glede na število vključenih naročnikov. Izpostavljena cena 9,9 EUR je cena paketa VEČ z 
upoštevanim z družinskim popustom, v primeru štirih povezanih članov v »družino«. Popust na mesečno naročnino se upošteva pri izračunu ugodnosti ob vezavi. Ponudba se izključuje z drugimi morebitnimi popusti ali akcijami, ki vključujejo popust na 
mesečno naročnino. Telemach Slovenija, širokopasovne komunikacije, d.o.o., Brnčičeva ulica 49a, 1231 Ljubljana - Črnuče

telemach.si

Obiščite 
prodajno mesto na Vrhniki!
Molek.si d. o. o., Vrtnarija 3, 1360 Vrhnika.
070 26 44 44
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Več o nas in naših izdelkih na www.siliko.si

Vabljeni na dan odprtih vrat!
Družba SILIKO d.o.o. smo razvojni dobavitelj in proizvajalec tehničnih izdelkov iz elastomerov in 
termoplastov z več kot 30-letno tradicijo. Danes vgrajujemo kompontente v večino avtomobilov nemške 
avtomobilske industrije, kot so BMW, Audi, Mercedes-Benz, AMG, VW in drugi.

V letošnjem letu obeležujemo 30. obletnico poslovanja, 20. obletnico
Prisotnosti v Sevnici in 10. obletnico prisotnosti na Vrhniki.

Vabimo vas na dan odprtih vrat v

Predstavili vam bomo podjetje in 
organizirali vodene oglede po 
oddelkih. Vabimo vas, da se zberete v 
sprejemnici podjetja.
Vljudno vabljeni!

PETEK, 26.5.2023,
OD 13. DO 17. URE

NA LOKACIJI TRŽAŠKA 31,
1360 VRHNIKA

041/706-359

Sečnja in spravilo lesa
Čiščenje zaraščenih površin
ODKUP LESA NA PANJU – PLAČILO TAKOJ

Prodaja drv

MM GOZDARSTVO, d.o.o. 

Velika Ligojna 74, 1360 Vrhnika mm.gozdarstvo@gmail.com www.gozdarske-storitve.si

Več o delovnih mestih na www.siliko.si

Delo kljub nenehnim in velikim spremembam, ki 
jih doživlja, ostaja najpomembnejša družbena 

vrednota. Skozi delo se oblikujemo, dokazujemo 
in si gradimo (samo)spoštovanje. 

Spoštovani sodelavci in krajani, ob 1. maju, 
mednarodnem prazniku dela, vam iskreno 

čestitamo.

Zaposlitvene priložnosti:
❖Upravljalec strojev
❖Pripravljalec v mešalnici
❖Skladiščnik
❖Nastavljalec strojev
❖Merilec
❖Konstrukter orodij
❖Laborant
❖Tehnolog pakiranja
❖Tehnolog kakovosti

Za informacije in prijave smo vam na voljo na: 
www.siliko.si | kadri@siliko.si | +386 41 384 409

SILIKO praznuje
in zaposluje
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Aktualna elektronska številka 
in arhiv preteklih izdaj 

Našega časopisa 
na 
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Ko zvečer na vasi je zastal korak,
luna je svetila milo v tihi mrak.
Zdaj pri srcu mi je včasih kar 

hudo,
da tako kot takrat nikdar več ne bo.

(A. Gričnik)

ZAHVALA
ob zadnjem slovesu

JANEZA MERLAKA,
Muhovcovega Janeza iz Podlipe

(1949 – 2023)
Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, sodelavcem 

in znancem za izrečeno sožalje, tople objeme in stiske rok, sveče, cvetje, darove 
in svete maše. Zahvaljujemo se hematološki ambulanti dr. Škrgeta, splošni 

ambulanti dr. Brenčič in NMP ZD Vrhnika. Zahvala g. župniku Ladislavu Jaksetiču, 
pevcem (Matija, Grega, Peter, Aljaž), Idrijskim rogistom, Lovski družini Šentjošt in 
prijateljskim Lovskim družinam, Gasilskemu društvu Podlipa-Smrečje, Pogrebni 

službi Vrhovec, Nuški za govor in Jerneju, ki ga je prebral ter vsem, ki ste ga 
pospremili na njegovi zadnji poti in ga boste ohranili v lepem spominu.

Vsi njegovi
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Darilni art program 
I love Cankar /  I love Vrhnika, 
je na voljo v TIC Vrhnika, v 
cvetličarni Lepa Roža in v trgovini 
z darili Levček.

Kogar imaš rad, nikoli ne umre,
le daleč, daleč je …

(Tone Pavček)

ZAHVALA
V 88. letu starosti 

je svojo življenjsko pot sklenil dragi mož,
ata in stari ata

PAVEL MAČEK 
Štantov Pavle iz Šentjošta
(29. 6. 1935 – 18. 3. 2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in znancem za 
izrečeno sožalje, sveče ter darove za svete maše in cerkev. Posebna zahvala g. 

župniku Francu Kaduncu za lepo opravljen pogrebni obred, pevcem za izbrane in 
lepo zapete pesmi, gasilcem ter pogrebni službi Lavanda za pomoč pri izvedbi 
pogreba. Zahvaljujemo se tudi vsem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili 

na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi
Šentjošt nad Horjulom, marec 2023
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Z vami že od leta 1973

www.visitvrhnika.si

Vrhnika, Borovnica, Horjul, 
Dobrova-Polhov Gradec, 

Log-Dragomer

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,

a nate spomin
bo večno ostal.

ZAHVALA
V 88. letu je sklenila svojo življenjsko pot  žena, 

mama, babica, prababica in sestra

MARIJA JAZBEC, rojena ŠALAMON,
upokojena frizerska mojstrica iz Horjula

(19. 10. 1935 – 3. 3. 2023)
Iskrena hvala osebju Doma starejših DEOS iz Horjula za skrb in nego v času 

bivanja, hvala vsem za darove, sveče in darove za svete maše, za vse izrečeno 
sožalje in spremstvo na njeni zadnji poti. Hvala gospodu župniku za opravljen 

cerkveni obred in posebna zahvala Marjanu Žvoklju za sočutno pripravo in 
organizacijo pogreba.

Žalujoči: mož Franci, hči Darja in sin Zoran z 
družinama, brat Vinko z Ivanko ter sestre Angela, Silva 

in Zvonka z družinami

»Zdaj tiho si odšel,  
in pustil nepozabne nam 

spomine.«

ZAHVALA

ŠTEFAN PETEK
iz Podsmreke 

(18. 9. 1937 – 16. 3. 2023)

Ob njegovem slovesu se zahvaljujemo vsem, sorodnikom, prijateljem in sosedom, 
ki ste nam stali ob strani, za izrečeno sožalje in podporo, cvetje, sveče in darove za 
maše. Prav tako velika hvala g. župniku Janezu Kvaterniku, Lovski družini Dobrova 

za čudovito izpeljan pogreb in govor, njegovi zdravnici dr. Zvezdani Jablanov, 
med. sestrama Mileni in Bernardi, osebju Bolnišnice dr. Petra Držaja, PGD 

Podsmreka in Pogrebni službi Lavanda.  V naših srcih boš še naprej z nami. 

Žena Minka, hčerki Irena in Lidija z družino

Veš, da je vse tako, kot je bilo. 
V vsaki stvari si, ki je v hiši, 
v mislih si, v besedah naših, 

da, celo v sanjah, 
le da korak se tvoj 
nič več ne sliši …

(J. Medvešek)

FERDINAND ROSNAKY
27. 1. 1956 –23. 3. 2023

Ob boleči in nenadomestljivi izgubi moža, atija in dedija se iskreno zahvaljujemo 
vsem sorodnikom, dolgoletnim prijateljem, sosedom, Območnem združenju 

veteranov vojne za Slovenijo (OZVVS) Vrhnika – Borovnica, Območnemu 
združenju slovenskih častnikov (OZSČ) Vrhnika – Borovnica, osebju zdravstvenega 

doma Vrhnika, Pulmološki kliniki Ljubljana, podjetju Sapia in pogrebni službi 
Vrhovec. Hvala vsem, ki ste bili del njegovega življenja, ga imeli radi in ga bodrili 

v težkih trenutkih življenja.

Vsi njegovi domači

Nikdar te ne bom pozabila,
spomini mi lepšajo dan.
Te vedno ob sebi čutila,

kot sem takrat tvojo dlan.
S teboj bi v neskončnost letela,

ko spomnim se tvojih besed.
»Nikoli ne veš,« rekel si ti,
»kdaj se spet srečamo mi.«

Gregor Avsenik 

ZAHVALA
V marcu 2023 nas je zapustil

ADOLF NAGODE
iz Horjula.

Vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani in ga pospremili na njegovi 
zadnji poti, se iskreno zahvaljujemo. Posebna zahvala gre pogrebni službi 

Lavanda in gospodu župniku za lepo opravljen obred. Zahvala gre tudi Domu 
starejših občanov Horjul za nesebično skrb v njegovih zadnjih dneh.

Žalujoči: vsi njegovi

Za teboj ostalo je mnogo sledi
in mnogo lučk zavoljo tvojega dela 

gori.
V naših srcih spomin 

nate ne zbledi,
zato večna luč naj tebi sedaj 

in na veke gori.

H GOSPODU JE ODŠEL

JOŽE ALIČ
iz Dragomerja

(9. 2. 1940 – 20. 3 2023)
Hvala vsem, ki ste ga obiskovali, z nami molili in sočustvovali, darovali, ga 

pospremili v večnost. Hvala gospodu župniku Pojetu, ki mu je redno prinašal 
Jezusa in ga s sv. mašo in besedo izročil Gospodu. Hvala za vso srčnost dr. Tasiću 

in sestri Mojci. Hvala Danici za besede slovesa in Pogrebni službi Vrhovec. 
Naj mu bo Gospod pravičen sodnik. 

Žena Branka, hči Maša in sin Blaž z družinama

Mama, v vseh naših srcih 
delčki tebe so ostali

do tedaj, ko spet se ob tebi 
bomo zbrali.

ZAHVALA

MARIJANA BUH,
Ricmanova mama iz Butajnove

(1922-2023).
Ob smrti naše drage mame, babice, prababice in praprababice se iskreno 

zahvaljujemo sorodnikom, sosedom in znancem, ki ste se z molitvijo poslovili od 
nje; vsem, ki ste darovali za maše ter nam stali ob strani v dneh slovesa. Hvala 
negovalkam na domu: Štefki, Niki in Anici. Posebna zahvala g. župniku Francu 
Kaduncu za obiske na domu in lep poslovilni obred v sodelovanju s Francijem 

Klopčičem. Hvala tudi cerkvenemu pevskemu zboru Šentjošt, ki ste jo s pesmijo 
pospremili k zadnjemu počitku. Hvala Pogrebni službi Lavanda za sočuten pristop.

Vsi njeni
Butajnova, marec 2023

Pomlad se na zemljo vrne, 
petje slavcev se zbudi, 

v cvetje zemlja se zagrne; 
zame pa pomladi ni!

(Simon Jenko)

ZAHVALA

VINCENC DOBNIKAR
(14. 1. 1936 –8. 3. 2023)

z Dobrove.
Ob izgubi moža, očeta in dedka se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, 

sosedom, prijateljem in znancem za vaše besede sožalja ter podpore. Hvala vsem, 
ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti in nam stali ob strani v teh težkih 

trenutkih. Hvala tudi vsem, ki ste zanj darovali cvetje, sveče ali za svete maše. Iz 
srca hvala doktorici Zvezdani Jablanov in sestri Mileni za vso vajino pomoč v teh 

zadnjih nekaj mesecih. Prav tako se zahvaljujemo pogrebni službi Lavanda in 
župniku Janezu Kvaterniku za skrbno pripravljen pogrebni obred.

Dragi Vinko, počivaj v miru!

Vsi njegovi

Ljubezen premaguje smrt. 
Z njo stopamo čisti v višje stanje 

neznanega večnega življenja.

ZAHVALA

IZIDOR ZDEŠAR
(1934 - 2023)

iz Horjula
Iz srca vam hvala za izrečene besede sočutja, za lepe spomine na Doreta, za 

iskrene molitve za njegovo dušo ter vse cvetje, sveče in darovane svete maše. 
Hvala vsem sodelujočim - g. Matku Zdešarju, pevcem ter zavodu Lavanda za 

lepo opravljene pogrebne storitve. Zahvaljujemo se vsakemu posebej, ki ga je 
pospremil na večno pot, naj vas Dragi Bog Blagoslovi.

 Žena Sonja, hčerka Lana z družino ter vnukinja 
Monika z družino.

Za dobroto tvojih rok
ostala je beseda hvala,
ki v srcih bo ostala kot

lep spomin nate, mama.

ZAHVALA
Ob izgubi mame, babice in prababice

MARIJE KOZINA
iz Podolnice

(29. 11. 1932 – 9. 3. 2023)
Ob izgubi naše drage mame, babice in prababice se iskreno zahvaljujemo vsem 

sorodnikom, prijateljem, znancem in sokrajanom za izrečeno sožalje, sveče 
in darovano cvetje. Zahvala gre gospodu Janezu Smrekarju za lep pogrebni 

obred z mašo. Posebna zahvala gre pogrebni službi Lavanda za prevzete mnoge 
organizacijske skrbi. Hvala vsem, ki ste jo imeli radi in ste jo pospremili na njeni 

zadnji poti. 

Žalujoči: sin Boštjan in Janez z družinama ter hči 
Marija z družino
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PIETAPOGREBNA SLUŽBA

Franci Tršar s.p.

Gabrče 9, 1360 Vrhnika
e-pošta: franci.trsar@siol.net
pieta.trsar@gmail.com
www.pieta.si

24-urna dosegljivost

031 774 939 
051 371 177 
041 930 936

Delujemo na območju občin Vrhnika, 
Borovnica, Log-Dragomer in Brezovica.

EDINI POOBLAŠČENI 
IZVAJALEC POKOPALIŠKE 

DEJAVNOSTI NA 
POKOPALIŠČU VRHNIKA

W W W . V R H O V E C . E U
D O S E G L J I V I  2 4  U R

041  637  617
031  7 16  176

Celotne pogrebne, pokopališke in 
cvetličarske dejavnosti na območju 

občin Vrhnika, Dobrova-Polhov 
Gradec, Horjul, Log

VSE NA ENEM MESTU

DRENOV GRIČ 128, VRHNIKA

Življenje naše polno je iskanja.
Neskončna pot zablod in 

hrepenenja.
Nihče ne ve, kje tek se jenja

in kje bo našel to, o čemer sanja. 

ZAHVALA
Za vedno se je poslovil 

TOMAŽ PLESTENJAK
(7. 12. 1964 – 7. 3. 2023)

Ob njegovem slovesu se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem 
za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče in darove za svete maše ter darove za 

cerkev. Zahvala dr. Neli Grosek za skrb v času njegovega zdravljenja. Zahvaljujemo 
se gospodu župniku Janezu Kvaterniku za lepo opravljen obred ter Pogrebni 

službi Lavanda, pevcem in trobentaču. Iskrena hvala vsem, ki ste ga pospemili na 
njegovi zadnji poti v tako velikem številu. 

Njegovi
Brezje, marec 2023

Spomin na našo mamo … 
je edini cvet, ki ne ovene; 
edini val, ki se ne razbije; 

edina luč, ki nikoli ne ugasne …

ZAHVALA
Za vedno je zaspala naša draga

MARIJA KOVAČIČ,
rojena Novak, iz Borovnice
(25. 3. 1939 –17. 3. 2023)

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za izrečeno 
sožalje, darovane sveče in cvetje. Zahvaljujemo se tudi gospodu župniku za 

lepo opravljen poslovilni obred, pogrebni službi Pieta, pevcem ter osebju Doma 
upokojencev Vrhnika za dolgoletno oskrbo. Hvala vsem, ki ste našo mamo 

pospremili k večnemu počitku.

Žalujoči: vsi njeni

Tvoj gaber te čaka pred hišo, ptice 
na njem pojejo žalostinko ... Naša 

srca so polna hvaležnosti, ker si 
bil. Živel boš naprej v njih in naših 

spominih. 
 

Hitro in nepricakovano si zaključil življenski krog. 

MARJAN GUTNIK
11. 10. 1950 -28. 2. 2023 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, bivšim 
sodelavcem, OZVVS Vrhnika - Borovnica, Planinskemu društvu, podjetju Mediline 

in Luki Koper za izrečena sožalja, podporo, cvetje ter sveče. Zahvala gre tudi 
Pogrebnemu zavodu Vrhovec, cvetličarnama Karmen in Jana. Zahvala vsem, ki ste 

ga v tako velikem številu pospremili na zadnjo pot. 

 Vsi njegovi

Spomini so kot iskre,
ki pod pepelom tlijo,

a ko jih razgrneš,
vedno znova zažarijo.

J. W. Goethe

ZAHVALA

VALENTIN OGRIN
(1945 - 2023)

Ob boleči izgubi očeta se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
sovaščanom za izrečena sožalja, darovano cvetje in sveče. Iskreno se zahvaljujemo 

Domu upokojencev Vrhnika za vso skrb, nego in lepe besede. Zahvala tudi 
pogrebnemu podjetju Vrhovec, Cvetličarni Jana, pevcem ter gospodu kaplanu za 

lepo opravljen obred.

Vsi njegovi

ZAHVALA

ANGELA OTRIN
(1940-2023)

Ob izgubi drage mame, babi in prababice se zahvaljujemo vsem, ki ste jo 
pospremili na njeni zadnji poti. Iskrena hvala za vsa izrečena sožalja, podporo, za 
podarjeno cvetje in sveče. Hvala tudi Pogrebni storitvi Vrhovec s pevci in župniku 

za lepo opravljen obred. 

Vsi njeni

Bilo lepo je – prelepo,
skalilo srečo je slovo,

slovo za nas najhujše zlo,
spoznali smo, da te več ne bo!

Po dolgotrajnem in trpečem boju s hudo 
boleznijo se je od nas poslovila  

ALENKA GORIŠEK,
rojena Gregorc, iz Verda 22

(24. 1. 1969 – 6. 4. 2023)
Ob izgubi žene, matere in babice Alenke se iskreno zahvaljujemo vsem, kateri ste 

se v mislih, besedah in dejanju poslovili od nje in jo pospremili na njeni zadnji 
poti. Zahvaljujemo se tudi gasilcem za izveden pogrebni protokol in poslovilne 

besede, župniku Mohorju Rihtaršiču za izpeljani obred, kvartetu Grm za čudovite 
pesmi ter pogrebni službi Vrhovec za organizacijo Alenkinega slovesa.

Vsi, ki te imamo še vedno radi!

Niti zbogom nam nisi  
mogla izreči, niti roke nam podati 

in med nami ostati. Počivaj v miru.

ZAHVALA
Zahvala ob slovesu naše drage žene, mame in 

babice

IVANKE MARKELJ
(22. 9. 1939 – 17. 3. 2023) 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom in prijateljem za podporo v težkih 
trenutkih. Posebej se zahvaljujemo Pogrebni službi Pieta, pevcem in gospodu 
župniku za opravljen pogrebni obred. Hvala vsem, ki ste jo pospremili na njeni 

zadnji poti. 

Vsi njeni
Vrhnika, Beograd, Kanada, marec 2023

ZAHVALA
Ob smrti naše drage mame 

IVANKE DEBEVEC 
iz Padeža pri Borovnici,

se vsem prijateljem in znancem iskreno zahvaljujemo, da ste jo v tako velikem 
številu pospremili na njeni zadnji poti. Še posebej hvala osebju Doma starejših 

občanov Vrhnika, ker ste do zadnjega trenutka tako lepo skrbeli zanjo. Lepa hvala 
tudi g. župniku, Janezu Šilarju, za opravljen cerkveni obred, borovniškim pevcem 

za poslovilne pesmi in DU Borovnica.

Žalujoči: vsi njeni



R A Z V E D R I L O

NAS CASOPIS 514/24. 4. 2023 C M Y K 87

24. april 2023 87
elektronski naslov: nascasopis@zavod-cankar.si

Nagradna križanka S U D O K U

Nagradno geslo pretekle križanke, ki je potekala pod pokroviteljstvom Vrtnarstva Hlebec, se je glasilo 
 »Pomlad v Vrtnarstvu Hlebec« V uredništvo smo prejeli ogromno pisem z rešitvami. Bon po 20 € so prejeli: Urška Oblak, Dušan Šabič, 
Nika Gantar, Daniel Tekavec in Nevenka Čarman. Nagrajenci bodo nagrado prejeli po pošti. Rešitve (nagradno geslo) za tokratno križanko 
pošljite najkasneje do 5. maja na naslov Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika (ali nascasopis@zavod-cankar.si), s pripisom »Nagradna križanka«. 
Mlekarna Krepko bo podelila pet bonov po 20 € za nakup njihovih izdelkov.

V primeru, da sem izžreban, dovoljujem da Naš časopis objavi moje osebne podatke.   

PRIIMEK IN IME:

KONTAKTNI PODATKI:

Kontaktne podatke zbiramo za namene nagradne igre in bodo v 7 dneh po izidu časopisa uničeni. Vaših osebnih podatkov ne bomo posredovali, prodajali ali zamenjali z nobenim drugim podjetjem ali fizično osebo.



Izdajatelj: Zavod Ivana Cankarja Vrhnika, katerega ustanoviteljica je Občina Vrhnika. Soizdajateljice: občine Borovnica, Horjul, Dobrova-Polhov Gradec in Log-Dragomer. Urednik: Peter Perše. Časopis izhaja praviloma vsak zadnji ponedeljek 
v mesecu. Brezplačno ga prejmejo vsa gospodinjstva v omenjenih občinah. Ponatis posameznih delov ali celote časopisa za objavo v drugih medijih je mogoč samo s pisnim dovoljenjem uredništva. Uredništvo si pridružuje pravico, da 

nenaročenih prispevkov ne objavi. Pisma bralcev morajo biti obvezno  opremljena s polnim naslovom s telefonsko številko. Naslov: Naš časopis, Tržaška cesta 9, 1360 Vrhnika. Telefon uredništva: 041 336 277, telefon tajništva: 01 7506 630. elektronski naslov nasca-
sopis@zavod-cankar.si. Celostna grafična podoba Našega časopisa: Studio OKUSI - Vrhnika, oblikovalec Jani Govekar. Grafična realizacija: Tomograf, Tomo Cesar, s. p., naklada 14 060 izvodov; tisk Tiskarna Salomon. Cena zahvale: 68,72 evra. ISSN: 2536-4073

Navodila za igranje:  
Cilj igre sudoku je izpopolniti mrežo 
tako, da se v vsakem stolpcu, vrstici 
in malem kvadratu 3 x 3 le enkrat 
uporabi ena izmed danih rešitev. 
Nobena številka ali barva se torej v 
vrstici, stolpcu ali malem kvadratu 
ne sme pojaviti dvakrat. Za pomoč 
pri reševanju si lahko pomagate z 
zaznamki, ki jih vpišete v prazna 
polja.

J U N I O R

LABIRINT

Ljubezen
»Ali si res prepričana, da te ima rad?« 
vpraša Meta.
»Da, trdno sem prepričana,« odvrne 
Greta.
»Kako pa moreš tako natanko vedeti?«
»Rekel mi je, da bi tudi umrl zame.«
»To pravijo vsi. Ne verjemi mu, dokler 
ti tega ne dokaže.«

Zaljubljen do ušes
»Gospodična, zaljubljen sem v vas čez 
ušesa.«

»Vem, to mi je nedavno rekel tudi go-
spod Janez.«
»Toda, gospodična, jaz imam vendar 
daljša ušesa.«

Norci
Mestna pobalina sedita na zidu poleg 
pločnika in oba glasno štejeta: »Sede-
minosemdeset ...«
Mimo pride policist in ju vpraša: »Kaj 
pa vidva delata tu na zidu?«
»Štejeva norce! Oseminosemdeset …«
 

Fotoaparat
Na Čopovi ulici v Ljubljani sedi slikar 
in na platnu  ustvarja podobo starega 
mestnega jedra. Mimo prideta dva 
najstnika in eden reče: »Poglej kako se 
muči, ker nima fotoaparata!«
 

Obhladki
Zakaj blondinka polaga hladne obklad-
ke na rob mize?
Ker ji je doktor rekel, naj jih polaga tja, 
kamor se je udarila.

Obnašanje
Janko je odšel v vrtec po svojo mlajšo 
sestrico Majo.
»Kaj ste delali danes?« jo je vprašal med 
potjo proti domu.
Maja je povrtala po nosu in rekla: »Le-
pega obnašanja smo se učili!«

Simpozij
Bil je simpozij pivovarjev in v odmo-
ru se prijatelji ter drugi odločijo nekaj 
popiti.
Predstavnik Heinekena naroči pivo 

Heineken, iz Budweisera naroči pivo 
Budweiser, iz Stelle naroči pivo Stello. 
Samo Slovenec iz Pivovarne Laško na-
roči fruc. 
Pa ga vprašajo drugi: »Pa dobro, no, 
kako lahko na simpoziju pivovarjev 
naročiš fruc?«
Pa odgovori Slovenec: »Pa, če vi nočete 
piva, potem ga tudi jaz ne bom.«

Hudi Chuck Norris
Samo Chuck Norris lahko ploska z eno 
samo roko.
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Urša Bogataj
dvakratna olimpijska prvakinja

eurogarden.eu

*Akcija traja od 1. do 31. 5. 2023 oz. do razprodaje zalog. Popusti se med seboj ne seštevajo.

PE DOBROVA PRI LJ | PE KRŠKO | tel: 01 24 25 100 VRTNA KOSILNICA

RASTLINA 
MESECA
-20%*

VODENKA

*Akcija velja za artikel RA 698402/L196

-12%

SUPER
PONUDBA

*

*Akcija velja za jajčevec, šifra: 3830034421314

-20%*

VRTNI TRAKTOR CASTELGARDEN
+ VISOKOTLAČNI ČISTILEC ZA 1 €

DARILO
ZA 1 €

*Akcija velja za artikel KS XDC160HD + darilo artikel RA 895242
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